
vo
or

w
oo

rd
Op 13 oktober was de afronding van het project: “Ontwikkeling van het nieuwe Ambachtsbedrijf” bij 
Driekant in Zutphen. Een dynamische bakkerij waar de commerciële en de sociale doelstelling met 
succes wordt gecombineerd. Na Aukje Smit van TNO, die vertelde over de impact van het driejarige 
project op andere ondernemers, gaf Arko van Brakel zijn visie aan de 40 aanwezigen op het nieuwe 
ondernemen in de communicatiemaatschappij. Ondernemerschap is volgens Arko een noodzakelijke 
“lifestyle” om alle toekomstige uitdagingen aan te kunnen. En daar hoef je wat hem betreft geen eigen 
bedrijf voor te hebben.  Hij maakte een doorkijkje van de in essentie community-gedreven grond-
beginselen, van alle wereldgodsdiensten naar moderne succesvolle bedrijven als Google.  
Vervolgens beschreef hij hoe universele principes als delen in overvloed en vermeerderen zakelijk 
worden toegepast. Hierna voerden de 40 deelnemers een dialoog over de vraag hoe dit gedachten-
goed verder verspreid zou kunnen worden. Aan één van de tafels kwam Carin Wormsbecher van 
drukkerij Wedding uit Harderwijk met het volgende idee:

“Zou het niet leuk zijn à la You Tube, een gedrukt tijdschrift uit te geven waarin 100 ondernemers, of 
betrokkenen bij het nieuwe integrale ondernemen hun ervaring, of hun visie delen. Iedereen legt  
100 Euro in. Dan heb je 10.000 Euro, daar kunnen wij een tijdschrift voor maken. We doen dat in een 
oplage van 10.000. Iedere schrijver van een artikel krijgt 100 exemplaren en zorgt zelf voor de ver-
spreiding van deze exemplaren, dan is gelijk de distributie ook geregeld. 100 geïnspireerde verhalen 
over bezielend ondernemen..ik zou het hartstikke leuk vinden om al die verhalen te lezen…”

Daags erna is er mailcontact geweest tussen Ad Broere, schrijver van “Een menselijke economie”, 
Carin Wormsbecher van drukkerij Wedding, Henk Smit van Driekant, Arko van Brakel, schrijver van 
“Iedereen ondernemer” en Peter van der Vliet, bruggenbouwer met passie. Ook na een nachtje slapen 
waren we allemaal enthousiast over het idee, de intentie en de kracht van de eenvoud. Op 21 oktober 
zijn we opnieuw bijeen geweest in Driekant en hebben “Gewoon…Doen!” in de steigers gezet.

Nadat de uitnodigingsmail is uitgezet, was het aanvankelijk rustig. Enkele verhalen kwamen gelijk 
binnen, maar een paar weken later kwam de beweging echt op gang. De artikelen stroomden binnen. 
Er hebben zich 99 schrijvers gemeld met even zovele bijzondere, en soms ontroerende verhalen.
Je hebt het resultaat van dit idee in je handen. Een bijzondere bundeling van geïnspireerde mensen 
die op een nieuwe manier ondernemen:
•  die de brug slaan tussen zingeving, bezieling en ondernemerschap
•  waar de mens weer haar natuurlijke plek in de omgeving inneemt.
•  waar de menselijke maat weer telt, verbonden met de natuur.
•  waar ondernemende mensen hun hart volgen, en zakelijkheid en spiritualiteit goed samen gaan.
•  waar mensen durven met elkaar hun eigen weg te gaan.

Het is een magazine geworden vol met inspirerende ideeën, suggesties en verhalen die uitnodigen om 
zelf ook (verder?) in beweging te komen. In deze tijd waarin we het nieuwe ondernemen met elkaar 
aan het uitvinden zijn.

Echt een magazine om je in de periode rond de kerst in alle rust door te laten inspireren.
Het nieuwe ondernemen blijkt een kwestie van … Gewoon…Doen!

We wensen u veel inspiratie en leesplezier toe!
namens Carin Wormsbecher, Henk Smit, Arko van Brakel en Ad Broere, 

Peter van der Vliet.

P.s. Je kunt de verhalen ook online lezen: www.gewoondoenonline.nl 
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slaat tussen zingeving, bezieling en onder-
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Ad Broere is oud bankier, bedrijfs-
adviseur, docent bij diverse Business 
Schools en auteur van Een menselijke 
economie. Meer informatie over het 
boek en over waar Ad voor staat kunt 
u vinden op www.adbroere.nl

Een bank die goed is
voor het Midden- en Kleinbedrijf?

Banken en het mkB

Een MKB ondernemer ging 
naar zijn bank om een tijde-
lijke liquiditeitsverruiming 

aan te vragen. Vorig jaar had hij 
de financiering van zijn nieuwe 
bedrijfshuisvesting geregeld. Zijn 
bedrijf is tot en met het eerste half-
jaar 2009 winstgevend geweest. Op 
dit moment zit het tegen. De markt 
werkt niet mee en er komen te 
weinig opdrachten binnen. De bank 
geeft de gevraagde kredietverrui-
ming niet. Integendeel, het bedrijf 
wordt bij de bank onder de afdeling 
risk management geplaatst. Het 
rentetarief gaat omhoog, er moet 
een taxateur komen die de waarde 
van de goederen bepaalt en er 
wordt een extern adviseur ingescha-
keld, die de levensvatbaarheid van 
de onderneming gaat beoordelen. 
Het plan van de ondernemer zelf 
om deze situatie het hoofd te bieden 
wordt door de bank niet serieus 
genomen.
De ervaring van deze ondernemer 
met zijn bank is een van de vele 
voorbeelden van hoe banken in 
deze periode hun MKB klanten 
bedienen. De drang om risico’s 

de deur uit te werken is zo groot, 
dat banken bij dit streven weinig 
rekening houden met de belangen 
van hun clientèle. U herkent dit 
voorbeeld vast wel uit uw eigen 
omgeving.

In mijn boek ‘Een menselijke 
economie’ laat ik zien dat banken 
niet het geschikte instrument zijn 
om de echte economie uit een crisis 
te loodsen. Dit komt omdat er drie 
basis fouten zitten in het systeem: 
bankieren op basis van een fracti-
onele reserve, het recht om geld te 
scheppen en berekenen van geld 
over geld. 
Bankieren op basis van fractionele 
reserve betekent, dat banken een 
laag risicodragend of eigen vermo-
gen aanhouden ten opzichte van 
hun balanstotaal. Acht procent 
eigen vermogen is al goed genoeg, 
de rest bestaat uit spaargeld, depo-
sito’s, betaalrekeningen en leningen 
aangetrokken van particulieren, 
bedrijven, overheid en andere ban-
ken. Dit maakt banken kwetsbaar. 
Banken moeten daarom risico’s 
mijden. Elke ondernemer weet 
echter dat ondernemen risico’s met 
zich meebrengt. Risico’s zijn in de 

praktijk niet te vermijden. Daarom 
trappen banken in tijden van crisis 
op de rem in plaats van een impuls 
tot herstel aan de economie te ge-
ven. Die impuls wordt aan de over-
heid en dus aan de belastingbetaler 
overgelaten in de vorm van allerlei 
garantieregelingen. 
Banken zijn geldscheppende instel-
lingen. Als er maar aan bepaalde 
voorwaarden wordt voldaan, dan 
kunnen banken op basis van € 1 
in ‘kas’ € 9 creëren. Uit het niets! 
De gedachte dat banken het spaar-
geld van hun klanten 1:1 uitlenen 
is dus onjuist. Er zijn banken die 
nauwelijks of geen spaargeld van 
klanten aanhouden. Het recht om 
geld te scheppen plaatst banken in 
een centrale rol in het geldsysteem. 
De conditionering, dat geld ‘van de 
bank’ is, komt hieruit voort. Maar 
geld is van niemand, dus ook niet 
van de directeuren en aandeelhou-
ders van banken. 
Het berekenen van geld over geld 
betekent een voortdurende belas-
ting van de echte economie. De 
echte economie is het voortbrengen 
van producten en diensten, van het 
maken van een magazine, het pro-
duceren van een auto tot het verzor-

Stel het niet uit, 
Snel handelen 
kan veel ellende 
voorkomen.

Gefixeerd zijn 
op de bezwaren 
en problemen.

Geloof erin dat een comple-
mentair GeldSySteem ook in 
nederland moGelijk iS.

vertrouwen blijven houden 
in een GeldSySteem dat zijn 
tijd heeft Gehad.

neem initiatief en verzamel 
zoveel moGelijk enthouSiaSte 
ondernemerS.

zeGGen dat het allemaal wel 
een beetje te idealiStiSch iS.
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gen van een hulpbehoevend bejaard 
mens. De waarde van alles wat de 
echte economie voortbrengt, wordt 
bij voortduring afgeroomd door 
het bereken van geld over geld. De 
absurditeit hiervan wordt duide-
lijk door het volgende voorbeeld. 
Stel dat een verre voorvader in het 
jaar 0 een halve euro op de bank 
zou hebben gedeponeerd tegen 5% 
samengestelde rente. Dan was de 
waarde van uw spaargeld in het jaar 
2000 opgelopen tot het astronomi-
sche bedrag van een 1 met 42 nul-
len. Omgerekend in goud, ongeveer 
het gewicht van 5 aardbollen! 
Als er geen geld over geld zou 
worden berekend, wat dan?  Hoe 
moet het met onze pensioenen, wat 
als we eerder willen stoppen met 
werken. Als deze vragen bij u leven, 
dan komt dat omdat u de accenten 
verkeerd legt. Gaat u zelf maar eens 
na wat het verschil zou zijn als er 
geen geld meer over geld zou wor-
den berekend. Bijvoorbeeld voor de 
prijzen van de goederen en diensten 
die u koopt, uw inkomen uit werk 
en de belastingen die u betaalt. 

de Wir
Tijdens de grote crisis in de jaren 
dertig van de vorige eeuw, waren 
er 16 zakenlieden in Zwitserland 
die op onderzoek gingen hoe zij zelf 
actie konden ondernemen om de 
crisis het hoofd te bieden. Zijzelf en 
hun klanten hadden een schrijven 

van de bank ontvangen, waarin 
stond dat hun kredietlimiet ver-
laagd of tot nul zou worden terug-
gebracht. Er is dus niets nieuws 
onder de zon!

De 16 realiseerden zich dat bedrijf 
A krediet nodig had om goederen 
te kopen van bedrijf B, dat op haar 
beurt spullen moest kopen van haar 
eigen toeleveranciers. Daarop be-
sloten ze een onderling wederzijds 
kredietsysteem te creëren en nodig-
den ook hun klanten en toeleveran-
ciers uit mee te doen. Zij creëerden 
hun eigen muntstelsel waarvan de 
waarde identiek was aan de natio-
nale munt (SFR 1: WIR 1) en met de 
interessante eigenschap dat het niet 
rentedragend was. Het aanhouden 
van tegoeden leverde dus niets op, 
maar lenen kostte daarentegen geen 
rente. De coöperatie, die de bedrij-
ven opzetten, werd de WIR Bank 
genoemd. De munt die in circulatie 
werd gebracht heette de WIR.

De landelijke banken startten een 
massale perscampagne om dit 
revolutionaire idee de kop in te 
drukken. De campagne faalde won-
derbaarlijk en het systeem bleek de 
redding te zijn voor de bedrijven die 
hieraan meededen. 

Zesenvijftig jaar later bewees een 
Amerikaanse professor in een 
economische studie dat hét geheim 

voor de legendarische economische 
stabiliteit van Zwitserland lag in de 
WIR.
Telkens wanneer een recessie de 
kop op stak nam het handelsvolume 
in de WIR drastisch toe, waardoor 
de effecten van de recessie op ver-
koop en werkgelegenheid aanzien-
lijk verminderden. Bovendien bleek 
de WIR bijzonder goed te zijn voor 
de regionale economie en dus voor 
de Zwitserse werkgelegenheid.

De Zwitsers lopen niet te koop met 
hun verworvenheid. Het lijkt alsof 
de financiële wereld dit comple-
mentaire geldsysteem gedoogt, 
zolang het beperkt blijft tot Zwit-
serland. 
Toch is dit complementaire geld-
systeem hèt antwoord van het 
MKB op het falende beleid van de 
banken. Een breed gedragen ini-
tiatief van ondernemers om tot de 
oprichting van dit complementaire 
geldsysteem te komen, kan de red-
ding betekenen voor het MKB en 
dus voor de Nederlandse economie. 

een geldsysteem dat 
dienstbaar is aan de 
echte economie,  
gewoon …doen!
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Anneke de Groot – van der Keur
Directeur  
Training People Connection B.V.
Kamperweg 44 
8162 EP  EPE

Wat is voor mij 
“gewoon doen”…

Datgene wat voor je voeten 
komt gewoon aanpakken, 
zowel privé als zakelijk. 

Moeilijk? Daar sta je niet bij stil. 
Plichtmatig? Soms heeft dat wel 
een element in zich, maar meestal 
betreft het toch een gedrevenheid 
en vooral een “recht doen aan”. 
Beschermend? In zekere zin wel; 
je kunt je eigen verworven positie 
met bijbehorend netwerk benutten 
om de mensen die in kommervolle 
omstandigheden verkeren te coa-
chen. Bedoel je helpen? Nee, eerst 
werken aan hun zelfredzaamheid. 
Het herwinnen van hun zelfrespect 
en vooral coaching in het ontdek-
ken van de eigen talenten. Wat le-
vert dat op? Hun uitstraling wordt 
blij en zelfverzekerder. Dat opent 
vanzelf deuren voor hen. Eerst aar-
zelend en vervolgens steeds meer 
overtuigd van eigen kunnen zie je 
ze groeien. 

Wat doe ik nog meer? 
Jarenlang mantelzorg verlenen 
aan mijn echtgenoot die de ziekte 
van Alzheimer heeft en inmiddels 
al weer 2 jaar in het verpleeghuis 
zit op een gesloten afdeling. Wat 
kun je hiermee? Heel veel. Elke 

dag een bezoek brengen is geen 
opgave. Je ontmoet dagelijks de 
andere cliënten en met hen krijg 
je ook een band. Een groepje 
van deze mensen met hun 
verzorgers thuis ontvangen. Het 
betekent voor hen een mooie 
bosrit met alle bekenden van de 
afdeling even een kopje koffie 
met cake genieten. Daarnaast als 
voorzitter van de cliëntenraad 
de kwaliteit van zorg mee helpen 
bewaken. Adviezen geven bij 
samenwerkingsverbanden 
zoals fusies. Overleg met het 
management over de kwaliteit van 
zorg, facilitaire zaken, etc. Overleg 
met de regionale cliëntenraden 
over o.a. de wmo. Overleg met 
de plaatselijke politieke partijen 
om het belang van de zorg steeds 
onder de aandacht te brengen en te 
bewaken.

en verder? 
Jonge mensen trainen 
voor managementfunkties. 
Werkhouding en conflicthantering 
zijn hierbij belangrijke 
aandachtsgebieden. Met 
veel tegenslagen toch een 
mediationpraktijk opgezet. Zitting 

in een commissie om voor onze 
gepensioneerden evenementen te 
organiseren. 

Wat is mijn missie? 
Door je zegeningen te tellen, blij en 
dankbaar in het leven staan! Het 
is een enorme bron van energie en 
het opent deuren. 
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Rob Fijlstra, organisatie activist
www.fijlstrawullings.nl 

Vandaag doen wat
morgen nodig is

Succesvolle bedrijven zetten 
de toon in hun branche en 
anticiperen succesvol op om-

gevings- en marktontwikkelingen. 
Er wordt continu gezocht naar mo-
gelijkheden om bestaande diensten 
te verbeteren, nieuwe diensten te 
ontwikkelen en markten te ontslui-
ten. Zij doen dit ‘lean (efficiënt) & 
green (milieubewust)’; nu nog om 
geen reputatieverlies te hoeven 
vrezen. Maar het wordt een overle-
vingsthema vanaf het moment, dat 
klanten en overheden straks juist 
op dit punt ‘een verklaring van 
goed gedrag’ gaan eisen. Of als we 
als samenleving vergaande sociale 
onrust en onoverkomelijke voed-
sel- en klimaatproblemen willen 
voorkomen. Tot nu toe zijn wij ech-
ter hardleers en als collectief volop 
in de ontkenning. Hoeveel duidelij-
ker moeten de signalen worden? Of 
positiever: waarom worden de kan-
sen van ‘lean & green’ niet gezien? 
 
Het is immers relatief eenvoudig 
om als bedrijf de concurrentie irre-
levant te maken, goed geld te ver-
dienen en tegelijkertijd prima voor 
je mensen én het milieu te zorgen. 
De combinatie ‘lean & green’ is 

immers volstrekt logisch en een 
beetje ondernemer moet toch 
watertanden bij het vooruitzicht 
om op een fatsoenlijke manier te 
kunnen groeien en winst te maken. 
Met minder intern gedoe (energie- 
en materiaalverspilling) en meer 
concentratie op die activiteiten, 
die echt waarde creëren voor de 
klant. Dit alles gecombineerd met 
uitzicht op meer omzet en winst, 
als dit tenminste  nastrevenswaard 
wordt bevonden. Het vraagt wel 
meer leiderschap, verbeeldings-
kracht, kennis en moed, dan 
gemiddeld genomen aanwezig is. 
En vooral meer liefde en zorg voor 
mens en natuur. 
 
Het is een hard gelag dat veel 
mensen/managers/politici zich 
zo egocentrisch, angst gestuurd, 
korte termijn gericht en gevoel-
loos blijven gedragen. Het bange 
EGO is bij hen aan de macht en 
echt helpen doet het bijbehorende 
‘struikroverkapitalisme’ en ‘ bier-
krat management’ natuurlijk niet. 
Voor mij hoeft het kapitalisme 
helemaal niet aan de schandpaal, 
maar het moet wel gered worden 
van de uitwassen, waardoor nu 

de hele zaak aan het vastlopen is 
door de noodlottige combinatie 
van redeloze hebzucht en roekeloze 
domheid.  
 
Daarom krijgen wij nu een ener-
verend lesje maatschappijleer, dat 
leert dat het belangrijkste vermo-
gen -vertrouwen- niet op de balans 
staat. Maar zonder (zelf-) vertrou-
wen werkt niets soepel en wordt 
het steeds moeilijker om zaken met 
elkaar te doen. Totdat de hele boel 
stagneert door wantrouwen en het 
bijbehorende regelwoeker mecha-
nisme. 
 
Onze (zaken-) wereld snakt derhal-
ve naar zuiverheid en de terugkeer 
van vertrouwen tussen mensen 
en hun organisaties. Naar zaken-
doen zonder streken, naar bezielde 
politiek zonder gesjoemel, naar 
een egosysteem dat ecosysteem 
wordt en naar mensen die tenmin-
ste verantwoordelijkheid nemen 
voor hun eigen handelen. Naar nu 
blijkt, is authentiek handelen met 
zorg voor de omgeving daarom het 
enig duurzame antwoord op onze 
turbulente tijd. 

kiezen voor enGaGement en 
optimiSme

afwachten tot iemand het 
initiatief neemt

vandaaG doen, 
wat morGen 
moet

teruGverlanGen 
naar het  
verleden

ontStijGen van traditionele 
teGenStellinGen

redelooS meer-van-het-
zelfde naStreven
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Petra van Vliet
www.spiley.com
petra@spiley.com

Mijn eerste jaren als
freelance fotograaf

Zeven jaar geleden ben ik 
zelfstandig als fotograaf gaan 
werken. Een impulsieve en 

gevoelsmatige beslissing zonder 
dat ik het doel daarvan op dat 
moment helder had. Ik heb hier-
door eerst alle zijwegen bewandeld 
in de wereld van de fotografie. En 
daar werd ik niet gelukkig van. 
Ik voldeed aan de wensen van de 
opdrachtgevers. Op die manier was 
ik mezelf niet en de mensen voor 
mijn camera waren dat hierdoor 
ook niet. 
 
Tijdens minder strikte opdrachten 
ontdekte ik wel een talent in me-
zelf. Ik kon erg makkelijk mensen 
op hun gemak stellen die bij mij op 
de foto gingen. En door dat talent 
werd mijn doel opeens duidelijk. 
Ik wilde laten zien dat iedereen 
een unieke schoonheid bezit, ook 
al voldoe je niet aan het standaard 
ideaalbeeld. De Powershoot was ge-
boren. Een manier van fotograferen 
waarin mensen zich bewust worden 
van hun onzekerheden en anders 
naar zichzelf leren kijken. Doordat 
mensen totaal zichzelf zijn bepaal 
ik niet hoe de foto wordt maar zij-
zelf, ze hoeven niet te voldoen aan 

het plaatje van mij als fotograaf. 
En toen leerde ik wat het is om in 
een flow te zitten. Door te doen 
wat mijn hart me vertelde kreeg 
ik opeens heel veel publiciteit en 
stroomde de opdrachten binnen. 
En als slagroom op de taart had ik 
superblije klanten. 
De gewone Powershoot kreeg een 
grote broer, de groepspowershoot 
welke ik veel in bedrijven doe als 
een erg leuke en unieke manier van 
teambuilding. 
 
Inmiddels weet ik dat er meer-
dere manieren zijn om mensen die 
schoonheid te laten zien en ik be-
perk me niet langer tot alleen de fo-
tografie. Om deze reden heb ik mijn 
bedrijfsnaam veranderd in Spiley. 
Spiley is een special smiley welke 
kijkt met het oogje vanuit zijn hart. 
Spiley laat zien dat door een andere 
manier van kijken je een glimlach op 
iemand zijn gezicht kan toveren. 
Mijn vriend Björn Brohet is eigenaar 
van een kleding productie bedrijf en 
samen zijn we bezig met een ecolo-
gische Spiley kledinglijn. Op deze 
manier kan ik de Spiley boodschap 
meegeven aan iets wat van zichzelf 
al een boodschap is, nl. mens, dier 

en milieuvriendelijke kleding.  
Onze werkwijze is uniek en ei-
genlijk hetzelfde als mijn manier 
van fotograferen. Ik als bedenker 
bepaal niet hoe de kleding eruit 
komt te zien maar dat doen de 
mensen die de kleding gaan dra-
gen. Verschillende mensen uit mijn 
omgeving hebben een ontwerp 
aangeleverd van hun favoriete 
outfit. In gesprek met een ontwerp-
ster ontstaat hieruit vervolgens 
een Spiley Eco Outfit. Op deze 
manier voldoen we aan de vraag 
van verschillende soorten mensen 
met verschillende lichamen en 
stijlen. De outfit krijgt de naam van 
de persoon die hem heeft bedacht 
en ze showen hem ook zelf op de 
website.  
 
Zowel in de fotografie als in de 
kleding heb ik me niet laten beïn-
vloeden door “dat wat hoort”. Een 
sterk aanwezig hart en een gezonde 
dosis eigenwijsheid heeft ervoor 
gezorgd dat ik met iets nieuws op 
de markt kom en elke dag blij aan 
het werk ga. Voor info zie www.
spiley.com

durf fouten te 
maken en te blijven 
vertrouwen

luiSter niet teveel 
naar menSen die 
zeGGen dat dat wat 
je doet niet kan

probeer jouw unieke talent te 
vinden, je zult zien dat je dan 
Spontaan voldoet aan de vraaG

hou niet te veel vaSt aan een voor-
af GeSteld doel. doelen veranderen 
continu, weeS flexibel daarin en 
volG de natuurlijke Stroom

doe waar je blij van wordt, dan 
worden je klanten dat ook

handel nooit vanuit anGSt, dat 
blijken achteraf altijd de Slecht-
Ste beSliSSinGen
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Antalya Projcet Developments BV
Dillenburg 152
6865 HP Doorwerth

Ondernemen, 
het leukste wat er is 

Voor mij is ondernemen een 
project verzinnen en het tot 
een succesvol einde brengen. 

Er moet uitdaging inzitten en het 
moet iets zijn waar de wereld wat aan 
heeft. En ondernemen is voor mij 
vooral datgene doen wat ik leuk vind 
en datgene doen waar ik goed in ben.  
Het project met de naam ‘The Edge’ 
voldoet aan die voorwaarden en is 
het meest uitdagende project wat ik 
tot nu toe in mijn leven heb onder-
nomen.  
 
De naam betekent grens en staat in 
dit verband voor het doen van dingen 
die ik nog nooit eerder gedaan heb 
dus voor in actie zijn zonder precies 
te weten hoe of wat. Het betekent 
ook iets neerzetten wat ogenschijnlijk 
onmogelijk lijkt met wel een 100% 
committent aan resultaat en dat alles 
op basis van een heldere visie en een 
inspirerende missie. 
 
Het Edge Project is een uniek vrije 
tijds en entertainment project voor 
jonge mensen vanaf 18 jaar. De Core-
Business is een Dance en Concert 
Arena voor 15.000 personen. Deze 
Arena wordt omringd door een  Hotel 
waardoor je vanaf je terras van je ka-
mer uit kunt kijken op de dansende 

menigte, de DJ’s en de rock en pop 
concerten. Verder is er een In- en 
Outdoor- Waterpark, een Boutique 
Arcade, een Conventie Centrum, een 
Spa en Fitness Centrum en er zijn 
faciliteiten voor Extreme-Sports. 
Het complex is omgeven door een 
ECO park en gaat gebouwd worden 
op 130.000 m2 grond, op de Cam-
pus van de Akdeniz Universiteit van 
Antalya in Turkije. De opening is 
gepland in de zomer van 2012. 
 
De filosofie van ‘The Edge’ is vervat is 
in de slogan, ‘Celebrating Life, Unity 
and Freedom’. 
 
Celebrating Life staat voor het leiden 
van een uitdagend en avontuurlijk 
leven.  
 
Celebrating Unity staat voor het leve-
ren van bijdragen aan anderen.   
 
Celebrating Freedom staat voor jezelf 
zijn en anderen zichzelf laten zijn.  
 
De filosofie is uitgewerkt in het 
E-Book ‘Living on the Edge’ en in 
‘The story of the Wizkid’. Beide zijn 
te downloaden op de website www.
worldwideprojects.com, deze is on-
line vanaf 1 april 2010.  

World Wide Projects is gelinkt aan 
‘The Edge’ en inspireert en onder-
steunt mensen projecten te creëren, 
te initiëren en uit te voeren en om in 
projecten van anderen deel te nemen.  
 
Het opzetten van het Edge Project 
en World Wide Projects is een manier 
van ondernemen waarbij niet alleen 
ikzelf groei als ondernemer en als 
mens, maar ook anderen de gele-
genheid geef te groeien en de eigen 
grenzen op te zoeken, waarbij actie de 
sleutel is, dus “Gewoon Doen”. Actie 
schept kansen en mogelijkheden die je 
nooit had ontdekt en gekregen zonder 
die actie. Actie getuigt van een pro-
actieve houding in tegenstelling tot 
de houding waarbij je eerst van alles 
moet weten voor je wat doet met de 
bedoeling ieder risico uit te sluiten.  
 
Meer informatie over het  
Edge Project kun je vinden op  
www.apdtheedge.com en vanaf  
1 April 2010 is  
www.worldwideprojects.com online 
en kun je deelnemen aan projecten of 
ondersteunt worden in het initiëren 
en het uitvoeren van projecten.  
 
Willem Geene. 
Doorwerth 5 november 2009.

een Stabiel doel

ontmoediGinG

actie, 
actie, 
actie

twijfel

een krachtiGe focuS

anGSt
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www.taoteachingamsterdam.nl
www.healingtaocentrum.nl 

Ilona Botterweg, Muller Training & Advies
School voor Zelfsturing

Gerrit van der Veenstraat 131 b,
1077 DX  AMSTERDAM

T: +31 (0)20 6712934, F: +31 (0)20 6643015
info@victormuller.nl • www.victormuller.nl

Het begon allemaal net voor 
de val van de MUUR. We 
hadden ontslag genomen 

bij onze diverse onderwijsbanen 
en als organisator bij een culturele 
stichting. Getrouwd met een ex-
Tsjech had het afbrokkelen van  
DE MUUR tussen Oost en West 
veel impact op ons. Het eerste 
beeld dat ik kreeg, was dat van een 
oude idealistische droom. Vrij-
heid in het geestesleven, broeder-
schap in het economisch leven en 
gelijkheid in het sociale leven. We 
startten ons eigen bedrijf “Muller 
Training & Advies”, gestimuleerd 
door vrienden, die werkzaam 
waren als consulent bij Van Ede & 
Partners, een outplacement bureau 
met een menselijk gezicht en spi-
ritueel gedachtegoed. Biografisch 
was het de juiste stap om op je 38e 
voor jezelf te beginnen. We ontwik-
kelden trainingen voor bedrijven 
op het gebied van visie ontwikke-
ling: o.a. Performance Interactive, 
Resound and Presence, Afstemmen 
op kracht, Afstemmen op team. 
Veelvuldig werd muziek als meta-
foor gebruikt en werd er aan het 
einde van een sessie of training met 
soms honderden mensen afsluitend 
gezongen. Na 4 jaar ging ons be-
drijf goed lopen. We ontwikkelden 

met Het Nieuwe Trivium Meester-
schap trainingen. Acquisitie was 
ons vreemd. We leverden goede, 
eerlijke en humane presentaties. 
Het liep van mond tot mond, van 
krant tot krant, van televisie naar 
televisie. 
 
Inmiddels was de grens tussen 
Oost en West Europa open en 
samen met twee partners ontwik-
kelden we onze 2e poot Starapple, 
een organisatie, die visie ontwik-
keling met een menselijk gezicht 
naar het vroegere Oostblok zou 
brengen:”The art of living”. We 
startten in Tsjechië. Een samen-
werking met de Economische 
Faculteit van de Universiteit en het 
Tsjechische bedrijfsleven ontstond.  
Wij brachten niet alleen  degelijke 
kennis, maar ook gekke en grap-
pige trainingen met Hollandse 
tulpen, haringen en kaas. We 
huurden voor minimale bedragen 
enorme kastelen, de beste musici 
en de toenmalige president Havel 
ondertekende zelfs ons initiatief.  
De Tsjechen brachten ons integri-
teit, fluwelen kracht en vooral hun 
duizenden liederen en dansen. Ik 
herinner me Erik van Praag, die 
een opdracht gaf over een kikker 
op een boomstronk. De Tsjechen 

klapten van verontwaardiging en 
losten het fluweel zacht op. De dag 
werd een van de hoogtepunten van 
die cluster. Vrijheid, gelijkheid en 
broederschap werd er gevierd en 
geleefd. Na 3 jaar namen grote be-
drijven het voortouw. Wij trokken 
ons initiatief terug. 
Onze derde poot ontstond. We 
vonden een plek in Tsjechië waar 
het water uit bronnen stroomde en 
de natuur schoon was. De boerderij 
lag aan de grenslijn, waar prik-
keldraad, mijnen en bewaking 40 
jaar hadden gewoond. Een biotoop 
volgens het Wereld Natuurfonds. 
Wij startten er een conferentieoord, 
waar veel gezongen, gewandeld 
en uitgewisseld zou worden. Een 
duizend sterrenlocatie, waar je hart 
van zou zingen. En zo was het en 
is het. Duizenden Nederlanders 
kwamen en komen van particulie-
ren tot de politie top. We geven nu 
ook trainingen met onze dochters, 
waarvan de oudste filosofe is. 
Maar ook mijn kwaliteiten als 
vitaliteitscoach wilden meer vorm 
krijgen. Sinds 4 jaar geef ik nu we-
kelijks en ook tijdens de trainingen 
( in lente en zomer) in Tsjechië les 
in meditatie en qigong volgens de 
Healing Tao. Het lijkt alsof alle po-
tenties daar samen vallen en daar 
ben ik dankbaar voor. 
 
Ilona Botterweg  
www.taoteachingamsterdam.nl 
www.healingtaocentrum.nl 
www.victormuller.nl

lever eerlijke, inte-
Gere preStatieS met 
een Sprankelende 
eenvoudiGe webSite

Geen aquiSitieS bij “koude 
contacten”of dure folderS. 
“warme contacten” en mond op 
mond reclame

luiSter niet naar je hoofd, maar 
naar je buik. alS je buik zeGt 
“voelt niet Goed” niet doen.  
when doubt don’t act

luiSter en Sta open voor een ieder 
die je ontmoet.  de maGie ontStaat 
in het aanweziG zijn met elkaar. 
netwerken

zie de werkelijkheid alS onze 
GrootSte leermeeSter met een diepe 
Glimlach,dan val je Samen met je 
natuurlijke Staat van zijn en func-
tioneer je op je beSt

wordt niet ont-
moediGd door the 
Grote aanbod van 
GelijkGeStemden, 
want je hebt je 
eiGen klankkleur

&
don’ts

do’s
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Springteam trainersatelier
Hugo Molenaarstraat 11
3022 NM Rotterdam
T. 0031 10 4775983
F. 0031 10 4774275
M. Lidwien  0031 6 50267713
M. Robert   0031 6 10937979

Springteam 
ontwikkelt vermogen!

In 1999 en inmiddels zo’n 10 
jaar geleden, ontmoet ik (Ro-
bert Rosenboom) mijn partner 

Lidwien Opheij en werd verliefd 
op wat ik zou willen noemen, haar 
‘up’-energie. Haar inspirerende 
energie wordt de motor die ons 
gezamenlijke bureau aandrijft. Het 
gaat om waar mensen nu al goed 
in zijn, daarop liften we mee en 
het gevolg is, dat ze hun leerkanaal 
wijd open houden. Juist vanwege 
onze verschillen, laten we een ei-
gen authentiek geluid horen, dat in 
ons motto is terug te vinden.   
 
Wat bedoelen we daarmee? 
Om het wat cryptisch te zeggen, 
vermogen is het verschil tussen een 
arend en een kip. Het zijn beide 
vogels, waarbij de één zich be-
perkt tot op de grond krabben om 
wurmpjes en zaadjes op te pikken 
en af en toe met zijn vleugels te 
fladderen, terwijl de ander als de 
koning van het firmament met zijn 
enorme vleugels de hemel beklimt 
en de thermiek het werk laat doen. 
Het arenddeel in de mens is het 
vermogen waarmee hij een uitda-
gende toekomst kan vormgeven en 
waar we op uit zijn. Ons aandeel, 

naast de diverse trainingen en het 
ontwikkelen van organisaties waar-
aan we mogen bijdragen, is een 15-
maandelijkse intensieve leergang 
‘Springlevend Vermogen’ en een 
2-daagse workshop ‘Wet & Spel’.
 
hoe klinkt ons eigen geluid en 
waarin zijn we authentiek? 
De bereidheid van organisaties 
om te veranderen, is nog nooit zo 
groot geweest en iedereen beseft, 
dat evolutie en stilstaan op gespan-
nen voet staan. We moeten, om 
niet op de realiteit achter te lopen 
veranderen. Nu is veranderen één 
ding, maar nog belangrijker is de 
vraag ‘waar naartoe?’ Wat is de 
matrix waarbinnen we ons veilig, 
zonder de weg kwijt te raken, ont-
wikkelen? Precies hier komt onze 
eigenheid om de hoek kijken. We 
laten ons door universele wetten 
en in het bijzonder door ‘de Wet 
van het Octaaf’ leiden. Het is als 
een poolster aan de hemel waar we 
ons op richten. Indien we deze wet 
praktisch naar dagelijks handelen 
weten te vertalen, reikt het ons 
de matrix aan om effectief en met 
behoud van de eigenheid van de 
organisatie, te veranderen.   

De meest in het oogspringende 
voordelen die klanten van ons 
leren, zijn: 
• Groot(s) denken en focussen op 
het geheel in plaats van de afzon-
derlijke delen.  
• Eigenbelang ondergeschikt ma-
ken, aan het grotere belang, zoals 
de organisatie als geheel. 
• Onvoorwaardelijk geloof in eigen 
potentieel, het vermogen dat ieder 
mens in huis heeft.  
• Een ‘neuslengte vóór’, we leren 
leidinggevenden het goede voor-
beeld te zijn. 
• Leren denken in niveaus of lagen, 
zodat iedereen in de organisa-
tie zijn of haar lerend vermogen 
levend houdt en waardengestuurd 
wordt. 
 
Ons gedachtegoed en filosofie ligt 
vast in een onlangs verschenen 
boek: ‘De Wet van het Octaaf - 
Vallen, intervallen en opstaan in 
organisaties’,  
ISBN 978 90 259 6032 2.

Geef de toekomSt op jouw 
perSoonlijk manier vorm

over-leef niet, maar vier 
het leven

leef en werk alS een 
arend i.p.v. een kip

werk niet hard, maar 
werk vanuit je hart
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Willem Vreeswijk
Prins Hendrikkade 143 b
3071 KN Rotterdam
06-51986955

Werk 
vanuit liefde

Willem vreeswijk

Vijf dagen in de Okavango 
Delta in Botswana. Voor 
we er ’s ochtends op uit 

trekken, vragen onze gidsen be-
scherming voor de reizigers die ze 
begeleiden. Ze vragen toestemming 
om de natuur te betreden.  
Termietenheuvels zijn wel 300 jaar 
oud. Mieren maken, in verhouding 
tot hun lengte,de hoogste gebou-
wen ter wereld. Voordat mieren de 
termietenheuvel definitief verlaten, 
maken ze er gaten in, zodat slan-
gen en veldmuizen er hun intrek in 
kunnen nemen. 
Drie olifanten. Voorzichtig lopen 
we in hun richting en nemen plaats 
op een heuveltje. Olifanten com-
municeren met elkaar tot over een 
afstand van 300 kilometer. Als er 
een olifant is overleden, keren ze 
eens per jaar terug naar de plek 
van overlijden. Tranen lopen dan 
langs hun wangen. De grootste van 
de drie olifanten heeft ons gezien 
en nadert stap voor stap. Op een 
afstand van vijftien meter staat hij 
stil en concentreert zich op ons. 
Kan hij ons vertrouwen of niet? 
Zeker tien minuten taxeert hij ons. 
Dan zijn we goed bevonden en 

loopt de olifant langzaam weg. 
’s Nachts komen de grote dieren 
in beweging. Vlak bij ons kamp, 
in het water, bevinden zich een 
nijlpaard en een aantal krokodil-
len.  Ik voel me volledig rustig 
van binnen. De imposante natuur 
neemt me op zoals ik ben. Ik ben 
in het hier en nu. Het stemmetje in 
mijn hoofd dat overal commentaar 
op heeft, is verdwenen.  
We voelen ons één met de natuur 
en beseffen dat letterlijk alles met 
elkaar is verbonden. Onze gids 
zegt: ‘Hoe meer je de wildernis 
leert kennen hoe beter je jezelf 
leert kennen’. Hij vertelt dat aca-
ciabomen voelen dat giraffes van 
hun bladeren eten. Ze veranderen 
dan de smaak van hun bladeren. 
Je kunt het aan de bomen zien: 
slechts een deel is kaalgevreten, 
de rest is onaangetast. De bomen 
veranderen niet alleen de smaak 
van hun bladeren, maar geven ook 
aan andere acaciabomen door dat 
er giraffes zijn gearriveerd.  
Onze gids vertelt over de Ziziphus 
Murcronata, door het Nguni-volk 
ook wel levensboom genoemd. 
Gedurende het hele jaar door 
vind je op deze boom een combi-
natie van groene, gele en bruine 

bladeren, die voor jeugd, volwas-
senheid en ouderdom staan. De 
takken hebben twee verschillende 
doornen. Aan de ene kant wijst de 
doorn naar voren, aan de andere 
kant naar achteren. Volgens het 
Nguni-volk zegt de heester ons 
dat we vooruit moeten kijken naar 
de toekomst, maar dat we nooit 
mogen vergeten waar we vandaan 
komen. De zulu’s brengen het 
takje naar de plek waar iemand is 
gestorven. Vervolgens brengen ze 
ook een takje naar de plaats waar 
de gestorvene ter wereld kwam. 
Als ze de reis naar de geboorteplek 
maken met bijvoorbeeld een trein 
of bus, kopen ze twee kaartjes. 
Het ene kaartje is voor henzelf, 
het andere is voor de ziel van de 
overledene. 
Als we thuis komen, zullen we 
de lessen die de natuur ons heeft 
gegeven in onze dagelijks werk 
en leven proberen toe te passen. 
Gewoon doen.

werk vanuit 
liefde

laat je niet door je eGo leiden

voel dat alleS en iedereen 
met elkaar iS verbonden

leef in het hier en nu

weet waar je naar toe 
Gaat en vandaan komt
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HULPPLUS
Nobelstraat 16 / 3846 CG / Harderwijk
Postbus 851 / 3840 AW / Harderwijk
0341-455382 / danielle@hulpplus.nl / 

Klein gat in 
de markt ontdekt

In de tijd dat ik begon met 
Hulpplus was ik 24 jaar en ik 
had naar mijn idee een klein 

gat in de markt ontdekt. Tijdens 
de start maakte ik afspraken met 
potentiële leveranciers en fabri-
kanten en hoorde vaak de termen: 
‘meisje, ideetje, webwinkeltje’ 
voorbij komen en dan werd ik naar 
huis gestuurd met een voorstel dat 
ik alleen maar per 50  rollators kan 
inkopen. Eigenwijs en zeker van 
mezelf ben ik toen andere leveran-
cier en importeurs gaan zoeken 
die wel met mij wilden samen-
werken. Eén van de hoogtepunten 
kwam ongeveer een jaar na mijn 
start. Toen werd ik benaderd door 
leveranciers met de vraag of ik hun 
producten in mijn assortiment op 
wilde nemen. 
Nu ruim 4,5 jaar later is Hulpplus 
een goed draaiende internetwinkel 
met een heel uitgebreid assorti-
ment hulpmiddelen en comfort-
producten. Ik heb mezelf in die tijd 
enorm veel vaardigheden aange-
leerd van de inkoop tot administra-
tie tot internetmarketing en ik kan 
nu zelf internetwinkels bouwen. 
Inmiddels draaien er vier internet-
winkels, waarvan ik de laatste sa-
men met een goede vriend begon-

nen ben. Een belangrijke drijfveer 
in het ondernemerschap voor mij 
is het plezier dat ik beleef aan 
het ondernemen. Ik voel altijd de 
drang om nieuwe dingen te leren 
en bruis vaak van de ideeën, iets 
wat ik binnen mijn ondernemer-
schap heel goed kwijt kan. Maar 
het belangrijkste is de reacties die 
ik krijg van klanten. Door mensen 
te kunnen helpen aan een goed 
maar ook mooi hulpmiddel kan 
het leven net iets makkelijker en 
prettiger worden. Er is voor mij 
niets mooiers dan daaraan mee te 
kunnen werken.  
 
Mijn nummer 1 regel is: behandel 
je klanten zoals je zelf behandeld 
wilt worden! Dit houdt voor mij 
ook in dat ik niet de schuld op 
anderen schuif als een bestelling 
niet op tijd geleverd kan worden. 
Ik heb in vorige werksituaties te 
vaak meegemaakt dat er smoesjes 
verzonnen werden of dat de schuld 
werd afgeschoven op bijvoorbeeld 
het transportbedrijf, andere col-
lega’s of een leverancier die het 
verkeerde geleverd zou hebben (dit 
gebeurt echt heel veel). Onlangs 
was ik vergeten een order te plaat-
sen bij een fabrikant, ik heb toen 

de klanten gebeld en uitgelegd dat 
ik dit vergeten was en ik de bestel-
ling niet binnen de afgesproken 
termijn kon leveren. Ze vertelden 
mij dat ze mijn eerlijkheid heel erg 
op prijs stelden, blijkbaar viel het 
op. 
Volgens sommigen is mijn manier 
van zaken doen niet ‘commercieel’ 
genoeg en zou ik veel meer omzet 
kunnen genereren als ik dingen an-
ders zou doen. Misschien hebben 
ze gelijk maar dit is mijn manier en 
ik ga al bijna 5 jaar met veel plezier 
naar kantoor. 

Bekijk nu ook  
onze nieuwe webwinkel 
WWW.FlAneerstokken.nl

een Goede ondernemer zou 
Geen SmoeSjeS nodiG hoeven 
hebben…

volG je eiGen 
pad; lekker 
eiGenwijS

maak GenoeG tijd vrij voor 
jezelf, je familie en je vrienden. 
er iS meer dan alleen werk!

Sta GereGeld even Stil en 
Geniet van hetGeen je bereikt, 
Geleerd en meeGemaakt hebt
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www.hulpplus.nl

danielle@hulpplus.nl
www.hulpplus.nl

www.flaneerstokken.nl
www.slaapvitaal.nl

www.turbostijl.nl



Antares Adviesgroep
Tel. : 046-458 59 89 
e-mail : marcel@antares-adviesgroep.nl
internet : www.antares-adviesgroep.nl

We werden bewust 
dat het anders moest

Een jaar geleden besloot ik 
dat het roer om moest bij 
Antares Adviesgroep.  Moe 

van de voor provisiegedreven ver-
koop van producten besloot ik om 
een volledig transparante en ‘echte’ 
dienstverlener te worden. Dat is 
mijn passie en de reden dat ik vijf 
jaar geleden als vennoot toetrad tot 
het kantoor en in april 2008 de vol-
ledige aandelen overnam. Met deze 
zienswijze inspireerde ik ook mijn 
team van medewerkers en samen 
maakten we ons sterk om deze om-
wenteling te maken. Inmiddels is 
de adviesmethodiek van Financial 
Life Support geïmplementeerd en 
hebben we tezamen het verande-
ringsproces afgesloten in het Itali-
aanse Como, waar het hele kantoor 
de beroepsopleiding tot Relationeel 
Adviseur volgde. Antares Advies-
groep is klaar voor de nieuwe start.  
 
Ik was het zat dat de bloemen aan 
de finish werden uitgedeeld. De op 
provisiebasis gerichte verdienstruc-
tuur leidde ertoe dat aan de ene 
klant buitensporig veel verdiend 
werd terwijl de andere klant nau-
welijks iets opbracht.  Alleen als be-
staande klanten ons belden, gaven 
we thuis. Wegens het ontbreken 
van aanvullende inkomsten was er 

geen tijd en drang om regelmatig 
bij de klant langs te gaan voor een 
update van zijn financiële situatie. 
Langzaam maar zeker gingen we 
ons beseffen dat deze werkwijze 
eigenlijk tegen onze natuur in ging. 
Daar kwam bij dat we ons gingen 
specialiseren in echtscheidings-
advies en dat kan alleen op basis 
van declaratie. Dat zette mij aan 
het denken. Inmiddels werd ook 
duidelijk dat de nieuwe wet- en 
regelgeving om een ander busi-
nessmodel ging vragen en toen het 
begin dit jaar mogelijk werd om bij 
een groot aantal aanbieders provi-
sie in te bouwen, heb ik doorgepakt 
en besloten om provisieloos te gaan 
werken. Ik vind onszelf dienstver-
leners en geen veredelde verkopers. 
Ik wilde weer een stuk rust inbou-
wen, zowel voor de klant als voor 
onszelf.

Financial life support
In juli 2009 zijn we gestart met 
de implementatie van een nieuw 
bedrijfsmodel op basis van  
de Financial Life Support 
adviesmethodiek. Zo kunnen wij 
blijven aansluiten op de wens van 
onze klanten voor helderheid en 
openheid omtrent de aanschaf van 
financiële producten die tevens 

voldoen aan alle wettelijke eisen 
en normen. De systematiek reikt 
verder dan de overheidsnormen. 
De AFM bestempelt deze werkwijze 
als een ‘Excellente adviespraktijk’. 
Dat is wat wij voor onze klanten 
willen zijn.  
 
Het Persoonlijk Jaarverslag® 
vormt nu de basis van ons 
adviesproces. Hierdoor kunnen 
wij de klant direct inzicht geven 
in de bestaande financiële 
situatie bij diverse scenario’s. 
Dit werkt ook goed als het 
gaat om budgetvoorlichting of 
echtscheidingsadvies. De klant 
betaalt een vooraf bepaald vast 
bedrag voor het Persoonlijk 
Jaarverslag® en daarmee worden 
de door ons besteedde uren aan 
het advies direct vergoed. Heeft de 
klant voldoende aan dit overzicht 
dan is dat voor ons ook akkoord en 
heeft hij verder advies nodig dan 
geeft onze menukaart met vaste 
adviesprijzen wederom helder en 
transparant aan wat de klant kan 
verwachten.’ 

communicatie    
Al onze medewerkers zijn vanaf 
het begin betrokken geweest bij 
het transformatieproces. Het gaat 

betrek perSoneel bij 
veranderinGSproceSSen

verval niet  
in oude  
GewoonteS

houd je doel 
voor oGen

houd niet de knip op de 
beurS, juiSt nu iS het tijd 
voor inveSterinGen

Schakel hulp in 
van profeSSionalS

laat je niet afleiden door 
andere viSieS, vertrouw op 
jezelf
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niet om van de één op de andere 
dag op een nieuwe manier te 
werken. Dat is een proces. Ik heb 
er bewust voor gekozen om mijn 
hele team hierin te betrekken 
zodat we allemaal weten welke 
richting we op gaan en een ieder 
daar zijn eigen persoonlijke taak 
in kan vervullen. Nadat we intern 
onze zienswijzen geïmplementeerd 
hadden, werd het tijd om dit 
ook door te voeren in onze 
communicatieve uitingen.  
 
Klanten vinden het normaal 
om voor producten te gaan 
shoppen, dit doen wij nu voor ze. 
We verlenen de dienst van het 
best passende financieel advies. 
Zij krijgen daarmee de meest 
voordelige producten door de 
inbouw van provisie. Bestaande 
klanten gaan we informeren 
middels een persoonlijk gesprek 
over deze nieuwe situatie. We 
hebben ook besloten ons duidelijk 
te identificeren naar onze 
doelgroep. Antares Adviesgroep 
verleent haar diensten aan mensen 
die een onafhankelijk, eerlijk en 
objectief advies belangrijk vinden. 
Mensen die zelf een bewuste keuze 
willen maken over hun financiële 
toekomst. Dat zijn mensen die 

begrijpen dat je betaalt voor een 
advies.’ 

relationeel Adviseren
Na het volgen van de opleiding 
Relationeel Adviseren hebben we 
ons ook ten doel gesteld dat we 
de klanten meer naar ons kantoor 
willen laten komen dan andersom. 
In onze eigen persoonlijke wensen 
lag dat we minder ‘s avonds willen 
werken. We zijn vijf dagen onder 
begeleiding van Ivo Valkenburg 
en zijn team naar Italië gereisd 
om ons als individu en als team 
verder te ontplooien. We hebben 
geleerd de relatie aan te gaan 
met ons zelf, en van daaruit de 
verbinding te zoeken met anderen. 
Met collega’s, familie, partners 
en met klanten. Het was een 
bijzondere ervaring waarin we 
verborgen talenten en passies van 
onszelf en elkaar ontdekten maar 
ook de hobbels en valkuilen in het 
adviesproces richting onze klant 
tegenkwamen. Zo blijkt dat er nog 
best een drempel bestaat om in het 
kennismakingsgesprek direct om 
commitment aan je klant te vragen. 
We denken nog snel in termen 
als direct investeren, producten, 
financieel plan etcetera. Door 
ook hier weer alle medewerkers 

van kantoor bij te betrekken 
kunnen we het veranderingsproces 
versnellen en versterken. Iedereen 
gaat zo dezelfde kant uit vanuit zijn 
eigen persoonlijke ontwikkeling, 
dat geeft een enorme  band, met 
elkaar maar ook met de klant.

uitdaging
De uitdaging die dit proces met 
zich meebrengt is heel interessant. 
We hebben niet meer het gevoel 
dat we iets moeten verkopen, 
we mogen vooral ons zelf zijn. 
Dat voelt soms wat onwennig 
maar bovenal ook heel erg goed. 
De klant is tevreden omdat hij 
overzicht heeft en inzicht krijgt 
in alle alternatieven. Zo weet 
hij nu dat hij zelf een keus kan 
maken voor de producten die het 
best bij hem passen. Daardoor 
voelen wij ons waardevol en we 
krijgen goede referenties die ons 
weer nieuwe klanten bezorgen. 
En zo is het cirkeltje rond. Wat 
als gevoel begon en zich uitte in 
gedachten en daden is nu een 
mooie werkelijkheid aan het 
worden. Terug naar een oprecht, 
transparant advies, dat geeft 
vertrouwen en verdieping in 
relaties en dan is alles mogelijk.
Marcel Bus
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Hoe ik onderneem
als vrouw

Ze wil geen man-vrouwdis-
cussies aangaan, maar houdt 
wel een pleidooi voor het 

vrouwelijk ondernemerschap. Ari-
ane Struyvenberg (49) praat over 
jezelf dingen gunnen , ondernemen 
op hobbyniveau en haar bewon-
dering voor vrouwelijke onderne-
mers.  
 
‘Tot drie jaar geleden werkte ik nog 
als projectmanager in loondienst 
bij een grote financiële dienstverle-
ner maar op een gegeven moment 
kreeg ik het gevoel dat ik liever iets 
voor mezelf wilde neerzetten. Wat 
precies wist ik eigenlijk nog niet. Ik 
begon met Pro8tivity maar al snel 
werd dat Match & Mentor: 1-op-
1-mentorontmoetingen, netwerk-
bijeenkomsten en workshops voor 
ondernemers in het MKB. Nu zegt 
nooit meer iemand: het kan niet, 
het mag niet, er is geen geld voor. 
Ik bepaal het zelf. Nu kan alles. Dat 
is de kern van het ondernemer-
schap! 
 
Ik vond de overstap van loondienst 
naar ondernemerschap ingrijpend, 
worstelde met allerlei dingen. Ik 
ben toen twee jaar lang erg gehol-

pen door een paar ervaren on-
dernemers. Dat bracht me op een 
idee. Ik dacht: wat mij helpt, dat 
helpt anderen ook. Tegen andere 
ondernemers met dezelfde worste-
lingen riep ik spontaan: ik heb nog 
een mentor die zich zit te vervelen, 
want ze heeft net haar bedrijf ver-
kocht. Zo is het concept van Match 
& Mentor ontstaan: ervaren onder-
nemers koppelen aan ondernemers 
die één jaar of langer bezig zijn. De 
ondernemers kunnen een abonne-
ment nemen op een mentor, voor 
korte of langere tijd. Of een mentor 
als interim-ondernemer inzetten, 
bij sabbatical, zwagerschap, ziekte 
of overlijden bijvoorbeeld. 
Mensen bij elkaar brengen is de 
rode draad in mijn werkleven. 
Open en oprecht met elkaar pra-
ten. Dingen achterhouden heeft 
geen zin. Dat is ook het idee van 
mentorschap: stel je open voor 
kritisch meekijken van anderen, 
dan hoef je niet alles in je eentje uit 
te zoeken. Het is een beetje kort-
zichtig om te denken dat je alles 
zelf kan.  
 
Je komt bij ons omdat er iets aan 
de hand is, als je twijfelt of als er 

iets stagneert in je bedrijf. Dat 
iemand meekijkt kan een hele ge-
ruststelling zijn, maar je ook juist 
wakker schudden. Dat kan je een 
slapeloze nacht opleveren, maar 
uiteindelijk geeft het je rust en ze-
kerheid. Veel ondernemers missen 
een helikopterview. Dag en nacht 
zit je energie bij je bedrijf, tot en 
met de lijstjes naast je bed en op 
een gegeven moment zie je door 
de bomen het bos niet meer. Wij 
bieden een time-out, een reflectie-
moment.  
Ik zie met name bij vrouwen dat 
ze hun bedrijf vanuit werkplezier 
starten, maar niet bedrijfsmatig 
genoeg kijken als het eenmaal is 
gegroeid en ze vier of vijf man per-
soneel in dienst hebben. 
 
Match & Mentor is begonnen met 
een paar vrouwelijke ondernemers. 
Toevallig eigenlijk. Het viel me op 
dat er bij veel netwerkbijeenkom-
sten weinig vrouwen waren. Ik 
vroeg me af waar ze zaten, dus ben 
ik gaan rondbellen. De uitkomst 
daarvan heb ik vertaald naar bij-
eenkomsten die ik zelf kon facili-
teren. Het feit dat ik workshops 
organiseer voor alleen vrouwen 

Gebruik je vrouwelijke 
charme’S;

Ga uit van je eiGen kracht 
en maak je dan zichtbaar 
op jouw eiGen manier!
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heb plezier maar houd wel je 
verdienmodel in de Gaten

komt voort uit hun eigen feedback. 
Ze zeggen: we willen samenkomen 
met gelijkgestemde vrouwen. Dat 
hoeft echt niet altijd, maar af en 
toe is het lekker om herkenning te 
hebben. 
Na twee workshops merkte ik al 
dat de vrouwen die erop af ko-
men, elkaar helemaal niet kennen 
en het leuk vinden om elkaar te 
ontmoeten. Zo is spontaan het idee 
ontstaan voor een congres: Voor-
uit! Vrouwelijke ondernemers in 
beweging. Voor ongeveer 150 am-
bitieuze vrouwelijke ondernemers 
met minimaal drie man personeel. 
De voornaamste reden om het 
congres te organiseren, is omdat ik 
de zichtbaarheid van vrouwelijke 
ondernemers wil vergroten. Mijn 
bewondering voor hen is groot, 
dus denk ik: laat jezelf toch zien, 
dat trekt ook weer zaken aan!  Ik 
wil positief-kritisch kijken hoe we 
het vrouwelijk ondernemerschap 
verder kunnen bevorderen, welke 
stimulans je eraan kunt geven. 
 
Ik vind discussies over verschillen 
tussen mannen en vrouwen niet 
zo nuttig. Mannen en vrouwen 
hebben allemaal hun kwaliteiten 

en komen als ondernemer dezelfde 
dingen tegen. Ze hebben allebei 
drie jaar nodig om een bedrijf van 
de grond te krijgen, moeten lef 
hebben en er hard aan trekken. 
Mannen gaan misschien met meer 
focus op hun doel af en kunnen 
vrouwen over de drempel helpen 
om nog een investering te doen. 
Vrouwen zijn weer creatiever en 
sterker in samenwerken, die kun-
nen op dat vlak aan mannen wat 
leren. Je hebt absoluut een mix 
nodig om verder te komen. 
 
Ik hoor vaak van oudere on-
derneemsters: ik heb altijd veel 
aandacht voor mijn personeel 
gehad; had ik maar minder tijd aan 
mijn eigen ontwikkeling besteed. 
Vrouwen gunnen hun personeel 
opleidingsdagen, maar zichzelf 
niet. Daarom besteedt één van de 
workshops daar aandacht aan: 
neem meer tijd voor jezelf en je ei-
gen ontwikkeling. Als ondernemer 
moet je het zelf regelen. Ik val ook 
in die valkuil bij mijn bedrijf, het is 
heel verslavend als je eenmaal iets 
op gang ziet komen. Dat voelt niet 
meer als werk, en vervolgens gaat 
al je passie en energie alleen nog 

maar daarin. Er is natuurlijk wel 
een grens, ook voor de mensen om 
je heen. 
 
Het ondernemerschap past het 
beste bij mij, omdat ik eigenwijs 
en vrijgevochten. Ook het creatieve 
element vind ik erin terug.  Af en 
toe vraag ik me wel af hoe gek ik 
ben, als ik zie hoe weinig er over 
blijft aan salaris voor mezelf. In 
de groeifase is dat bepaald niet 
vergelijkbaar met het salaris dat 
je in loondienst hebt. Maar je hebt 
plezier, bouwt een bedrijf op en 
daarin creëer je ook waarde. Dat 
heb ik mede door de workshops die 
ik zelf organiseer geleerd: je kunt 
met passie een bedrijf opzetten, 
maar je verdienmodel moet wel 
in orde zijn en daarvoor moet je 
stilstaan bij je strategie.  
 
Auteur: Karin Husslage, Sprout 

neem tijd voor jezelf en je 
eiGen ontwikkelinG
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Agnes Driessen,  
De Kamp 10, 
9022 BN Mantgum 
0582501134 
0625056820

“Een heel team dat weer
doet wat het kan en geniet”

Dat is mijn drive als team-
coach.  
Tijdens mijn werk in 

grote(re) organisaties merkte ik zo 
vaak dat de medewerkers van een 
team, afdeling of project helemaal 
geen plezier in hun werkomgeving 
hadden. De betrokkenheid bij het 
werk zelf, of de taak was bijna 
altijd wel groot, maar alles rondom 
het werk kostte veel negatieve 
energie. Dat is echt jammer. Het 
zorgt ervoor dat zij niet het beste 
uit zichzelf halen. 
 
Agnes Driessen is mijn naam, ik 
ben 53 jaar. Begonnen als docent 
in de binnenstad van Den Haag, la-
ter manager bij de locale overheid 
en in de gezondheidszorg. Ik heb 
daadwerkelijk geleerd en gezien: 
als mensen leren hun eigen belem-
meringen te overwinnen komt er 
een enorme kracht vrij! 
Vanuit die ervaring startte ik in 
2000 mijn eigen bedrijf: Agnes 
Driessen, toegepaste teamcoa-
ching voor de leidinggevende en 
het team. Succesvol. Toen in 2006 
mijn levenspartner een hersen-
tumor kreeg ben ik gestopt met 

werken en heb hem twee jaar 
verzorgd. Nu anderhalf jaar na zijn 
dood ga ik met nog meer ervaring 
weer aan de slag in mijn eigen be-
drijf. Het waren indrukwekkende 
en ook zware jaren. Ik heb geleerd 
een aantal belemmeringen, dat 
mijn eigen kracht in de weg stond 
te overwinnen. En nu ga ik met le-
vensvreugde en optimisme aan de 
slag met dat waarin ik geloof: men-
sen met plezier te laten werken  
 
Wat is teamcoaching? In het kort: 
Teamcoaching is een traject dat 
gemiddeld een maand of acht 
duurt. Eén keer per maand. Tij-
dens de tijd dat een team sowieso 
al bij elkaar komt ben ik erbij. Deze 
bijeenkomsten bereid ik voor met 
twee medewerkers. Het werk zelf 
is altijd het voertuig. Leuk is om te 
zien dat het niveau van de mede-
werkers niets uitmaakt: we zijn 
gewoon allemaal mensen die met 
hun eigen belemmeringen in het 
werk staan 
Ik werk altijd met kleine concrete 
stappen: een kleine stap in de 
goede richting maakt uiteindelijk 
een enorm verschil. Zo leer ik het 

team om afspraken te maken met 
zinnen waarin een voltooid deeltijd 
voorkomt. Probeer het maar eens 
zelf wat een verschil het maakt als 
je zegt: “om de resultaten dit jaar 
te halen gaan we werken met een 
prioriteitenlijst” of “om op 31 de-
cember van dit jaar de resultaten te 
halen hebben we op 31 januari een 
prioriteitenlijst gemaakt en die lijst 
heeft tot en met 31 december onze 
werkzaamheden bepaalt”. 
Doe het, leg het tijdschrift weg en 
formuleer een belangrijk doel voor 
jezelf op deze manier.  
 
Vanaf 1 december 2009 ga ik weer 
met passie aan de slag, omdat ik 
weet dat mijn kennis en ervaring 
anderen met meer plezier laat wer-
ken, en wat is mooier dan dat. 
agnesdriessen@kpnmail.nl

leren doet elk menS elke daG, 
duS ook op het werk 

nikS Grote en 
dure confe-
rentieS

voor mij iS plezier de check 
of ik de juiSte dinGen doe

in alleS wat 
ik doe laat ik 
zien waarvoor 
ik Sta
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David Bloch
www.perfectpresentation.nl

Op de juiste plek komen –
zaak van ‘gehoorzaamheid’

Stel je voor dat het klopt, dat je 
maar 3 zaken hoeft te regelen 
om geluk te vinden: juist werk, 

juiste relatie, juiste behuizing. Da’s 
toch een nuttig uitgangspunt om een 
werkzaam leven te realiseren? 
In de loop der decennia (ik ben nu 
in mijn 6e) heb ik in verschillende 
maten een balans gehad in deze drie. 

verandering
Het werk veranderde, ik bleef 
leren. Relaties waren van korte of 
soms iets langere duur. Ik leerde – 
van het geluk en van het verdriet. 
Ik woonde op veel verschillende 
plekken en in veel verschillende 
landen. En op ieder moment was 
datgene wat ik meemaakte juist 
in alle opzichten, opdat ik op dát 
moment in mijn leven een les kon 
leren. 

vierde voorwaarde 
En in de laatste 15 jaar heb ik een 
4e voorwaarde toegevoegd aan 
mijn lijst: juiste verbinding, het 
gevoel van verbondenheid met 
iets dat groter is dan ikzelf. Het 
ervaren van de juiste verbinding 
heeft een onontbeerlijke dimensie 
toegevoegd aan mijn leven. 

Authenticiteit 
Nu, in alle opzichten van mijn 
leven, ervaar ik mijn waarheid 
en mijn originaliteit – door de 
afstand die ik heb genomen van 
mijn conditionering en door de 
verdieping in mijn ervaring van 
... ach, laten we het ‘Het Leven’ 
noemen.

evenwicht en 
beschikbaarheid
Het resultaat is een leven van 
balans en volheid. Vol ook in de 
leegte wat betreft activiteiten, 
en vol in de rijkheid van juiste 
actie op het juiste moment. Mijn 
beschikbaarheid voor passende 
opdrachten als presentator, 
communicatiedeskundige, 
motivator, auteur, coach, 
therapeut en nog meer ... mijn 
beschikbaarheid is continu, vanuit 
een steeds dieper vertrouwen in de 
juistheid van alles wat ik meemaak. 
In de juistheid van de mensen die 
op mijn pad komen en de klanten 
die hun weg naar mij vinden, 
ook in tijden wanneer er druk op 
budgetten staat.

Plezier in het leven 
Genieten is een kernbezigheid 
geworden. Van het moment. 
Van waar ik nu woon. Van mijn 
klanten. Van mijn vrienden. Van 
de ‘significant other’ in mijn leven. 
Van alle kansen de ik heb om mijn 
liefde met anderen te delen.

uitdaging 
Ik daag je uit om af te rekenen 
met het verleden en ‘in het 
moment’ te durven leven. Om uit je 
comfortzone te stappen en te gaan 
leven vanuit je HART. Durf jouw 
grenzen te respecteren en in jezelf 
te geloven. Te vertrouwen op de 
eeuwige bron die in je voortleeft, 
waar je ook bent. 
 
Kortom: ‘Durf uitbundig te leven!’ 
Dan ervaar je dat het leven een 
feest is. 
 
David Bloch 
www.perfectpresentation.nl

durf te Geloven dat het uni-
verSum een GrandiooS plan 
heeft om je te helpen veran-
deren, af te reken met het 
verleden en ‘in het moment’ 
leven

durf in jezelf, 
je kunnen en 
je Grenzen te 
Geloven

durf uitbundiG te leven, je 
conditionerinG/proGramme-
rinG in twijfel te brenGen en 
overboord te Gooien – zodat 
je voor jezelf leeft
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Karin spijkerman
Kerkhoflaan 1
8723BW Koudum  
tel 0514-522337  of 06-42412227
Website:  
www.transpersoonlijketherapie.nl 

Ondernemen:
Gewoon doen!

Alvorens ik ga vertellen over 
mijn onderneming(kje) zal 
ik me eerst voorstellen. 

Mijn naam is Karin spijkerman , ik 
ben 46jaar, getrouwd en we heb-
ben drie kinderen. 
Ik ben opgeleid tot  verpleegkun-
dige en heb een aantal jaren in 
het Antonius ziekenhuis gewerkt. 
Daarna ging ik werken in de zaak 
van mijn man. Een handelsonder-
neming. 
 
Als je het hebt over ondernemen 
met je hart, dan kun je zeggen 
dat mijn man zijn hart in de zaak 
had en dat ik gewoon mijn werk 
deed. En uiteindelijk brak me dat 
behoorlijk op. Dit werk kostte me 
energie en gaf me geen voldoening. 
In 2002 gooide ik het roer om. 
Ik volgde de opleiding tot transper-
soonlijk therapeut. Een moeilijk 
woord voor psychotherapie, met 
het verschil dat ik veel en graag 
met het onbewuste werk. Ik begon 
weer te leven. 
Het was hard werken, vooral ook 
aan mezelf. Ik was mezelf on-
derweg behoorlijk kwijtgeraakt. 
Ik voelde een grote honger naar 
kennis op het gebied van de psyche 

en ik genoot van elke studiedag. 
In 2006 was ik klaar en kon ik een 
eigen praktijk beginnen. 
Inmiddels draait de praktijk 
drie jaar. Door middel van 
gesprekken(bewust), visualisatie 
(in ontspannen toestand beel-
den uit het onbewuste halen) 
en magnetiseren(o.a. blokkades 
opheffen) probeer ik samen met 
mijn client te kijken hoe hij/zij 
in het leven staat en omgaat met 
problemen. Ik geloof dat je van elk 
probleem kunt leren al is dat soms 
moeilijk te accepteren. 
 
Een paar weken geleden begon ik 
voor mezelf de balans op te maken. 
Waar sta ik nu, hoe loopt het, is er 
groei enz. Iets voelde niet goed. Ik 
ontdekte dat ik me tussen de vier 
muren van mijn praktijk heel erg 
in mijn element voel, maar dat ik 
moeite heb om mijn werk in de 
wereld te zetten. 
Precies op dat moment kreeg ik de 
mail met de vraag voor dit stuk. 
Ik lees het thema: Gewoon doen! 
Oh wat leuk dacht ik, daar ga ik 
over schrijven. 
Maar  het enthousiasme zakte snel 
en maakte plaats voor onzekerheid. 

Wat heb ik nu te vertellen? Ik keek 
nog eens naar het papier en moest 
ineens lachen. 
Karin , je denkt dat je gewoon 
doen, hebt gelezen maar je hebt 
onbewust gewoon doen, gelezen. 
De klemtoon ligt even anders , 
maar het is een wereld van ver-
schil. 
En er zit een geschiedenis aan vast. 
Waarom kan de ene gewoon doen 
en denkt de ander 
doe maar gewoon? Ik kan alleen 
voor mezelf spreken, al zie ik het 
ook bij anderen. 
 
Zo ben ik opgevoed, maar ook door 
mijn omgeving beïnvloed. Doe 
maar gewoon, wie denk je wel niet 
dat je bent? Ja, leuk dat iets je van-
daag goed gelukt is, maar wie zegt 
dat je dat morgen ook nog kunt? 
En ook : Wat zullen de mensen  wel 
niet van je denken! Opschepper! 
Al deze overtuigingen zitten diep. 
Ze hebben me tot nu toe klein 
gehouden.  
Dit besef leert me dat ik daar mee 
aan de gang moet. Want ik heb 
fantastisch werk. 
Ik heb wel degelijk wat te vertellen. 
En ik zie dat de hulp aan  

zoek Gelijk-
GeStemden en 
verSterk elkaar

volG je hart, maar Gebruik je 
verStand

zoek iemand die je kan helpen 
oude overtuiGinGen bewuSt te 
maken. (ik weet noG wel een 
hele Goeie therapeut)
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maak jezelf 
niet klein

laat je niet leiden door de 
jaloezie van anderen

kraak jezelf niet af, maar 
durf ook eenS trotS te zijn 
op je werk

1 persoon , de wereld verder in 
gaat. Iemand die weer in zijn 
kracht staat en die weer liefde kan 
laten stromen, geeft dit door. Het 
is een steen in het water. 
De wereld wordt steeds een stukje 
mooier en hoe klein ook , ik mag 
daar aan bij dragen. 
 
Tja, nu moet ik alleen nog even van 
mijn overtuigingen af.  
Terwijl ik daar over nadacht werd 
mij de hulp hierbij in de schoot 
geworpen. 
Een  moeder die graag wilde dat ik 
eens met haar dochter van 6 ging 
praten. 
 
En zo kwam er een dapper, lief en 
slim meisje mijn praktijk  binnen 
gewandeld. 
Ze was erg verdrietig. Ze kan goed 
leren en ze doet erg haar best op 
haar schoolwerk. Maar er zijn twee 
andere meisjes die iets meer moei-
te met de stof hebben en die er 
moeite mee hebben dat haar alles 
lijkt te lukken. Op een dag maakte 
ze een schilderij. Toen het af was, 
draaide haar klasgenootje zich om 
en met vingers vol verf streek ze 
dwars door het schilderij, zodat 

het compleet vernield was. Ze was 
in tranen, maar zei niets. Ze was 
al eerder door het andere meisje 
geschopt en gepest. Ze durfde zich 
niet te verweren. 
Het raakte me. Voor haar maar 
ook voor mezelf. Ik keek in de 
spiegel en zag al die mensen 
voorbijkomen,die in het verleden 
door jaloezie geleid,  mijn werk 
kapot maakten. En ik zag hoe ik 
mezelf steeds kleiner maakte. Laat 
ik maar niet meer tonen , wie ik 
werkelijk ben en wat ik kan. Mis-
schien kan ik dan zulke reacties 
voorkomen.
 
Ik  heb er lang over gedaan om te 
zien hoe dit mij gevormd heeft. En 
blijkbaar was ik met dit verhaal 
nog niet klaar, gezien de manier 
waarop ik nu mijn werk doe. Ik 
voelde nu een kans om haar er 
voor te behoeden en zelf van haar 
te leren. Samen met het meisje 
ging ik aan het werk. Ik kan haar 
goed begrijpen en ik wil er alles 
aan doen om haar weerbaarder 
te maken en haar te leren zichzelf 
niet te verloochenen.  
Ik hoop dat ze over een tijdje haar 
kromme schoudertjes weer recht 

getrokken heeft en zonder een 
ander tekort te doen , haar talenten 
gaat benutten.Dan zal ze niet zo’n 
lange weg omhoog hoeven kruipen, 
om uiteindelijk haar hoofd boven 
het maaiveld uit te steken. We zijn 
allemaal gelijkwaardig, maar niet 
allemaal gelijk. Gelukkig maar.   
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Seven Mountains Investments BV
Leen Zevenbergen
Baarnseweg 32
3735 MH Bosch en Duin

De wereld als 
je onderneming

Leen Zevenbergen, serie-
ondernemer en schrijven van 
managementboeken 

 
Wie is er nu eigenlijk belangrijk 
in de wereld, vroeg mijn jongste 
dochter mij jaren geleden. Is dat 
onze minister president, is dat een 
goede voetballer, is dat een rijke 
man of vrouw, is dat de directeur 
van een groot bedrijf? Wie is be-
langrijk? 
 
Nou weet ik toevallig dat er heel 
erg veel mensen zijn die zichzelf 
reuze belangrijk vinden. Omdat ze 
een groot bedrijf leiden of toeval-
lig heel erg rijk zijn. Maar beide 
situaties hebben nou net niks met 
belangrijk zijn te maken. Nee, be-
langrijk heeft met iets heel anders 
te maken. 
 
Omdat ik al jaren speel met de ge-
dachten iets te gaan doen met wat 
ik betekenisvol ondernemen noem 
en omdat ik onze kinderen graag 
wil meegeven hoe de wereld echt 
in elkaar zit besloten wij jaren gele-
den een wereldreis te gaan maken. 
Maar niet zomaar een vakantiereis. 
Wij wilden een reis maken met een 

missie. En die missie was dat we de 
wereld wilden gaan bezien door de 
ogen van kinderen. Met als belang-
rijk aandachtspunten het milieu en 
armoede. 
 
Die wereldreis ontaardde in een 
ware onderneming. Want als je 
met dergelijke aandachtspunten 
op stap gaat moet je dat wel goed 
voorbereiden.  
Waar wil je heen, wat wil je zien, 
maar wat het moeilijkste is, hoe 
houdt je de aandacht van jonge 
kinderen vast. Want wat volwas-
senen mooi en leuk vinden is vaak 
helemaal niet boeiend voor kin-
deren. En zes maanden met hele 
serieuze onderwerpen aan de slag 
gaan is ook gedoemd te mislukken. 
En bovendien, wat is serieus en 
wat is leuk. Prachtige bergketens in 
Alaska zijn al na een half uur onge-
kend saai voor een kind van zes.  
 
En na de zoveelste zwarte beer had 
iedereen het wel een beetje gezien. 
Dieren zijn leuk voor kinderen en 
andere kinderen ook. Dus contact 
maken met kinderen uit andere 
landen middels een voetbal werkt 
erg goed. Dammen bouwen en 

vies worden was ook een gedeelde 
interesse, zo bleek. 
 
Om de voorbereiding goed te doen 
ontwikkelden we een samenwer-
king met National Geographic 
Junior en met Nemo in Amster-
dam. Samen met National Geo-
graphic ontwikkelden we twaalf 
extra edities over de landen die 
we bezochten. Die edities werden 
electronisch uitgebracht en dit 
sub-project werd gesteund door 
een aantal betrokken bedrijven en 
uitgedragen via honderden scho-
len. 
 
Daarnaast bouwden we een perma-
nente tentoonstelling op in Nemo 
te Amsterdam. Dit museum voor 
kinderen wilde dan vervolgens per 
land spullen ontvangen die door de 
kinderen verzameld waren, zodat 
de kinderen in Nederland konden 
zien wat er in de rest van de wereld 
gebeurt. En als klapstuk organi-
seerden we 5 sessies waarbij onze 
kinderen live spraken met 200 
kinderen in het theater van Nemo. 
En zo zaten we dus op een gegeven 
moment in het Amazone regen-
woud, via Skype en een draagbare 

Geniet ervan neem een beSliSSinG, deel die 
aan iedereen mee en dwinG 
jezelf om te Gaan beweGen

verbrand de Schepen achter 
je zodat je alleen maar voor-
uit kan

20

do’s



satelliet-verbinding te praten met 
200 kinderen in Amsterdam. Dat 
was echt een onwezenlijke erva-
ring. 
 
Om al die subprojecten tot stand 
te kunnen brengen hadden we 
weer sponsors nodig en die wilden 
weer een rapportage. Zo ontstand 
uiteindelijk een boek, waarvan 
besloten werd dat alle winst moest 
worden besteed aan het bouwen 
van scholen in de hoge Andes van 
Peru. Die schooltjes in de Andes 
werden gebouwd door een Neder-
lander, Walter, die dat al meer dan 
tien jaar deed. En al meer dan 150 
schooltjes had gebouwd.  
Toen we na een urenlange rit via 
hele enge weggetjes op 5000 meter 
hoogte waren aangekomen om 
een van die schooltjes te bekijken 
zagen we een heel andere wereld. 
Waar de armoe ongenadig hard 
toesloeg. Waar kleine kinderen op 
blote voetjes liepen omdat er geen 
geld voor schoenen was. Op blote 
voeten door modder en sneeuw. 
Wow, dat maakte indruk op onze 
kinderen. 
Waarna het antwoord op de vraag 
wie belangrijk was in de wereld al 

snel gegeven was; Walter. Want 
zonder Walter zouden er geen 
schooltjes zijn voor die kinderen. 
En dus moest ons boek geld gaan 
opbrengen voor meer schooltjes. 
Een nieuwe venture ontstond; het 
uitgeven van een boek. Dat boek 
is er inmiddels en het heet “Is het 
nog ver”. 
 
De wereldreis werd een onderne-
ming op zich, met fondsenwerving, 
met sub projecten, met een missie 
en met goede doelen. 
Ook leerde ik weer eens hoe 
moeilijk en eng het is om gewoon 
te gaan DOEN. Wie droomt er niet 
over een wereldreis met het hele 
gezin, maar wie doet het?  
 
Even weggaan uit deze super de 
luxe wereld die Nederland heet en 
op bezoek gaan bij anderen, waar 
je geen water uit de kraan kunt 
drinken. Waar je niet kunt zwem-
men, waar je moet oppassen bij 
elke stap die je neemt. 
En je ervaart een enorme behoefte 
aan alles wat wij hier normaal 
vinden.  
Zie de hele wereld als een onderne-
ming en je bent voor altijd bezig.
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Arjan in’t Veld
 [T]  +31302382016
[M] +31613430834
[E]  arjanintveld@bureauvijftig.nl
[I]   www.bureauvijftig.nl

Jonge honden en oude
rotten ondernemen samen

Het was sowieso al een 
beetje een gek plan. Op je 
25ste een eigen  bureau 

beginnen doet niet iedere jon-
geman. Een marketing en com-
municatiebureau ook nog eens. 
Zakelijk dienstverlener, waarvoor 
je doorgaans over veel kennis en 
ervaring moet beschikken. De 2 
jaren voordien was ik als freelance 
marketingadviseur actief. Maar 
ergens in het achterhoofd zat nog 
altijd de ambitie daar een heus 
bureau van te maken. Vruchteloze 
pogingen ten spijt was dat tot op 
heden niet gelukt.  
Tot in oktober 2008 de telefoon 
ging: “met Dick”, klonk het. Dick 
bleek zelf geen twintiger, maar 
zestiger en oud directeur van een 
groot reclamebureau . Een man 
met grote liefde voor het commu-
nicatievak. Het telefoontje bleek 
een open sollicitatie. Zijn cv volgde 
per mail. Op basis van artikelen die 
ik online publiceerde dacht hij dat 
we wel wat hulp konden gebruiken. 
Dat kon ik zeker. Als freelance ad-
viseur was ik namelijk vooral actief 
op de 50-plus markt. Dick, als mid-
delpunt van die 50-plus doelgroe-
pen, zou ook zijn ervaringsdeskun-
dige oordeel kunnen laten gelden. 

Een match leek in aanleg aanwezig. 
We maakten een afspraak. 
50 plus marketing? Ja, want Ne-
derland vergrijst in rap tempo. Nu 
al zijn er 5,7 miljoen 50-plussers. 
Voor 2020 zijn dat er zo’n 7 mil-
joen. Een demografisch fenomeen 
dat in de ogen van velen alleen 
negatieve gevolgen met zich mee-
brengt. De recente AOW discussie 
bijvoorbeeld. Terwijl er juist ook 
zoveel postiefs met het vergrij-
zingsgegeven is te doen.  Ook 
commercieel. De marketingwereld 
houdt zich van oudsher bezig met 
de 18 tot 49 jarigen, de zogenaam-
de boodschappers. Jong is dan het 
ideaal. In economisch goede tijden 
is er geen enkele noodzaak om 
naar de 50-plus doelgroep te kij-
ken, maar in economisch mindere 
tijden wel degelijk. De 5,7 miljoen 
50-plussers hebben zo’n 80% van 
het vermogen in handen. 
We besloten samen een bureau te 
beginnen, bureauvijftig, dat zich 
er op toelegt die 50-plus doelgroep 
in kaart te brengen en bedrijven 
te helpen die doelgroepen beter te 
bereiken. Met campagnes, onder-
steund door onderzoek. Doelgroe-
pen in meervoud, want segmente-
ren is een must. 

Het unieke van onze samenwer-
king bleek meteen het unieke van 
het bureau. Jong en oud samen. 
Velen proberen het, maar van 
gelijkwaardigheid is meestal geen 
sprake. Een leeftijdsverschil van 
40 jaar werd zonder afspraak 
weggepoetst met passie voor het 
communicatievak en een drive om 
deze doelgroepen beter te bedienen 
en goed in kaart te bregen. En de 
ambitie om een succesvolle onder-
neming uit de grond te stampen. Ik 
werd zelf directeur, Dick adviseur. 
Samen ondernemen, jong en oud. 
En ook nu, 1 jaar na dato, gaat dat 
nog steeds voorspoedig. 
We noemen het de jonge honden 
en oude rotten formule. En hebben 
consequent ons hele team volgens 
die filosofie bijeen gebracht. Jonge 
honden met de laatste kennis over 
de nieuwste communicatiemidde-
len, die online ook de weg weten. 
En bedachtzame oude rotten uit 
het klassieke communicatievak die 
met hun ervaring zorgen voor de 
juiste toon. Omdat zij zelf vaak ook 
tot de doelgroep behoren. 1 + 1 = 3.

Goede menSen om je heen 
verzamelen die jouw ideëen 
onderSteunen/omarmen

te Snel opGeven alS je idee 
niet meteen SucceSvol iS

uitGaan van je eiGen kracht 
en de oorSpronkelijkheid van 
je idee

teveel laten leiden door wat 
‘anderen’ van je idee vinden
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Indra Visser
Horst 2603, 8225 PA Lelystad 
06-44867597
(032) 0226226
indra@hartelink.nl
www.hartelink.nl

Al jong begonnen mijn vra-
gen naar zingeving. Zo klein 
als ik was, had ik al snel 

door dat ‘mezelf zijn’ onveilig was. 
‘Doe maar gewoon.’ Vooral niet 
opvallen was de boodschap.

Geboorte pijnlichaam…
Door de ‘afwijzing’ werd ik ook 
steeds banger voor mijn ‘gaven’ 
en de pijn, zowel fysiek als 
emotioneel, was geboren. 
Ik voelde me thuis in een andere 
wereld van schoonheid, liefde en 
veiligheid, maar kon er nog niet 
blijven. 
Trouwen, kinderen. Even dacht ik 
het geluk op de aarde te hebben 
gevonden maar al snel bleek 
dat een vergissing. Problemen 
stapelden zich op en verkilden 
mijn hart. Ik wilde hulp zoeken 
maar de ongeschreven regel 
luidde: ‘Vuile was binnen houden!’ 
Radeloos bleef ik zitten waar ik 
zat, zoekend naar het geluk buiten 
mij…

Wake-up call 
Op mijn 27e zag ik in een flits hoe 
absurd mijn situatie was. 
Ik mocht mijn buurvrouw 
helpen en kon dus even mijn 
huis ontsnappen en mijn eigen 
problemen vergeten. Tijdens deze 

eerste bewuste spirituele ervaring 
werd mij een eeuwenoude wijsheid 
onthuld. Ik werd ‘opgetild’ en ving 
een glimp op van de eenheid in 
alles en iedereen. Als in een film 
nam ik mijn eigen ‘drama’ waar 
en dat van mijn medespelers. Dit 
heeft voorgoed mijn bewustzijn/
paradigma veranderd. 
Aan mijn voeten lagen de 
brokstukken van de gebroken 
spiegel. Ik moest ‘springen’, de 
vuile was moest naar buiten! Met 
deze sprong naar ‘hulp’ verbrak ik 
de ongeschreven wet...

transformatie 
Later ving ik steeds meer 
‘glimpen’ op. Tijdens een van deze 
momenten werd mij een nieuwe 
naam onthuld. Ik werd vervuld 
van herkenning en vreugde bij 
de klank en betekenis van mijn 
nieuwe naam Indra. Het heeft mij 
geïnspireerd om nog meer vanuit 
mijn essentie te leven.  
Door het volgen van opleidingen 
en trainingen leerde ik mezelf 
helen en heb de veiligheid en het 
geluk in mezelf gevonden.

Bezieling 
Zo’n 10 jaar geleden, na 
de afronding van mijn 
psychotherapeutische opleiding, 
kreeg ik een duidelijk signaal dat 

het tijd werd om weer te springen. 
Mijn bedrijf ‘HarteLinK’ werd 
geboren. 
Op steeds dieper niveau ervaar 
ik dat ik co-creator ben van mijn 
leven, de mensen die ik ontmoet 
zijn mijn spiegels. Het bewust 
kiezen waar ik mijn aandacht op 
richt geeft me steeds meer een 
gevoel van vrijheid!

Begeleiding vanuit liefde 
en respect 
Het volgen van mijn hart maakt 
mij elke dag weer blij en dankbaar. 
Nu komen kinderen met hun 
ouders naar mijn praktijk voor het 
leren openen van hun hart en het 
transformeren van problemen naar 
te ontwikkelen vaardigheden. 
Professionals ervaren weer passie 
in hun werk na het volgen van een 
training. 
Vanuit liefde en respect mag ik 
mensen een spiegel voorhouden 
en ze in contact brengen met hun 
‘hartskwaliteit’. Dát is mijn passie 
én mijn kracht! 
 
Ik nodig je uit om jouw innerlijke 
kracht te ont-dekken. 
Om uit je comfortzone te 
stappen en je los te maken van je 
conditionering. Te focussen op je 
droom! 
Kom in actie en ‘spring!’ Ervaar het 
feest dat leven heet!
 
Indra Visser 
www.hartelink.nl
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Gert en Janneke Rebergen
Izare, sociaal-maatschappelijk ondernemen 
iZArte,  social import + gallery,  art + design 
Laarstraat 47, 7201 CB  Zutphen
mob. Izare 06-51730119 
mob. iZArte 06-13802505 
info@izare.nl  •  info@izarte.nl 
www.izare.nl  •  www.izarte.nl

thomas

“Dit is geen meer, maar een zee. 
Want je kunt niet zien waar het 
water ophoudt”, zei Thomas, 

toen we over de dijk van Enkhui-
zen naar Lelystad reden. Gelijk 
heeft ‘ie, dachten wij. Thomas 
Kubayi is een houtkunstenaar uit 
Limpopo - Zuid-Afrika en daar 
weet men dat water zonder land in 
de verte een zee is en geen meer.  
 
Thomas was in juni 2009 een week 
op uitnodiging van Galerie iZArte 
in Nederland vanwege een ver-
koopexpositie van zijn houtsculp-
turen en die van collegae in die 
regio. Hij was voor de eerste keer 
buiten Zuid-Afrika. In Zutphen 
heeft Thomas op enkele scholen 
verteld hoe hij en zijn familie leeft, 
heeft collega-houtkunstenaars ont-
moet en ook een prachtig houten 
kunstwerk gemaakt. 
 
Thomas heeft inkomsten door 
zijn beelden te verkopen en is 
informeel leider in zijn leefge-
meenschap. Kinderen in de “rural 
area” krijgen van hem muziekles. 
Thomas is woordvoerder voor een 
groep locale kunstenaars en hij 
leert een paar leerlingen vak-
manskneepjes van het kunstzinnig 

bewerken van hout. Via Thomas 
krijgen andere (leerling)kunste-
naars de kans om ook hun werk-
stukken te tonen en verkopen. 
 
“Waar haal je het hout vandaan?”, 
vroegen wij Thomas. Het hout 
wordt uit de bergachtige omgeving 
gehaald, althans voor zover de bos-
gebieden vrij toegankelijk zijn.  
“Hebben jullie hier dan geen bos 
dat van niemand is?”, wilde Tho-
mas weten.  
Er mag volgens de Zuid-Afrikaanse 
wet alleen maar hout worden ge-
sprokkeld dat op de grond ligt. Zo 
wordt de natuur beschermd. Het 
was niet nodig om aan Thomas te 
vragen wat hij daar van vindt; hij is 
deel van die omgeving.  
Als Thomas sociale en ecologische 
aspecten van zijn leefomgeving zou 
vernietigen, zou hij niet alleen de 
ander en het andere te gronde rich-
ten, maar ook zichzelf. Dat inzicht 
hoort bij het Afrikaanse principe 
‘Ubuntu’. 
 
Thomas is gepassioneerd entre-
preneur die de factoren people – 
planet – profit als één geheel ziet.

iZArte & izare 
We kunnen het nodige leren van 

het type ondernemerschap van 
Thomas. Wij zijn het niet meer 
gewoon om de P’s zo met elkaar 
te verbinden, dat er één geheel 
ontstaat. Thomas heeft het niet 
over drie P’s; hij heeft het over 
Ubuntu. 
 
Wij willen met onze bedrijfjes in 
de Nederlandse context zoveel 
mogelijk aansluiten bij het 4xP-
ondernemerschap. Door voor eigen 
ondernemersrisico kunst en design 
uit Zuid-Afrika te halen en aan de 
Nederlandse markt aan te bieden, 
snijdt het mes aan twee kanten.  
Social import: ons concept van 
economische ruil onder het 
vergrootglas van de 4 P’s. 
Onze ervaringen gebruiken we in 
Nederland in analyse-, advies- en 
realisatietrajecten op het grensvlak 
van zorg/welzijn en commercie.

Geleerd 
• Het kopen van handgemaakte 
potjes tegen een scherp 
uitonderhandelde inkoopprijs 
omdat  de maker van zo’n potje 
liever iets dan niets in de hand 
gedrukt krijgt, heeft niets te maken 
met sociaal ondernemerschap. 
• Je door de vraag laten leiden is 
iets totaal anders dan meedoen 
aan de discussies over het concept 
vraagsturing en de financiering 
daarvan. 
• Ubuntu = 4xP = Ubuntu.

 
Janneke en Gert Rebergen 
www.izarte.nl en www.izare.nl 

24

Passie +
3xP = Ubuntu



Marco Dees | Counterclockwise
Lage Landenlaan 48
7325 SH  Apeldoorn
marco.dees@counterclockwise.nl
www.counterclockwise.nl 

Talent... 
wat moet je ermee?

Belangrijk is hoe je je talent 
het best tot zijn recht kan 
laten komen. Kan je goed 

voetballen, dan zoek je een club 
die je kan begeleiden naar een 
professioneel voetbalbestaan. Ben 
je gezegend met het creatief culi-
naire gen, dan zorg je dat je zo snel 
mogelijk in de keuken van Jonnie 
Boer aan het werk komt. Speel je 
beter gitaar dan Zakk Wylde, dan 
breng je een band bij elkaar en ga 
je optreden ‘like there’s no tomor-
row’. Talent heeft een voedingsbo-
dem en een ontwikkelpad nodig. 
 
Maar wat doe je als je het talent 
hebt om nieuwe toekomsten voor 
bedrijven te bedenken? Het talent 
om op het snijvlak van marketing, 
business development en com-
municatie nieuwe proposities 
te ontwikkelen waar bedrijven 
over drie maanden, een half jaar, 
een jaar, twee jaar hun geld mee 
verdienen? Nieuwe verdienmodel-
len en markten te creëren, nieuwe 
producten en diensten te bedenken 
of op lucratievere manieren naar 
bestaande business te kijken? Dat 
is niet zo eenvoudig als goed kun-
nen voetballen. 

In de zoektocht naar mijn bestem-
ming heb ik veel geprobeerd en 
vaak succes gehad maar heb ik net 
zo vaak teleurstellingen en mis-
lukkingen moeten verwerken. Ik 
kwam er na een tijdje achter dat er 
niet direct een baan bestond voor 
mijn talent. Heel veel jobs zijn 
gericht op het in stand houden van 
de operatie zoals die bestaat. In het 
beste geval mag je als marketing 
directeur eens in de zoveel tijd vrij 
nadenken over de toekomst. Te-
gelijkertijd of direct daarna moet 
je over naar de orde (of de waan) 
van de dag: acties, targets, poli-
tieke survival, het managen van 
het persoonlijke en professionele 
geluk van je medewerkers. Voor je 
het weet is het commerciële toe-
komstdenken gereduceerd tot een 
weekendactiviteit. Maar nadenken 
over de commerciële toekomst is 
geen deeltijdbaan. Het is een full 
time job die om een zeldzaam en 
kostbaar talent vraagt. 
 
Daarom ben ik in 2003 Coun-
terclockwise (creating & boos-
ting business) begonnen. Dat is 
de plaats waar mijn talent zijn 
voedingsbodem heeft gevonden. 

Vanuit Counterclockwise wordt 
hard gewerkt aan het toekomstige 
commerciële succes van klanten als 
Achmea (Centraal Beheer , FBTO 
en Achmea Retail Bank), Albron 
(catering), Delta Lloyd/OHRA, 
KLM workwear en Mediparc Fac-
toring. Dat is de plaats van waaruit 
ik mensen en bedrijven kan inspi-
reren en begeleiden op weg naar 
een plaats in de eredivisie, de beste 
keuken of de gaafste rockband. Bij 
wijze van spreken dan. Wilt u ook 
eens praten over de toekomst, bel 
me dan op 0623 803 640.

ontdek zo Snel moGelijk waar 
je kracht liGt en Ga er voort-
varend mee aan het werk

Ga niet ondernemen omdat 
je denkt dat je er rijk van 
wordt

durf ‘nee’ te 
zeGGen teGen 
dinGen die niet 
bij je paSSen

doe het niet alleen, doe het 
Samen met menSen met andere 
talenten

maak ruimte voor alleS wat je 
paSSie heeft (privé èn zakelijk)

wacht niet af 
tot iemand je 
talent ontdekt, 
Ga er zelf mee de 
boer op 25
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Gerrit van Es, directeur/ontwerper van 
HVE Architecten B.V. te Den Haag
november 2009
www.hve-architecten.nl

De menselijke
maat

De menselijke maat is de 
kernopgave van de archi-
tectuur. Zonder deze maat 

kan de mens zich niet herkennen 
in de wereld. De menselijke maat 
is niet alleen een regel of ordening, 
maar brengt ook verhoudingen 
in de wereld om deze leefbaar en 
liefdevol te maken. 
In een omgeving met een mense-
lijke maat voelt men zich “thuis” 
op zijn gemak. Dit “thuis voelen” 
is dat men in samenhang leeft met 
zijn sociale, natuurlijke en gees-
telijke wereld. Dit bereik je niet 
alleen, maar met elkaar, zowel in je 
bedrijfsvoering, alsook daar buiten 
om die betere wereld te creëren 
met mooie vergezichten voor de 
toekomst. 
Een project dat wij onlangs gerea-
liseerd hebben in Den Haag is zo’n 
bijdrage hieraan om die menselijke 
maat in gebondenheid met de na-
tuur vorm te geven. 
In het oorspronkelijke steden-
bouwkundige plan, dat wij als 
onderlegger kregen voor het ont-
werpen van woningen, waren het 
woongebied en de ecologische zone 
naast elkaar gesitueerd. 
Mijn eerste opwelling was, wat is 
er niet mooier dan dat het men-

selijke- en natuurlijke milieu één 
zijn, zoals de aarde bedoeld is. 
Om het projectteam/gebruikers 
te enthousiasmeren voor deze 
gedachte en de diverse instanties 
ervan te overtuigen hebben wij 
een alternatief plan gemaakt. Door 
de ecologische zone en het wonen 
met elkaar te verweven lijken beide 
gebieden groter geworden en is er 
één leefmilieu ontstaan. 
Een leefomgeving waar de be-
woners kunnen genieten van de 
natuur: van de rust van het water 
en het groen en waar kinderen vrij-
elijk kunnen spelen en ontdekken, 
alsook waar men de seizoensveran-
deringen kan ervaren. 
Het plan, “de Waterweide”, heeft 
veel aandacht gekregen en navol-
ging in andere planontwikkelingen.  
 
Het zoeken en realiseren van kan-
sen voor die betere toekomst doe je 
niet alleen, maar met elkaar.  
Wij werken op ons bureau in een 
open atelier in één grote ruimte. 
Een ieder wordt de kans geboden 
een bijdrage te leveren aan de ver-
betering/verrijking van de projec-
ten om zo wat anders gesloten zou 
blijven, te openen. 
Het werken in open atelier verband 

en zoeken naar die menselijke 
maat is verrijkend voor zowel ons-
zelf als voor die ander. 
 
Een inspiratie voor mij als onder-
nemer is een citaat uit het boek van 
Ellen Huidekoper ; “Geborgen in 
ongeborgenheid”: 
“Liefhebben vraagt ondernemer-
schap, wakkere activiteit, de moed 
om in een niets te stappen. Een 
risicovolle onderneming. Maar 
alleen als de liefde door de wereld 
trekt wordt die leefbaar. Liefde laat 
groeien en maakt uiteindelijk ook 
onszelf rijk.”

iS na te laten wat hierboven Staat
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Herma Dijkgraaf
Directeur/eigenaar Dijkgraaf Public 
Affairs & Advies (DPAA)
www.dpaa.eu

Ondernemen is geven
en daarvoor veel terug ontvangen

DPAA is op 1 mei 1997 
opgericht en gevestigd te 
Leeuwarden. DPAA advi-

seert organisaties over Europese 
wetgeving en beleid op het gebied 
van “inkoop en aanbesteding” en 
staatssteun. Op 3 november 2009 
hebben wij ons twaalf-en-een-half 
jarig bestaan groots gevierd met 
onze klanten. Dit omdat DPAA 
enerzijds heeft kunnen bereiken 
wat zij heeft bereikt dankzij haar 
klanten en anderzijds omdat wij 
gewoon trots zijn op wie we zijn en 
wat we doen. Hoe heeft het zover 
kunnen komen? 
 
Ooit ben ik als zzp’er begonnen. 
Voordat ik begon had ik ervoor 
gezorgd dat ik beschikte over een 
breed netwerk van organisaties 
met contactpersonen waarvoor 
mijn bedrijf opdrachten zou kun-
nen uitvoeren. Was niet direct de 
juiste contactpersoon beschikbaar, 
dan kende ik wel iemand die wist 
bij wie ik wel moest zijn en die mij 
kon introduceren.  
 
Als snel merkte ik dat alleen 
werken kwetsbaar maakt. Hoewel 
ondernemers “nooit ziek zijn” is 
het soms voor je gezondheid beter 
om een dagje thuis te blijven. Ook 

is het heerlijk om af en toe een 
dagje vrij te nemen of lekker met 
vakantie te gaan. Dat moet je jezelf 
ook gunnen: het leven is veel te 
kort om niet te genieten. Omdat 
ik mij dat gunde kwam al spoedig 
een eerste collega in beeld, en later 
volgden er meer.  
 
Over mijn collega’s (dus niet mijn 
personeel!) ben ik vol lof en heb 
ik niets te klagen. Ze werken hard, 
zijn bijzonder loyaal, collegiaal, ko-
men hun afspraken altijd na, heb-
ben de klant altijd op nummer 1 
staan en zijn eigenlijk (afkloppen!) 
nooit ziek. Dat heeft met “geven” 
te maken. Intrinsieke motivatie 
ontstaat niet door geld, maar wel 
door het geven van vrijheid, ver-
antwoordelijkheid, vertrouwen en 
collega’s af en toe onverwachts ver-
rassen met een cadeautje. Mensen 
voelen zich dan gewaardeerd en 
gerespecteerd, groeien en bloeien 
tot grote hoogten, en hebben wat 
voor de klant en voor elkaar over. 
 
Een organisatie of klant die ons 
één keer een opdracht heeft ge-
gund, kan van onze kant rekenen 
op een warm en permanent con-
tact: wij geven de klant steeds iets 
terug, bv. een gratis nieuwsbrief 

die 4x per jaar verschijnt, eens 
in de zoveel tijd een gratis mini-
symposium, een gratis telefoon- en 
e-mailservice voor “kleine vragen 
met kleine antwoorden”.  
 
“Wie goed doet, ontmoet ook 
goed”, is onze ervaring. Onze 
klanten laten dit blijken door bin-
nen hun eigen organisatie collega’s 
naar ons door te verwijzen en/of 
collega-organisaties op ons bestaan 
te attenderen en die met ons in 
contact te brengen. Vaak vloeien 
daar dan weer verschillende op-
drachten uit voort. Om die redenen 
adverteert DPAA niet. Ook be-
schikken wij niet over een website. 
In het begin heb ik nog wel eens 
gedacht dat een website echt nodig 
was. In de loop van de jaren heb ik 
echter geleerd dat het niet hebben 
van een website ook voordelen 
heeft: iemand die meer van ons wil 
weten, belt altijd. Zo heb je direct 
een “warm contact”. Bovendien 
onderscheiden wij ons nu juist 
doordat we geen website hebben. 
Wellicht komt er ooit nog wel iets 
in die richting maar voorlopig is 
het goed zo: organisaties die ons 
nodig hebben weten ons namelijk 
te vinden.

Gun de klant om “het belanGrijk-
Ste” te zijn, d.w.z. Gun de klant 
in zijn eiGen orGaniSatie de creditS 
voor het werk dat jij doet

wel ietS (toe)zeGGen, maar het niet 
doen (dan ben je niet betrouw-
baar)

colleGa’S zijn het 
koStbaarSte bezit 
van je bedrijf.  
zorG daarom  
Goed voor hen

deel je kenniS met de klant, dat le-
vert nieuwe opdrachten en nieuwe 
klanten op

e-mailS en telefoontjeS lanGer dan 
een daG onbeantwoord laten
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Binnenkant helpt graag
met het scheppen van ruimte!

Mensen denken nogal eens 
dat binnenhuisarchitec-
tuur vooral kostbaar, 

overbodig en decadent is. Voor mij 
is het tegendeel waar; ik beoefen 
graag en vooral de kunst van het 
weglaten en ga op zoek naar wat 
voor de bewoners essentieel is. 
Puur en ruimtelijk zijn voor mij 
passender trefwoorden dan mooi 
en design. Mijn buro heet niet voor 
niets Binnenkant. Mijn ontwer-
pen zijn maatwerk, en passen 
bij het huis en de leefstijl van de 
bewoners. Ik geef vorm aan hun 
woonwensen met een indeling die 
zorgt voor rust, ruimte, licht en 
woongeluk, maar zeker ook voor 
heel praktisch gebruiksgemak. De 
opdrachtgever krijgt een fijn thuis 
en alle ruimte om te doen en laten 
wat hem of haar gelukkig maakt.                                                                            
 
Om de drempel te verlagen en om 
aan het werk te kunnen gaan heb 
ik in1993 een cursus interieur-
ontwerpen opgezet, die ik nu 
voor de 59e keer geef. Dat was een 
gouden greep. Ik heb er veel prak-
tijkervaring mee opgedaan en via 
de cursisten heb ik de opdrachten 
gekregen waarmee ik mijn buro 
heb kunnen opzetten.  

Omdat ik merkte dat mensen vaak 
meer spullen hebben dan goed is 
voor hun woon-  en werkruimtes, 
ben ik ook een cursus ’ruimte 
maken’ gaan geven, waarin ik 
(rommelige)cursisten leer orde te 
scheppen in hun spullen en pa-
pieren. Ze krijgen hierdoor over-
zicht, ruimte en rust en houden 
tijd over. Via deze cursisten heb ik 
ook opdrachten als opruimcoach 
gekregen, wat zinnig en dankbaar 
werk is. 
 
Door het op orde leren brengen  
van chaotische administraties 
voelde ik de nood zaak voor het 
opzetten van de (mijn 3e)cursus 
’creatief met geld!’ Doelen 
hierbij zijn:  Inzicht in geldzaken, 
prioriteiten stellen in bestedingen, 
vrolijk besparen, geld overhouden 
en desgewenst consuminderen 
dat wil zeggen bewust en kritisch 
omgaan met geld en spullen. An-
dere zaken worden belangrijk zoals 
samenwerken, delen, zelfredzaam-
heid, eigenwaarde, schenken en 
leren ontvangen.       
 
Naast en over al deze bezigheden 
schrijf ik columns die te lezen zijn 
op mijn website.                                                                                                         

Ik houd er van mensen te helpen, 
ik ben heel praktisch ingesteld en 
voor mij is creatief en inventief 
(leren)omgaan met ruimte, spullen 
en geld iets waar ik een gelukkig en 
tevreden mens van word.  
Sinds 2007 is Binnenkant een 
heuse onderneming, en het 
geeft mij een enorme kick om 
iets, dat ik helemaal zelf heb 
verzonnen, te zien uitgroeien 
tot een bedrijf dat me veel 
plezier, een inkomen, een 
zinnige tijdsbesteding en een 
creatieve uitlaatklep bezorgt.

blijf dicht bij jezelf! zoek 
aanSluitinG met Goeie menSen 
om mee te ‘Sparren’

weeS niet banG voor de 
belaStinG. maak jezelf niet 
te klein. haak niet te Snel af 
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alS je dinGen niet durft of 
beGrijpt, vraaG advieS en doe 
Gewoon!



Peter Zevenhuizen
Geef een betere wereld kado
Veemarkt 54, 1019 DD Amsterdam
T 020-3304099
www.geschenkmetverhaal.nl

Gewoon
SAMEN doen!

In Afrika zeggen ze: “Wil je snel 
gaan, ga dan alleen, wil je ver 
komen, ga dan samen”. 

 
Vanaf mijn 24e reisde en werkte 
ik in zuidelijk en oost Afrika. Daar 
zag ik ontwikkelingsprojecten ko-
men en velen ook weer gaan. Veel 
van die projecten werden vanuit 
het westen bedacht, zonder ver-
dieping in de lokale bevolking. In 
Zimbabwe zag ik jongens langs de 
straat producten verkopen aan de 
toeristen, ze verdienden hiermee 
een tijd niets en dan opeens een 
paar dollar. Ik raakte bevriend met 
deze mensen en onderzocht hoe 
we samen een verandering konden 
brengen in hun financieel onzekere 
bestaan. Mijn idee over ontwik-
kelingshulp is simpel; leer mensen 
een vak, en leer en help ze om 
geld te verdienen als zelfstandig 
ondernemer. Wij zijn in Neder-
land markt gaan zoeken voor deze 
producten om werkgelegenheid te 
creëren. En structurele samenwer-
king aan te gaan met bedrijven in 
Afrika. 
 
Dat was in 1998 het begin van 
Geschenk met Verhaal. We wil-
len het verhaal vertellen van de 

mensen achter het product! Door 
het verhaal te vertellen van een 
product laat je mensen zien wat ze 
kopen. En kopen is kiezen. Wat wil 
je? Wat wil je als bedrijf? Waar sta 
je voor en wat wil je bereiken? Snel 
winst maken? De aarde uitputten?  
Als je in Afrika bent geweest kun 
je je bij alles afvragen heb ik het 
echt nodig? Moeten we steeds 
meer? ..dat is een lastige vraag als 
je kadootjes verkoopt… Maar bij 
Geschenk met Verhaal nemen we 
graag de tijd om erachter te komen 
wat mensen en bedrijven willen.  
Je wilt niet iets weggeven waar 
niemand op zit te wachten en wat 
direct in de prullenbak verdwijnt. 
Bewustwording van de wereld 
waarin we leven is heel belangrijk.  
We weten tegenwoordig allemaal 
wat er om ons heen gebeurt.  
 
Vandaag de dag kunnen we niet 
meer zeggen dat het ons niet aan-
gaat. Want het gaat ons allemaal 
aan. We leven samen op deze we-
reld. We noemen dat vandaag de 
dag maatschappelijk verantwoord 
ondernemen. Maar het zou gewoon 
de norm moeten zijn. Onderneem, 
en doe het met fatsoen! Koop 
bewust en kies wat je koopt,  want 

daarmee ‘stem’ je voor bepaalde 
producten en voor andere bewust 
niet!!  
Dit moeten we gewoon samen 
doen!

denk lanGe termijn

Snel winSt willen maken

denk aan 
je naaSte

denk eerlijk en oprecht

Snelle vluchtiGe contacten
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Annemieke Spijker
www.buitenboel.net
06 2937099

Buitenboel is zowel
mijn bedrijfs-/persoonlijke proces

Buitenboel is ontstaan uit het 
jarenlang volgen van mijn 
onbewuste verlangen. Dat 

klinkt vaag maar toch is het heel 
praktisch. Ik heb meerdere kanten 
in me, en als jongere heb ik er voor 
gekozen om de sociale kant te ont-
wikkelen. Ik had echt niet door dat 
je van liefde voor de natuur je werk 
kon maken. Na jaren als maat-
schappelijk werkster, en na een 
auto ongeluk, begon het te wrin-
gen. Ik wilde meer bewegen, en 
vooral, ik wilde mijn verbonden-
heid met de natuur vaker voelen en 
vormgeven.  
 
Stapje voor stapje ben ik daarmee 
begonnen. Andere mensen advise-
ren over hun tuin. Een studie tuin- 
en landschapsinrichting volgen. 
Boeken lezen. Ontwerpen maken 
voor collega’s. Doen waar ik zin in 
had, zonder te weten dat dit zou 
leiden tot een eigen onderneming. 
 
Op 1 januari 2008 heb ik de stap 
gewaagd. Lezingen geven, een 
website bouwen. Ik had bedacht 
dat ik me het liefste wou richten op 
mensen die zich geen raad weten 
met hun tuin, die uit wanhoop de 
boel bijna zouden bestraten. Mijn 

klanten hadden veel vragen die ik 
in een gesprek moeilijk kon dui-
delijk maken terwijl ik wist dat als 
we samen aan de slag zouden gaan 
het kwartje snel zou vallen. En dat 
bleek zo te zijn.  
 
Halverwege 2008 heb ik het idee 
ontwikkeld van de tuinonderhoud-
school. Het uitdagende, en soms 
ook het moeilijke, is dat er geen 
kant- en klaar recept is voor het 
onderhouden van een tuin. Het is 
een zeer persoonlijk proces, waarin 
je als tuinier je eigen keuzes maakt. 
Maar dat vind ik juist leuk, het 
contact met mijn klanten gaat dus 
verder, ik leer ze beter kennen en 
geef ze adviezen die bij hen passen. 
Met het idee van de tuinonder-
houdschool won ik de Zutphense 
Toekomstprijs 2008. 
 
Ik ontdek gaandeweg dat in het 
werk voor Buitenboel al mijn kan-
ten aan bod komen. Mijn creativi-
teit in het maken van ontwerpen 
en beplantingsplannen. Mijn liefde 
voor de natuur door mensen te 
leren hoe je de natuur de ruimte 
kunt geven in de tuin. Mijn be-
hoefte om met mensen te werken 
door samen de tuin in te gaan. En 

mijn hang naar vrijheid doordat ik 
zelf beslis welke kant ik op wil gaan 
met Buitenboel. 
 
Want voor mij is Buitenboel 
weliswaar een bedrijf, maar het is 
ook een proces, een idee dat zich al 
doende verder verdiept.  
 
Annemieke Spijker

toetS SteedS of de opdrachten die 
je krijGt noG SteedS te maken heb-
ben met de kant die je op wilt met 
je bedrijf, durf SomS nee te zeGGen

zie andere onder-
nemerS niet alS 
concurrenten; 
iedereen heeft zijn 
eiGen waarde

zoek alternatieve manieren om je 
bedrijf bekendheid te Geven

hou niet te Strak vaSt aan een 
doel, doelen veranderen en zijwe-
Gen zijn vaak nuttiG

Sluit je aan bij een 
ondernemerSnet-
werk

voor StarterS: blijf niet alleen 
met je ideeën in je hoofd zitten, 
maar zoek een manier om alvaSt te 
beGinnen, GaandeweG kun je altijd 
bijSturen
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Clarice Rozema,  
Hunter Select Werving & Selectie bv. 
www.hunterselect.nl 
c.m.rozema@hunterselect.nl

Doe waar je goed in bent
en doe het met bezieling!

In maart 2009 liep ik, Clarice 
Rozema (Hunter Select), samen 
met Wietze Jongsma (Jongsma 

Engineering Solutions) over de 
bedrijvencontactdagen in Leeuwar-
den. Wij kwamen tot de conclusie 
dat wij de negatieve berichtgeving 
over de kredietcrisis zat waren. Wij 
besloten ter plaatse dat wij een po-
sitieve bijeenkomst voor onderne-
mers wilden organiseren, vlak voor 
de zomervakantie, zodat men met 
een positief gevoel kon beginnen 
aan een welverdiende rust. Want 
dat het voor veel ondernemers hard 
werken zou worden in 2009, stond 
op dat moment al wel vast.  
 
Tijdens de bedrijvencontactdagen 
hebben wij ons idee geventileerd 
bij meerdere ondernemers en aan 
hen gevraagd om de bijeenkomst 
te helpen organiseren en te spon-
soren. Door het aantrekken van 
inspirerende sprekers wilden wij de 
passie en bezieling voor het onder-
nemen overbrengen en de netwer-
ken van de sponsoren met elkaar 
delen en verbinden. In minder dan 
twee maanden tijd werd een nieuw 
ondernemerscollectief geformeerd 
en werd de organisatie in de stei-
gers gezet.  

Met 10 man/vrouw sterk begon-
nen we met brainstormen. Waar 
moest het seminar over gaan, welke 
sprekers hadden een positief en 
inspirerend verhaal, wie gingen 
we uitnodigen voor het seminar en 
waar zou het gaan plaatsvinden. 
Het is geweldig leuk om te zien hoe 
het seminar voor een ieder ging le-
ven en vorm kreeg en hoe sterk we 
ons in korte tijd met elkaar verbon-
den voelden. De één had een idee 
voor een spreker, de ander voor een 
locatie, nog weer een ander voor 
de uitnodiging of de catering en zo 
ontstond er een geweldige samen-
werking!  Dat het geheel meer is 
dan de som der delen bleek al snel.    
 
Uit onze voorbesprekingen kwam 
naar voren dat Theo de Rooij (wiel-
renner en ploegleider) een boek 
had uitgegeven met de titel “be-
ZIELd”. Het contact met Theo de 
Rooij was dan ook snel gelegd. Ook 
Arko van Brakel (entrepeneur en 
spreker) en Henk Angenent (elfste-
dentochtwinnaar en ondernemer) 
waren bereid om een bijdrage te 
leveren aan ons seminar. Een af-
spraak voor een voorbespreking in 
de tuin van Theo de Rooij volgde. 
Het gesprek met Theo, Henk, Arko, 

Wietze en ondergetekende ging dan 
ook al snel over presteren, doelen 
realiseren, incasseren en andere 
zaken. En niet over de crisis! Wel 
over belangrijke levensvragen. 
Wat is bijvoorbeeld succes? Succes 
begint bij plezier. “Bezield” noemt 
Theo dat in zijn boek. Kortom, een 
fantastisch gesprek wat ons zoveel 
inspiratie opleverde dat wij dat 
graag wilden delen met anderen.  
 
1 juli 2009 was het zover. Een dag 
in het teken van passie en beZIEL-
ling. Een bijeenkomst van onder-
nemers voor ondernemers. Onze 
opzet lukte, de positiviteit straalde 
van het seminar af. Er was een zeer 
grote opkomst van ondernemende 
genodigden, de bezielde sprekers 
hadden inspirerende verhalen en er 
was alle gelegenheid tot netwerken. 
Het is geweldig om te zien dat als: 
je handen ineen slaat, je netwerken 
aan elkaar verbindt, je meerdere 
invalshoeken gebruikt, je tot een 
prachtig resultaat kunt komen. Als 
dit het ‘nieuwe” ondernemen is, 
dan teken ik ervoor!

doe waar je Goed in bent

aarzel niet om kenniS te 
delen

doe het met bezielinG

aarzel niet om de Samenwer-
kinG te zoeken
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Eduard van Brakel
www.edusucces.nl
info@edusucces.nl

Ik heb het 
gewoon gedaan

Het was september 2008, de 
beurzen begonnen wat in 
te zakken, het woord reces-

sie klonk al, mensen werden bang 
voor hun baan, het bedrijf waar 
ik werkte moest gaan bezuinigen, 
er vielen ontslagen. Altruïstisch 
of niet, maar ik besloot het bedrijf 
te helpen met bezuinigen: ik nam 
ontslag om full-time ondernemer 
te worden. Dat was het moment, 
het was nu of nooit voor mij. 
 
Natuurlijk had ik al wel wat on-
derzoek gedaan, en ondernam ik 
al met EduSucces, maar dat was 
naast een vaste baan. En van vaste 
banen werd ik doodongelukkig. 
Zekerheid, een vast contract, toe-
komstperspectief zoals ‘de maat-
schappij’ dat voorschrijft, het deed 
me allemaal erg weinig. Sterker 
nog, ik werd er onrustig en onze-
ker van. “Ja, maar zo is het leven”, 
zeiden sommige mensen in mijn 
omgeving. Maar daar weigerde ik 
me bij neer te leggen. Het leven is 
wat je er zelf van maakt, niet van 
wat anderen zeggen dat je moest 
doen. Ik wilde vrij zijn, zelf bepa-
len wat ik deed, wie mijn klanten 

waren, en vooral: doen wat ik leuk 
vind, en doen waar ik goed in ben. 
 
Ik deed veel dingen met websites 
in vaste banen. Ik deed de mar-
keting, ik adviseerde, ik schreef 
teksten, ik tikte HTML-codes, ik 
trainde de collega’s, ik schreef 
successtories en ik dacht: “Dit kan 
ik beter als zelfstandige doen”. 
Want dan bepaalde ik zelf wat ik 
wanneer deed, kon ik mijn tijd zelf 
indelen, en was ik vrij. 
 
Zo gezegd, zo gedaan en per 1 ja-
nuari 2009 was ik ondernemer. Zo 
makkelijk was het eigenlijk. Ik had 
wat geld achter de hand, en had 
wat trainingsopdrachten staan. En 
ik heb het gewoon gedaan. Maar 
het was wel crisis en mijn worst-
case-scenario werd waar. Of eigen-
lijk bleek dat mijn worst-case-sce-
nario helemaal zo slecht nog niet 
was, het kon veel erger, zo bleek 
uit de praktijk. Alle trainingsop-
drachten vielen weg, omdat er geen 
inschrijvingen waren, qua teksten 
werden ook opdrachten terugge-
trokken en banken gingen daar-
door niet in op mijn toen acuut 

geworden financieringsverzoeken. 
Ik stond immers rood. Diep rood. 
Heel diep rood. 
 
De tijd thuis (“Je bent dus werk-
loos”, zeiden sommigen, wat mij 
echt in woede deed ontsteken, 
want ik was ondernemer) bracht 
ik door met (online) netwerken, 
bellen met eerdere opdrachtge-
vers, toch maar met banken bellen 
voor krediet, bij banken langs, het 
schrijven van de meest bizarre toe-
komstscenario’s voor mijn bedrijf, 
om banken er eventueel van te 
overtuigen dat mijn bedrijfje een 
goudmijntje was en dat ze vooral 
moesten investeren.  
 
In die zin was geld een issue: ik 
moest eten kunnen kopen, aan de 
hypotheek dacht ik niet echt, dat 
kwam later wel, een paar maanden 
achterstand moest kunnen. Geen 
geld, creatief denken en doen, ik 
vond het geweldig. Echt onderne-
men zoals ik het altijd voor me zag: 
alleen met mijn computer plannen 
maken, en problemen oplossen, 
die ik zelf had veroorzaakt, en die 
ik ook alleen zelf kon oplossen. 

onderneem, 

32

do’s leef, Geef, vier SucceSSen en doe het Gewoon!



Ik kon niemand de schuld geven, 
en ik was van niemand afhanke-
lijk. Geweldig gevoel gaf dat! Het 
bestond gewoon niet dat mijn on-
dernemerschap zou mislukken, en 
het mislukte ook niet. Ik heb wel 
advies gekregen natuurlijk. Van 
mijn broer, die zelf ondernemer 
is. Maar die vier maanden, vrij-
wel zonder opdrachten en vrijwel 
zonder geld, gaven mij een bevrijd 
gevoel. Ik wist weer wat belangrijk 
voor me was: vrijheid, zelf verant-
woordelijk zijn, en mensen die in 
me geloven. 
 
En ik wist ook wat een vervelende 
dingen banken zijn. Mij eerst bel-
len met de vraag of ik veel geld 
wilde lenen. Toen had ik nog geen 
geld nodig, en ging ik er niet op in. 
Nu had ik geld nodig, en kreeg ik 
het niet. Mijn broer, ook onderne-
mer, stelde het zo: “Banken geven 
een paraplu als de zon schijnt, en 
halen hem weg als het regent. Zorg 
dus dat je krediet krijgt op het mo-
ment dat je het niet nodig hebt.” 
 
Gelukkig kon ik nog her en der 
creditcards krijgen via obscure 

maatschappijen. En had ik weer 
wat geld om van te leven. En ik 
had een grote opdracht binnen: 
bij het ministerie van defensie, als 
freelancer meehelpen aan een web-
project, en me bezig houden met 
content. Voor 1600 uur. Maar voor 
defensie moet je gescreend worden 
door de veiligheidsdiensten, en dat 
duurt ongeveer 8 weken, of wat 
langer. Het duurde dus wat langer, 
13 weken om precies te zijn. Maar 
uiteindelijk was ik binnen. Mijn 
eerste grote opdracht als freelan-
cer, als zzp’er bij een bedrijf waar 
ik graag wilde werken. 
 
En nu een maand of zeven later, 
blijf ik als zzp’er bij defensie voor 
nog een jaar. En dat alleen omdat 
ik de zaken anders heb aangepakt 
dan ik eerder heb gedaan. Want 
als je doet zoals je altijd deed, dan 
krijg je wat je altijd kreeg. Wil 
je iets anders? Doe dan ook wat 
anders! En focus op de zaken die 
je wilt bereiken en waar je controle 
op hebt. Zaken die je niet kunt 
controleren, kun je ook niet beïn-
vloeden. Focus op wat je zelf kunt 
doen, niet op de omgeving! 

De lessen die ik heb geleerd in dit 
eerste ondernemersjaar: regel een 
financiële backup op het moment 
dat je er goed voorstaat. Bepaal wat 
belangrijk is en betaal dat. Maar 
het belangrijkste: Geef veel, schrijf 
niet voor alles een factuur, want 
vaak krijg je meer terug door iets 
goeds af te leveren, zonder daar-
voor geld te willen, dan om altijd 
gelijk over geld te beginnen. En ja, 
soms word je daarin teleurgesteld, 
maar bedenk dan dat je alleen 
controle hebt over wat je geeft, niet 
over wat je krijgt.
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Emile Peters op Twitter? @Emile_Maxnl
LinkedIn? 
http://www.linkedin.com/in/emilepeters.
Koffiedrinken? 
Regentesselaan 6 Apeldoorn, 
055 5270 270.
Meer info? www.max.nl

“Afspraakje maken 
via internet?”

E-mail, Twitter, Facebook 
en LinkedIn, zo maar wat 
fenomenen op internet die 

de drempel om met elkaar in con-
tact te treden behoorlijk hebben 
verlaagd. Termen als social media 
en netwerksites worden te pas en 
onpas gebruikt. Maar wordt onze 
communicatie per saldo ook beter? 
 
Onlangs lanceerden wij samen met 
UMC St Radboud de site AED4.
eu. Het doel? Samen met iedereen 
die zich aangesproken voelt alle 
20.000 AED’s (automatische ex-
terne defibrillatoren) in Nederland 
verzamelen én ontsluiten. De lan-
cering ging gepaard met behoorlijk 
wat media-aandacht: onder andere 
NU.nl, diverse kranten en items op 
Radio1 en BNR. Met gepaste trots 
keek ik toe hoe AED4.eu officieel 
door UMC St Radboud aan het 
grote publiek werd gepresenteerd. 
Kortom echt zo’n moment waarop 
je beseft waarom je ook al weer 
ondernemer bent geworden. 
 
Kort na dit moment ontving ik een 
e-mail met positief (?) bedoelde 
kritieken. Deze mail was afkomstig 
van een organisatie die zich naar 
eigen zeggen richt op “Resultaat 

door gepassioneerd ICT-vakman-
schap”. Doel hiervan was ongetwij-
feld met mij in contact komen en 
proberen Max.nl als klant binnen 
te halen. De toon kwam op mij 
betweterig en arrogant over. In 
mijn beleving geen manier om een 
relatie te starten. Had de beste 
man gebeld, zijn verhaal gedaan 
en geanticipeerd op mijn reactie, 
dan had ik waarschijnlijk geluis-
terd. Ik sluit niet uit dat we zelfs 
een afspraak hadden gemaakt om 
samen een kop koffie te drinken. 
Nu eindigde het voor het begon. 
 
De kracht van internet ligt in de 
onafhankelijkheid van tijd en 
plaats. Het gaat om het delen van 
kennis, het optimaliseren van 
processen en het verlagen van 
drempels. Maar alles wat krachtig 
is heeft ook een keerzijde. Wat heb 
je op LinkedIn aan meer dan 500 
Connections als het mensen zijn 
die je nog nooit hebt ontmoet? Wat 
zeggen berichten op Twitter als je 
de mens er achter niet kent? Wat 
moet je met ongevraagde e-mails 
waarin mensen initiatieven waar je 
trots op bent ongevraagd afserve-
ren? Je wilt toch weten met wie je 
te maken hebt? 

Internet is ongekend krachtig als 
het gaat om ontdekken van nieuwe 
relaties. Zoek je iemand met een 
specifieke expertise, of wil je graag 
in contact komen met een bepaalde 
organisatie dan is het vinden van 
de juiste ingang makkelijker dan 
ooit. Heb je al een relatie en wil je 
die via internet onderhouden, dan 
is Twitter zeker geschikt. Maar om 
een relatie op te bouwen en elkaar 
echt te leren kennen dan geef ik de 
voorkeur aan een gesprek. Je luis-
tert naar wat de ander zegt, kunt 
er op reageren en komt tot een 
dialoog. Alleen dan ontstaat er een 
intermenselijk relatie waarin met 
respect voor elkaars positie mooie 
zaken kunnen worden gedaan! 
 
Bovenstaand artikel is ontstaan 
naar aanleiding van een oproep op 
Twitter door @arkovb (Arko van 
Brakel). Emile Peters, directeur 
Max.nl en Arko van Brakel hebben 
elkaar meer dan 16 jaar geleden 
leren kennen tijdens een gezamen-
lijke opleiding. 
 
door Emile Peters –  
directeur Max.nl

Gebruik media alS twitter en 
linkedin om nieuwe contac-
ten te ontdekken

communiceer GevoeliGe of 
emotionele onderwerpen 
nooit via e-mail. paS op met 
humor!

benader potentiële contacten 
rechtStreekS. luiSter wat je 
voor de ander kunt beteke-
nen
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Erik Grul,  
directeur en trainer  
bij Motion Training.
www.motiontraining.nl
www.team-park.nl

Pak je droom
(weer) op!

Ondernemen is fantastisch om 
te doen. Je eigen dromen en die 
van andere mensen helpen te 
realiseren geeft energie en groei. 
Ondernemerschap betekent voor  
mij rentmeesterschap. Elk mens 
is geschapen met een uniek palet 
aan talenten die we verder mogen 
ontwikkelen. Voor het ontwik-
kelen van die talenten heb je de 
uitdaging om zelf de verantwoor-
delijkheid te nemen. Dat vraagt de 
nodige ‘situationele lenigheid’ van 
ons denk- én doorzettingsvermo-
gen en …uiteraard…LEF! 
 
Jammer genoeg is de omgeving 
om ons heen goed geworden om 
dromen en ideeën die mensen heb-
ben in de ijskast te laten belanden. 
Als ‘falen’ voor jou betekent dat je 
niet meer aan het leren bent mag 
je jezelf wakker schudden. Wat was 
je oorspronkelijke droom? Welke 
onwaarheden ben je gaan geloven 
waardoor je een ‘pas op de plaats’ 
hebt gemaakt?  Pak je droom weer 
op!  
 
Ik wil je bemoedigen om jezelf 
weer aan te scherpen en op het 
juiste spoor te komen, wetend dat:
• dat jij uniek bent!

•  jij over een mooie verdeling van 
talenten beschikt

•  er altijd mensen te vinden zijn 
die je willen ondersteunen met 
advies (en neem anders contact 
met ons op)

Twaalf jaar geleden heb ik mijzelf 
de tijd en ruimte gegund om eens 
zonder beperkingen een schets te 
maken over hoe mijn toekomstige 
‘plaatje’ eruit zou kunnen zien. 
Vandaag de dag ben ik druk aan 
de slag met het realiseren van de 
droom die ik toen aan het papier 
heb toevertrouwd: het bouwen 
van een eigen trainingslocatie op 
een eiland op de Veluwe. Uiter-
aard verliepen de afgelopen jaren 
niet vlekkeloos, maar juist in de 
moeilijke periodes leerde ik  het 
meest. Wat mij door momenten 
hielp is zicht te blijven houden op 
mijn dromen .  
 
Vanuit mijn persoonlijke ervaring 
als ondernemer wil ik je graag van 
de volgende tips voorzien:
•  bewerk eerst de grond, ga zaaien 

en dan oogsten
•  neem de tijd voor groei (gras gaat 

niet harder groeien door er aan te 
trekken)

•  zorg vooral goed voor jezelf zodat 
je goed voor anderen kunt zijn, 
investeer in relaties 
- behoud je eigen identiteit als je 
gaat samenwerken of met part-
ners een zaak start

•  krijg zicht op je eigen identiteit, 
kwaliteiten en waar je groeimoge-
lijkheden liggen

•  kun je niet meer de energie op-
brengen om je droom op te pak-
ken neem dan contact op met je 
Schepper, hij weet als geen ander 
wat je nodig hebt 

Succes, werk vanuit je passie en 
wellicht tot ziens!
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Even voorstellen. Mijn naam 
is Guust Verpaalen. Na meer 
dan 20 jaar ervaring in het 

internationale bedrijfsleven vond ik 
mijn persoonlijke levensmissie: 
“Het ontcijferen van creatieve acti-
viteit bij mens en organisatie.”
Gedurende mijn gehele carrière ben 
ik op zoek geweest naar het geheim 
van leiderschap. Eigenlijk gaat het 
over de vraag hoe je de creativiteit 
bij mensen blootlegt en vervolgens 
deze creativiteit in een organisatie 
tot leven brengt. Op dit moment leg 
ik de laatste hand aan mijn tweede 
boek over leiderschap en de titel 
is hoogstwaarschijnlijk: “ Van een 
loden last naar een gouden lust”.
Tijdens het schrijven stuitte ik weer 
op het belang  van het hebben van 
een levensmissie en het verwezen-
lijken er van. Het onderwerp le-
vensmissie is natuurlijk niet nieuw. 
Er zijn al veel boeken over geschre-
ven en toch blijft het op de een of 
andere manier op de achtergrond in 
ons leven. Totdat het noodlot toe-
slaat. Iemand die zijn baan verliest 
of erger een naaste of een ongeluk 
of ernstige ziekte krijgt, worstelt 
plots wel met de vraag: “Waartoe 
ben ik hier op aarde?” 
De groep mensen die hun levens-
missie ontdekt hebben vanuit een 

gelukkige, gezonde toestand is 
helaas in de minderheid. Nog erger 
is dat velen de overtuiging krijgen 
dat zoiets als een levensmissie 
voor hen niet van toepassing is. Ze 
slepen zich voort in hun dagelijkse 
bestaan, waarvan ze ten onrechte 
denken dat ze er niet uit kunnen 
ontsnappen. Ik vraag je eens na 
te denken over de volgende twee 
vragen:
1) Ken jij je eigen levensmissie?
2)  Hoeveel tijd besteed je er elke 

dag aan?
De eerste vraag alstublieft gewoon 
met “Nee” of “Ja” beantwoorden. 
Dus een antwoord als: “Nee, maar 
ik ben best gelukkig” , telt niet. Ik 
zal niet ontkennen dat je zonder 
levensmissie best wel gelukkig kunt 
zijn. Maar de kans dat je de hoofd-
prijs in de staatsloterij wint is net 
zo groot. Als je een levensmissie 
hebt gevonden dan garandeer ik je 
dat je kans op geluk zeer groot is. 
Het is een kwestie van die missie 
gaan leven. 
Vraag 2 wordt dan belangrijk.

Een van de voorwaarden van een 
goede missie is dat deze onbaat-
zuchtig is. Met andere woorden met 
je missie lever je een bijdrage aan 
je omgeving. Vanuit je missie geef 
je aan anderen, je hebt toegevoegde 
waarde. Je missie kan niet ten koste 
van anderen gaan. 
Dus wat nu als iedereen zijn/haar 
missie eens ontdekte en er vervol-
gens inhoud aan ging geven? Ik zie 

enkel maar positieve punten. Jij 
ook? Dan wordt 2010 een mooi jaar 
want dan wordt Mission- 
4Earth gelanceerd. Een initiatief 
dat door middel van een boekje, 
een website en aktiviteiten zoveel 
mogelijk mensen wil inspireren 
om hun missie te gaan bepalen en 
te leven.  Ik wens je een gezond en 
zinvol leven toe.

“To inspire people  
to live their legend”

‘Waarom noemen zij u alchemist’
‘Omdat ik dat ben’

‘En wat is er mis met de andere 
alchemisten,

die goud zochten en het niet von-
den?’

‘Zij zochten alleen goud; ze zochten 
de schat van hun eigen legende 
zonder dat zij die wilden leven.’

(citaat uit ‘De Alchemist’  
van  Paulo Coelho)

Wil je op de hoogte gehouden 
worden van de aktiviteiten rondom 
Mission4Earth stuur dan vrijblij-
vend een e-mail naar:  
guustverpaalen@mac.com 
www.phidelity.nl 
www.mission4earth.com 
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Ik doe wat ik wil
en ik wil wat ik doe !

Het starten van een eigen 
onderneming was al tijden 
in mijn gedachten, als een 

soort droom. Niet alleen wilde ik 
dan leidding geven aan teams  op 
tijdelijk basis, maar ook resultaten 
generen en veranderingen door-
voeren waar niet alleen het bedrijf 
maar ook de medewerkers tevre-
den over kunnen zijn. En dat niet 
alleen. Voor mijzelf creëer ik dan 
ook de vrijheid om na één of meer-
dere periodes van hard werken in 
rustiger tijden andere dingen te 
gaan doen. Dat was mijn droom.
Maar het nemen van deze stap 
vanuit een  “comfortabel” wer-
ken in loondienst ( dan weet je 
waar je aan toe bent en krijg je 
iedere maand  salaris gestort ), is 
groot. Veel vragen schieten bij het 
nadenken over te nemen stappen 
door je hoofd. Kom ik wel aan een 
opdracht? Gaat het mij lukken om 
voldoende inkomsten te generen? 
Ben ik wel goed genoeg?  En nog 
veel meer van deze vragen.
 En om eerlijk te zijn heb ik deze 
keuze uiteindelijk niet bewust 
gemaakt. Mijn ‘comfortabele’ baan 
hield op met bestaan (reorganisa-
tie) en alle sollicitatiegesprekken 
die ik gedurende een periode van 

vier maanden voerde ( vaak twee 
gesprekken per week), verliepen 
uiterst prettig. Maar alle gesprek-
ken liepen op niets uit. Deze 
gesprekken werden wel als prettig 
ervaren door de potentiële werkge-
vers,  en vaak ging ik dan ook door 
naar ronde twee, maar toch werd  
ik afgewezen. Het leek wel alsof er 
op mijn voorhoofd stond geschre-
ven;  “wel geschikt maar wil eigen-
lijk voor haar zelf beginnen “. 
Dat was best zwaar om zo vaak 
te worden afgewezen. Gelukkig 
was ik ook bezig met het zoeken 
naar een eerste opdracht. Bij de 
derde  poging mocht ik op gesprek 
komen. En ja hoor, wat ik niet 
verwachtte (ik was inmiddels erg 
gewend geraakt om steeds afgewe-
zen te worden) lukte toch! Ik kreeg 
de opdracht! 
Naast het genieten van het werk 
als zelfstandige spookt zo nu en 
dan nog steeds onzekerheid door 
mijn hoofd. Ga ik het wel redden, 
komt er ook een volgend opdracht? 
Na het voltooien van mijn eerste 
opdracht eind oktober nadat deze 
ook eenmaal was verlengd heb je 
dat natuurlijk weer.
Maar nu weet ik het echt zeker dat 
ik doe wat ik wil en dat ik wil wat 

ik doe. Inmiddels heb ik de eerste 
twee weken in november keihard 
en met veel plezier gewerkt om als 
projectleider een prestige project 
(prestige omdat het én een nieuwe 
uitdaging is én omdat ik er niet 
voor wordt betaald) namelijk het 
aanvullen van een onderzoeksrap-
port  “ vrouwen in de media “ met 
reacties van Nederlandse succes-
vrouwen te voltooien. En dat is 
wonderbaarlijk gelukt! Ik heb van 
zowel Neelie Kroes, Rita Verdonk 
en nog vele andere vrouwen mede-
werking gekregen. Het resultaat is 
te zien op www.vrouwenindeme-
dia.nl .  Eindelijk is het zover. Mijn 
droom is uitgekomen. 2009 is het 
jaar dat ik gestart ben met mijn 
eigen onderneming met de naam 
die ik al had: ’ OurDream’. 

maak je 
dromen 
waar !

blijf jezelf daar bereik 
je het meeSt mee
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Herma Bovenkerk
Directeur Beeldhouwcentrum Koudum
www.beeldhouwcentrumkoudum.nl 

Werken met ziel 
en zakelijkheid

Aan de Hoofdstraat 4 in 
Koudum bevindt zich 
het  Beeldhouwcentrum 

Koudum. Dat bestaat uit twee 
beeldhouwateliers, een winkel 
voor de verkoop van beelden en 
beeldhouwmaterialen een binnen 
galerie en een buiten galerie op het 
Frieslandplein in Koudum. 
In dit beeldhouwcentrum worden 
cursussen workshops en een beeld-
houwopleiding gegeven.

visie Beeldhouwcentrum 
koudum
Kunst in de meest brede vorm 
dichtbij mensen brengen en daarin 
laagdrempelig te willen zijn.
Dit doet wij door middel van beeld-
houwen.

Graag wil ik u iets vertellen over 
mijn visie op een leefbare, cre-
atieve en vitale samenleving en 
hoe ik deze ideeën in mijn bedrijf 
vormgeef en uitdraag. Hierbij ga 
ik ervan uit dat mijn bedrijf een 
afspiegeling is van onze samenle-
ving maar dat ik de samenleving 
ook weer beïnvloed door hoe ik 
met mijn bedrijf, mijn cursisten, 
studenten en met kunst om ga. 

Want wij allen zijn de samenleving. 
In die zin zijn we ook verantwoor-
delijk voor elkaars kwaliteit van 
leven. 

Elke gemeenschap heeft de be-
schikking over een enorme dosis 
creativiteit maar vaak, zeker in 
deze tijd, worden mensen eerder 
benaderd als mechanisch ope-
rerende machines dan als vitale 
creatieve mensen. Hoe vrijer het 
leven hoe dynamisch en creatiever 
het zal zijn, dit geldt in mijn visie 
ook voor een samenleving.                                               
Een belangrijke vraag bij dit 
onderwerp is; Wat bepaalt de 
kwaliteit, leefbaarheid en inhoud 
van een samenleving en van een 
organisatie: in mijn visie zijn de 
volgende aspecten daarbij van 
wezenlijk belang:

• Interesse en zorg voor elkaar
Je kunt je pas aan iemand binden 
als je iemand kent. Je kunt pas een 
plaats in de gemeenschap innemen 
als je zichtbaar bent. Pas als je 
bedrijf een hart heeft wordt je 
werkelijk zichtbaar en toeganke-
lijk, en kunnen mensen je bedrijf 
binnenkomen.

Persoonlijke Aandacht 
mensen zien en lezen of het nou 
een cursist, student, iemand op 
beeldhouwvakantie of klant in de 
winkel betreft is dan ook van we-
zenlijk belang in het Beeldhouw-
centrum.

• Dialoog
Communicatie is een belangrijk 
middel om elkaar te leren kennen, 
zorg voor elkaar te dragen. Hier-
bij is de dialoog een belangrijke 
vorm. De dialoog is ook in het 
beeldhouwcentrum een middel tot 
ontmoeting. 
Kunst verbindt diverse groepen 
in de samenleving. Het verschaft 
ons kennis over onszelf en maakt 
ons bewuster van onszelf en de 
ander. Belangrijk is de eigenheid 
van iedere leerling en het uitdruk-
king geven aan deze eigenheid. Dit 
vergroot ons begrip voor de ander. 
Praten over beelden, over thema’s. 
Hoe geef je dit vorm in een beeld. 
In het beeld het eigen verhaal 
zichtbaar maken en door dit beeld 
tentoon te stellen het eigen verhaal 
in de wereld zetten. Hier ontmoet 
het beeldhouwcentrum de samen-
leving.

beSpreek elke veranderinG 
met je perSoneel. zij kennen 
het bedrijf en Stellen hun 
kenniS en vaak tijd beSchik-
baar

Ga eenS op de 
werkplek zitten 
van je perSoneel

onderSteun je perSoneel daar 
waar moGelijk iS. niet alleen 
zakelijk
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laat Geld Geen doel zijn in je 
bedrijf maar een middel tot

ontneem menSen niet het 
plezier in hun werk door te 
anGStiG en te zakelijk te zijn

het neGerren 
van emotionele 
proceSSen in je 
bedrijf

• Het nemen van eigen verant-
woordelijkheid
Voor een goede samenleving is het 
belangrijk dat mensen hun eigen 
verantwoordelijkheid nemen, je 
bent immers ook verantwoordelijk 
voor elkaars kwaliteit van leven. 
Hier in het Beeldhouwcentrum 
nemen mensen in het maken van 
een beeldhouwwerk de eigen regie 
en verantwoordelijkheid letter-
lijk in handen. Van toeschouwer 
naar actief mens.  Je moet keuzes 
maken en dit brengt een mens in 
beweging en in ontwikkeling. 

• Veiligheid
Veiligheid is de basis om te kunnen 
scheppen. Het Beeldhouwcentrum 
moet een veilig nest zijn waar 
mensen kunnen groeien en zich 
kunnen ontwikkelen. Mensen het 
vertrouwen geven dat ze kunnen 
maken wat ze willen maken. 
Om veiligheid te kunnen bieden 
moet je vertrouwen schenken.
Vanuit het Beeldhouwcentrum 
hebben we dit vertrouwen aan 
de gemeenschap en met name de 
jongeren gegeven door een grote 
groep beelden onbeheerd buiten 
tentoon te stellen.

Het betrekken van jongeren bij het 
maken van kunst en het organi-
seren van de Kunstroute heeft 
respect, waardering en betrokken-
heid gegeven en dit heeft een pre-
ventieve werking t.a.v. vandalisme 
gegeven. 

• Samenwerking, draagvlak
Ons dorp heeft zich alleen kunnen 
ontwikkelen dank zij de wil en de 
bereidheid om samen te werken en 
het wederzijds respect voor elkaar.
Alles bestaat bij de erkenning van 
het eigenbelang. Hierdoor konden 
we komen tot een goede samen-
werking, een belangrijke voor-
waarde om de leefbaarheid van ons 
dorp Koudum te vergroten. Deze 
samenwerking heeft geresulteerd 
dat ons dorp de Europese dorps-
prijs vernieuwing in 2006 heeft 
ontvangen.
In het Beeldhouwcentrum werken 
we veel met vrijwilligers. Dankzij 
de enorme inzet en betrokken-
heid van deze mensen kan Het 
beeldhouwcentrum draaien zonder 
subsidies.
Ook bij de Kunstroute spelen  
Interesse en zorg voor elkaar, 
de dialoog, het nemen van 

verantwoordelijkheid, veilig-
heid, samenwerking en draag-
vlak een belangrijke rol. 

Draagvlak: De kunstroute is 
alleen mogelijk dankzij een groot 
draagvlak, variërend van steun van 
de gemeente, diverse maatschap-
pelijke organisaties, dorpsbelang, 
Scholengemeenschap en de bewo-
ners van Koudum.

• Bezieling
Tenslotte werk ik met ziel en zake-
lijkheid. 
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Judith Kars
Serenade Tekstservice
Ida Gerhardtsingel 171,
7207 CM Zutphen
T 06 – 44 271 732
info@serenadeteksten.nl
www.serenadeteksten.nl

Avontuur doet leven
Opa als inspirator

Sinds 2008 werkt Judith Kars 
als zelfstandig tekstschrijver. 
Op dat moment was tekst-

schrijven nog een nieuw vak voor 
haar, bovendien was ze opeens 
haar eigen baas. Een sprong in het 
diepe, op zoek naar het avontuur!

Vaste dienstverbanden, tijdelijke 
dienstverbanden, geen van tweeën 
maakte me gelukkig. Telkens 
raakte ik erin verstrikt.

Een klein kapitaaltje viel me begin 
2008 ten deel, tegelijkertijd liep 
het contract bij mijn laatste werk-
gever ten einde. Ik rook mijn kans. 
Al jaren had ik lol in schrijven. De 
gemeente waar ik op dat moment 
werkte, besteedde in die tijd weinig 
aandacht aan begrijpelijke taal en 
ik had ontzettende zin om dat te 
veranderen. 

Amper zestien en  
jongste matroos
Op zo’n moment ga je op zoek naar 
voorbeelden. Want ondernemen 
daar had ik geen ervaring mee. En 
mijn familie? Mijn vader was een 
creatieve, gedreven man die werkte 
als bouwkundig ambtenaar. Zijn 
vader: belastinginspecteur. De 

vader van mijn moeder: zeeloods 
in de haven van Delfzijl. Een man 
van vaste gewoonten en ritmes, 
toch rook hij het meest naar avon-
tuur. Amper zestien jaar was hij, 
toen hij als jongste matroos op een 
groot zeilschip zijn geboorteplaats 
Delfzijl verliet. Achteraf speet het 
zijn moeder dat ze hem had laten 
gaan. Hij was nog zo jong, moest 
snel volwassen worden. Twee jaar 
later kwam hij terug, een stille, 
evenwichtige jonge vent. 

de geur van zeewier,  
olie en slik
Ik trok veel met mijn opa op. Hij 
sprak weinig maar ik voelde zijn 
verhalen wanneer hij mij meenam 
op zijn dagelijkse wandeling langs 
de haven van Delfzijl. Daar rook 
het naar zeewier, olie en slik, een 
geur die bij opa hoorde. De haven 
was zijn domein. De grote vaart, 
zijn lange weken als loods op zee, 
zijn onderduiktijd, deze man zat 
vol avonturen. Vaak liepen we even 
naar zijn sloep die hij gebruikte om 
op paling te vissen. Als hij van de 
palingvangst terugkwam, mochten 
mijn zus en ik niet in zijn schuurtje 
komen. Pas later realiseerde ik me 
dat dit was omdat de palingen er 

kronkelend in het zand aan hun 
einde kwamen. Eén keer nam hij 
ons mee in zijn sloepje naar de 
Eems. Daar nam hij een foto van 
ons. Twee kleine meisjes, tintelend 
van opwinding en plezier.

sinds ik als zelfstandige 
werk, leef ik intenser
Die foto heeft een ereplek in mijn 
huis. Avontuur doet leven, dat 
besef ik nu ik als zelfstandige zelf 
aan het roer sta. Sinds ik als zelf-
standige werk, leef ik intenser. Ik 
ben gespecialiseerd in teksten over 
bouwen, milieu en duurzaam (soci-
aal) ondernemen, onderwerpen die 
me mijn hele leven al na aan het 
hart liggen. Ik probeer alle tekst-
soorten uit, werk als webredacteur, 
verslaggever en interviewster. 

klanten kiezen mij om 
wie ik ben en wat ik kan
Ik werk veel vanuit mijn eigen 
huis. Dit vind ik een groot voor-
deel, je krijgt minder prikkels dan 
wanneer je op een kantoor werkt. 
Hoewel ik dus minder vaak men-
sen spreek, voel ik me niet een-
zaam. Als je interviews uitschrijft, 
ben je intensief met iemand bezig 
en met wat hij of zij te vertellen 

kieS opdrachten die avontuur 
en plezier Geven
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‘ervoor Gaan’ verwarren met 
‘volharden in dwaaSheden’

fotograaf: Bart Mendelson, 2009
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heeft, dan heb je echt geen tijd om 
eenzaam te zijn. Bovendien werk ik 
altijd met mensen samen. Klanten 
kiezen mij om wie ik ben en wat 
ik kan, en ik kies mensen waar-
voor ik graag werken wil. In dit 
vak ontmoet ik boeiende mensen. 
Vakmensen met prachtige verhalen 
over hun werk en ondernemers 
met grootse idealen, enkelen staan 
ook in ‘Gewoon doen…!’.

moeite met regelmaat? 
Ga mediteren!
Helaas heb ik het gevoel voor ritme 
en vaste gewoonten niet van mijn 
opa geërfd, dat zit me wel eens in 
de weg nu ik veel vanuit huis werk. 
Ik heb de neiging te lang door te 
werken, maar daarmee verlies ik 
de inspiratie en bezieling die ik 
nodig heb! Alleen daarom al vind 
ik het fijn van tijd tot tijd te werken 
als interim redacteur. Toch weer 
in de kantoortuin, maar dat voelt 
anders dan vroeger. Vrijer en 
onafhankelijker. Verder volg ik al 
jarenlang meditatieweekenden, die 
zijn onvergetelijk en brengen me 
terug bij mezelf. 
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Henk Merjenburgh
Fotostudio Merjenburgh
Keizerstraat 19-21, 3841AD Harderwijk
tel. 0341-418869
www.merjenburgh.nl
info@merjenburgh.nl

lunchen

Gister zat ik met vriendin 
Carin een lekkere salade 
te verorberen, dat doen we 

eens in de zoveel maanden en gaat 
altijd geflankeerd door leuke en 
nuttige conversatie over wat ons 
drijft. Ze begon over een boek met
100 ondernemers die hun verhaal 
op papier zetten.
Echt iets voor jou zei ze, misschien 
is er nog een plekje over. Vanmor-
gen inderdaad een uitnodiging 
over de mail om ook mijn passie te 
delen met anderen.
Moet wel direct klaar, want het 
gaat over 2 werkdagen naar de 
drukker.
Als fotograaf probeer ik het in beel-
den te vertellen, maar dat is het 
niet de bedoeling, het wordt dus 
een avondje schrijven!

FotoGrAFie
Tijdens werk als walrussentrainer 
eind jaren 70 op het Dolfinarium 
begon ik foto’s van mijn dieren te 
maken, deze kwamen in de brochu-
re en werd ik hun huisfotograaf. 
Volgde een schriftelijke opleiding, 
wilde na 8 jaar werken op dezelfde 
plek wat anders en begon na het 
halen het vakdiploma direct als  
fotograaf. Eerst als persfotograaf 

voor veel regionlale  en landelijke 
bladen, dus heel veel   fotograferen 
en daardoor  leered ik
creatief en snel te werken. Na 12 
jaren met werkweken van gemid-
deld 80 uur zei mijn  meewerkende 
en vrijwel altijd gelijk hebbende
levenspartner partner tot hier en 
niet verder, er is nog meer dan 
werken!  De omslag naar  reklame-
fotografie wordt gemaakt, minder 
uren en meer voldoening.

Werk Wordt PAssie
Naast werken nu meer tijd voor 
andere bezigheden, leuke dingen 
doen met de kinderen, experimen-
tele muziek  en een spirituele weg 
inslaan.
Een nieuwe wereld gaat voor ons 
open, vele cursussen en workshops  
op diverse spirituele gebieden heb-
ben invloed op ons, prive
en op het werk, er vind een inter-
gratie plaats. Nog meer genieten 
van de wereld om ons heen, con-
stant bezig met het uitdenken van 
opnamen, mensen fotograferen 
gaat als in een creatieve flow, de 
techniek is er en de juiste kadering 
en lichtvoering gaan als vanzelf, 
maar wel  steeds
vernieuwend. Het mooie van 
fotografie is HET MOMENT, in dat 

deel van de seconde gebeurt het, 
je bent bezig in het nu, gister en 
morgen zijn dan even niet meer. 
Voor iedereen dus aan te bevelen, 
het samen zijn met de camera of je 
amateur of prof bent, een span-
nende ontspanning...

en verder
Hoewel in de 2e helft van de 50 
beland wordt het voornemen om 
nooit te stoppen met fotograferen  
steeds sterker, dat betekent inten-
sief sporten  om op een prettige 
manier fit te blijven en investeren 
in  mediaontwikkelingen, want 
het digitale tijdperk heeft het vak 
totaal vernieuwd. Maar het werken 
voor en met mensen met pas-
sie is waar het om gaat, daar kun 
je niet genoeg tijd insteken. Ook 
wordt er steeds meer fotografisch 
gesponsord, er zijn zoveel nuttige 
maatschappelijke projecten waar 
nauwelijks budget is. Over een niet 
al te lange  tijd hoop ik uitsluitend 
op deze
manier bezig te zijn, lijkt me een 
mooie manier om verder te groei-
en, zinvol bezig zijn zonder een 
rekening te hoeven sturen....
Zover is het nu nog niet, voor 
mooie en eigenzinnige fotografie 
ben ik graag in de markt, voor 
ideeele projecten ook, maar dan 
dus commercieel gezien met een 
andere insteliing, kijk eens op 
www.merjenburgh.nl

ontmoet de juiSte GidSen om 
je te beGeleiden, maar Ga je 
eiGen pad

blijven hanGen in SituatieS die 
Geen Goed Gevoel Geven
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Piek Stor, dierentolk
www.piekstor.nl
http://pratenmetvrijedieren.blogspot.com/

Luisteren als onderneming
en de klant de waarde laten bepalen

Ik heb een mooi vak. Het is re-
latief nieuw in Nederland (zo’n 
twintig jaar) maar tevens is het 

oeroud.
Ik kan dieren verstaan. Ik luister 
naar wat ze willen vertellen. Dit 
maken ze mij duidelijk door mid-
del van woorden, beelden, gevoe-
lens en/of lichaamservaringen. Die 
krijg ik binnen via een ander level 
dan waarop wij mensen dagelijks 
met elkaar communiceren.
Deze informatie vertolk ik naar de 
eigenaar die daar meteen op kan 
reageren naar het dier. Zo ontstaat 
er een gesprek tussen dier en eige-
naar en ben ik het doorgeefluik.

Iets nieuws op de markt brengen is 
niet altijd makkelijk.
Een lange adem, geduld, (zelf)ver-
trouwen, doorzettingsvermogen, 
het doel voor ogen houden zijn 
bruikbare eigenschappen.
Ik ben blij met de huidige moge-
lijkheden om mensen te berei-
ken en maak daar dan ook graag 
gebruik van: website, email, radio, 
televisie, weblog, internet als 
netwerk, internet als kennisover-
dracht en een boek schrijven over 
diercommunicatie.
Het meest krachtig zijn de per-

soonlijke ervaringen die mensen 
aan elkaar doorgeven en waar ze 
hun eigen netwerken bij inzetten.

Hoe kun je met iets dat bijna een 
missie is (het luisteren naar dieren 
en ze met respect en naar hun aard 
behandelen) nou inkomen creë-
ren?
Vrijblijvend en gratis en voor niks 
werkt naar twee kanten toe niet. 
Bij mij moet er brood op de plank 
komen (liefst met glaasje wijn) 
en mensen willen graag iets terug 
doen als er een probleem opgelost 
wordt.
Eerst stelde ik zelf vast hoeveel ik 
voor een gesprek wilde. Maar: wie 
bepaalt eigenlijk wat mijn dienst 
waard is? De enige die dat kan 
bepalen is toch de klant?
Daarom werk ik tegenwoordig met 
waardebepaling achteraf door de 
klant. 
Ik ga uit van ieders eigen verant-
woordelijkheid. Ik moet zorgen dat 
mijn dienst goed is. En het is de 
verantwoordelijkheid van de klant 
dat hij dat op waarde beloont. Ik 
ben niet bang dat ik tekort gedaan 
word. En mocht dat toch zo zijn: 
je krijgt terug wat je uitzendt dus 
diegene zal zelf ook tekort gedaan 

worden en zichzelf zodoende be-
vestigen in tekorten.

Werkt dit nou echt?
Ja, dit werkt. Het enige dat tegen 
kan werken is ons denken. Wij zit-
ten erg vast in ons hoofd. We staan 
bol van de oordelen, vooroordelen, 
bedenkingen en ja-maar’en.
‘Vrijheid zit in je hoofd,’ zei een 
zeehond tegen me.
Alle informatie die ik van dieren 
krijg en de waarde door de klant 
laten bepalen hebben mij vrijer 
gemaakt in mijn denken. En dat 
merk ik aan mijn klanten ook: 
bijna iedereen reageert zeer en-
thousiast.

Boek: Diercommunicatie in de 
praktijk (wat wil uw dier u laten 
weten?) – Piek Stor
ISBN 978 90 77557 518 (via mij of 
de boekhandel te bestellen)

vertrouwen hebben (in je-
zelf, de ander, het Geheel)

je laten ontmoediGen

ieder aan het 
woord, ook 
dieren

GeSprekSpartnerS uitSluiten

waarde laten bepalen door 
de klant

prijzen dicht-
timmeren
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Robert Benninga: creator en 
schrijver van De HiT Experience
benninga@mindpower.nl
www.mindpower.nl 

HiT Your Own
Home Run

Herken je deze observatie? 
Te veel mensen leven en 
werken vanuit ‘HIT and 

RUN’.
Snel dingen doen, korte termijn vi-
sie, gehaast, hoog opportunistisch 
gehalte, ‘wolven taal’, niet genoeg 
en geen juiste focus, gebrek aan 
vertrouwen, acceptatie, moed en 
innerlijke rust. Dat gaat op termijn 
écht niet werken, en we weten 
het allemaal en velen rennen toch 
maar door.

Banden kan je alleen 
verwisselen als je stil 
staat
Zonder benzine doet de auto het 
niet, iedereen snapt dat en stopt 
dus ook (noodgedwongen) om 
bij te tanken.  Tijdje wachten met 
nieuwe olie verversen lukt nog 
wel en een paar duizend kilometer 
meer met de zelfde banden ook nog 
wel. Toch is regelmatig een Pitstop 
maken van het grootste belang als 
je buitengewone prestaties wilt 
neerzetten, wat we allemaal uit-
eindelijk willen: een buitengewoon 
goed, gezond, gelukkig en vervuld 
leven. Laten we in die context de 

vijf woorden van ‘HiT Your Own 
Home Run’ samen doornemen.

hit:  
high impact time-out.
Het leven, zowel privé als zake-
lijk is een Sport, een serieus spel, 
waarbij lekker trainen, een goede 
coach en op z’n tijd een Time-
Out de kans op succes aanzienlijk 
verhogen.
Het lezen van deze pagina en dit 
boekwerk is ook een soort Time-In. 
Je bewustzijn gaat weer omhoog en 
waar het om gaat is dat je vervol-
gens concreet en heel praktisch 
actie neemt, want anders gebeurt 
er gewoon helemaal niets. Neem je 
job serieus en jezelf wat minder, en 
juist daarom neem ‘dikke tijd’ met 
jezelf, je dierbaren en je collegae 
om een gestructureerde High Im-
pact Time-Out te doen en precies 
te weten ‘waar je nou eigenlijk mee 
bezig bent’, waarom en waartoe?

your: jouw kansen, 
Jij bent de baas van jouw IK.com, 
je communiceert 24 uur per dag 
met jezelf, en vele uren met ande-
ren. Weet waar je écht voor staat 

en gaat. Maak bewuste keuzes. Ga 
voor Wereld Klasse. Het leven is te 
kort om er niet uit te halen wat er 
wel degelijk in zit. Jij zet het voor-
beeld gedrag voor jezelf en anderen 
neer. En die anderen volgen dat 
overigens voor zo’n 65%. Dat bete-
kent dus dat jij een 9 als ouderwets 
schoolcijfer moet neerzetten willen 
de anderen in je persoonlijke en 
professionele omgeving een 6 gaan 
scoren. Food for thought! Gewoon 
Doen dus! Jezelf zijn en actie 
nemen.

own: ownership, you 
own your own ship!
Als je je tanden niets poetst, dan 
stink je uit je bek! Als je mentaal 
in je hoofd en hart de zaken niet 
clean houdt, dan merk je dat niet 
zo direct als bij je tanden. Als je 
wel doet wat ik je hier expliciet en 
vooral impliciet suggereer, dan 
schiet de kwaliteit van je leven 
omhoog. Doe ‘Het Verkeerslicht’: 
nl stel je aantal keren per dag de 
vraag na meetings en bij feed-back 
en evaluaties: waar ga ik mee stop-
pen (rood), waar ga ik mee door 
(oranje) en waar ga ik mee star-

Stel je hulp-
vraaG: weeS 
kwetSbaar… 
dat iS ijzer-
Sterk!

Sta open om te leren: doe 
‘het verkeerSlicht’: Stoppen, 
doorGaan & Starten

Stop je eGo in de ijSkaSt: 
Sterke perSoonlijkheid ja… 
zelfinGenomenheid nee
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niet vertellen… 
vraGen Stellen

leven en werken vanuit 
‘rationeel moeten’ i.p.v. 
‘emotioneel willen’

doe niet zo intereSSant… 
weeS écht GeïntereSSeerd

ten? Geloof geen woord van wat ik 
schrijf. Doe dit nou wel eens ge-
woon, en je komt in een opwaartse 
spiraal waar niets en niemand je 
meer uithaalt. ‘Het Verkeerslicht’ 
is één van de eenvoudige instru-
menten uit De HiT Experience, ons 
doorbraak protocol om je eigen 
zaken sneller, beter, veiliger en 
prettiger op een rij te krijgen.

home: ja ‘home  
sweet home’
In welk letterlijke en figuurlijke 
Thuis wil jij leven en zijn? Waar 
ligt jouw Passie? Krijg je missie, 
visie en doelen scherp, breek door 
je blokkades heen door ze te accep-
teren, je kwetsbaar op te stellen, 
je ego in de ijskast te zetten, goede 
vragen aan je zelf en anderen te 
stellen, goed naar de antwoorden 
te luisteren en actie te nemen. En 
realiseer je dat je jouw droom het 
snelst samen kan realiseren. Laat 
je vooral assisteren door prima 
mensen om je heen die je graag 
helpen, als je er oprecht om vraagt!

run: to run is Fun!
Er lekker stevig tegenaan gaan is 
heerlijk. Met minder moeite meer 
bereiken betekent dus zeker niet 
stil zitten of zo, dat is trouwens 
helemaal niet wat we willen, los 
van af en toe heerlijk vakantie hou-
den, relaxen en een belangrijk stuk 
reflectie. Je droom volgen, weten 
wat je wilt en met hart en ziel daar 
voor gaan is wat de voldoening 
brengt die iedereen zoekt en zeker 
zal vinden. Tenminste als je in ge-
zonde competitie (komt van ‘com’ 
& ‘pedere’: samen lopen) en con-
currentie (samen hard lopen) met 
jezelf en anderen de HiT en Home 
Run wilt scoren die voor je klaar 
ligt. Dus ‘get your butt in gear’ en 
maak je leven het meesterwerk dat 
je verdient.
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020 - 695 57 61
www.tenhaveenpartners.nl
info@tenhaveenpartners.nl

Mensen willen schitteren in 
hun leven, in hun werk. 
Voor leidinggevenden is 

het belangrijk dat hun medewer-
kers tot hun recht kunnen komen. 
Bezielde medewerkers voelen zich 
verbonden en nemen verantwoor-
delijkheid voor het gezond functio-
neren van zichzelf en de organisatie. 
Dit persoonlijk leiderschap maakt 
een organisatie duurzaam en vitaal. 
Een bezielde organisatie vraagt om 
leiders die weten te verbinden; die in 
staat zijn een visie te formuleren, het 
voortouw te nemen en het persoon-
lijk leiderschap van de medewerkers 
te stimuleren. De Interim-managers 
van TIM tonen deze vorm van leider-
schap. 

TIM is een nieuw bedrijf voor 
Interim-management Plus; vernieu-
wend, resultaatgericht en duurzaam. 
Het behalen van resultaten binnen 
de opdracht, gaat bij ons altijd hand 
in hand met aandacht voor de effec-
ten op de langere termijn. Wij kijken 
naar de gevolgen van beslissingen op 
mens, organisatie en omgeving. Wij 
willen verschil maken. En niet alleen 
voor de duur van onze aanwezigheid.

stArtPunt 
Wij gaan uit van de mogelijkheden 

van de organisatie en proberen deze 
potentie verder te versterken en te 
ontwikkelen. TIM kijkt bij het in 
kaart brengen en uitvoeren van de 
opdracht naar het geheel: taken, ver-
antwoordelijkheden, structuren, pro-
cedures, mensen en cultuur. Vanaf 
de start van de opdracht kijken wij 
naar de manier waarop de gewenste 
veranderingen voor de lange termijn 
geborgd kunnen worden.

WerkWijZe 
Onze ervaring is dat in vraagstuk-
ken waarvoor een Interim-manager 
wordt gezocht, vaak een (al dan niet 
verborgen) veranderkundig com-
ponent zit. Daarom zijn vanuit TIM 
twee deskundigen betrokken bij de 
uitvoering van de opdracht: een ad-
viseur gericht op veranderingskundi-
ge aspecten en de Interim-manager. 
Zij brengen samen het vraagstuk in 
kaart. De veranderkundige treedt 
daarbij op als onderzoeker en 
adviseur. Daarna blijft de verander-
kundige meer op de achtergrond; als 
sparring partner voor opdrachtgever 
en interim-manager. Zo zorgen wij 
voor een continue frisse blik met 
aandacht voor de langere termijn. Na 
vertrek van de Interim-manager kan 
de veranderkundige een rol spelen 

bij de borging van de resultaten. 
Ieder traject is uniek. De daadwer-
kelijke werkwijze wordt dan ook 
in overleg met onze opdrachtgever 
vastgelegd. 

oPdrAchtGevers
De opdrachtgevers van TIM voe-
len zich aangesproken door onze 
uitgangspunten, waarin oog voor 
het geheel en borging van de resul-
taten een belangrijke rol spelen. 
Onze opdrachtgever wil leren van 
het verleden en vraagt  van ons een 
heldere en kritische analyse. De 
opdrachtgever wil daarbij ook kijken 
naar zijn eigen rol. Hij wil betrokken 
zijn bij de opdracht. Onze opdracht-
gever ziet de ‘interim-oplossing’ als 
een mogelijkheid om zijn organisatie 
structureel te verbeteren. 

interim-mAnAGement 
Plus
Wij werken met Interim-managers 
die resultaatgericht zijn en die de re-
sultaten op korte termijn verbinden 
met de resultaten op lange termijn. 
Zij staan voor een balans tussen 
mens, organisatie en omgeving. Zij 
kunnen medewerkers laten schit-
teren...

Nieuwsgierig geworden? Wij maken 
graag een afspraak voor een goed 
gesprek

Hafina Gerritse, Ronald Sietsma, 
Peter van der Vliet
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Langen & Partners Financieel Specialisten
Langen & Partners Makelaars 
Oranjesingel 17a, 6511 NL Nijmegen
T. 024 - 324 35 33
F. 024 - 322 81 82
E. info@langenenpartners.nl
W.www.langenenpartners.nl

‘Met geld koop je alles,
behalve betekenis’

Sandra Langen:
‘Of het nu over sparen, 
beleggen, lenen of verzeke-

ren gaat, in werkelijkheid gaat het 
nooit alleen om het geld. We zijn 
allemaal op zoek naar geluk. Met 
geld kan je een bed kopen, maar 
geen slaap. Medicijnen, maar geen 
gezondheid. Boeken, maar geen 
intelligentie. Daarom vraag ik onze 
klanten altijd eerst wat ze echt in 
het leven voor ogen hebben. Geld 
zie ik als niet meer dan een middel 
om de belangrijkste doelstellingen 
in het leven te realiseren’, aldus 
Sandra Langen, directeur van Lan-
gen & Partners te Nijmegen. 

Sandra Langen is recentelijk 
afgestudeerd als Registered Life 
Planner. ‘Life planning is financiële 
planning van je diepste levenswen-
sen. Met meer dan 15 jaar ervaring 
in de accountancy weet ik als geen 
ander hoe ook  ondernemers, vrije 
beroepers en hoger opgeleide pro-
fessionals kunnen worstelen met 
financiële vraagstukken. De aan-
koop van een huis, het regelen van 
de hypotheek of het pensioen, het 
invullen van de belastingaangifte 
… je kunt alles tot in de puntjes 
hebben geregeld, maar als je niet 

weet waarvoor je het doet, dan 
mist er een belangrijk stukje van 
de puzzel. “Wat betekent kwaliteit 
van leven voor jou?” is in essentie 
de belangrijkste vraag die ik tijdens 
een adviesgesprek kan stellen. Wij 
willen dat het geld de mens dient, 
niet andersom.

Ik ervaar duidelijk dat steeds 
meer van onze klanten open staan 
voor een gesprek over de dingen 
in het leven die er echt toe doen. 
Steeds meer mensen kennen door 
de financiële crisis het gevoel van 
even niet meer te kunnen pinnen 
of de zorgen om financiële tekorten 
in het huishoudboekje. Toch blijkt 
geld nog steeds een behoorlijk 
taboe. Ik geniet ervan om mensen 
te helpen rust, tevredenheid en 
geluk te laten ervaren in de om-
gang met financiële vraagstukken’, 
aldus Sandra Langen die vanuit het 
statige pand aan de Oranjesingel 
met een team van negen mensen 
gedreven werkt aan een totaal con-
cept van financiële dienstverlening.
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Sander Hoeken
Infocaster
sander@infocaster.net

Volledig gebruik van internet kan
toekomstige DSBacles voorkomen...

Wat heeft internet nu ei-
genlijk veranderd, vroeg 
ik me recentelijk af. In 

principe is internet niets meer dan 
technologie die het mogelijk maakt 
informatie gemakkelijker, sneller 
en goedkoper te transporteren. 
Dit komt neer op twee simpele 
veranderingen:
Internet heeft de kosten per in-
formatietransactie tot nul geredu-
ceerd.
Internet heeft de snelheid van 
communicatie (haast ongeacht 
de bandbreedte) naar real-time 
gebracht.
Deze twee grote veranderingen zijn 
niet toevallig samengekomen in 
een tijd die we als internet adepten 
graag Web 2.0 noemen. Zonder 
deze twee wetmatigheden was het 
Esmee Denters  niet gelukt om zelf 
een miljoenenpubliek te bereiken, 
hadden we geen gratis Skype tele-
fonie en was online video “Youtube 
stijl” nu nog onbetaalbaar.
Het moderne internet is daarmee 
de supergeleider onder de commu-
nicatiemiddelen. Frictieloze com-
municatie met bijzondere karak-
tereigenschappen die anders zijn 
dan elke voorgaande technologie.
Bedrijven veranderen minder snel 

dan de maatschappelijke ontwikke-
ling en realiseren zich in de meeste 
gevallen de impact van deze 
nieuwe spelregels nog niet. Spel-
regels die er voor zorgen dat oude 
zekerheden, verworven posities en 
structuren niet meer de relevantie 
van slechts enkele jaren geleden 
hebben. Bedrijven en overheden 
realiseren zich slechts gedeelte-
lijk (vaker als het om kosten gaat, 
zelden wanneer het nieuwe moge-
lijkheden betreft) dat hun rol en 
positie door deze spelregels perma-
nent anders zijn geworden.
Hoe zeer deze veranderingen aan 
organisaties voorbij gaan is goed 
te zien bij een instantie als de AFM 
en de rol die zij nu nog in neemt. 
De AFM controleert de financiële 
sector omdat wij (de klanten ge-
meenschappelijk) dit niet zouden 
kunnen. In een wereld waarbij er 
nog gerekend wordt met kosten 
per informatietransactie, is het niet 
haalbaar om miljoenen Nederlan-
ders altijd op de hoogte te houden 
van de positie waarin een bank 
zich nu bevindt. De markt had dus 
behoefte aan een toezichthouder 
die slechts als enige geïnformeerd 
hoeft te worden en daarmee ko-
stenefficiënt de markt kan bescher-

men voor ellende.
Maar kan de AFM dit wel? Met 
mijn beperkte en vast en zeker on-
volledige blik zeg ik stellig… NEE. 
De AFM is absoluut geen Autori-
teit meer op Financiële Markten. 
In het geval van de DSB waren ze 
absoluut niet in staat snel en goed 
antwoord te geven op vragen en 
onzekerheid uit de markt. Bij ICE-
SAVE konden ze niets melden en 
de grote hoeveelheid belastinggeld 
die al naar falende dekkingsgra-
den bij “systeembanken” is gegaan 
getuigt zeker niet van goed en vol-
ledig toezicht.
Complexiteit van financiële pro-
ducten en markten zou onder meer 
de reden zijn van de problemen 
bij de banken en de AFM heeft 
maar een beperkte mankracht voor 
goede volledige controle. Hierdoor 
hadden de banken vrij spel om on-
der de neus van de toezichthouder 
posities in te nemen die achteraf 
onverantwoord bleken. Uiteinde-
lijk kwam daardoor het volledige 
systeem onder druk te staan. En 
let op…. de net aangekondigde 
verscherpte regels gaan hier geen 
verandering in brengen, deze gaan 
alleen de kosten voor het contro-
leren van instellingen verhogen… 

kill your darlinGS…

denken dat je inkomSten van 
vandaaG morGen ook noG 
zeker zijn… 

zoalS vroeGer, alS kind, 
Gekke bekken voor de SpieGel 
trekken…
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een rekening die uiteindelijk de 
gemeenschap zal betalen.
Zouden nu de nieuwe spelregels 
van internet verschil maken in de 
rol van de AFM bij het controle-
ren van banken? Met miljoenen 
mensen hebben we zoveel collec-
tieve intelligentie dat we, als we 
toegang tot de data zouden krijgen, 
er ook zinnige zaken over kunnen 
roepen. Want als de kosten om 
deze mensen te informeren niet 
variabel zijn, dan heeft in principe 
iedereen toegang tot gegevens en 
is er real-time informatie beschik-
baar om een gefundeerde mening 
te vormen.
Binnen online discussies op fora en 
op goede sites, is de realiteit altijd 
een goed weerwoord tegen onge-
fundeerde onzin. Online discussies 
waar ongefundeerde stellingen 
worden ingenomen, corrigeren 
zich bij voldoende kritische massa 
en juist publiek vrijwel direct. 
Maar toen er in de markt verschil-
lende geluiden over een tanend 
DSB hardnekkiger en hardnekkiger 
werden… had niemand toegang tot 
real-time betrouwbare informatie. 
Meneer Lakeman kon roepen wat 
hij wilde, zonder dat iemand de 
gegevens kon checken. De collec-

tieve intelligentie was niet in staat 
haar werk goed en volledig te doen, 
door het ontbreken van de juiste 
informatie.
Sterker nog, als wij dagelijks in-
zicht kregen in het reilen en zeilen 
van onze banken, zou de DSB 
waarschijnlijk niet eens in staat 
zijn geweest een dergelijke posi-
tie op te bouwen. Wij zouden als 
klanten met deze kennis (zeker als 
we ook het deposito garantiestel-
sel af zouden schaffen) absoluut 
geen geld naar een onstabiele bank 
brengen. De Rabobank roept mooi 
dat ze triple A zijn, maar alleen 
een kredietbeoordelaar en de AFM 
kunnen mij hier iets over vertellen. 
Onze collectieve intelligentie is in 
een frictieloos communicatiesy-
steem ongenaakbaar in staat om 
juist hier de huidige (dure) rollen 
van deze instanties over te nemen.
Is hiermee de rol van de AFM over-
bodig… nee! Zij moet er op toezien 
dat de posities die een financiële 
instelling op haar site real-time 
meldt, overeenkomen met de 
werkelijke balans van een bank en 
dat alle banken dit op een eendui-
dige manier doen. Hierop moet de 
markt kunnen vertrouwen en de 
AFM nieuwe stijl hoort deze geve-

rifieerde transparantie te bieden 
als toezichthouder. De controle en 
beoordeling laten we over aan de 
markt, waar zeker weten binnen 
vier weken de Independers van 
deze wereld dagelijks bankometers 
publiceren en columns produceren 
/ publiceren met in begrijpelijke 
taal uitgelegde analyses over de 
zekerheid van “uw” financiële 
instelling. Dit ook nog helemaal 
zonder de kosten van honderden 
duurbetaalde experts, die in dienst 
van de huidige AFM, achterhaalde 
visies in hun rapporten schrijven.

Dit verhaaltje vertel ik om je eens 
kritisch te laten denken over je 
positie in de internet-samenleving. 
Wie ben ik?... Ik ben Sander Hoe-
ken, oprichter van InfoCaster en ik 
vind het geweldig om organisaties 
te helpen die daadwerkelijk willen 
nadenken over verandering van 
hun mensen, klanten, producten 
en een verworven positie in de 
markt.
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Marcella Bos
Bos Matchworks BV
www.bosmatchworks.nl

Stilstaan bij wat jou beweegt
Werken aan de P van People

De wereld waarin wij leven 
heeft haast. Haast om de 
crisis te boven te komen, om 

het vertrouwen terug te winnen en 
de balans te herstellen. Duurzaam-
heid heeft een plaats veroverd in de 
gesprekken rond de keukentafel en 
in de boardrooms en dat is terecht. 
Een harmonieuze verhouding 
tussen People Planet & Profit is 
voorwaarde voor ons voortbestaan 
en dat van de planeet waarop wij 
samenleven. De zorgeloze toekomst 
die wij nastreven voor onszelf en 
voor de toekomstige generaties is 
allerminst vanzelfsprekend. De dis-
balans tussen People Planet & Profit 
schreeuwt om aandacht en herstel. 
Om initiatieven in ons privéleven 
en in alle grotere verbanden waarin 
wij samenleven en samenwerken. 
Waar te beginnen?
In mijn onderneming Bos Match-
works staat de P van People cen-
traal, en ligt de focus op de (duur-
zame) ontwikkeling van mensen. 
Immers hoe kunnen we ons op een 
verantwoorde manier  verhouden 
tot onze omgeving, wanneer we 
onszelf niet kennen? De program-
ma’s van Bos Matchworks dragen 
bij aan de persoonlijke ontwikke-
ling van mensen,  de teamontwik-

keling, de professionele ontwikke-
ling of de ontwikkeling van relaties 
tussen mensen. Voor mij vindt hier 
de prachtige ontmoeting plaats van 
zingeving, bezieling en onderne-
merschap! Van mijn passie voor 
beleving en daaruit voortvloeiend 
het ontwerpen en faciliteren van 
betekenisvolle belevenissen heb ik 
sinds de nieuwe eeuw mijn werk 
gemaakt. Die belevenissen kunnen 
op allerlei manieren vorm krijgen. 
In trainingen, inspiratiedagen, 
events, meetings, workshops etc. 
De manier waarop ik daar creatief 
en organisatorisch invulling aan 
geef is gebaseerd op het volgen van 
mijn passie, het inzetten van mijn 
kwaliteiten, mijn eigen weg durven 
gaan en mensen centraal stellen. 
Gekoppeld aan intuïtie, vertrouwen, 
durven samenwerken en delen. In 
dit tijdschrift vertel ik graag iets 
meer over één van onze program-
ma’s:  Schatgraven.

In een open houding naar een 
wereld vol mogelijkheden komen 
er veel mooie mensen op mijn pad. 
In de vorige winter vielen tal van 
ontmoetingen en belevenissen 
samen. Het leidde tot het plan om 
een kwalitatief topprogramma voor 

persoonlijke ontwikkeling te ont-
werpen. Deze keer geen retraite in 
afzondering en back to basic setting 
maar begeleid en in passende over-
vloed. Niet beknibbelen op tijd en 
kwaliteit, noch van programmering, 
noch van entourage. Het was de 
hernieuwde ontmoeting met Magda 
Veenendaal waardoor het plan tot 
leven kwam. Magda, die na een car-
rière bij Unilever diverse eindver-
antwoordelijke posities bekleedde 
bij toonaangevende bedrijven, 
maakte mij attent op de behoefte 
aan zo’n programma en daagde 
mij uit. Voor de belevingsgerichte 
component kon ik op mijzelf 
vertrouwen. Voor de topkwaliteit 
in de programmering  zocht ik de 
samenwerking met  JanPieter van 
Lieshout, met wie ik al eerder had 
samengewerkt. In het programma 
wilde ik zijn instrument de 
Dancescan en zijn bijzondere talen-
ten als gids en coach maximaal tot 
zijn recht te laten komen. Uit onze 
samenwerking ontstond het pro-
gramma Schatgraven. Onderdelen 
uit het programma zijn gebaseerd 
op wijsheden en rituelen uit andere 
tijden en culturen. Tegelijkertijd 
bepalen ze ons bij het hier en nu en 
onze innerlijke schatten. Dat geldt 

vertrouw op je 
intuïtie, erva-
rinG en inner-
lijke zekerheid

Sta reGelmatiG Stil bij wat 
jou beweeGt, weeS GepaSSio-
neerd, trouw aan jezelf en 
Stimuleer SamenwerkinG

neem de ruimte om Syn-
chroniSiteit te ervaren
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voor mijzelf net zo hard als voor de 
deelnemers. Ook ik roep na afloop 
dat ik het voor geen goud had wil-
len missen, dat het een verrijking 
van mijn leven is en een prachtige 
manier is om tot jezelf te komen. 
Dat het me energie geeft om vol in 
het leven te staan er uit te halen 
wat erin zit en dit te delen met de 
wereld.

De Westerse wereld van de 21e 
eeuw daagt ons uit tot steeds ver-
dere verdieping. Vaak levert ons 
dagelijks leven voldoende stof en 
gelegenheid  tot zelfreflectie. Soms 
hebben we er behoefte aan om die 
verdieping specifiek op te zoeken. 
Schatgraven biedt die gelegenheid. 
Schatgraven is een belevenis, ver-
pakt in  een driedaags programma 
met een bijzonder hoge intensiteit 
en kwaliteit. Het ontdekken en 
integreren van jouw schat zal zich 
vertalen in zelfkennis, zelfver-
trouwen en zelfrespect. Het geeft 
richting in je leven waardoor je 
congruent gericht handelt en solide 
overkomt. Het is goed samenleven 
én goed zakendoen met mensen die 
weten wat ze te bieden hebben en 
dat levenslustig in de wereld zetten. 
Verscholen tussen de bossen en 

heuvels van de Belgische Voer-
streek is Château Altembrouck 
een oase van rust en ruimte, met 
de monumentale sfeer en stijl die 
horen bij een 18e eeuws kasteel. 
Het landgoed is een unieke locatie 
en vormt een zintuigenstrelend en 
inspirerend decor van Schatgraven. 
Een poule van samenwerkende 
ondernemende professionals staat 
ten dienste van de deelnemers en 
hun proces. Het is een essentieel 
onderdeel van het geheim achter 
het succes. Passie en kwaliteit 
herkennen, bruggen bouwen tussen 
disciplines, een team formeren,  
vertrouwen geven en in synchro-
niciteit geloven. De contractpart-
ners behoren tot de besten in hun 
specialisme. Het inspireert en geeft 
energie om samen te werken met 
Wim Claessen, Petra van Gestel 
en de crew van Altembrouck, met 
JanPieter van Lieshout van Sen-
sedance, met Michel van Steen en 
Suzanne Klabbers van Touch2, met 
Astrid van Leeuwen van KhunMai, 
met Marijke Essenboom en Heidi 
Sinke van Werkhouding Bewust en 
met Dorien van Vlijmen van Mes-
colanza. In Schatgraven komen hun 
talent en topkwaliteit maximaal tot 
hun recht. 1 + 1 = 3. 

Schatgraven is een initiatief zonder 
winstoogmerk. De deelnemende 
professionals declareren een com-
mercieel tarief en de fee van de 
tien tot twaalf deelnemers dekt de 
kosten. Het is voor mij een voor-
beeld van integraal ondernemen. 
Op zeer kleine schaal, maar met een 
grote afglans. In coöperatie met de 
deelnemers samenwerken aan de 
P van People.  Door de complexe 
constructie en intensiteit kan ik 
Schatgraven maximaal 4 keer per 
jaar organiseren. 48 deelnemers 
dus, dat maakt het nog eens extra 
exclusief. 
Een programma als Schatgraven 
is stilstaan bij wat jou beweegt. 
Het is tegelijkertijd een investe-
ring in tijd en geld en een prachtig 
geschenk aan jezelf. Het geeft je 
meer zelfkennis,  zelfvertrouwen en 
zelfrespect en inzicht in relationele 
verbanden. Het leert je hoe jij in ba-
lans kunt zijn en tegelijkertijd  jouw 
schatten en overvloed kunt delen. 
Het voelt rijk om daar een bijdrage 
aan te mogen leveren.

loop niet weG 
voor een mooie 
droom, kanS 
of uitdaGinG, 
omdat je banG 
bent voor com-
mentaar van je 
omGevinG

verStop je talenten en Schat-
ten niet, maar zet ze in en 
deel uit van jouw overvloed 
aan de wereld

verwacht niet dat je jouw 
verhoudinG tot people planet 
& profit  werkelijk helder 
krijGt, zonder jezelf te ken-
nen
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Marco Hoogerland
De talenten academie
E : martin@talentenacademie.nl  

marco@talentenacademie.nl
I  : www.talentenacademie.nl

Topsport is ondernemen,
ondernemen is topsport

Met veel plezier ben ik nu 
een jaar of acht actief als 
ondernemer. Althans dat 

dacht ik. Feitelijk klopt dit ook. 
Want zo lang sta ik, als de talen-
tenacademie,  al ingeschreven bij 
de KVK, betaal ik omzetbelasting 
en heb ik van al die jaren een jaar-
rekening. Maar naar alle eerlijk-
heid moet ik bekennen dat ik dit 
vak nog steeds aan het ontdekken 
ben en dat ik ieder jaar (eigenlijk 
iedere dag) weer geconfronteerd 
word met het feit dat ik vooral 
ondernemend ben. Dit is toch nog 
net iets anders dan ondernemen 
an sich. Ik heb er namelijk niet 
voor gestudeerd. Ik heb niet op 
de Hogeschool voor Ondernemen 
gezeten en ben niet afgestudeerd 
aan de Universiteit voor Onderne-
merschap. Ik ben het aan het leren, 
in de praktijk, met mijn poten in 
de klei. Heerlijk, want dat is mijn 
manier van leren. Ik kan hier mijn 
creativiteit in kwijt, ik mag de 
uren erin steken die ik zelf wil, ik 
ben betrokken bij mijn vak en heb 
commitment naar mijn klanten. 
Ik kan meedenken, ik ontwikkel 
nieuwe trainingen en stippel mijn 
route richting de toekomst zelf uit. 

Waar wil ik heen, wat wil ik berei-
ken, hoe ga ik dit doen, wie heb 
ik daar voor nodig en ga zo maar 
door. Begonnen vanuit het welbe-
kende zolderkamertje en nu een 
kantoor met meerdere collega’s. Ik 
heb er lol in en ik beleef er plezier 
aan. Ondanks alle onzekerheden, 
de druk op omzet, de mondjes die 
gevuld moeten worden. Ja dit is 
wat ik wil, ondernemen!
En ik hoop dat iedereen dat zou 
willen. Niet eens zozeer onderne-
mer zijn, maar wel ondernemend 
zijn. Niet zo zeer dat je alle facet-
ten van het ondernemen hoef te 
beheersen, maar meer de attitude 
die van een ondernemer verwacht 
wordt. Je hoeft niet ingeschreven 
te staan bij de KVK of een BTW 
nummer te hebben om te onder-
nemen. Ook als je voor een baas 
werkt kun je ook ondernemen. 
Het gaat er om dat je je doelen 
kent, dat je je passie in je werk 
kwijt kunt, dat je de regie over je 
eigen ontwikkeling hebt, dat hard  
werken leuk is en dat je liefde voor 
je vak en klanten hebt. Dat gun je 
toch iedereen? 
Vanuit de talentenacademie be-
geleiden we ambitieuze mensen 

bij het bereiken van hun doelen. 
Dit doen we in diverse branches, 
het blijkt gelukkig dat ambitieuze 
mensen overal te vinden zijn. Zo 
ook in de topsport. Ik heb het 
genoegen om onder meer een 
aantal  topsporters te begeleiden 
op het mentale gebied. We coachen 
en begeleiden ze om hun ambities 
waar te maken. Op dit moment 
zijn de routes naar de Olympi-
sche Spelen van Londen 2012 en 
de winterspelen van Sotsjie 2014 
gepland. Er zijn zelfs sporters die 
met ons spreken over de spelen 
van 2016 in Rio de Janeiro. Het 
leuke van deze ambitieuze, vaak 
jonge, groep is dat ze meer dan 
ondernemend moeten zijn om de 
absolute top te halen. Het gaat er 
om dat ze het maximale uit hun 
talent weten te halen. Een unieke 
combinatie van fysieke kwaliteiten, 
zelfvertrouwen, persoonlijke groei 
en doorzettingsvermogen. Alles 
moet kloppen, iedere dag draagt 
werkelijk bij aan het resultaat, de 
discipline is niet weg te denken 
en ………….. de doelen zijn helder, 
meer dan helder. En daar gaat 
het  om. Naar mijn mening is het 
ontbreken van doelen één van de 

zorG voor heldere doelen, 
vertrouw op jezelf, ontwik-
kel je zelf en heb er lol in

laat je niet belemmeren, weeS 
niet laf en laat je intuïtie niet 
loS
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grootste veroorzakers van stagna-
tie. Door een gebrek aan heldere 
doelen is er geen helder  proces, 
geen duidelijke route en krijg je het 
gevoel dat je achter de feiten aan 
rent. Gezond presteren begint voor 
mij dan ook met het helder hebben 
van je doelen. Uiteraard komt er 
veel meer bij kijken om de abso-
lute top te halen. Zelfvertrouwen 
is van essentieel belang, erkenning 
geeft de nodige energie, plezier 
mag niet ontbreken en een veilige 
omgeving helpt enorm. Maar om 
structureel goed te presteren, om 
niet per ongeluk de top te bereiken, 
zul je je doelen meer dan scherp 
moeten hebben. Het is verbazing-
wekkend en vooral mooi om te zien 
hoe een jongen van 22 jaar precies 
weet wat hij wil bereiken, weet 
waar de belemmeringen zitten en 
wat hij nog moet verbeteren aan 
zijn zwaktes om te ‘scoren’ over 5 
jaar. En vooral dat hij er naar gaat 
handelen. Pak de regie en bepaal je 
eigen route naar succes! Daar zijn 
onze topsporters goed in, daarom 
worden ze wereldkampioen en 
daar ligt dan ook de parallel met 
succesvolle ondernemers. Je kunt 
het niet permitteren om even stil te 

gaan zitten, om niet te leren van je 
gemaakte keuzes en om je toe-
komst niet voor je te zien. Voor mij 
is het allemaal een prettige con-
frontatie, waar ik zelf veel van leer. 
Soms even slikken en dan weer gas 
er op. Ik vind het leuk om iedere 
dag weer om te gaan met de om-
standigheden en er iedere dag weer 
het beste er uit te halen. Doordat 
ik groei, groeit mijn onderneming.  
Dat maakt ondernemen leuk en dat 
is de reden waarom ik het graag 
doe. En uiteraard is er nog een 
goede reden waarom  ik onder-
nemer ben geworden . Het draait 
immers om talent en die ontbrak in 
de sport.
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Nathalie Geerts
Brugsteen 6,    4815 PL Breda                   
Postbus 2012, 5260 CA Vught
T:    073-6560698     
M:   info@stylingconcepten.nl
W:   www.stylingconcepten.nl

Ik had een leuke baan bij een 
groot bedrijf waar ik oneindig 
veel mogelijkheden zag. Alles 

in me borrelde om er mee aan de 
slag te gaan. Toen ik door de logge 
structuur en de haantjescultuur niet 
de mogelijkheid kreeg te doen wat ik 
heel graag wilde voelde ik mij als een 
vlinder in de cocon. Ik werd steeds 
onrustiger en ongelukkiger. Barstte 
van de creativiteit en de passie! Als 
jullie het dan niet willen zien dan 
doe ik het wel zelf! besloot ik op een 
gegeven moment. Ik was tegelijk 
verbaasd over en trots op mijn vast-
beradenheid. Ik heb de stoute pumps 
aangetrokken en mijn hart gevolgd. 
Met opgeheven hoofd, een ferme 
glimlach & knikkende knietjes!

Ik voelde instinctief dat het geluk 
aan mijn zijde was. Ik had de juiste 
beslissing genomen. Dat innerlijk 
weten geeft me de kracht om door te 
zetten. De een na de andere opdracht 
volgde en het leek wel als vanzelf 
te gaan. Vanaf het begin heb ik wel 
een zakelijk partner aan mijn zijde 
gewenst. Een complementair iemand 
om mee te sparren, te delen en te 
groeien. Omdat ik heilig geloof in de 
kosmische wet van de aantrek
kingskracht heb ik dat alleen in stilte 
gewenst. Vol vertrouwen dat de 
juiste persoon vanzelf op mijn pad 
zou komen als de tijd daarvoor rijp 
zou zijn. En zo gebeurde het dat ik 

Patricia tegen kwam. Gezamenlijk 
brachten we diverse opdrachten tot 
een goed einde. De klik was er direct. 
De rolverdeling geschiedde heel 
natuurlijk, leek als vanzelf te ont-
staan. Dan weet je dat het goed zit. 
Per 1 januari 2009 hebben we onze 
afzonderlijke bureaus samengevoegd 
onder de naam Van Geerdts Styling-
concepten.

Al zolang ik mij kan herinneren wil 
ik de wereld graag een beetje mooier 
maken. Een beetje beter maken. 
Nu doen we dat letterlijk door het 
creëren van een sfeervolle omgeving 
waarin je op je gemak bent. Een plek 
waar je rust en balans vindt. Onze 
filosofie: Wie zich prettig voelt kan 
beter presteren! 
Wij beschikken over een uitzonder-
lijk goed inlevingsvermogen. We 
nemen uitgebreid de tijd om onze 
opdrachtgevers te leren kennen en 
de wensen en gewoonten in kaart te 
brengen. We kijken verder en nemen 
ook niet voor de hand liggende feiten 
in ogenschouw. In onze stijlvolle 
intuïtieve ontwerpen staan sfeer, ba-
lans & een snufje lef centraal. Onze 
persoonlijke benadering draagt bij 
aan de uiteindelijke sfeer. Een interi-
eur straalt iets uit over een woning, 
winkel of bedrijf. Wat wil men dat 
het communiceert?
De kracht van een uitgebalanceerd 
totaalconcept, is dat karakter en 

identiteit tot uiting worden gebracht. 
Daarnaast gebruiken we in ontwer-
pen vaak mooie en pakkende quotes 
en oneliners. Omdat ik daar per-
soonlijk al veel aan gehad heb. Soms 
dragen ze bij tot inzicht. Mede door 
columns te schrijven waarin ik mijn 
ervaringen deel hoop ik ook anderen 
te kunnen inspireren.
 
We maken gebruik van mooie en eer-
lijke materialen. Vervaardigd door 
bedrijven die ook op een verant-
woorde manier ondernemen. Bedrij-
ven met passie en een ziel. Zo zorgen 
we ervoor dat niet alleen het plaatje 
klopt maar ook het gevoel. We doen 
meer dan er van ons verwacht wordt. 
Dat zie je in het eindresultaat. Daar 
zijn we trots op. Bovendien zijn we 
door onze positieve, initiatiefrijke & 
gepassioneerde karakters gewoon 
heel leuk om mee te werken…

Wat heb ik nog een hoop te leren! 
En wat heb ik veel geleerd door mijn 
eigen weg te gaan! Die kennis is van 
onschatbare waarde. Alle ervaringen 
die ik inmiddels heb opgedaan had 
ik voor geen goud willen missen. Ik 
geniet van de vrijheid. Van de mo-
gelijkheid mijn eigen beslissingen te 
nemen. Een ziel heeft een natuurlijke 
honger naar groei, leren en delen.
Als je bruist van de passie dan kan je 
niet anders dan… Gewoon…Doen!

We zijn nog lang niet waar we wezen 
willen maar exact waar we horen te 
zijn. 

luiSter naar  
je buik!

teGen je  
Gevoel in  
handelen

Gun ieder zijn deel

in zee Gaan met iemand waar-
bij de klik ontbreekt

laat je zien, deel je  
ervarinGen

twijfelen aan jezelf
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Passie & een snufje lef!



Thecla Molijn
Beerensteinerlaan 49
1406 NP Bussum
Schuitenweg 56
2586 AH Den Haag
m 06 4494 2080
e-mail: info@filatim.nl
internet: www.filatim.nl

Bij dezen stel ik mij aan u, ge-
achte lezer, voor.
Mijn naam is Thecla Molijn; ik 

ben geboren in 1954 en heb een afwis-
selende carrièrepad gevolgd. Ik was 
lerares op middelbare scholen voor 
het vak Klassieke Talen. Vervolgens 
heb ik met een soort van sabbatical 
Nieuw Grieks en Italiaans gestudeerd 
in Amsterdam en ben daarna oplei-
dingsadviseur geworden voor Justitie, 
waar ik opleidingen verzorgde voor 
het personeel in gevangenissen, tbs-
klinieken en jeugdinrichtingen. In 
de baan daarna was ik secretaris bij 
een toezichthoudende en adviserende 
raad ten behoeve van de minister van 
Justitie. Tenslotte ben ik tot februari 
2009 beleidsmedewerker geweest bij 
het gevangeniswezen bij het ministe-
rie van Justitie 

Na een aantal jaren geleden een oplei-
ding tot loopbaanadviseur te hebben 
gevolgd –een al lang bestaande wens- 
heb ik in februari 2009 de sprong in 
het diepe gemaakt en ben mij fulltime 
gaan wijden aan het loopbaanvak en 
in het bijzonder aan de variant ervan, 
t.w. het begeleiden van leerlingen en 
studenten bij profiel- en studiekeuze. 
Ik begeleid deze jongeren, wanneer zij 
niet goed weten wat zij willen (stu-
deren?) of een studiekeuze hebben 
gemaakt die niet goed is uitgepakt: 
(weer) een studie? En wat voor studie 
dan? Of liever eerst reizen of werken? 

Wat past nu een leerling of student in 
de levensfase waarin hij zit?

Inmiddels ben ik een aantal maanden 
verder en is er een divers aanbod van 
vragen langsgekomen: zo ben ik op 
dit moment jobcoach, freelancer re-
integratietrajecten, loopbaanadviseur 
en studiekeuzebegeleider. In deze fase 
van het opbouwen van een bedrijf, 
kan men niet te kieskeurig zijn!

Mijn uitgangspunt bij al deze activi-
teiten is dat de cliënt en ik werken aan 
een route van loopbaan of studiekeu-
ze, waarin we  zoeken naar “hoe kan 
de cliënt het best tot zijn recht komen 
en hoe kunnen we eruit halen wat erin 
zit”. Talenten, interesses, wensen, 
passies en capaciteiten staan centraal 
in het zoekproces naar nieuwe ambi-
ties, nieuw werk, een studie. 

Bij het inslaan van nieuwe wegen 
is het voor de cliënt belangrijk te 
reflecteren op opgedane ervaringen in 
beroep of in de schoolcarrière, op zijn 
eigen gevoel daarover en hoe er (nieu-
we) perspectieven gecreëerd kunnen 
worden. Gezamenlijk ontwarren cliënt 
en adviseur draad voor draad de klu-
wen van gedachten, wensen, vragen, 
onzekerheden en ook ambities! Tot 
dit allemaal leidt tot een overtuigde 
keuze, de juiste plek voor de cliënt in 
de levensfase waarin hij verkeert. 
Ik vind het van groot belang, dat een 

keuze niet ervaren hoeft te worden als 
iets voor de eeuwigheid. Het kan en 
mag natuurlijk, en dat kan heel zinnig 
en prettig zijn, maar het hoeft niet! 
Zie mijn eigen curriculum! Er kan 
altijd opnieuw een oriëntatie plaats-
vinden op grond van een wens tot een 
nieuw perspectief in het werk of bij de 
studie, bij ontslag of bij een veran-
dering in de privésfeer. Waarom niet 
een 7-jaarlijkse reflectie  en bezinning 
op het werk en de werksituatie? Een 
eerdere keuze wordt bevestigd en met 
nieuwe motivatie gaat de cliënt weer 
aan het werk, of er doen zich nieuwe 
en wellicht heel verrassende mogelijk-
heden voor! Dit zijn leuke en span-
nend processen, heb ik gemerkt.  

Beste lezer, u mag weten dat ik altijd 
leuke banen heb gehad en daar met 
veel plezier in heb gewerkt. Maar er 
zat meer in en er zaten vooral andere 
kwaliteiten in: ik voel dat ik letterlijk 
met mijn hart aan het werk ben, als ik 
met cliënten vragen inventariseer en 
we gezamenlijk besluiten een traject 
te starten. Wat ik dan voel, dat gun ik 
iedereen, die zoekt naar wat het beste 
bij hem past en dat ook vindt!! En als 
ik daaraan een bijdrage kan leveren, 
dat is toch prachtig! 

FÍLATIM betekent ‘draad voor draad’. 
Zo gaan we ook te werk, nauwkeurig 
en toegesneden op de cliënt; maat-
werk dus. 

laat verwachtinGen en beel-
den van je omGevinG voor 
wat ze zijn. blijf bij jezelf! 
het Gaat om jou!

 wacht niet tot de ideale 
baan lanGS komt, nietS komt 
voor nietS. je kunt je ideale 
baan ook zelf proberen te 
creëren 55
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Nieuwe ronde, nieuwe kansen



Youp Selen
NHTV-Imaginheroes
www.imaginheroes.nl

Opzoek naar 
de krijtjes!

“Hoe een frustratie kan leiden 
tot een opleiding tot Creatief 
Sociaal Ondernemer,  

genaamd Imaginheroes.”

de frustratie
In 2001 studeerde ik af als vrije-
tijdskundige aan de NHTV te 
Breda. In mijn laatste jaar had ik 
de stap gemaakt om mijn eigen 
bedrijf op te richten dat belevings-
concepten ontwikkelde voor de 
vrijetijdsindustrie. Ik stond bekend 
binnen de NHTV als een creatief 
en ondernemend persoon en in die 
tijd kon je mij het meest plezieren 
met een onmogelijke vraag. Op ba-
sis van, wat ik toen zelf benoemde 
als, de zoektocht naar de ziel (nu 
noemen we dat proces Imaginee-
ring), ontwikkelde ik concepten 
voor betekenisvolle belevingen. 
Het ontwikkelen van een unieke 
beleving voor een evenement, een 
attractie of  een bezoek aan een 
website, daar lag mijn toekomst. 
Daar was ik goed in, dat wist ik 
zeker.

Echter...een half jaar na mijn afstu-
deren, zat ik in de trein van Breda 
naar Maastricht. In die zelfde 
coupe, zat een jonge meid die ver-
telde dat ze als vrijwillige docent 

les gaf op een school in Zimbabwe. 
Ze was voor een week terug in Ne-
derland, omdat de krijtjes opwa-
ren. Ze moest geld inzamelen om 
haar lesactiviteiten in Zimbabwe 
te kunnen voortzetten. In Tilburg 
stapte ze uit de trein, mij met een 
frustratie achter latend. Daar zat 
ik dan met mijn creativiteit en 
ondernemerschap, mijn talent om 
belevingsconcepten te bedenken 
voor de vermaakindustrie. Nu het 
echt ergens om ging, was ik niet 
instaat om  een oplossing te be-
denken die duurzaam kon voorzien 
in het recht op onderwijs over de 
hele wereld. Zelfs niet voor dat ene 
schooltje in Zimbabwe. 

de missie
Thuis aangekomen in Maastricht, 
had ik het antwoord gevonden: 
“Als je verandering wilt zien in de 
wereld, dan zul je zelf de verande-
ring moeten zijn.” Die zelfde avond 
heb ik een sollicitatiebrief geschre-
ven om terug te mogen komen bij 
de NHTV en twee maanden later 
zat ik in met mijn eerste mentor-
klasje in een van de lokalen van de 
leerfabriek. Mijn taak was studen-
ten helpen actieplannen te schrij-
ven, want dat gaf het rooster en 
de handleiding aan. Sinds die dag 

heb ik nooit meer een handleiding 
geopend, maar is het mijn missie 
om ondernemerschap en creativi-
teit in te zetten om jonge mensen  
hun talent te laten ontdekken, hun 
droom te formuleren en ze bewust 
te maken van de mogelijkheden die 
ze hebben om hun talent in te zet-
ten voor een mooiere wereld. Dit 
experimenteren leverde regelmatig 
succesverhalen op. Iedere keer als 
het lukte om studenten leiderschap 
te laten nemen over hun eigen 
toekomst en de daarbij benodigde 
ontwikkeling zelf te laten organise-
ren, kwam leren dicht in de buurt 
bij een betekenisvolle beleving. De 
zoektocht naar de ziel, had we-
derom effect! 

Twee jaar later ontwikkelde ik 
samen met een aantal collega’s 
het Leisure for Life programma. 
Een onderwijsprogramma waarin 
droom en ambitie uitgangspunt 
zijn om 1/3 van de totale studie zelf 
vorm te geven. Werken en leren 
vanuit je hart en nadenken over 
de betekenis die je kunt hebben. 
Mijn experimentelen manier van 
werken kreeg de kans om beschik-
baar te worden voor 400 studenten 
per jaar. Als je nu in de Academy 
rondwandelt, dan voel je deze ziel. 

raak niet van je 
pad af door be-
Staande opvat-
tinGen binnen je 
Sector

alS je de ziel wilt raken, zul 
je hem eerSt moet vinden. al-
leen de tocht iS het zoeken al 
waard

Geef enerGie aan een voor-
Stel, ontdek daarna paS de 
bezwaren
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Het bruist, er lopen allemaal jonge 
ondernemers rond, allemaal bezig 
hun eigen verhaal te schrijven. 

imaginheroes, more you 
for a Better world!
3 jaar geleden hebben we met 3 
collega’s het initiatief genomen 
om op basis van deze energie 
een nieuw opleidingstraject te 
starten, genaamd Imaginheroes, 
een opleiding tot Creatief Sociaal 
Ondernemer. Op papier zijn we 
een opleiding, maar eigenlijk zijn 
we een nieuwe bedrijfsvorm in de 
4e sector, de sector waar sociaal 
ondernemerschap haar plek vindt. 

Onze visie is: More you for a Bet-
ter world! Jaarlijks starten er 20 
nieuwe medewerkers (studenten). 
De medewerkers werken aan 
opdrachten uit de 4e sector. Op dit 
moment wordt er bijvoorbeeld een 
Merk-beleving ontwikkeld, waar-
mee we producten van jongerenbe-
drijfjes in Kenia op de Nederlands 
markt gaan zetten. Vorig jaar is er 
een modeshow georganiseerd voor 
vrouwen met borstkanker. 3e jaars 
studenten starten bedrijven met 
een sociaal karakter, zoals een ken-
niscentrum op Balie. Er ontstaan 
initiatieven op het gebied van ont-

wikkelingssamenwerking, buurt-
ontwikkeling en milieuprojecten. 
Gelijktijdig werkt het bedrijf 
Imaginheroes (vaak in de vorm van 
co-creaties met andere partijen) 
aan meer dan 50 initiatieven.. 

een onderneming of een 
opleiding?
Imaginheroes werkt wat mij betreft 
om een aantal redenen. Allereerst 
is het ontworpen op basis van 
een ondernemingsconstructie. 
We investeren veel tijd, door de 
betrokkenheid van experts en coa-
ches in onze “medewerkers”. We 
leveren door deze hoge investering 
ook een hoge kwaliteit, waardoor 
we inkomsten kunnen genereren 
waarmee we het bedrijf draaiende 
kunnen houden (maar 1/3 wordt 
bekostigd door overheidsbijdrage).
Het tweede aspect is dat de context 
van een bedrijf zorgt dat studenten 
vanaf de eerste dag met de realiteit 
te maken hebben. Wil je iets berei-
ken binnen je plek in het bedrijf, 
dan zul je zelf de initiator moeten 
zijn. 
En het allerbelangrijkste is het 
“More you for a better world”-
aspect. Wij zijn constant nieuws-
gierig naar wat deze jonge mensen 
drijft, waar hun talent ligt en hoe 

we dit kunnen koppelen aan issues 
die spelen in de wereld. 

docent of creatief 
sociaal ondernemer?
Op mijn loonstrookje staat nog 
steeds dat ik docent Leisurema-
nagement ben, maar ik voel mij 
een sociaal ondernemer. We run-
nen een groot bedrijf waar studen-
ten werken in de rol van imagineer, 
creatief consultant, marketeer, 
bedrijfsvoerders, netwerkregis-
seur, onderzoeker en projectma-
nager, zowel intern aan projecten 
als op detacheringbasis bij andere 
organisaties. We investeren veel in 
de ontwikkeling van personeel en 
ons belangrijkste winstoogmerk 
is uitgedrukt in de bijdrage die we 
leveren aan een mooiere wereld. 

In mei 2010 ontslaan we onze 
eerste 20 Creatief Sociaal On-
dernemers, omdat ze volgens het 
opleidingsprincipe afstuderen. 

Ik heb nog geen oplossing voor de 
krijtjes, maar mijn frustratie heeft 
wel plaats gemaakt voor hoop. 
Wil je meer weten over Imagin-
heroes? 
Kijk op www.imaginheroes.nl of 
mail: selen.y@nhtv.nl
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RUIJSENAARS cs
Paul Ruijsenaars
Prof. Wentlaan 21, 3571 GA  Utrecht
0618800858 
www.ruijsenaars.nl
www.prisma-praktijk.nl

In 2010 vier ik het 15-jarig bestaan van 
mijn praktijk als performancecoach. Als 
oud-international basketballer en als 
voormalig therapeut in de verslavings-
zorg vond ik het absurd dat er voor ver-
slaafden een professionele hulpverle-
ning klaarstond, terwijl topsporters die 
in problemen raakten te horen kregen 
dat ‘het tussen hun oren niet goed zat’, 
en aan hun lot werden overgelaten. Ik 
wilde de sporters en hun omgeving van 
advies dienen vanuit een bureau met 
een expertise die nog niet bestond: een 
branchespecifieke adviesdienst om de 
risico’s, inherent aan topsport, binnen 
aanvaardbare grenzen te houden. En 
vooral: de sporters zèlf daarin verant-
woordelijkheid en volwaardige me-
dezeggenschap te laten hebben. Voor 
die doelgroep, en voor de sportwereld 
als zodanig ben ik actief, voor advies 
en voor hun positieverbetering in het 
algemeen. De methodische kunde en 
ervaring opgedaan in de hulpverlening 
aan verslaafden (m.n. motivationele 
technieken) kon ik door mijn topsport-
achtergrond ‘vertalen’ en toepassen in 
de sportwereld. 

De passie waarmee ik dat doe is 
onverminderd en komt voort uit een 
samenbundeling van energie- en 
kennisbronnen. Ik integreer in mijn 
werk mijn liefde voor de sport en voor 
presteren als zodanig, mijn opleiding 
andragologie (veranderkunde met vol-
wassenen, ofwel universitaire opleiding 

tot coach!), mijn specifieke expertise 
opgedaan in de hulpverlening en - last 
but not least als bijna zestiger - mijn le-
venservaring. Het geeft me voldoening 
mijn passie in te zetten voor de doel-
groep die mij jaren eerder behulpzaam 
was om te worden wie ik geworden ben. 
Tussen talenten en ambitieuze spor-
ters werd ik van puber volwassen in de 
eredivisie en in het Nederlands team, 
tussen topsporters als Ton Boot en Jan 
Loorbach. Jarenlang maakte ik deel uit 
van die wereld, een wereld waarin het 
nastreven van topperformance normaal 
was. Lerend van en aan elkaar.
 
Bij een topsporter denkt de samenle-
ving snel aan de glamour en rijkdom die 
slechts voor het topje van het topsport-
segment is weggelegd. Het overgrote 
deel van de topsporters ontwikkelt  hun 
ambities en talenten binnen een relatief 
isolement. Slechts een even ambitieuze 
omgeving van ouders, collega-sporters 
en trainers, is deelgenoot in het kleine 
kringetje rond de topsporter. In dat iso-
lement liggen risico’s verscholen, zoals 
de Duitse keeper Enke met zijn trieste 
zelfmoord heeft duidelijk gemaakt. 
Meerdere topsporters gingen hem 
daarin helaas voor.

Maar als ambities en talenten corres-
ponderen met de fysieke mogelijkheden 
en psychische gesteldheid, dan kun-
nen topprestaties worden gerealiseerd. 
In de coaching van ‘high performers’ 

ondervind ik dagelijks dat dat even-
zeer geldt voor een sporter als voor 
een topjurist, een hoogleraar, medisch 
specialist, een directeur-grootaandeel-
houder, enz. 

Er zijn meer overeenkomsten dan 
verschillen tussen een ambitieuze 
professional op de werkvloer en die op 
het sportveld. Bijvoorbeeld de gepas-
sioneerdheid om de eigen talenten te 
ontwikkelen, de leergierigheid, het 
ongeduld naar degenen die dat niet res-
pecteren, enz. En ook: het onderschat-
ten van aandacht voor de lichamelijke 
begrenzing, samenhangend met fasen 
in leven en carrière. 

Het coachen van deze mensen, door-
gaans in een fase van hun leven waarin 
een upgrading van hun ambities nodig 
is, appelleert aan de topsporter in mij 
om in dat proces eveneens een toppres-
tatie te leveren. 
Ik geniet er van mijn kennis, kunde en 
levenservaring terug te geven aan mijn 
voedingsbodem, de sportwereld, en er 
ook topperformers in andere sectoren 
van de maatschappij mee van dienst 
te zijn. Waarbij de rollen van ‘coach’, 
‘psycholoog’, ‘topsporter’ in elkaar 
overvloeien tot de bepalende menselijke 
factor. Niet belemmerd door compe-
tentie-afwegingen, maar geleid door de 
bezieling die tegelijk bron èn resultaat 
is van zinvol werk!

Paul Ruijsenaars

je Geluk iS be-
lanGrijker dan 
je Gelijk

voor een toppreStatie – in 
Sport of in werk - zijn drive 
en focuS net zo van belanG 
alS beSef van je fySieke Ge-
Steldheid

doel van en criterium voor 
toppreSteren iS dat je kunt 
Genieten van je reSultaat
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Anja Wolters
Mensen Bewegen
www.mensenbewegen.nl

Begonnen aan een project 
‘dat-wat-ze-niet kan laten’. 
Had geen idee wat het pre-

cies zou worden maar voelde wel 
een driftige drang, ik moest iets. 
Het begon met een mooie plek in 
de natuur, ik woonde daar nog na 
een scheiding. Die plek bracht mij 
zoveel, vrijheid, uitbundigheid en 
verbondenheid.  Het woord spiri-
tualiteit kende ik maar ik gebruikte 
het niet, het had voor mij teveel 
betekenissen of juist daardoor 
eigenlijk voor mij weinig betekenis. 
Toch had ik daar op die plek regel-
matig van die heelheidsbelevingen 
of misschien is eenheidsbelevingen 
een beter woord, in ieder geval het 
gevoel van opgenomen te zijn in 
het grotere geheel. Het voelde als 
complete weelde. Weelde die ik 
wilde delen. Ik gunde iedereen de 
beleving van de uitbundigheid van 
de natuur. De uitbundigheid  van 
die plek maakte mijn eigen uitbun-
digheid ook los. Zo is het ‘dat-wat-
ze-niet-kan-laten’ getransformeerd 
tot de ‘Culturele Pick Nick’: een 
dynamische dis die je verleidt tot 
het innemen en meenemen van 
culturele en calorische gerechten. 
Uitgangspunt was dat wat we al-
lemaal, bij aandachtig stil staan, 
kunnen beleven om vervolgens 

‘prettig belast’ verder te bewegen. 
Op een mooie plaats in de na-
tuur bracht ik passieprekers en 
‘kruidjes-roer-me-toch’  met elkaar 
in contact.  De performer die niet 
anders kan dan puur vanuit zijn 
passie te preken, raakt, opent, 
komt binnen en brengt iets in be-
weging. ‘Hoe dynamisch kan beton 
zijn?’ Het gebeurde werkelijk, de 
passiegenoot werd geraakt door de 
architect die vol vuur zijn ambacht 
toont. Een verandering van per-
spectief, authentiek gebracht doet 
meer dan alleen maar prikkelen, 
het morrelt aan een patroon en 
brengt microprocesjes op gang . 

Dit had impact op mijn professio-
nele manier van werken. Ik ben op-
geleid om mensen goed en gezond 
te leren bewegen, om mensen be-
wust te maken van dat wat en remt 
en dat wat bewegingscomfort geeft. 
Fascinerende onderneming. Fysie-
ke bewegingspatronen tonen veel 
over de mentale houdings- en be-
wegingspatronen. De grote switch 
in mijn benadering had met mijn 
eigen professionele bewegingsvrij-
heid te maken. Sta ik mezelf de toe 
om het perspectief van de hulpvra-
ger eens een moment te wijzigen in 
‘hebt u last van uw lichaam of heeft 

het lichaam last van u?  Permissie 
werd gegeven door de vraag: wat 
heeft deze hulpvrager echt nodig?  
Een omgeving waarin hij helemaal 
zichzelf kan zijn, zich veilig voelt 
en daardoor de uitnodiging durft 
aan te gaan om ‘waar’ te nemen. 
Zich vervolgens te laten raken 
door de, soms rauwe maar toch 
zuivere, werkelijkheid. Verbijste-
ring en verwondering wisselen af, 
patronen worden doorbroken, een 
proces in beweging gezet. Echte 
ont-wikkeling… !

De volgende consequentie diende 
zich aan: Is dit niet wat ik graag 
wil ontwikkelen? Ruimte voor 
ont-wikkeling? Tijd en aandacht 
voor mensen met de behoefte 
en bereidheid om hun leefstijl te 
willen veranderen? Het aantal 
bewuste ‘kruidjes-roer-me-toch’ 
die hun eigen welzijn willen ma-
nagen nemen toe. Dus wat heb ik 
gewoon gedaan: Mezelf de vraag 
gesteld ‘wat heb ik werkelijk no-
dig?’ Ruimte om aan een gezonde 
gezondheidszorg te bouwen. Wat 
heb ik toen gewoon gedaan? Mijn 
reguliere praktijk overgedragen 
om deze aandachts-kwaliteit in de 
huidige zorg vorm te geven.

doe wat je niet 
laten kan

reSpect hebben 
voor je Sabo-
teur
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gewoon gedaan



4CATA: Doe eens gek
dat is gewoon genoeg

De koffie dampt, de map-
pen liggen op tafel, maar 
het overleg begint met 

een anekdote over iets dat giste-
ren gebeurde of een gesprek over 
een krantenartikel.  ‘We leven in 
een land dat zich op dit moment 
onder dompelt in negativisme. En 
dan lees ik vanmorgen in de krant 
dat Nederland de beste gezond-
heidszorg ter wereld heeft en dat 
van  alle landen kinderen hier het 
gelukkigst opgroeien. ‘Ja dat is 
wel zo!’ klinkt dan de nuancering, 
waarna er gepingpongd wordt met 
woorden en opvattingen. ‘Zullen 
we aan het werk gaan’, klinkt na 
vijf minuten beslist van de andere 
kant van de vergadertafel van 
4CATA. ‘Oh ja, snel bij de les want 
er is veel te doen, maar even later 
volgt toch weer een welhaast ritu-
ele uitwijding die toch eerst even 
besproken moet worden. 4CATA 
zal nooit een prijs winnen voor 
effectief vergaderen, laat staan 
dat dit vrolijke drietal adviseurs al 
mee zou willen dingen naar zo’n 
prijs.  Waarom?  Omdat 4CATA’s 
effectiviteit zich ontspruit aan het 
praktische engagement om de we-

reld, onze omgeving, te verbeteren, 
leuker en vrolijker te maken. Is dat 
een meetbaar doel? Gelukkig niet. 
Stel je voor zeg! dan zou je mis-
schien wel vast moeten stellen dat 
je er op een bepaald moment klaar 
mee bent terwijl het veel leuker is 
dat het werk dat je wilt doen nooit 
afkomt.
4CATA was er ineens. De wegen 
van Annemarie Johannes, Henny 
Grave en Marien van Schijndel, 
drie zelfstandig adviseurs in de 
Stedendriehoek kruisten zich en 
bleken ineens een zelfde richting in 
te kronkelen. Alle drie nadenkend 
en zoekend naar nieuwe projecten 
die verbonden zijn aan de samenle-
ving en die anders zijn:  die tegen-
draads zijn als het nodig is, en die 
inspirerend, leuk en effectief  als 
criterium moeten hebben. Voor de 
opdrachtgever en onszelf. Ons ge-
zamenlijke pad kronkelt inmiddels 
door het boeiend niemandsland  
dat ligt tussen specialisten, beleids-
tijgers, ondernemers, uitvoerders, 
onderwijsinstellingen, gemeenten 
en gewone mensen niet te verge-
ten.   Iedereen is goed in  ‘zijn ding’ 
maar heeft vaak de winstgevende 

verlokkingen van een spannende 
ontmoeting in niemandsland nog 
niet ontdekt.  4CATA roept  op om 
af en toe eens gek te doen omdat 
dat gewoon genoeg is.  
Bij 4CATA draait het dan ook om 
Cocreatie: hoe kunnen we verbin-
den en waarde toevoegen aan al die 
vraagstukken,  waar iedere organi-
satie of bedrijf die iets anders wil, 
mee te maken heeft.  Stel als orga-
nisatie of persoon aan  4CATA een 
vraag en je krijgt een antwoord. Je 
krijgt echter nooit het antwoord 
dat je verwacht omdat je dat zelf 
had kunnen bedenken. We voegen 
er namelijk iets aan toe om het 
scherper,  uitdagender te maken 
en om het leuker te maken. Leuk is 
een hard criterium bij 4CATA. En 
die benadering blijkt erg effectief 
te zijn.
 Vind je dit een vaag verhaal?  Kom 
maar op dan met je onderwijspro-
ject, je evenement,  je product, je 
te ontwikkelen methode, je nieuwe 
beleidsterrein of wat dan ook. Wij 
zorgen altijd voor vrolijke wrijving 
waardoor het heerlijk gaat glanzen!
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Clien Wintzen
www.extent.nl

Waar ligt
de schaar?

Toen ik drie jaar geleden met Rosa 
een boek aan het vormgeven was, 
wilde de auteur zijn eigen foto 
graag groot op de voorkant. Rosa 
(die het nooit zomaar ergens mee 
eens is, zeker niet wanneer het 
haar ontwerp aantast) sprak toen 
de woorden: “Kaak (daarmee be-
doelde ze mij), dat ziet er niet uit! 
En sorry hoor, maar wie kent zijn 
hoofd nou?”
Helaas voor mij, meer mensen dan 
je denkt.
Dat is namelijk het hoofd van mijn 
vader, Eckart Wintzen, en zijn 
boek werd een bestseller. 
Nou speel ik graag dat dit door 
onze gave vormgeving komt maar 
het heeft, vrees ik, vooral met mijn 
vader zelf te maken. Zijn naam 
levert in Google resultaten op als 
‘unconventional pioneer’ en ‘ma-
nagement goeroe’.
Aan mij de eer om in zijn voetspo-
ren te treden, want hij is in 2008 
plotseling overleden. 
Zo zat ik op mijn achtentwintigste 
ineens met een onderneming met 
een stevige reputatie en vooral een 
hele hoop verantwoordelijkheden: 
Ex’tent. 

Ik moet zeggen dat ik met mijn 
eigen creatieve bedrijf met Rosa 
al op zoek was naar een ‘stapje 
verder’. Het leek me zo fijn om 
alle worstelingen van een begin-
nend bedrijf over te slaan en tot 
de gevestigde orde te horen. Deze 
gedachte had ik twee dagen voor 
mijn vader overleed. Uiteraard ben 
ik fijntjes herinnerd aan het feit dat 
je nooit teveel moet wensen. 
Instappen in het bedrijf van een 
ander is zoiets als zomaar in het 
huis van een ander gaan wonen. 
Als je wilt weten waar de schaar 
ligt heb je geen idee; je moet alles 
onderzoeken en ontdekken. Alle 
logica achter de fundamenten 
ontbreekt voor je (of de schaar een 
fundament is valt over te twisten). 
Daarom is het eerste jaar binnen 
mijn vaders bedrijf een groot ge-
vecht voor mij geweest. 
Ik heb vooral geprobeerd aan an-
dermans wensen en verwachtingen 
te voldoen. Behalve, natuurlijk, 
aan die van mijzelf. Totdat iemand 
mij, niet geheel toevallig, schreef: 
“Don’t ask what the world needs. 
Ask what makes you come alive 
and go out and do it. Because what 

the world needs is people that have 
come alive” (Howard Thurman).
Ik was vergeten wat ìk leuk en 
belangrijk vond. En ik wist ook nog 
niet dat het ècht geen zin heeft iets 
te doen waar je hart niet ligt. Ook 
nu ik dit wel weet vind ik het heel 
moeilijk daar dagelijks naar te han-
delen, maar ik doe erg mijn best 
terug te keren naar mijn creatieve 
wortels. Gelukkig kan ik die vinden 
in een van de ondernemingen van 
Ex’tent; Ex’pression, college for 
digital arts in San Francisco. Daar 
ben ik zo vaak als de strenge heren 
en dames van ‘immigration’ mij 
dat toelaten, zolang ik nog geen 
vergunning heb. Elke keer als ik 
in San Francisco ben voel ik het 
weer aan alle kanten borrelen. Iets 
leukers kan ik niet bedenken!
Ik geniet van deze versnelde le-
venslessen alhoewel het toch een 
beetje achterstevoren leven is; het 
doel is reeds bereikt, nu moet ik de 
weg erheen nog ontrafelen. 

ik hou meer van de do’S 
alhoewel ik moet zeGGen dat 
jezelf vollediG aan de kant 
zetten voor het Grotere 

pak alleS aan 
wat je inSpireert 
en intriGeert

voor vormGevinG altijd roSa 
inSchakelen:  www.byroSa.nl
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Geheel Geen zin heeft, dat hou 
je niet vol (een klein beetje 
kan miSSchien beSt)



Elze Boshart
Berkelsingel 19
7201 BK Zutphen
elze@eerlijketafel.nl
www.eerlijketafel.nl

Heerlijk eerlijk eten
(koken) bij de Eerlijke Tafel

De Eerlijke Tafel zorgt voor 
heerlijk eerlijk eten. Biolo-
gisch? Vanzelfsprekend. En 

vegetarisch, omdat het kan. Gasten 
schuiven aan voor de brunch-met-
een-verhaal op zondagmiddag. 
Samen genieten we van met zorg 
bereid eten, van onverwachte 
ontmoetingen. En niet te vergeten 
voedsel voor de ziel: een verhaal, 
poëzie of muziek.

Het idee voor de Eerlijke Tafel 
ontstond in Frankrijk. Bij onze 
watermolen, waar vrienden en 
kennissen komen meewerken, eten 
we aan een lange tafel. Daar delen 
we lief en leed en worden plannen 
geboren. Dat wilde ik thuis ook. 
Mensen verleiden om te komen 
tafelen en dan iets toe te voegen 
zodat een gesprek ontstaat over 
wat ons werkelijk bezielt.

Het idee voor de Eerlijke tafel 
ontstond ook doordat ik het steeds 
vanzelfsprekender begon te vinden 
om geen dieren te eten. En dus 
kookte ik geen dieren en aten men-
sen heel lekker als ze op bezoek 
kwamen en misten het dier op hun 
bord niet. Reactie: ‘Hé, hoe doe je 

dat?’ ‘Dat kan ik je wel leren’, dacht 
ik dan. Nu zeg ik het ook hardop.

En het idee voor de Eerlijke Tafel 
ontstond ook nog vanwege Teun. 
Teun is mijn zoon en sinds hij er 
is werk ik nog maar mondjesmaat 
als trainer, coach en communica-
tieadviseur. Ik wilde terug naar de 
oorsprong. Meer oorsprong dan 
een maaltijd delen en luisteren 
naar elkaars verhalen is er niet. 
Dat doen mensen al sinds de oer-
tijd. Dat is wat ons bindt.
 
Zo was de Eerlijke Tafel in mijn 
hoofd allang gedekt. Maar hij is er 
pas kort in het echt. Eerst broedde 
ik lange tijd op Het Concept, dat 
goed doordacht moest, vond ik 
zelf. Toen vond ik een partner, 
stortte me in het plannen maken 
en raakte mijn innerlijke leidraad 
kwijt. Eenmaal weer op mijn eigen 
koers kwam de inspiratiestroom 
weer op gang.

Nu is de Eerlijke Tafel er. Hij is 
100% Elze en dat dankzij de liefde-
volle, opbouwende en kritische bij-
dragen van mensen om mij heen. 
Want ik begon vriend en vreemde 

te vertellen over mijn droom. En 
doordat ik dat deed nam die droom 
steeds vastere vormen aan.

Dus is er een website, zijn er brun-
ches, organiseer ik workshops Da-
gelijkse Vegakost, kook bij mensen 
thuis, verwen zwangere vrouwen, 
stuur wekelijks een inspiratiemenu 
rond en heb ideeën tot in het jaar 
2020.
Doe ik dat allemaal echt? Veel 
wel, andere dingen zijn nog een 
idee. Maar ik heb ondertussen wel 
geleerd dat het in de wereld zetten 
van een idee de enige manier is om 
het een kans te geven werkelijkheid 
te worden. En daarbij is interactie 
de voeding die ideeën doet groeien.

Daarom de Eerlijke Tafel. Omdat 
delen de essentie van leven is.

durf je eiGen droom te dro-
men

Stoppen alS het 
Spannend wordt

beGin!

je door Geld of Gewin laten 
leiden

durf je dromen uit te Spreken 
én te horen wat een ander 
zeGt

doorGaan alS je er buikpijn 
van krijGt
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Marieke van Buytene is schrijver en 
creativiteitscoach bij O-PEN Coaching 
& Workshops (www.o-pen.nl)

In 6 verhalen terug naar
de kern - en dan verder

1. volg je visie

Verpleegster moest ik 
worden, volgens de be-
roepskeuzetest. Een nobel 

beroep, maar niets voor mij. Baas 
wilde ik worden. Mensen leiden 
tot grote prestaties, dat zag ik 
mezelf doen. Maar dat kon alleen 
na dertig jaar voor een andere baas 
werken. Het kwam bij niemand op 
dat je ook eigen baas kan zijn. Nou, 
dan werd ik wel schrijfster, thuis 
met een pot thee achter de typema-
chine. ‘Kind, zit niet zo te dromen!’ 
Een vak moest ik leren. 

2. Blijf puur en eerlijk
Een slimme meid was op haar toe-
komst voorbereid. Dus ik was cum 
laude klaar voor een toekomst in 
de ICT. Helaas delft het doel vaak 
het onderspit tussen eindeloos 
vergaderen, offreren, rapporteren 
en factureren. Ook bleek ik niet be-
stand tegen het gedraai en gedoe. 
Toen ik zelf kinderen kreeg, die 
niet mogen jokken, brandde mijn 
zakelijke façade af. 

3. volg je hart
Burn-out legt je kern bloot. Als 
je, zoals ik, bij een klant voor de 

deur letterlijk door je benen zakt, 
moet je je afvragen wat je goed en 
fout doet - en het laatste loslaten. 
Wat is je kern? Mijn hart ligt in 
tekst. Mijn talenten zijn schrijven 
en daarin lesgeven. Mijn doel is 
met woorden de juiste boodschap 
overbrengen en tot positieve actie 
aanzetten. Mijn waarden zijn 
authenticiteit, openheid en behulp-
zaamheid. 

4. volg je waarden
Hij kijkt mij niet aan, terwijl ik 
zijn vraag beantwoord. Zijn ogen 
schieten van mijn decolleté naar 
anderen in de zaal. Ik heb het 
idee dat hij ook die mensen niet 
echt interessant vindt, alleen zijn 
eigen belang. Dat druist tegen mijn 
gevoel in. Voor mij geen netwerk-
borrels meer. Ook geen imago, 
‘creatieve’ facturen en vergaderin-
gen-met-notulen. 

5. speel met ideeën
Een klant vroeg: “Geef jij ook 
workshops persberichten schrij-
ven?” Toen niet, maar vier weken 
later wel - met succes. Kansen 
kloppen soms heel zachtjes. Zorg 
dat je wakker en flexibel bent. Veeg 

je agenda en bureau leeg en geef 
een idee de ruimte. Creativiteit is 
vooral ook buiten je eigen hokje 
kijken. Dus geen denktank met 
alleen mensen uit het ‘juiste’ vak. 
Een ondernemer is als een kind: 
speel met overgave en win of faal 
met evenveel plezier. 

6. doe goed
Toen mijn bedrijf na twee jaar 
goed liep, bekroop me een gevoel 
van ontevredenheid. Was dat het 
nou? Ik kwam in contact met een 
non-profit organisatie die vrijwilli-
gers met mijn talenten zocht. Toen 
klikte alles in elkaar. Ik werk voor 
mezelf zodat ik voldoende geld en 
tijd heb voor anderen; voor goede 
doelen. Mensen helpen tot grote 
prestaties, lekker vanuit huis met 
een kop koffie achter de laptop.

zoek jouw kern: je talenten, 
doelen en waarden

verval niet in zaken waar je 
bij je oude baaS zo’n hekel 
aan had

neem tijd voor ruSt en re-
flectie

doe niet mee aan de ‘rat-
race’. alS je uniek bent, iS er 
Geen concurrentie
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Lef? Bel of mail 
Martien van Steenbergen, 
06 53 54 59 60, 
martien@aardbron.nl.

Hoe zit ons geldsysteem in 
elkaar? Welk effect heeft een 
geldsysteem op menselijk 

gedrag, organiseren en samenleven? 
Welke krachten maakt het ramme-
len aan ons huidige geldsysteem los? 
Hoe ziet een ontwerp voor een geld-
systeem eruit dat zakelijke zin geeft 
én organisatie, gemeenschap en sa-
menleving koestert en laat bloeien? 
Welk geldsysteem katalyseert 
uitbundige samenlevenskunst?
Wil je een gemeenschap of samen-
leving vernietigen? Introduceer dan 
een monopolistisch, gecentraliseerd, 
hiërarchisch, rente- en schuldge-
baseerd monetair systeem waarin 
geld een schaars goed is en opgepot 
kan worden. Ons huidig mone-
taire systeem—met haar obsessieve 
groeidwangstoornis—is hét wapen 
van massavernietiging en ongekende 
globale slavernij. Werk jij voor het 
geld of werkt het geld voor jou?
Hoe kunnen we diezelfde kracht 
ook inzetten om een alleshelende 
laserstraal te creëren. Hét kracht-
instrument voor massaheling dat 
oorlog, werkeloosheid, armoede, 
ziekte en de globale vernietiging van 
onze Aarde naar de vergetelheid 
schiet. Hoe geven we vorm aan het 
besturingssysteem van morgen dat 
autonomie, meesterschap en zinge-
ving koestert?

voldoende - Vrijgeld maakt 
het hamsteren van geld net zo 
onzinnig als het hamsteren van 
centimeters. Vrijgeld zorgt voor 
altijd precies voldoende geld zoals 
in een systeem met wederzijds 
krediet waar de deelgevers dit onder 
elkaar scheppen als een debet- en 
creditpositie op het moment van de 
transactie.
duurZAAm - Als je tegoed 
heel langzaam wegsijpelt in een 
algemeen fonds krijg je de neiging 
geld eerder nu dan later uit te geven. 
Daarmee creëer je werkgelegenheid. 
Extreem duurzaam omdat het de 
korte termijn winstgedreven blik 
verruilt voor visie en keuzes op lange 
termijn. Je kunt ineens weer helder 
zien en denken.
GrAtis - ‘Gratis’, omdat vrijgeld 
voorgoed afrekent met dure 
systemen en organisaties.

de rijken rijker en de 
Armen rijken
Geld als universele drager maakt 
menselijke passie en energie in tijd 
en afstand overdraagbaar. Naarmate 
geld meer stroomt bloeit de econo-
mie meer—het neveneffect van elke 
transactie is namelijk de creatie van 
iets van waarde: je haar is gekapt, je 
hebt genoten van een avond uit of je 
nieuwe kantoor is opgeleverd.

Vrijgeld maakt rijken rijker—je 
wereld holt zich namelijk niet uit 
maar bloeit op ongekende plekken 
en wijzen. Vrijgeld maakt armen 
rijken—je hebt altijd voldoende geld. 
Er is altijd werk voldoende om jouw 
belofte aan de gemeenschap in te 
lossen. Werk dat past bij jouw talent 
en jouw passie.

serieus Gek Geld sPel
Hoe krijg je snel en doeltreffend 
meer gevoel voor verschillende geld-
systemen en hun effect op samen-
leving, duurzaamheid, maatschap-
pelijk verantwoord ondernemen, 
economie en zaak? Eén van de 
leukste manieren is het spelen van 
het Serieus Gek Geld Spel. Je leert 
vertrouwen en geldsystemen beter 
begrijpen. Je neemt verrassende 
nieuwe inzichten mee in je eigen 
zaak. De bliksemversie speel je met 
een groep in een uur, werkt geest-
verruimend en prikkelt de fantasie.

over AArdBron
Lenig, behendig en geleid door eco-
sofische beginselen helpt Aardbron 
met wakkerschuddingen, lezingen, 
workshops, coaching, innovatie, 
strategie, serieus spel. Aardbron 
ontwerpt, kweekt, groeit en bloeit 
zakelijk zinnige ecosystemen en 
bedrijfsmodellen.
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Martin van Gogh
de 52ste breedtegraad, 
Postbus 27, 3780 BA Voorthuizen, 
info: 52@de52stebreedtegraad.nl

Waar passie en kennis 
elkaar ontmoeten

Na jarenlang binnen verschil-
lende grote bedrijven als 
HRM directeur (Human 

Resource Management) werk-
zaam te zijn geweest heb ik de stap 
gemaakt om invulling te geven aan 
mijn droom n.l. het bouwen aan 
organisaties waarin vanuit onder-
linge betrokkenheid en compassie 
de mooiste dingen ontstaan. Het 
bouwen aan organisaties die snap-
pen dat onderscheidend vermogen 
niets waard is zonder verbindend 
vermogen, managers inspirerende 
aanvoerders worden en medewer-
kers optimale betrokkenheid en 
groei ervaren. 
Medewerkers, professionals die zich 
gestimuleerd voelen in hun capa-
citeiten en in het beste uit zichzelf 
weten te halen, zijn tot zoveel meer 
in staat! Het werkt inspirerend en 
je voelt je gezien als mens en als 
professional. Je voelt je nog sterker 
verbonden aan het bedrijf of de 
organisatie en haar doelstellingen. 
Zeker als je ook nog eens een grote 
groep ‘vrienden’ hebt in een profes-
sioneel netwerk waarmee je op on-
derwerpen samenwerkt. Vrienden 
die in andere bedrijven of organi-

saties werken en wellicht specifieke 
onderwerpen of situaties al eens aan 
de hand gehad hebben. 
Vrienden, die elkaar willen helpen 
en inspireren. Kennis en ervaring 
delen en doorgeven, in plaats van 
alleen voor jezelf houden. Niet 
denken vanuit angst, maar vanuit 
vertrouwen. 
Want zo gaan vrienden met elkaar 
om, onvoorwaardelijk.

De 52ste breedtegraad is er voor 
HR-professionals die samen willen 
bouwen aan nieuwe inzichten en 
visies, kennis en vaardigheden. De 
deelnemer aan de 52ste breedte-
graad is een entrepreneur van zijn 
eigen ontwikkeling, binnen en bui-
ten de organisatie. Hij is ook meer 
dan een deelnemer. Hij is een actief 
lid dat vindt dat het anders moet én 
kan, gedreven en betrokken. 
Iedereen die deelneemt wordt een 
vriend in het netwerk van de 52ste 
breedtegraad. Om alle vrienden uit 
de verschillende groepen de kans 
te geven andere vrienden persoon-
lijk te ontmoeten organiseren we 
‘friends’-dagen. En vanuit het elkaar 
ontmoeten zonder verwachtingen 
ontstaan bijzondere  relaties, friends 
among friends.

De 52ste breedtegraad werkt met  
inspirerende  methoden en mensen 
om hier vorm en invulling aan te 
geven. Inspirerende ontmoetingen 
met opinion leaders, interactieve 
werksessies en uitdagende projecten 
omtrent onderwerpen die actueel 
zijn en waarvan binnen de eigen or-
ganisatie een professionele bijdrage 
wordt verwacht van de HR profes-
sional.  Dit alles in een aparte am-
biance en omgeving. Deze mix van 
activiteiten en netwerken, cultuur 
van samenwerken en praktische 
toepasbaarheid vult het gemis in dat 
ik vele jaren als leidinggevende heb 
ervaren.

Eén ding is zeker: vanaf de dag dat 
ik het besluit nam om hiermee van 
start te gaan gebeuren de mooiste 
dingen. Ik kom prachtige mensen 
tegen, en heb geweldige gesprekken. 
Echte ontmoetingen, zonder enige 
verwachtingen. Vanuit de wens de 
ander te kunnen helpen, niet vanuit 
verwachtingen. Maar ook ontmoe-
tingen die leiden tot wederzijdse 
inspiratie. De 52ste breedtegraad 
kent geen begin of einde. Reizen op 
de 52ste breedtegraad is een avon-
tuur!

Geniet kort van elk SucceS en 
Ga dan weer verder

twijfel aan alleS behalve aan 
je eiGen overtuiGinG!

onderneem 
met hart 
en ziel
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Nicolette M. Mak
Oprichtster
Valid People
Nicolette@validpeople.nl 

Vacaturebank voor mensen
met een lastig lichaam

Ik zat in mijn auto, op de A2 
richting Utrecht, met een pakje 
op weg naar een klant. Mijn 

broer zat inmiddels al 10 jaar thuis, 
direct na zijn schooltijd, want hij 
heeft een erfelijke spierziekte. Hij 
was afhankelijk van een uitkering 
en hoe het mij financieel ging, 
voor zijn sociale leven. Hij had zijn 
rijbewijs en hield van autorijden, 
maar een auto kon hij niet beta-
len. Opeens kreeg ik mijn bliss: 
mijn broer kon koerier worden! Ik 
weet nog precies hoe ik me voelde 
toen ik het bedacht; Opluchting, 
ontroering, verwachtingvol en een 
ongekende energiestoot! Stuite-
rend belde ik mijn broer op; Je kan 
Koerier worden Jan!!!! 

We gingen naar het UWV om 
een auto te vragen. Na 5 minuten 
stonden we weer buiten met z’n 
tweeën, want een auto gaven ze 
niet zomaar weg, terwijl ik had 
uitgerekend dat ze die binnen 1 
jaar terug verdiend hadden omdat 
ze mijn broer geen uitkering meer 
hoefde te betalen. Toen werd ik 
boos. Ik besloot een koeriersdienst 
te beginnen waarbij alleen maar 
mensen met een lastig lichaam 
mochten werken. Het begon met 

een brief aan Henny Huisman, 
of ik in de Supriseshow mijn idee 
mocht vertellen. Hij heeft nooit 
geantwoord, maar doordat het op 
papier stond, hoefde ik alleen maar 
de stapjes te zetten. En dat deed ik. 

Nu werken er 60 mensen, vanuit 
4 vestigingen. Elke € 50.000 aan 
omzet staat voor 1 fulltime ar-
beidsplaats. 1 arbeidsplaats is een 
lastenverlichting voor de samenle-
ving van € 30.000. Dat is de Social 
Return on Investment in geld. 

Eckart Wintzen was mijn held, hij 
gaf mijn zijn adresboek en zei kruis 
maar aan wie je wilt benaderen.,En 
verder; je bent best een grote 
vervuiler als koerierdienst Nico-
lette, wat ga je daaraan doen? Ik 
gaf mijn mensen de opdracht de 
schoonste koeriersdienst te wor-
den. We staan nu op de 11ste plaats 
in de top 100 van groenste vervoer-
ders in Nederland. 

Het is nu 12 jaar na dat moment 
op de snelweg. En ik realiseer mij 
dat ik nu pas ga beginnen. Valid 
Express was mijn school en mijn 
bewust wording. Ik relaiseer mij 
dat ik bepaalde dingen heel goed 

kan en voel mij verantwoordelijk 
om die cadeautjes in te zetten voor 
een betere, gelijkwaardigere we-
reld. Ik ben mijn broer ontzettend 
dankbaar, dat zijn situatie mij op 
dit pad heeft gebracht. 

Vorige maand ben ik samen met 
Arrad Eshel, Cindy Kouwenoord, 
Peter Clercx, en Stephan Propper 
de Valid Group begonnen. Samen 
gaan we op veel grotere schaal ge-
lijkwaardigheid creeren voor men-
sen met een lastig lichaam in Ne-
derland. We hebben gekeken naar 
de drempels die er zijn, waardoor 
gelijkwaardige arbeidsparticipatie 
zo moeizaam gaat in Nederland. 
Door ons businessplan online te 
schrijven hebben we heel veel ken-
nis en input kunnen vergaren.  En 
het besluit genomen om dit vanuit 
een licentie model te doen. Arrad is 
marketingman, Peter en Stephan A 
merk bouwers. Met het merk Valid 
gaan we die gelijkwaardigheid op 
zo groot mogelijke schaal creëren. 

Dat doen we door de vindbaarheid 
van mensen met een lastig lichaam 
te vergroten:
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Nicolette M. Mak
www.validpeople.nl
Nicolette@validpeople.nl 

Valid People, de vacaturebank 
voor mensen met een lastig li-
chaam.

Door de papierwinkel die het in 
dienst nemen van deze mensen 
met zich meebrengt weg te nemen:

Valid Solutions, administratie-
kantoor

Door de beeldvorming te veran-
deren, binnen organisaties en bij 
mensen met een lastig lichaam en 
mensen anders naar zichzelf en 
elkaar te laten kijken:

Valid Academy, training en 
coaching

Hoe zie ik de toekomst van Valid?
Valid Catering,Valid Travel, Valid 
productie, Valid taxi, Valid bakker, 
Valid slager, Valid consultantie, 
Valid inventions etc.

En natuurlijk alles wat we doen, 
heel bewust, zo min mogelijk 
het milieu belasten want alles is 
1. Daar wordt je blij van. Als je 
met liefde en zorg omgaat met de 
dingen die je doet. Bewust van 

de impact die je als jouw simpele 
persoontje kunt hebben op de 
wereld. Als het mijn tijd is, wil ik 
zoveel mogelijk gelijkwaardigheid 
gecreëerd hebben. Structuren die 
niet werken, die wil ik veranderd 
hebben dan. Zoveel mogelijk men-
sen aanraken met het besef dat we 
allemaal onze eigen werkelijkheid 
creëren en dat je die dus zo fijn 
kunt maken als dat je zelf wilt. 

Wat wil ik verder nog bereiken? Ik 
wil dat Social Return On Invest-
ment in het inkoopbeleid van de 
overheid en bedrijven komt. Dat 
houdt in dat je als inschrijver op 
een tender of een aanbesteding 
extra punten scoort als je mensen 
met een afstand tot de arbeids-
markt in dienst hebt of extern 
inhuurt. Volgens mij is dat de beste 
manier om ondernemers over te 
halen sociaal te ondernemen als 
ze dat niet al doen. Dat ga ik doen 
door de politiek nog meer van mijn 
standpunt op de hoogte te bren-
gen en mijn ideeën te delen met 
inkopers van de overheid en het 
bedrijfsleven. 

Verder ga ik ervoor zorgen dat alle 

werkgevers in Nederland onder-
staande tekst op hun netvlies 
krijgen.

“Heb je ooit een been een be-
leidsplan zien schrijven?” 

Wij ook niet. Daarom is er nu Valid 
People. De eerste en enige vaca-
turebank voor 20.000 Hbo’ers en 
academici met hersens, ambitie, 
én een lastig lichaam.  Want als 
een been geen beleidsplan kan 
maken, kun je net zo goed iemand 
aannemen die geen benen heeft, of 
iemand met een chronische ziekte, 
of met een dwarslaesie. 

it’s all about the brains. 

Dus.
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Petra Hubbeling
Tel + 31 6 54261141
e-mail: info@boeddhisness.nl
twitter @Boeddhisness
Website www.boeddhisness.nl

Business met een 
boeddhistische vonk

Petra Hubbeling, initiator en 
kartrekker van het nieuwe 
platform Boeddhisness gaat 

als een speer: LinkedIn, Twitter (@
petrah en @Boeddhisness) Face-
book, Plaxo er is geen Social Media 
Network zonder dat je bijdragen 
leest en ervaart van deze actieve 
vrouw. De voormalig directeur van 
Elsevier Congressen en voormalig 
eigenaar van Newpeople Interim 
Management heeft haar zinnen 
gezet op een ander leven. Een leven 
als boeddhistisch zakenvrouw. 
Volgens Petra past juist het boedd-
hisme uitstekend in onze zaken-
wereld: “Als we doorgaan met het 
korte-termijndenken en geld boven 
alles blijven stellen, dan denk ik 
niet dat we het in de toekomst red-
den. We moeten veel meer kijken 
naar de mens en de omgeving van 
een bedrijf. Dát zijn in mijn ogen 
de belangrijkste pijlers om in de 
toekomst succesvol te zijn.“
 
En dus richtte ze Boeddhisness op. 
Niet om zakenmensen te bekeren, 
maar meer om kennis en technie-
ken van de boeddhistische leer te 
delen met het zakenleven.“Dat zijn 
meditatietechnieken, aandachts-
technieken en ook bieden we een 
aantal van Boeddha’s paden als 

mogelijke toepassing in de moder-
ne bedrijfvoering aan.” Ter illustra-
tie noemt ze het achtvoudige pad 
van Boeddha, dat op dit moment 
ook als uitgangspunt dient voor een 
binnenkort te verschijnen marke-
tingboek. Het achtvoudige pad is 
het pad dat boeddhisten volgen 
om hun levenswijze vorm te geven. 
“Dit pad heeft vele raakvlakken met 
paden die we in het bedrijfsleven 
tegenkomen. Hiermee kunnen ma-
nagers en professionals het boed-
dhisme inzetten als inspiratiebron 
voor hun zakelijk leven. Om zo 
uiteindelijk tot een betere bedrijfs-
voering te komen.”
 
Boeddhisness heeft als doel bedrij-
ven op weg te helpen en te onder-
steunen in hun ‘andersdenken’. 
Hiervoor staan coaches, trainers en 
adviseurs met een boeddhistische 
levensinstelling paraat. Ieder be-
drijf, ondernemer of manager met 
vragen over managementswitches, 
strategiebepalingen en identiteits-
vragen die openstaan voor spiritua-
liteit, behoort tot de welkome doel-
groep. Petra gelooft in haar missie 
en organiseert binnenkort ook 
trainingen en congressen over de 
efficiënte link die mogelijk is tussen 
het boeddhisme en business. 

 Practice what you preach
Een van Petra’s inspiratiebronnen 

vormde het boek ‘De diamantslij-
per’ van Geshe Michael Roach. 
Hierin staan strategieën voor suc-
cesvol werken en leven, gebaseerd 
op een unieke combinatie van 
oude en moderne wijsheid uit de 
Tibetaanse boeddhistische traditie. 
Petra: “Geshe Michael Roach runde 
een heel succesvol diamantbedrijf, 
echt een miljoenenbedrijf. Door 
zijn winsten gewoon weg te geven 
heeft hij ervaren dat het uiteinde-
lijk allemaal veel grootser bij hem 
terug komt. Dat heeft mij heel erg 
geïnspireerd en dat is ook wel een 
van de dingen die ik wil doen.” 
 
Petra’s rol is meer op de achter-
grond, zoals ze zelf aangeeft. Het 
is het opzetten en vlot trekken van 
het platform: “Je kunt me zien als 
de bemiddelaar tussen het bedrijfs-
leven en de spiritualiteit. Ik geef 
zelf geen trainingen en ga ook geen 
coachings- of adviestrajecten in. 
Wel help ik bij het maken van de 
juiste match. Zodra Boeddhisness 
gaat lopen en gedragen wordt door 
de deelnemende boeddhisten, zet 
ik weer verdere stappen om het 
platform verder uit te bouwen. Als 
ik zometeen winst maak, gebruik 
ik die in de eerste instantie om het 
boeddhisme in Nederland te onder-
steunen.”

Wil je weten hoe en of het boed-
dhisme in jouw bedrijf een plaats 
kan krijgen? Petra Hubbeling staat 
je graag te woord.

leef met de wet 
van Geven en ont-
vanGen: menSen die 
veel Geven ontvan-
Gen ook meer. dat 
iS de StrekkinG van 
de wet van Geven 
en ontvanGen, een 
Spirituele wet die je 
leven kan veran-
deren. alS je erop 
durft te vertrouwen

volG de woorden die de boed-
dha over zijn leer Schreef bij 
je bedrijfSvoerinG of manaGen: 
waarneembaar in het hier en 
nu, tijdlooS, aanmoediGend 
tot onderzoek, voorwaartS 
leidend, door de wijzen zelf te 
ervaren
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do’s volG de inStructieS die de boed-
dha aan zijn eerSte leerlinGen 
Gaf: het vermijden van al het 
foute GedraG, het ondernemen 
van het Goede, en het ontwik-
kelen van je eiGen GeeSt; dit iS 
de leer van de boeddhaS

Boeddhisness 



Bel voor een kennismaking en  
verdere uitleg eens met mij,  
Bouke, 06 506 436 18
Of bezoek onze website:  
www.xillan.nl

Ik wil graag een groen product 
verkopen en dan niet alleen 
groene stroom voor de servers 

maar ook de gedachte erachter. Ma-
chines die efficiënter zijn, minder 
transportbewegingen door centrale 
plaatsing etcetera. Maar vooral ook 
door anders te gaan werken en dus 
denken. De grote lijnen daar gaat 
het om. Als je niet meer als van-
zelfsprekend alles afdrukt, maar 
logisch omgaat met je datastromen 
scheelt dat dermate veel milieu-
schade, vooral als je het als geheel 
bedrijf als werkmethode hanteert. 
Als je het idee van alles bij jezelf 
houden loslaat en dus resources 
(machines, maar ook mensen) gaat 
delen bereik je nog veel meer. 

Veel ondernemers stellen mij de 
volgende vraag: “Ik wil graag een 
flexibel bedrijf waarvan de automa-
tisering de mogelijkheden heeft om 
mee te ademen bij groei én krimp!”

In deze tijd van crisis en krimp 
gaan we vooral met de kaasschaaf 
aan de gang in onze bedrijfsvoering, 
maar is dat wel de oplossing?
Ik vind van niet. Samen met een 
stel ondernemers uit de automa-
tisering en re-integratie markt, 
hebben we een tijdje geboomd en 
vervolgens hebben we besloten zelf 

een dienst te bieden die deze flexi-
biliteit biedt. 
De issues die bij veel bedrijven spe-
len zijn nu vooral financieel gericht, 
maar op lange termijn wil iedereen 
hiernaast toch ook “groen” zijn en 
op de toekomst gericht? Flexibel 
dus in de te maken keuzes. 

Daarom hebben wij de krachten 
gebundeld en een bestaande partij 
overgenomen dat is Xillan gewor-
den.

Wij hebben Xillan flexibel gemaakt 
door de juiste infrastructuur, 
machines en software te benutten, 
maar ook onze contracten kunnen 
mee ademen met groei én krimp.
Groen door de klant alle voorde-
len van deze nieuwste manier van 
automatisering ten volle te laten 
benutten. Door het gebruik van 
energiebesparende oplossingen en 
machines, en uiteraard door groene 
stroom. Hier komt op korte termijn 
nog CO2 neutraal werken bij. 
Een van de belangrijkste peilers is 
het voorkomen van verspilling, dit 
willen we bereiken door onze klan-
ten slimme oplossingen te bieden 
waarmee verspilling voorkomen 
wordt door werkmethodes te wijzi-
gen of te ondersteunen.

Daarnaast streven wij naar een 
bedrijf waarin mensen (klanten 
en medewerkers) zich herken-
nen, degelijke dienstverlening en 
producten, maar ook rechtstreekse 
benadering, duidelijkheid en 
begrip. Of u nu 1 of 100 werkplek-
ken heeft, wij vinden u belangrijk. 
Tevens snappen wij dat wij ver-
stand van automatisering hebben 
en u geen zin heeft om een vertaling 
van iedere tekst te moeten maken 
of in een gesprek zoveel afkortingen 
te horen dat de kern van het verhaal 
niet meer te volgen is.

Voor mij geld in het bijzonder geen 
gebakken lucht verkopen en achter 
je producten en mensen staan. 
Een project verkoop je niet alleen 
aan een bedrijf, maar ook aan je 
collega’s. Wat alle mensen waar ik 
mee samenwerk beamen en wat ik 
wel echt voorsta is dat ik tijdens de 
uitvoering van het project altijd op 
de hoogte blijf van de vorderingen 
en problemen aan de kant van het 
project en de klant
 
Dit is het moment om met slimme 
oplossingen nieuwe denkwijzen 
door te voeren, dit bereiken is mijn 
manier van gewoon doen!

Dus bent u toe aan deze heldere 
inrichting van uw automatisering, 
met alle voordelen die daarbij 
komen? nodig mij eens uit. Beloftes 
komen op papier met garanties in 
duidelijke taal.

Gewoon doen! ook  
over automatiSerinG

onduidelijkheid

flexibel zijn

techniSche afkortinGen 
in onze communicatie

toekomStGericht denken, ook 
voor u

afSchuiven van  
verantwoordelijkheid
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Kroon op het werk,
van Beekstraat 260c,
1121 NW Landsmeer 
(nabij Amsterdam)
020 4820824, 
www.dekroonophetwerk.nl

Traditionele massacommunicatie
is ten dode opgeschreven

leve de echte menselijke 
communicatie!

‘s Avonds laat lekker ontspannen 
op de bank. Toastje op tafel, een 
heerlijke wijn ontkurkt en een 

goede film op tv. De afstandbedie-
ning ligt binnen handbereik. En 
dan, reclame! Zeg eens eerlijk, hoe 
vaak komt het voor dat u op deze 
momenten weg zapt, even naar de 
keuken loopt, het toilet bezoekt of 
de laptop openklapt?

Tv-commercials, ik geloof d’r niet 
meer in. Net zo min als in dure re-
clameseconden op de radio en kost-
bare millimeters in de krantkolom-
men. Zelden kom ik iemand tegen 
die mij na het lezen van zo’n krant 
vier willekeurige advertenties kan 
opnoemen, terugvertellen en uit-
leggen. En vraag maar eens aan een 
collega welke radiocommercials hij 
zich nog kan herinneren die hem 
’s morgens tijdens het filerijden 
zijn voorgeschoteld. Mijn stellige 
overtuiging? Massacommunicatie 
is ten dode opgeschreven. Adver-
teerders kieperen hun boodschap 
achteloos over de schutting, zonder 
zich echt af te vragen of er aan de 
andere kant mensen staan die daar 
op zitten te wachten. 

Vroeger, tja, toen kon dat nog. Hét 
nieuwsmedium was de krant en die 
wordt dan ook van A tot Z bestu-
deerd. Daarnaast bood de televisie 
nog niet de honderd kanalen die ik 
nu thuis tot mijn beschikking heb. 
Internet heette in die tijd overi-
gens nog gewoon de bibliotheek. 
Succesvol ondernemer en tevens 
goede vriend Arko van Brakel zegt 
daarover in zijn boek ‘Iedereen On-
dernemer’ het volgende: De mens-
heid heeft alleen al in 2007 meer 
informatie gegenereerd dan in de 
5000 jaar daarvoor.” Consumen-
ten worden met andere woorden 
platgebombardeerd met informatie 
en dat brengt een enorme nieuwe 
stroom van selectiviteit op gang. 
Neem bijvoorbeeld mijn zoon. ‘s 
Morgen consumeert hij het sport-
katern in een van de gratis kranten, 
op school is nu.nl zijn favoriet voor 
het laatste nieuws en tussendoor 
klikt hij nog even op scholieren.
com, een voor hem op maat gesne-
den website die elke maand maar 
liefst 1 miljoen hits noteert.

Toch lijkt het alsof adverteerders 
de routemap naar sites als deze nog 
steeds niet uit het dashboardkastje 
willen halen. Budgetten, tonnen en 
zelfs miljoenen, worden nog altijd 

voor een groot deel opgesnoept 
door traditionele massacommuni-
catiemiddelen zoals kranten, radio 
en tv. Het is een vorm van ijdel-
tuiterij. Wé staan in De Telegraaf 
en wé worden genoemd in het 
journaal; de gemiddelde manager 
kan er van opwinding een nacht 
lang niet van slapen. Boodschap-
pen die de doelgroep misschien wel 
voorbij ziet komen, maar of ze nou 
daadwerkelijk worden opgepikt? Ik 
geloof er niets van. Het ene oor in, 
het andere weer uit. Dat maakt van 
massacommunicatie anno 2010 
een soort geestelijke vervuiling. 
Niemand zit immers te wachten op 
boodschappen… waar niemand op 
zit te wachten. En daarom doe ik 
een klemmend beroep op adver-
teerders, reclamebureaus en de 
communicatiebranche: laten we de 
communicatie naar consumenten 
weer vriendelijk maken. Meer van 
hart tot hart.

Internet speelt in die ontwikkeling 
een belangrijke rol. Linkedin bij-
voorbeeld en net noemde ik al even 
scholieren.com, wat mij betreft hét 
schoolvoorbeeld van een digitale 
omgeving waar je heel makkelijk 
op maat gesneden boodschappen 
kunt droppen voor een moeilijk 
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te bereiken doelgroep. Zelf ben ik 
een van de medeoprichters van het 
blog gekopklanten.nl. Niet om zak-
ken geld binnen te harken, maar 
uit pure liefde voor het vak. De 
afgelopen maanden ging de teller 
van ons blog steevast door de grens 
van 20.000 bezoekers per maand. 
Stuk voor mensen die aangeven 
geïnteresseerd te zijn in marketing 
en communicatie en toch worden 
we nauwelijks benaderd door 
adverteerders uit dit segment. Nu 
vinden mijn medebloggers en ik 
gekopklanten.nl vooral heel leuk 
en leerzaam en hoeven er dus geen 
cashcow van te maken, het blijft 
vreemd dat blogs als deze niet ont-
dekt worden.  

Juist hier heeft communiceren nut. 
Binnen deze community doe je 
mensen een plezier met een maat 
gesneden boodschap waar ze iets 
aan hebben. Zonder geestelijke ver-
vuiling dus en dáár geloof ik in. 

Mijn communicatiebureau Kroon 
op het werk richt zich met name 
op de zakelijke dienstverlening 
-  ervaring met Randstad, Succes 
Schoonmaakbedrijven, YER, DHL 
– en alles dat te maken heeft met 
food & drinks – werk(t)en voor Old 

Amsterdam, Oerbrood, Maaslan-
der Kaas, Keizer Culinair, Bagels 
& Beans, Marcus de Oesterman en 
SMEG. 
Voor deze opdrachtgevers zijn wij 
constant in de weer om diensten en 
producten op een opvallende, origi-
nele en niet ethervervuilende wijze 
te communiceren. Zowel intern als 
extern en altijd met humor, betrok-

kenheid en plezier. Die strategie 
slaat duidelijk aan en deze weg 
zullen we als Kroon op het werk 
daarom de komende jaren blijven 
bewandelen. Binnenkort eens sa-
men een vorkje prikken? (06 - 246 
109 67 – Robert Kroon).
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Deze fotowall is een echte ‘mens-stopper’…en humor werkt altijd!
(fotolocatie: Rue Charlot, 3e Arrt, Paris. November 2009)



Creativiteit voor
de goede zaak

Amsterdam, 18 november 2009

Beste collega ondernemer, 

Wat leuk dat jullie je 
verhaal delen in dit 
tijdschrift. Dank jul-

lie wel voor honderd pagina’s vol 
inspirerende, emotionele en suc-
cesvolle verhalen over duurzaam 
ondernemen. Want zo noemen wij, 
van NOBLA,  enigzins gechargeerd 
deze stroming: duurzaam onder-
nemen. Omdat we vandaag succes 
willen hebben en morgen ook. 

Daarom bedenken wij ideeën voor 
de goede zaak. De goede zaak van 
het ondernemen draait natuurlijk 
over groei, winst en klantrelaties. 
En daar hebben jullie bezieling, 
bezinning en echte waarde aan toe-
gevoegd. Waarde die blijft hangen 
en niet slechts een laagje aan de 
buitenkant is. 

Jullie verhalen inspireren ons en 
geven ons de overtuiging dat we op 
de goede weg zitten. Dat wij onze 
creativiteit kunnen inzetten om 
van vergelijkbare ideeën, (wereld-
ideeën!) merken te maken waar 
mensen van houden. Waar je graag 

klant van bent, medewerker, aan-
deelhouder, buurman of bureau. 

Toch stelt het ondernemen ons op 
de proef. Dat vraagt om een toe-
lichting. We hebben de nodige spo-
ren verdiend in het ontwikkelen en 
bedenken van reclamecampagnes, 
marketingstrategieën en online 
platforms. Voor mooie, toonaange-
vende merken. Met prijswinnend 
en dus onderscheidend werk. En 
toen werden we ouder en ouders. 
Ons kleine stemmetje wordt steeds 
pregnanter. Waar ben je trots op? 
Wat heb je toegevoegd? Wat laat je 
achter? En onze kinderen vragen 
wat wij doen: nog meer pakjes soep 
verkopen? Het antwoord daarop is 
eenvoudig. Wij willen ideeën ont-
wikkelen die ertoe doen. Wij willen 
onze creativiteit inzetten voor de 
goede zaak. 

De vraag is hoe dat voor ons een 
goede zaak wordt…. De proef zit 
‘m namelijk in het aannemelijk 
maken dat duurzaamheid werkt. 
De overtuiging prediken en 
onderbouwen dat consumenten 
voorkeur hebben voor merken met 
een sociaal gezicht. Dat er meer en 
meer onderzoek is, dat die stelling 

onderbouwd. Dat het koppelen van 
een zinvolle belofte aan een com-
mercieel product of dienst leidt 
tot groei in omzet, het aanboren 
van nieuwe marktsegmenten, het 
vergroten van de marge op produc-
ten en kwaliteitsproposities helpt 
versterken. Kortom: dat er proof 
of concept is voor de merken en 
organisaties die nog niet denken 
zoals jullie. En wij. 

Wij weten namelijk dat het in 
balans brengen van de belangen 
van al je stakeholders leidt tot 
betere financiële resultaten. Dat de 
waarde van je bedrijf toeneemt als 
er sterke partnerships zijn. En dat 
duurzaamheid zelfs tot scherper 
inkoopvoordeel leidt.  

Onze vraag aan jullie is wat ons be-
langrijkste verkoopargument moet 
zijn? Marketeers die vastzitten in 
old school methodes en geloven in 
‘business is war, markets are for 
domination en people are targets’ 
hebben een lange weg te gaan 
voordat ze de kracht van allianties 
zien. De kansen zien om op eigen 
kracht, vanuit het dna van het 
merk, business doelen te veran-
keren op maatschappelijk verant-
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woorde wijze. Ze zijn nog steeds 
geneigd hun budgetten eerder uit 
te geven aan een snoeiharde sales 
promotie dan aan een duurzame of 
sociale actie. 

Feiten en onderzoeken zijn niet 
voldoende om deze groep te 
bewegen. Het zijn cases en kei-
harde resultaten die ze over de 
streep kunnen trekken. Verlies van 
marktaandeel, druk op marges en 
steeds minder relevant te worden 
in de ogen van consumenten. 

Wij vinden het dus een goede zaak 
om die cases te bouwen. We inves-
teren in het bedenken van ideeën 
die aantonen dat sales en sociale 
doelen samen kunnen vallen. Dat 
klantrelaties en aandeelhouders-
relaties met eenzelfde duurzaam 
initiatief verstevigd kunnen 
worden. Dat duurzaam inkopen en 
verkopen twee kanten van dezelfde 
medaille zijn en dat er dus altijd 
voor alle partijen geld te verdienen 
moet zijn.

En we vertellen dat. Kortom: we 
zijn het gewoon gaan doen! Zonder 
loze woorden. Met nobele motie-
ven. NOBLA. 

We gaan de boer op. Worden de 
deur gewezen. Onderbouwen ons 
verhaal met andere argumenten. 
Houden vol. Kloppen op andere 
deuren en blijven vindingrijk. Voor 
de goede zaak. In zoverre is er niet 
nieuws onder de zon van ons on-
dernemerschap. Maar het geeft ons 
wel een beter gevoel, ontzettend 
veel energie en trotse kinderen. 

Net zoals jullie verhaal. Het geeft 
ons de moed om door te gaan. 

Dank je wel. 

Raoul Kuiper
Matthijs Jaspers
Sandra Horlings

www.NOBLA.nu
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This is our little voice. 
We found it in the back of our head

First we ignored it.

But it was very persistent.
So we started to listen.

And the more we listened,
the more it changed the way we are working.

> www.nobla.nu

www.nobla.nu



Arjen Bos & Lisette Schuitemaker
www.synnervate.nl
CHE Synnervate
www.schoolofsynnervation.nl
CHE School of Synnervation
www.humanemergence.nl
Center for Human Emergence NL

Ongewoon resultaat door
.... ongewoon doen

Een senior manager komt bij 
Nasrudin voor wat indi-
vidueel advies. Hij vraagt 

om hem te helpen bij het afkicken 
van zijn koffieverslaving, omdat 
hij maar niet kan ophouden dit 
de ganse dag te drinken. Na een 
moment van afweging vertelt Nas-
rudin de manager dat hij vermoedt 
deze te kunnen bijstaan. Hij vraagt 
hem om na twee maanden terug 
te komen. De manager stemt in 
met deze afspraak en keert na twee 
maanden terug. Nasrudin kijkt 
hem recht in de ogen aan en zegt: 
“Stop met koffie drinken, je hebt 
het niet meer nodig”. De manager 
kijkt hem verbaasd aan en vraagt 
met ongeloof: “Is dat alles?”. “Ja”, 
antwoordt Nasrudin, “je zal zien 
dat jouw koffieverslaving geheel 
verdwenen is”. “Nou, dat had je mij 
toch ook kunnen zeggen toen wij 
elkaar voor het eerst ontmoetten, 
waarom heb je mij twee maanden 
laten wachten om dan terug te 
keren?”. Nasrudin lacht en ant-
woordt: “Omdat ik eerst zelf mijn 
koffieverslaving moest afleren”.

Wij hebben ons advies- en trainings-
bureau CHE Synnervation BV niet 

opgericht, omdat we geld willen 
verdienen. Wij hebben een onder-
neming opgericht, omdat we dat-
gene wat we zelf leren beschikbaar 
willen maken voor anderen. En zo 
verdienen we geld. Voor onszelf 
en voor de Stichting Center for 
Human Emergence NL, waar we 
aan verbonden zijn. Een stichting 
die ten doel heeft om zichtbaar te 
maken dat we met elkaar de grote 
wereldproblemen kunnen oplos-
sen. En tja, daar zit ‘m de kneep. 
Want dat begint bij het oplossen 
van de kleinere problemen die de 
kop opsteken als je op een on-
gewone manier met elkaar gaat 
samenwerken.

“We zien alles onder ogen en 
vermijden niets,” is wat we bij het 
begin met elkaar afspraken. Dat 
betekent dat we elk gesprek aan-
gaan over de gedachten, gevoelens 
en overtuigingen die er leven, en 
die er dus toe doen. Zo spreken 
we open en vrij over concurren-
tiegevoelens, over leiderschap en 
besluitvorming, over diversiteit in 
kwaliteit en over onzekerheid in 
ondernemerschap. Iedere keer als 
het gesprek vastloopt, constateren 

wij dat er onderliggende patronen 
en overtuigingen zijn om los te 
laten. Op het moment dat wij wer-
kelijke interesse ten toon spreiden, 
onderzoekende wat er tussen (in-
ter-) ons kan zijn (-esse), in plaats 
van wat er voor ons - of voor mij 
- afzonderlijk te halen is, wordt een 
volgende stap vooruit mogelijk. 

Velen van ons hebben al jaren een 
succesvolle, zelfstandige praktijk 
als adviseur, coach en trainer. En 
stuk voor stuk zien wij in dat wij 
onze visies en missies uitsluitend 
kunnen verwezenlijken in relatie 
met elkaar: de kracht van de au-
tonome ambachtsman en –vrouw 
gedragen door de kracht van het 
collectief. Elke dag balanceren wij 
weer in dit krachtenveld, met het 
volledige bewustzijn dat de weg 
naar vooruitgang wordt geplaveid 
door het impliciete expliciet te 
maken. 

We vormen daarmee een Mesh-
Work, een innovatieve vorm van 
samenwerken die we ook aan onze 
klanten aanbieden. Ook brengen 
wij deze samenwerkingsvorm in 
onder de naam Climate Solutions 

maak in een 
GeSprek of een 
verGaderinG 
eerSt perSoon-
lijk contact

zie voor dat hoGere doel 
alleS onder oGen en vermijd 
nietS

vind het Grotere Gemeen-
Schappelijke doel en maak dat 
expliciet
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Meshwork als onderdeel van de 
2020 Climate Leadership Cam-
paign en het Klimaforum ‘09 waar 
het maatschappelijk middenveld 
zich verenigt in het vinden van op-
lossingen voor het afremmen van 
klimaatverandering. 

In een netwerk draait het vooral 
om de relaties tussen partners voor 
wederzijds voordeel. In een Mesh-
Work staat het gedeelde, hogere 
doel centraal. Elk van de partners 
heeft daaraan een eigen unieke 
bijdrage te leveren. De uitdaging 
is steeds om precies dat te doen 
wat jij als partner het beste kunt. 
Dat betekent soms ook dat je moet 
erkennen dat een ander iets beter 
kan dan jij. Het betekent dat je als 
mens – en als organisatie – over 
je eigen ego heen springt. En dat 
vergt wat.

Het vraagt bijvoorbeeld dat je je als 
mens of als organisatie toont zoals 
je wezenlijk bent, je niet groter of 
kleiner voor te doen uit angst dat 
wat jij bij te dragen hebt niet goed 
genoeg zal blijken. Het vraagt ook 
om een enorme dosis vertrouwen 
in de anderen. En om te accep-

teren dat de werkelijkheid in de 
complexiteit van nu niet voorspel-
baar is,  maar zich stap voor stap 
manifesteert. 
Voor klanten is dat wel eens lastig. 
Kunnen we niet gewoon doen? 

Helaas. 

Elke keer dat wij ons lieten ver-
leiden om gewoon een project-
voorstel in te dienen, hadden we 
zelf bar weinig energie voor het 
project. Maar wanneer wij onge-
woon beginnen met een gesprek, 
als we zo’n gesprek beginnen met 
tijd voor een persoonlijke check-in, 
als we eerst diepgaand kijken wat 
het gemeenschappelijke doel is 
en wat dat van elk van de deelne-
mers vraagt, als we steeds vanuit 
de nieuw ontstane situatie tot de 
slotsom komen wat de geëigende 
volgende stap is – ja, dan stroomt 
bij ons de energie en dan komt 
er ook bij de klant iets nieuws op 
gang dat vaak ongewoon snel onge-
woon gunstige resultaten oplevert.

Dat is syn-nerveren: 
•   syn-: het verbinden (van de 

‘delen’)

•   -nerveren: het (re)vitaliseren 
(van het nieuw ontstane geheel)

Elke keer opnieuw blijkt dat we zelf 
net zoveel te leren hebben als onze 
klanten. Wij moeten eerst zelf van 
de koffie af, voordat we dat proces 
bij onze klanten kunnen facilite-
ren. Wij moeten ongewoon doen, 
voordat we met onze klanten een 
nog niet gewone benadering kun-
nen vinden voor wat deze tijd van 
ons vraagt.

Misschien is dat het wel: gewoon 
ongewoon doen!

kijk wat enerGie en enthouSi-
aSme Genereert en doe daar 
meer van en mee

doe wat je 
kunt en ver-
trouw op 
anderen
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Annemieke van Herk
www.inboundmarketing.nl
“mailto:annemieke@inboundmarketing.nl 
”annemieke@inboundmarketing.nl
 06 26 16 09 74

Ondernemerschap en de
eerste wet van Newton

“Een wereldreis maken” is zo’n 
droom die veel mensen koes-
teren, maar slechts weinigen 

uitvoeren. Tussen droom en daad 
staan immers wetten in de weg, 
en praktische bezwaren...  “Ik 
krijg geen vrij van mijn baas”, “de 
kinderen moeten naar school”, “ik 
heb geen geld”, enzovoorts. Maar 
als je iets echt graag wilt, zijn al 
die praktische bezwaren makkelijk 
te overwinnen. Ik weet het zeker, 
want ik ben net terug van een 
wereldreis van 15 maanden en ik 
heb genoten. Ik kan het iedereen 
aanraden. De wereld is prachtig!!

Newton’s eerste wet , de wet van 
de traagheid, stelt dat een lichaam 
waarop geen resulterende kracht 
inwerkt, in rust blijft (of zich 
rechtlijnig met constante snelheid 
beweegt). Newton bedoelde met 
‘lichaam’ waarschijnlijk een voor-
werp, maar mensen hebben net zo 
goed last van deze inertie. Te vaak 
zie ik vrienden en familie genoegen 
nemen met een situatie waar ze 
niet gelukkig mee zijn, zonder iets 
te ondernemen om de toestand te 
verbeteren. Waarom?  Omdat het 
energie vergt om de status quo te 
veranderen! Je angsten overwin-

nen, je zekerheden opgeven – het 
vraagt om kracht.

Maar het loont de moeite om te 
blijven zoeken naar wat goed voelt. 
Toen ik na ruim een jaar reizen 
terugkwam, was inmiddels de 
wereldeconomie ingestort en was 
het moeilijk om een broodnodige 
nieuwe baan te vinden. Ik heb 
uiteindelijk een baan aangenomen 
bij een bedrijf waarvan ik diep in 
mijn hart wel wist dat het niet bij 
me paste, ook al was er een leuke 
job te doen. Dat liep niet goed, ik 
zat niet lekker in mijn vel en het 
duurde even voordat ik me rea-
liseerde dat dat niet alleen door 
de einde-reis-blues kwam. Het 
werd dus een kort dienstverband, 
waarin ik gelukkig wel een boel heb 
geleerd over wat ik nodig heb om 
goed te functioneren en om lekker 
te werken. Vrijheid, eerlijkheid, 
openheid, enthousiasme, samen-
werken aan een gemeenschappelijk 
doel, respect voor (de inbreng) van 
anderen: dat is voor mij belangrijk. 

Die inzichten ga ik toepassen in 
mijn nieuwe bedrijfje  inbound-
marketing.nl. Dat gaat bedrijven 
helpen om meer gekwalificeerd 

bezoek naar hun website te leiden, 
en om via het web gegenereerde 
leads op te volgen en om te zetten 
in business. Inboundmarketing.
nl wil dat op een eerlijke, open 
manier doen en tijd investeren in 
kennisoverdracht aan de klant. De 
bedoeling is om zo goed voor onze 
klanten, partners en toeleveran-
ciers te zijn dat iedere relatie graag 
een referentie is. Gaat het lukken 
om er een succesvolle onderne-
ming van te maken? Ik weet het 
niet. Ik hoop van wel. Ik denk het 
wel. Natuurlijk gaat het lukken! 
En zo niet, dan faal ik liever met 
iets waar ik zelf blij van word, dan 
dat ik succes heb met iets dat me 
ongelukkig maakt...

do! alS jij Geen 
actie onder-
neemt, veran-
dert er nietS

neem Geen 
GenoeGen met 
vijfjeS en zeS-

maak die wereldreiS, koop 
die boot, Start dat eiGen be-
drijf – het Geeft een kick om 
je dromen waar te maken

Steek enerGie in dinGen waar 
je enerGie van krijGt
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jeS in je leven. Ga voor de 
acht of de neGen, je bent het 
waard



Bram Sluis, rector 
Regionale Scholengemeenschap Enkhuizen
school voor atheneum, havo en vmbo-tl
Boendersveld 3, 1602 DK Enkhuizen
0228 350800
www.rsg-enkhuizen.nl
secretariaat@rsg-enkhuizen.nl

Kroon op
ieders werk

Dat zeggen scholen allemaal: 
goed onderwijs voor je leer-
lingen. Als je zegt dat docen-

ten de belangrijkste factor zijn om 
dat doel te bereiken, dan zeg je wat 
elke school zegt. Maar waarom krijgt 
juist de RSG Enkhuizen de Kroon 
op het werk-prijs 2009?  
Dit zegt de jury:

Omdat structuur, cultuur en de 
fysieke omgeving optimaal aansluit. 
Medewerkers en management heb-
ben een ondernemersgeest. Open-
heid en elkaar aanspreken op ieders 
verantwoordelijkheid kenschetsen 
de organisatie. Eigen initiatief en 
betrokkenheid zijn kernwaarden. 
Verzuim benadert RSG niet als 
medisch probleem maar vanuit een 
arbeidskundige visie. Opvallend is 
dat de organisatie nauwelijks tot 
geen psychisch verzuim kent en zich 
onderscheidt met een indrukwek-
kend laag ziekteverzuim  
(1,46% in 2008). 

Wat zijn we trots op deze prijs en op 
dit juryrapport! “Wat is jullie pro-
gramma; wanneer zijn jullie hiermee 
begonnen; hoe komen jullie aan het 
geld?” Enkele van de vragen die ons 
de laatste maanden zijn gesteld. 
Ons geheim is geen geheim. Niet 

lang piekeren en weinig papier. Aan 
de slag! Gewoon dóen! 
Klaagt een docent over werkdruk en 
jij ziet zijn bijzondere bijdrage aan 
de school niet? Vraag dan door wat 
die werkdruk veroorzaakt. Blijkt 
een gebrek aan samenwerking met 
collega’s de oorzaak. Of de breedte 
van het takenpakket. Of de oneven-
wichtige verdeling van de zorgtaken 
tussen werkende ouders. Of ap-
paraten die het niet doen terwijl jij 
je leerlingen een examentoets moet 
afnemen. 
Neem mensen serieus, maar luister - 
naast wat men zegt - vooral naar wat 
men bedoelt. En doe dan écht wat 
aan hun probleem. Dat geeft zoveel 
vertrouwen.

Als school willen we een actief 
lerende leerling. Kan niet zonder 
een actief lerende docent. Dus zoek 
je een ondernemende cultuur. Dan 
is initiatief en betrokkenheid nodig. 
Zorg voor duidelijke kaders: dit is 
onze onderwijsvisie. Zorg voor korte 
lijnen; niet teveel managementlagen. 
Wij hebben er maar twee. Vraagt 
iemand: ik wil het zus en zo doen. 
Is het juiste antwoord: waarom doe 
je het dan niet zo? Als een vakgroep 
speciale faciliteiten wil om die actief 
lerende leerling te stimuleren, maak 

dan resultaatafspraken en faciliteer 
dit initiatief. Grote kans dat het een 
succes wordt en dat anderen dat ook 
willen. Pak dan je kans: vragen stel-
len over hoe men dit wil realiseren. 
Hoe is scholing geregeld. Wat zien 
we straks anders bij leerlingen. Maar 
vooral: honoreer hun verzoek. Het is 
immers hún initiatief! 

Als blijkt dat invallen voor een zieke 
collega werkdrukverhogende is, pak 
het dan aan. Ga met verzuimers na 
waarom men verzuimt en wat men 
denkt hiertegen te doen en waar de 
school hen kan steunen. Zet niet de 
arboarts, maar de arbeidsdeskun-
dige vooraan in het proces. Immers 
70-80% van het verzuim heeft geen 
medische oorzaak. Verzuim is een 
keuze!
Enzovoort, enzovoort. 

Veranderen? De enige constante. 
Dat lukt pas wanneer je duidelijk 
bent over doelen en kaders. Wan-
neer je dicht bij je mensen staat en 
ook als eindverantwoordelijke weet 
wat leeft “op de vloer”. Vaak steu-
nen, soms confronteren.  Toon LEI-
DERSCHAP. Wat dat is? Gewoon: 
anderen laten leren. Gewoon dóen 
en gewóón doen. 
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eddy de jong 
eddydejong@planet.nl
06-19780517

Milieuvriendelijk en
organische vormen

Het meeste tropische hout 
wordt gestolen van de 
inheemse volkeren ter 

plaatse. Daarnaast zijn de regen-
wouden nogal belangrijk voor het 
klimaat.
Daarom vind ik het beter om 
inlands of Europees hout te 
gebruiken. Dit hout kan worden 
gewaterd net zoals dat vroeger ook 
al werd gedaan. Hierdoor zijn de 
voedingstoffen voor de schimmels 
verdwenen en trekt het hout niet 
meer krom. Gewaterd hout staat 
bekend om zijn duurzaamheid.
 Het is ook mogelijk om twee-
dehands bouwmaterialen te 
gebruiken, wat het meest milieu-
vriendelijk is. Dit is de filosofie van 
Houtwerkt. Producten: Organische 
kasten, kozijnen en het repareren 
ervan, boomhut, bed.
Ik maak boekenkasten en tafels 
van gewaterd iepenhout. De iepen 
zijn echter ziek dus op een dag 
zal ik overstappen op een andere 
houtsoort. Als u niet van donkere 
houtsoorten houd, kunt u kiezen 
voor bijvoorbeeld Essen.
De boomhut is gemaakt van Doug-
las spar en sloophout. Ik kan nu 
ook aan gewaterde Douglas komen, 
wat geschikt is voor kozijnen.

Dit is een van oudsher bekende 
techniek om hout te verduurza-
men. Gewaterd Douglas is een 
milieu vriendelijk alternatief voor 
tropisch hardhout. Een schommel 
maak ik bijvoorbeeld van Acacia 
rondhout. Acacia gebruik ik ook 
voor andere buitentoepassingen 
zoals een zandbak. Ik werk vooral 
in Zutphen en omgeving, vooral 
omdat ik niet te veel kilometers 
met mijn auto wil maken. Als u 
geinteresseerd bent geraakt, kunt u 
altijd contact met mij opnemen

Of kijk op www.houtwerkt.nl  
email ; eddydejong@planet.nl of 
bel 06-19780517
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Carin Raven en Maartje Jongen 
www.spraakmakers.nl

Spraakmakend
ondernemen

Het begon met een droom: 
blijven werken als leer-
kracht en als hulpverlener, 

maar dan op onze eigen manier... 
Kinderen en ouders staan cen-
traal... Niet wachten tot er proble-
men ontstaan, maar ze vóór zijn, 
vroegtijdig signaleren en vervol-
gens preventief handelen.

Dromen is mooi, maar je droom 
verwezenlijken is nog mooier!
Twee jaar geleden besloten wij 
daarom dat het tijd was om iets 
met onze droom te gaan doen. 
We hebben samen Spraakmakers 
opgericht. Ons bedrijf heet Spraak-
makers, omdat de methodieken die 
wij ontwikkelen gericht zijn op het 
in gesprek brengen van mensen; 
wij maken spraak.
Onze methodieken slaan een brug 
tussen hulpverlening en onderwijs. 
En juist die brug tussen hulpver-
lening en onderwijs is nu soms 
zo omslachtig georganiseerd. Wij 
denken dat dat ook anders kan: 
laagdrempeliger, makkelijker en 
overzichtelijker, dichter bij de 
school en dus dichter bij het kind 
en/of bij de ouders. 

Een goed voorbeeld daarvan is 

onze methodiek van de kinderkin-
gen en ouderkingen. Hiermee heb-
ben we zelfs de Marie Kamphuis-
prijs 2008 gewonnen. Het winnen 
van de prijs betekent naamsbe-
kendheid voor ons bedrijf en sinds 
een publicatie in het vakblad voor 
maatschappelijk werkers, worden 
we door instellingen uit heel Ne-
derland benaderd. Daarnaast biedt 
de prijs ons ook erkenning voor 
datgene waar wij met hart en ziel 
zoveel tijd insteken. 

De peilers waarop onze metho-
dieken zijn gebouwd, vormen ook 
de basis van de manier waarop 
wij ondernemen: de verbindende 
kracht van het gesprek, vraagge-
richt, oplossingsgericht, laagdrem-
pelig, waarderende insteek, het 
verbinden van mensen met elkaar 
en mensen in hun kracht zetten. 
En dit past voor ons weer bij onze 
missie: mensen bewegen om op 
een andere manier te kijken naar 
vraagstukken en/of problemen.

Wij ondernemen met passie en 
vooral met heel veel lol en en-
thousiasme. Hierdoor voelt het 
ondernemen voor ons niet zwaar, 
het geeft ons enorm veel energie en 

kracht. Dit stralen wij uit in onze 
contacten en gesprekken met (mo-
gelijke) opdrachtgevers. En mede 
daardoor horen wij vaak terug dat 
mensen ook enthousiast van ons 
en van ons aanbod worden. 

Onze kracht ligt in verbindingen 
maken, ook voor wat betreft ons 
eigen netwerk. Wij hebben ons 
omringd met mensen die ons een 
warm hart toedragen en ons willen 
helpen in het verwezenlijken van 
onze droom. Onze dromen zijn 
geen bedrog, onze dromen komen 
uit!

Wilt u meer weten over Spraak-
makers? Kijkt u dan op onze site 
www.spraakmakers.nl

Goed luiSteren, naar jezelf, 
naar de ander, naar maat-
Schappelijke ontwikkelinGen

 ja zeGGen teGen dinGen die 
niet Goed voelen (Gevoel maG 
leidraad zijn)

riSico’S nemen

Geld boven 
miSSie zetten

plezier hebben in het onder-
nemen, neem jezelf niet al te 
SerieuS

opGeven na een teGenSlaG (of 
een kleine hobbel)
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Albert de Booij
Albert@speakersacademy.nl
www.speakersacademy.nl

Al wat is,
is één

door: Albert de Booij
Oprichter en CEO Speakers  
Academy®

Al wat is, is één. Je zou een 
spiritueel mens kunnen 
herkennen aan dit adagi-

um. Hij is zich bewust van het feit 
dat alles wat bestaat, alle sterren-
stelsels, universa, planeten, al wat 
leeft  in de grond van de zaak één 
substantie vormt en dat de mens 
hier deel van uitmaakt. Eén groot, 
majestueus krachtenspel, een fas-
cinerende kosmische dans.
De niet-spirituele mens ervaart 
het anders, heeft een ander credo: 
‘Hier ben ik en dáár is de wereld’. 
In deze zienswijze worden object 
en subject gescheiden. Het ego 
staat centraal en ziet al het ove-
rige als grondstof ter voeding van 
dit ego.

Een eigen onderneming leiden is 
niet eenvoudig. Als ondernemer 
moet je met honderden factoren 
rekening houding. Met financiën, 
marketing, management, boekhou-
ding, strategie, verkoop, personeel, 
logistiek, belastingen, voorraad, 
huisvesting, en zo voort.
Honderden boeken zijn er versche-

nen over leiderschap en enterpre-
neurship, zo niet duizenden. En 
kun je uit deze boeken leren hoe 
je moet ondernemen? Nee, helaas 
niet. Was het maar zo eenvoudig. 
Er is uiteindelijk maar één manier 
om te leren ondernemen en dat is 
“gewoon…..doen”!
Met vallen en opstaan.
Met het leiding geven aan Speakers 
Academy® heb ik het voorrecht 
om regelmatig nieuwe mede-
werkers of stagiaires te mogen 
inwerken. Ik vertel hen dan dat 
zakendoen te vergelijken is met 
hordelopen. Je begint te lopen en 
komt een obstakel tegen ofwel je 
ondervindt een probleem. Deze 
hindernis neem je, je lost het pro-
bleem op, zonder uitstel. Vervol-
gens dient de volgende horde zich 
aan. Je besluit deze ook maar te 
nemen; je hebt de eerste immers 
toch ook al genomen? En zo komt 
de derde, de vierde en de tiende 
horde.
Dit vergt doorzettingsvermogen. 
Je wordt echter geholpen door het 
feit dat je alle hordes niet kent (de 
zoete onwetendheid). Zou je het al-
lemaal van te voren hebben gewe-
ten, dan zou je niet zijn begonnen.
En dit is gelijk het probleem voor 

bijvoorbeeld studenten economie, 
bestuurs- en bedrijfskunde. Zij 
kijken vanaf een metapositie naar 
beneden en hebben met één blik 
zicht op alle horden. Ze beginnen 
niet van scratch, nee, ze zien x 
horden tegelijk. Het is dan ook niet 
voor niets dat nog slechts 3% (sic) 
van de jonge academici een eigen 
bedrijf wil beginnen.
En dat is jammer, want er is be-
hoefte aan energieke, dynamische 
en spirituele ondernemers.
Uiteindelijk is de ondernemer de 
enige die de economische kar trekt 
en daar is veel kracht voor nodig.
 
Als je met je onderneming succes-
vol bent dan is dat buitengewoon 
bevredigend. Er is echter ook een 
keerzijde en daar vind ik weinig 
over vermeld in de honderden boe-
ken over leiderschap en onderne-
merschap.
De andere kant van de medaille 
bestaat uit eenzaamheid, twijfel en 
onvoorspelbaarheid. Ogenschijn-
lijk negatieve aspecten. Maar niets 
is minder waar.
Eenzaamheid, omdat een onder-
nemer per week 100 beslissingen 
(of meer) neemt en hij zich er van 
bewust is dat 20% of 30% van deze 

diScipline: zet je doel uit 
en volG de weG daarheen; 
Gewoon doen. laat nietS je 
weerhouden. niet te veel 
meer denken, dat kan blokke-
ren. het denken hebben we in 
het voortraject al Gedaan

handel vanuit 
het beSef dat 
alleS één iS en 
volG de lijn 
denken-doen-
zijn. het zijn iS 
het uiteindelijk 
vinden van je 
plaatS in het 
Geheel

werk vanuit paSSie en en-
thouSiaSme en de beloninG 
zal Groot zijn, niet in de 
laatSte plaatS op Spiritueel 
vlak
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luiSter minimaal naar advie-
zen van anderen, ze hebben 
allen hun eiGen motieven en 
belanGen. Ga je eiGen weG. 
vertrouw op je intuïtie, die 
bedrieGt je nooit

neem altijd een beSluit, ook 
alS je twijfelt. er iS nietS zo 
erG alS met je twijfel blijven 
zitten. het komt altijd weer 
Goed. vertrouw op je eiGen 
kracht

neem Geen ri-
Sico’S die je niet 
kunt overzien 
of die cataStro-
faal zouden 
kunnen zijn

beslissingen verkeerd is (en geld 
kost!). Een kenmerk van onder-
nemerschap is dat je überhaupt 
beslissingen kúnt nemen, weet 
hebbende van de fouten die je 
maakt. Natuurlijk kun je fouten in 
een later stadium misschien wel 
weer herstellen, maar je blijft met 
een marge zitten waarmee je moet 
leven. Je moet in staat zijn om 
verlies te kunnen nemen. En om 
toch en altijd door te gaan. Keep 
on walking.
Twijfel, omdat sommige beslis-
singen genomen worden onder 
tijdsdruk of emotionele druk. Maar 
het is altijd beter een besluit te 
nemen dan om hem niet te nemen, 
ongeacht het resultaat; er is niets 
zo fnuikend als het niet nemen 
van een beslissing. Merkwaardi-
gerwijs blijkt in de praktijk dat het 
resultaat uiteindelijk veelal positief 
is. Een genomen beslissing geeft 
minimaal rust. En de fout gaan 
we herstellen. Dat beslissingen 
achteraf blijken toch positief te zijn 
komt door het feit dat we onder 
de druk van de omstandigheden 
hebben gehandeld en daardoor 
hebben moeten vertrouwen op 
onze intuïtie.

Onvoorspelbaarheid, omdat door 
eenzaamheid en twijfel het nooit 
van te voren voor 100% zeker is 
welk besluit genomen gaat worden 
kan de leider onvoorspelbaar over 
komen. Hij weet het soms écht 
niet, maar voor zijn troepen mag 
hij nooit twijfelachtig overkomen 
en dus…… neemt hij een besluit. 
Beter een verkeerd besluit dan 
géén besluit.
 
Als de aanvoerder beslissingen 
neemt met opzij zetting van zijn 
ego en altijd een hoger doel na-
streeft (het beste voor allen), dan 
handelt hij vanuit een verbonden-
heid en een begrip met het geheel.
Hij handelt dan altijd juist, hoe 
merkwaardig de gevolgen ook kun-
nen zijn.
De Frans-Tsjechische schrijver 
Milan Kundera schrijft ergens: “de 
mens loopt met zijn pijnlijke ik 
over de wereld te zeulen”. En dat is 
maar al te waar. Zet het ego maar 
eens een tijdje tussen haakjes of 
schort het even op en u zult mer-
ken dat de innerlijke tegenspraken 
die in mijn kleine verhaal verscho-
len zitten, nu juist de kracht blijken 
te zijn.

“Ze begrijpen niet dat juist de in-
nerlijke tegenspraak innerlijke sa-
menhang geeft: een achterwaarts 
strekkende harmonie, als van 
een boog of een lier….. Men moet 
beseffen dat conflict aan alles 
eigen is en dat rechtvaardigheid 
strijd is, en dat alles naar strijd en 
noodzaak plaatsvindt”
                                                                                                                                                
-Heraklitus
 
Ik wens alle lezers een prachtige 
toekomst en weet dat het op de 
lange duur beter is om samen te 
werken dan om elkaar te bevech-
ten.

onthoud dat alleS in het leven een 
Strijd iS. omhelS deze Strijd, het iS 
het eniGe dat je hebt.
amor fati !
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De Zwerm Groep Olburgen
Roggeland 9
7225 NH Olburgen
Tel: 0575-45 0123
barend.gerretsen@dezwermgroep.nl
www.dezwermgroep.nl

Gewoon doen in
het Hier en Nu

Het bijzondere van het 
gewoon doen, is de ver-
binding met het hier en 

nu; alleen in het moment kan je in 
actie komen. Voel het verschil tus-
sen hier en nu en zo nu en dan..... 
Waar zit de kracht in?
De meest intense momenten in 
iemands leven, vinden plaats in 
het hier en nu.
Graag neem ik u mee, op onze 
tocht in de creatie en realisatie 
van het Hier en Nu, centrum voor 
persoonlijke ontwikkeling en (per-
soonlijk) leiderschap.

Voor u ligt het beknopte project-
plan van “het Hier en Nu. Het 
centrum wordt gerealiseerd op een 
landgoed in de Achterhoek. Het 
Hier en Nu is een centrum waar 
mensen kunnen werken aan hun 
persoonlijke ontwikkeling met als 
doel persoonlijk groei/ontwikke-
ling en (persoonlijk) leiderschap. 

Het centrum kent hierbij twee 
aandachtsgebieden: 
a.  Het Hier en Nu biedt manage-

menttraining en coaching aan 
individuele- en bedrijfsdeelne-
mers. 

b.  Het Hier en Nu biedt mensen 
met een (tijdelijke) beperking 
een volwaardige arbeidsplek. 

In deze processen biedt Hier en 
Nu – zowel voor medewerkers als 
trainingsgasten – de mogelijkheid 
om te werken met paarden, in de 
biologische moestuin en/of met 
oosterse meditatie- en bewegings-
vormen zoals yoga, zenmeditatie 
en tai chi.
De gebouwen van het Hier en Nu 
zijn speciaal voor dit doel ontwor-
pen en gebouwd. Ze zijn gebouwd 
en ingericht volgens duurzaam 
bouwen-principes. Het uitgangs-
punt is hierbij maatschappelijk 
verantwoord ondernemen.

1. Bedrijfsfilosofie
Uitgangspunt van Het Hier en Nu 
is de verbinding tussen verleden, 
heden en toekomst. Het heden, en 
de keuzes die we vandaag ma-
ken - hier en nu - zijn gebaseerd 
op en gekleurd door het verleden. 
Tegelijkertijd zijn deze keuzes 
geïnspireerd door de toekomst, en 
beïnvloeden ze onze toekomst. Het 
hier en nu is het draaipunt in ons 
leven, het moment waarop we ons 
leven (telkens) richting geven. 

Dit uitgangspunt, het “draaipunt”, 
is te herkennen in alle onderdelen 
van Het Hier en Nu: de locatie, de 
gebouwen, de medewerkers, het 
werken met paarden en in de tuin, 
in de trainingen en in de coachings-
trajecten.

2. de locatie
Landgoed “Hier & Nu” 
Een inspirerende prikkelende om-
geving - zowel letterlijk (de locatie) 
als figuurlijk (de mensen) – levert 
een belangrijke stimulans voor 
persoonlijke ontwikkeling. 
Het Hier en Nu is niet zomaar 
gevestigd op het landgoed, de lo-
catie an sich en de mogelijkheden 
die de locatie biedt, vormen een 
fundamentele component van het 
concept. 
De locatie straalt rust, vertrou-
wen en oorspronkelijkheid uit. De 
bouwwijze, de gebruikte materia-
len, de inrichting en de verzorging 
geven een gevoel van warmte 
en huiselijkheid, maar ook van 
productiviteit doordat er ruimte is 
voor inspiratie en creativiteit.
Op het landgoed voelen medewer-
kers en trainingsgasten zich deel 
van een groter geheel. Ze ervaren 

leer van GiS-
teren, droom 
van morGen, 
leef vandaaG

het verSchil tuSSen ‘ SucceS-
volle’  menSen en de Gemid-
deld menS liGt in het “Ge-
woon doen”!

werk eerSt je plannen, je 
dromen uit, paS alS je die 
Goed en concreet hebt be-
Schreven, Ga je kijken naar 
de koSten/baten, want omGe-
keerd zorGt Geld voor een be-
perkende Gedachte, want wie 
heeft nou onbeperkt Geld om 
te ondernemen? menSen die 
dromen kunnen realiSeren!82
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en beleven de cycli van de natuur, 
organische processen in het bos en 
de moestuin en groepsprocessen. 
Ze werken samen en gaan verbin-
dingen aan met paarden en met 
elkaar. 

3. Boerderijbedrijf
De medewerkers en hun achter-
grond 
Voor mensen met een arbeids-
beperking zijn er in het reguliere 
bedrijfsleven vaak geen mogelijk-
heden. 
Het Hier en Nu biedt een vaste 
werkplek met toekomstperspectief 
voor mensen met een sociaalmaat-
schappelijke, psychische of intel-
lectuele beperking of mensen die 
om andere redenen niet kunnen 
functioneren in een reguliere baan.
Medewerkers uit het reguliere be-
drijfsleven die om wat voor reden 
dan ook tijdelijk hun normale werk 
niet kunnen verrichten (burn-out, 
depressie, rouwproces) vinden 
op Het Hier en Nu een tijdelijke 
werkplek waar ze tot rust kunnen 
komen. 

4. trainingscentrum 
Het Hier en Nu biedt manage-

menttraining en coachingstrajec-
ten aan individuele en bedrijfs-
deelnemers gericht op persoonlijke 
ontwikkeling en leiderschap. 

Het trainingscentrum is nauw 
verbonden met De Zwerm Groep 
hetgeen terugkomt in het Zwerm-
concept. Hieraan toegevoegd is het 
coachen met paarden. 

Paarden zijn de ideale sparring-
partners om objectief en oordeel-
loos gedrag en intenties te spiege-
len.
Zij reageren op u als mens, zoals 
zij op andere paarden zouden 
reageren. Het paard onderzoekt 
als het ware of u in staat bent hem 
te leiden, veiligheid kan bieden en 
duidelijkheid geeft. Is dat niet het 
geval, dan laat het paard dat direct 
zien in zijn gedrag. Het paard 
neemt dan de leiding en zorg over 
... Kortom, vanuit het natuurlijke 
kuddeleven zoekt een paard een 
leider die de juiste beslissingen 
neemt, maar hij stelt de positie van 
die leider wel voortdurend op de 
proef.
Geeft u dit vertrouwen en wint u 
respect? Wil het paard u volgen? 

Hoe zuiver bent u met uw inten-
ties? Doet u wat u zegt en zegt u 
wat u doet?

Barend Gerretsen is als een van 
de oprichters van De Zwermgroep 
initiatiefnemer van dit bijzonder 
project.
Mocht uw interesse geprikkeld 
zijn, hier en nu, neem dan gerust 
contact met ons op!
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Hans Totté
Directeur IPA Total Productivity
www.ipa-tp.nl

Mijn naam is Hans Totté, ik 
ben 47 jaar en al zo’n 25 
jaar werkzaam in de au-

tomatisering van productieproces-
sen, oa bij Philips. Denk hierbij aan 
productielijnen voor bv TV’s of Kof-
fiemachines. Graag laat ik u eens 
kennis maken met mijn ‘wereldje’, 
productiewerk in Nederland. 

Producerend Nederland vraagt 
momenteel om 2 dingen: Producti-
viteit en Flexibiliteit.  Productiviteit 
om de kosten van het product con-
currerend te houden, flexibiliteit 
om snel op klantvragen te kunnen 
inspelen. Flexibiliteit maakt ons 
sterk onderscheidend van onze 
buitenlandse concullega’s.  Snel 
inspelen op klantwensen kan ten-
slotte alleen ‘dicht bij huis’ worden 
waar gemaakt. Productiviteit bereik 
je met goede gereedschappen, 
echter is er geen gereedschap zo 
flexibel en belangrijk als de mens.   
De mens is al met al steeds belang-
rijker geworden in onze flexibilise-
rende  West Europese industrie. 
 
De laatste jaren zagen wij dat 
veel productiepersoneel uit Oost 
Europa werd gehaald. Probleem 
was echter dat de meesten na een 
aantal maanden weer vertrokken, 

meestal als ze net waren ingewerkt. 
De continuïteit was ver ter zoeken. 

Gelijktijdig stonden de kranten 
vol met berichten over de enorme 
toename van ‘uitvallers’ op onze 
arbeidsmarkt. De Wajong populatie 
neemt ongekende vormen aan, de 
Sociale Werkplaatsen kunnen maar 
zeer moeilijk aan werk komen, het 
eenvoudige repeterende werk is 
tenslotte verdwenen uit Nederland.

Geen geschikt werk voor mensen 
aan de onderkant van de arbeids-
markt, een groot arbeidspoten-
tieel onbenut, productiewerk naar 
China!! Het werd hoog tijd daar 
eens wat mee te gaan doen. 

Per 1 januari ben ik daarom met 
een aantal enthousiaste collega’s  
IPA Total Productivity gestart.  
Total Productivity staat voor het 
optimum tussen mens en middel.  
Wij bedenken en bouwen produc-
tie-inrichtingen voor seriematige 
producten welke in Nederland ge-
maakt worden.  Daarbij streven wij 
naar het structureel inzetten van 
mensen met een arbeidshandicap 
in het productieproces. 

Daarom hebben wij in de “Perso-

nal Guide” een product ontwikkelt 
wat gezien kan worden als het 
navigatiesysteem van de produc-
tievloer.  De medewerker wordt 
optimaal begeleid tijdens zijn/haar 
werkzaamheden in zowel beeld als 
geluid. Fouten worden voorkomen, 
de inleertijd sterk bekort en de 
persoonlijke begeleiding van de 
afdelingschef kan beperkt blijven. 
Naast toepassingen in productie-
omgevingen met een sterk flexibel 
karakter is het met name voor 
mensen met faalangst, concen-
tratieproblemen of vergelijkbare 
psychosociale beperkingen een 
geweldig hulpmiddel. Zij krijgen 
hiermee een kans op regulier werk.  
Arbeidskundigen zijn inmiddels 
overtuigt van de werking, het UWV 
vergoed de aanschaf voor Wajon-
geren.  

Werknemer blij, werkgever blij en 
wij straks allemaal weer wat eerder 
met pensioen. Bedrijfsresultaat en 
Maatschappelijk verantwoordt be-
zig zijn hoeven elkaar tenslotte niet 
uit te sluiten. Integendeel!  
We hebben nog een lange weg 
te gaan, maar zijn vastberaden 
en ontmoeten gelukkig ook veel 
enthousiasme. De eerste succesjes 
zijn inmiddels geboekt. Het aantal 
bedrijven dat besluit om productie 
weer terug te halen naar Nederland 
neemt in aantal toe.  U gaat nog 
heel veel van ons horen en zien de 
komende jaren!!! 

produceer in 
nederland!!!

Snel opGeven alS je erGenS 
echt in Gelooft. alS niemand 
het meer ziet zitten zit je 
waarSchijnlijk op het Goede 
Spoor

zie de waarde van menSen 
met een arbeidShandicap
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Marjo van Kleeff
+31 654 770 853
marjo@artangels.nl
www.artangels.nl

Liefde en
passie 

Liefde ….. is meer dan een 
streling over de naakte rug 
van je geliefde...

Liefde gaat verder dan een kus op 
de wang...
Want liefde is intens, blijvend, iets 
wat je raakt, diep in je hart!

Passie is de hartstocht waarmee je 
de liefde wilt beleven, de stroom 
die je van je voeten slaat, de 
wervelwind die je meeneemt naar 
het land waar dromen ontstaan 
en geen tijd bestaat. Het is de 
oerkracht die je uit je tenen haalt, 
de brandstof die het vuur van de 
liefde voortdurend laat opflakke-
ren.

En daar waar liefde en passie sa-
menkomen is de plek waar je wilt 
zijn, is de seconde die er daadwer-
kelijk toe doet, de oerknal van het 
intens samenzijn. 

Liefde en passie beleef je met z’n 
tweeën daarom zoekt Art Angels 
altijd naar een match.

Want liefde en passie geef je weg 
en komen terug waar je die kunt 
delen.

Liefde en passie kunnen niet be-
staan zonder te delen.

En waar je liefde en passie zicht-
baar wilt maken, daar is altijd een 
Art Angel in de buurt. Zij leidt je 
door je gevoelens, zij doorzoekt 
jouw hart en jouw ziel en vertelt 
wie je bent en wat je wilt zijn. En 
hoe dit zich vertaald naar jouw 
omgeving.
Jouw Art Angel concretiseert de 
rijkdom die je wilt delen in vorm, 
materiaal en kleur.
Jouw Art Angel vertaalt met em-
paties gevoel ‘jouw wel-zijn’ naar 
jouw thuis.
Een huis vinden is de eerste stap, 
dat huis je thuis maken is een 
samenspel waar
Art Angels je speelmaatje in wil 
zijn. Interieurvormgeving met 
liefde & passie vanuit ambitie & 
positieve energie.

Haar onuitputtelijke bron van 
informatie door levenslange inspi-
rerende ontmoetingen met mensen 
die mooie dingen maken, zorgen 
voor verrassende matches op alle 
terreinen van de goede dingen van 
het leven.

Dit is de tekst van een klant van 
Art Angels, geschreven naar aan-
leiding van mijn vraag om eens te 
omschrijven hoe de samenwerking 
werd ervaren.
Zomaar een bewijs van datgene 
wat je terugkrijgt wanneer je je 
werk met liefde & passie ten uit-
voer brengt. Zie www.artangels.nl 
voor meer informatie.

Mijn boodschap aan een ieder: 
Heb geen angst, deel je ervaringen, 
leer van de ander en laat zien wie 
je bent. Zo ontwikkel je jezelf naar 
mijn mening het beste en wordt 
werk een inspirerende levenserva-
ring!
We leven langer, wees van beteke-
nis voor jezelf én voor de ander, 
wacht daar niet mee totdat je ‘uit-
gewerkt’ bent.
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Henk Smit
Directeur en inspirator
Driekant Ambachtscentrum 
Lange Hofstraat 23 – 25 
7201 HT Zutphen
0575 515142
henksmit@driekant.nl
www.driekant.nl

In 1997 verwierf Henk Smit, 
samen met zijn vrouw Marian 
van der Eijk, een groot monu-

mentaal pand in de binnenstad van 
Zutphen. Naast een woning voor 
hun gezin, biedt het pand ruimte 
voor een brood- en banketbakkerij 
met een lunchcafé, een yogaruimte 
en een kunstzinnig atelier. Driekant 
Ambachtscentrum combineert een 
aantal disciplines en dat vraagt om 
uitleg. Wat hebben brood, yoga en 
kunst in ´godsnaam´ met elkaar te 
maken? 

‘Ik werd in 1952 geboren in een bak-
kersgezin in Kinderdijk, een klein 
dorp in de Alblasserwaard waar 
de kerk een grote rol speelde in de 
gemeenschap. 
Wat ik hoorde in de kerk en op 
school, motiveerde me niet om dit 
gebaande pad te volgen. 

Toen ik veertien was, stuurde de 
bakkersschool in Rotterdam een brief 
naar mijn ouders met het verzoek om 
Henk van school te halen. Zijn moti-
vatie en resultaten waren ver onder 
het nulpunt. Mijn ouders lieten me 
testen door een christelijk psycholo-
gisch bureau. Conclusie: ‘Henk kijkt 
niet verder dan zijn neus lang is, hij 
zal nooit een hoogvlieger worden’.

Zo werd ik op mijn veertiende, met 
speciale toestemming van de ge-
meente, jongste bediende bij een 
banketbakker. Ik verdiende geld om 
dingen te kopen. Mijn eerste intuïtie-
ve aankoop was een kist met olieverf, 
penselen, schildersdoek en een ezel. 
Ik had mijn weg naar het kunstenaar-
schap geopend! 

Ik ging werken als etaleur en deco-
rateur en later als ‘vrij kunstenaar’. 
Hier voelde ik voor het eerst een 
echte spirit. In die tijd raakte ik 
gefascineerd door ‘gekken’. Mensen 
met andere ideeën, die daardoor 
werden buitengesloten en in een 
isolement raakten. Ik zou er zelf een 
geweest kunnen zijn….    

Ik ging in militaire dienst en daar 
werden mijn maatschappelijke ogen 
geopend. Staatsgrepen, onderdruk-
king, onrecht en honger in de wereld. 
Het zorgde ervoor dat ik actief werd 
als actievoerder voor een betere 
wereld.’

eerlijk voedsel
‘Op mijn 23e jaar liet ik, in dezelfde 
winkel waar ik eerder mijn schil-
derskist had gekocht, mijn eerste 
bedrijfsstempel maken met als 
titel: ‘eerlijk voedsel voor iedereen’. 

’s Avonds in de bakkerij van mijn 
vader, bakte ik biologisch natuur-
desembrood en verkocht dat bij de 
plaatselijke Wereldwinkel. Ik zocht 
samenwerking met anderen en het 
bedrijf breidde zich uit met aller-
lei activiteiten rond ‘eerlijk eten’. 
Onze  ‘Werkgemeenschap’ had veel 
aantrekkingkracht op idealisten, die 
niet altijd even vakbekwaam waren. 
Gelijkwaardigheid stond bovenaan in 
het bedrijfsvaandel en werd door-
gevoerd tot in de besluitvorming en 
salarissen. 

De jaren daarop was het alsof ik 
continu op de snelweg reed. Er 
ontstonden zo’n dertien kleinschalige 
bedrijven. De vraag naar duurzame 
producten was groot. Voortdurend 
moesten we kiezen tussen ideaal of 
economie, de mens of de omzet. Het 
leken tegenstrijdige doelstellingen. 

Aanvankelijk koos ik voor economi-
sche groei. Ik koos voor een profes-
sionele bakkerij   met uitsluitend 
vakkrachten en bakte biologische 
broden voor de gehele Randstad. Na 
een bedrijfsfusie in 1991 ontstond er 
een industriële bakkerij, en verkoch-
ten we onze biologische broden in 
heel Nederland. Doelstelling bereikt? 
We hadden een duurzaam product 
waar veel afzet voor was, maar mijn 
motivatie zakte behoorlijk. Waar was 
de mens in het proces gebleven? Ik 
nam afscheid.

Er volgde snel een nieuw, verrassend 
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van Henk Smit
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pad. Een instituut voor verstandelijk 
gehandicapten vroeg of ik een bakke-
rij wilde opzetten. Ik trad in loon-
dienst en ging werken als activitei-
tenbegeleider. Ik had helemaal geen 
ervaring in de zorg maar broodbak-
ken kon ik op alle niveaus en ik was 
geïnteresseerd in bijzondere, ‘gekke’, 
authentieke mensen. Die ontmoette 
ik daar en ik zocht voor iedereen een 
plek in het productieproces van het 
broodbakken. Dagelijks kwamen er 
prachtige broden uit de oven. Tijdens 
een nascholing schreef ik er een 
scriptie over: ‘Samen Werken, op 
zoek naar nieuwe vormen’. Hierin be-
schreef ik de basis voor het bedrijfs-
plan van Driekant. Alleen wist ik dat 
op dat moment nog niet. 

Ondertussen steeg mijn onderne-
mersbloed in temperatuur. Ik wilde 
weer een bedrijf beginnen en het 
zorgklimaat was daar niet de juiste 
omgeving voor. Dus nam ik weer 
afscheid, een onbekende toekomst 
tegemoet.

Deze keer duurde het veel langer 
voordat ik het vervolgpad vond. Ik 
moest eerst de weg in me zelf gaan 
zoeken. Oude zekerheden loslaten, 
laag voor laag en stap voor stap. Ik 
volgde allerlei therapieën en work-
shops en raakte geïntrigeerd door de 
theorie dat alle goede dingen uit drie 
onderdelen delen bestaan. Hieruit 
werd het Driekantconcept geboren, 
met als sleutelbegrippen Productie, 
Vorming en Kunst.’

ons bedrijfsconcept een 
succes
‘Anno 2009 bezoeken wekelijks on-
geveer 3000 klanten ons bedrijf. Ze 
kunnen kiezen uit heel veel soorten 
brood, koek en gebak, alles in huis 
gemaakt. De ongedwongen sfeer 
in het Driekant lunchcafé is uitno-
digend en er vinden vele spontane 
ontmoetingen plaats, onder het genot 
van onze heerlijke koffie verkeerd. 
Naast vijftien vakkrachten, volgen 
ongeveer vijfentwintig mensen met 
een afstand tot de reguliere arbeids-
markt een leerwerktraject. Naast 
het dagelijkse werk, ontvangen de 
mensen kunstzinnige vorming, be-
drijfsyoga, massages en begeleiding-
gesprekken. Dit bedrijfsconcept blijkt 
een succes. Veel mensen hebben er 
baat bij om aan hun persoonlijke 
ontwikkeling te werken in een com-
merciële werkomgeving.’

inspiratie delen! 
‘Ik heb gemerkt dat ik mensen inspi-
reer door over mijn bedrijf te vertel-
len. Aan de andere kant inspireert 
het mij om andere bezielde/bevlogen 
ondernemers te ontmoeten en naar 
hun verhaal te luisteren. 
Driekant heeft de afgelopen jaren 
regelmatig inspirerende bijeenkom-
sten en symposia georganiseerd. Zo’n  
200 (aspirant) ondernemers, beleids-
makers en andere geïnteresseerden 
hebben Driekant bezocht om zich te 
laten informeren en mogelijk zelf iets 
met het Driekant bedrijfsconcept te 
gaan doen. 

Dankzij onze bijeenkomsten is er een 
netwerk van ondernemers en ande-
ren ontstaan die zoeken naar nieuwe 
vormen van geïnspireerd onderne-
merschap. Ook het initiatief voor 
dit blad ‘Gewoon…Doen’ is op zo’n 
Driekantbijeenkomst geboren.

De komende jaren wil ik veel meer 
mensen ruimte bieden om te net-
werken. Ik denk aan kleinschalige 
bijeenkomsten van 4 tot 40 perso-
nen. In ons historische pand in Zut-
phen kunnen zij letterlijk ruiken en 
proeven van sociaal en geïnspireerd 
ondernemerschap.

Daarom nodig ik alle schrijvers en 
lezers van dit blad uit om mee te 
doen en samen met mij een netwerk 
te vormen waar we inspiratie met el-
kaar delen, geven en ontvangen. Inte-
resse of nieuwsgierig? Meld je aan via 
henksmit@driekant.nl. In februari 
2010 breng ik jullie op de hoogte van 
de reacties en het vervolg. 

Inspiratie is het allerhoogste goed, 
door haar te delen vermeerdert zij in 
waarde

Natuurlijk weet ik niet waar mijn 
pad heen leidt, anders zou ik het niet 
hoeven te lopen. 
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Ivo Valkenburg
www.spiritinfinance.nl
ivo@spiritinfinance.nl

Ondernemen
met Spirit 

Wereldwijd is een liefde-
volle revolutie gaande 
van mensen die onder-

nemen vanuit Spirit. Ze werken 
met het besef dat het doel en de zin 
van het leven voorbij het ‘kleine ik’ 
ligt. Ondernemende mensen die 
ook in hun werk, in het midden 
van de gekke, soms doorgedraaide 
wereld, een bron van liefde en licht 
willen zijn. Hun vuur, geestkracht 
en bezieling werkt aanstekelijk. Je 
kunt het op grote afstand ruiken, 
voelen, zien, proeven en horen! Als 
je het eenmaal hebt ervaren, wil je 
niets anders meer. 

Neem bijvoorbeeld de Griekse 
ondernemer Paul Efmorfidis, op-
richter van COCO-MAT. Met zijn 
bedrijf produceert hij topmatras-
sen, meubels en een zeer uitgebrei-
de collectie bed linnen. Alles van 
100% natuurlijke materialen. 98% 
van het afval wordt gerycycled en 
geminimaliseerd, bijvoorbeeld tot 
slippers met cocosvezel in de zool, 
carpetten of deuren. Zijn fabrieken 
hebben geen schoorsteen. Efmor-
fidis wil de wereld mooier maken. 
Nooit vraagt hij zich af wat hij 

volgend jaar wil gaan verdienen. 
Hoeveel rendement er gemaakt 
dient te gaan worden. Wel stelt 
hij zichzelf, zijn gezin, familie, 
vrienden, medewerkers en klanten 
doorlopend de vraag: Wat maakt 
jou blij?’. Het antwoord op die 
vraag vormt het uitgangspunt van 
al zijn doen en laten binnen de on-
derneming. Negen nationaliteiten 
en zeven religies vormen samen 
het COCO-MAT personeel met een 
continuïteit aan nieuwe ideeën. De 
mensen die hier werken zijn vrien-
den van over de hele wereld. Men-
sen met een handicap, vluchtelin-
gen uit de Balkan... van waar ze 
ook komen (Griekenland, Spanje, 
China, Kurdistan, India, Rusland 
of Frankrijk), ze komen altijd sa-
men voor een maaltijd en om hun 
ideeën en kennis uit te wisselen. 
De belangrijkste investering van 
COCO-MAT is die in de mensen 
die de droom van gelijke kansen 
waarmaken! Loop maar eens bin-
nen in Amsterdam, Rotterdam of 
Arnhem en ervaar dat COCO-MAT 
niet behoort aan degenen die het 
creëren, maar aan degenen die 
erin geloven! COCO-MAT laat zien 

dat de ogenschijnlijke kloof tussen 
liefde en geld verdienen vooral een 
kloof is in onze eigen denkgeest. 

Met Paul Efmorfidis zijn er steeds 
meer ondernemers die midden 
in de wereld, in het bedrijfsleven, 
in liefde opstaan. Het European 
Bahá’í Business Forum (www.ebbf.
org) is een mooi voorbeeld van een 
verzamelplaats van talloze onder-
nemers die wereldwijd de mens 
centraal stellen.

Ik droom van een wereld waarin 
we alle beroepen opnieuw vanuit 
Spirit vormgeven. Ik droom van 
een nieuwe wereld waar het kraan-
water smaakt zoals verse sneeuw 
op de top van de berg. Waar het 
eten ruikt alsof je op het platteland 
van Italië bent. Waar, naar Kahlil 
Gibran, huizen worden gebouwd 
‘met genegenheid, alsof het je 
geliefde is die er haar intrek in 
zal nemen’. Waar de mensen zich 
weten te her-inneren wie ze zijn; 
een oneindige bon van liefde en in-
spiratie. Waar je overal lekker kunt 
ademhalen alsof je in een kuuroord 
bent. Waar er in elke relatie, met 

omrinG jezelf 
met SucceSvolle 
ondernemerS die 
werken voor de 
liefde, niet voor 
het Geld

leer om werkelijk verbindend 
te communiceren vanuit ho-
Gere inSpiratie, met jezelf en 
anderen

heb alle menSen en Gebeur-
teniSSen in je leven onvoor-
waardelijk lief
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jezelf en anderen, volop tijd en 
aandacht is voor echte diepgang. 
Waar het onderwijs zich ten doel 
stelt het kind te helpen met het 
vinden van zijn betekenis in het 
leven. Waar leraren en professoren 
hun denkgeest openen voor meer 
dan alleen de stoffelijke wereld. 
Waar ook beursgenoteerde bedrij-
ven werken vanuit de liefdevolle 
verbinding tussen alles en ieder-
een. Waar artsen niet langer een 
scheiding maken tussen lichaam 
en geest. Waar therapeuten hun 
patiënten genezen door zichzelf 
te genezen. Waar  managers zich 
richten op de liefde voor hun werk 
als bijdrage aan een menselijke 
economie. 
 
Om die nieuwe wereld te creëren is 
het de hoogste tijd om niet langer 
zelf te handelen, maar de Spirit 
oftewel het vuur, de liefde en de 
bezieling door je hoofd, je hart, je 
ziel, je handen en je voeten heen te 
laten werken. Je bent geboren om 
liefde te zijn in al je doen en laten. 
Je bent Spirit. Ook op de werk-
vloer. Juist daar is de behoefte aan 
liefde groter dan ooit tevoren! 

Ondernemen met Spirit begint met 
vertrouwen. Het leren toepassen 
van een positieve levenshouding 
die werkelijk voor een langere 
termijn werkt. Het ‘nog niet vaar-
dig of onbekend zijn’ geeft geen 
aanleiding om enig wantrouwen 
of angst op mensen of situaties te 
projecteren. Je wordt als eigen-
tijdse ondernemer uitgenodigd om 
vanuit je hart te gaan communi-
ceren, met jezelf en anderen. Dat 
vraagt om het ontwikkelen van je 
talent om  menselijk te kunnen 
spreken en te luisteren, onder 
welke wisselende omstandigheden 
dan ook. Als je Spirit op de werk-
vloer een echte kans wilt geven, is 
het verder een vereiste om holis-
tisch te gaan kijken naar onder-
nemerschap. Om versneld, in één 
oogopslag, de diversiteit van alle 
aspecten te kunnen zien. Het besef 
te ontwikkelen dat alles met alles 
en iedereen is verbonden, zonder 
dat dit je negatieve stemmingswis-
selingen geeft. Authenticiteit is 
daarnaast het fundament voor elke 
ondernemer die zijn business plan 
op basis van liefde wenst in te rich-
ten. Dat vraagt om je bewust te zijn 

van jezelf en een persoonlijkheid te 
durven zijn. Ongeacht wat andere 
mensen daarvan vinden. De laatste 
stap ligt in het jezelf toestemming 
geven om van authenticiteit door 
te groeien naar Identiteit, een ware 
bron van liefde en licht. Je keuzes 
worden vanaf nu bepaald door 
je Hogere zelf. Je bent dan een 
instrument van de Spirit. 

Ivo Valkenburg (1966) is auteur 
van het boek Spirit in Finance, een 
pleidooi voor de liefde als wettig 
betaalmiddel. Hij is al meer dan 
20 jaar actief  in de wereld van de 
financiële dienstverlening. Eerst 
als pensioenadviseur, later als 
business coach, spreker, schrijver 
en organisator van workshops, 
retreats en een beroepsopleiding 
voor financiële dienstverleners. 
Hij is vooral een man met een mis-
sie. ‘Als geld en materie ergens toe 
kunnen bijdragen, dan is het wel 
aan de creatie van de Hemel op 
Aarde’. www.spiritinfinance.nl

Geloof niet dat jouw Geluk 
afhankelijk iS van ietS of 
iemand anderS buiten jezelf

heb Geen ver-
wachtinGen. 
volG je hart, 
werk vanuit 
liefde en laat het 
verder komen 
zoalS het komt

Stop met oordelen over 
welke Situatie Goed of fout 
iS. je kunt dat domweG niet 
weten
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www.thediversitycompany.nl

Drs. H.M. Propsma +31 653 674 865
Drs. Eric V. Koenen +31 620 410 527
Mitra van Raalten MBA +31 651 795 717
Patty C.M. van der Vliet +31 654 243 548

Diversiteit leeft! 
Hoewel er uitdagingen zijn, zijn 
er vooral kansen en winnaars en 

is er veel winst te behalen voor diege-
nen die het omarmen. Niet eenvoudig, 
wel lonend! Bovendien is diversiteit 
een voorwaarde om de productiviteit en 
innovatieve slagkracht als organisatie 
te vergroten. Kortom: Diversiteit is de 
sleutel tot succes en een economische 
noodzaak in een immer verande-
rende markt. Een nieuwe economische 
werkelijkheid dient zich aan, waarin 
innovatie, verbindingen, en het ontwik-
kelen van onderscheidend vermogen de 
voorwaarden voor toekomstig succes 
van organisaties zijn. 
Voor organisaties en bedrijven die niet 
alleen marktaandeel willen winnen, 
maar ook de passie van hun eigen 
personeel hoog in het vaandel hebben 
staan. Het managen van diversiteit gaat 
kortom veel verder dan het vaststel-
len van de geijkte afspraken rondom 
flexwerken en verlof. Het vereist een 
geïntegreerde aanpak op alle niveaus. 
Het gaat om een toekomstvisie, om een 
droom; het aanpassen van de policies, 
is louter een uitvloeisel daarvan. 
Diversiteit staat hoog op de agenda 
en is niet meer weg te denken uit de 
strategie van organisaties. Het benut-
ten ervan is een van de meest essentiële 
uitdagingen van bedrijven en leiders 

van de 21e eeuw. Voor ons is het evi-
dent; diversiteit vraagt om een brede 
en oplossingsgerichte aanpak. Alleen 
dan gaat het leven in alle geledingen 
van de organisatie en alleen dan, wordt 
een duurzame,  organisatorische en 
culturele verandering gerealiseerd.
Want hoe zorg je dat medewerkers die 
droom, die uitgangspunten van diversi-
teit ook gaan ‘leven’?, dat managers het 
goede voorbeeld geven en de toege-
voegde waarde van al die verschillende 
achtergronden, talenten en invalshoe-
ken daadwerkelijk gaan gebruiken? Dat 
er kortom een cultuur ontstaat waarin 
mensen het beste van zichzelf durven te 
geven. Alleen zo vergroot je het innova-
tief vermogen en maak je gebruik van 
het potentieel in de organisatie. En dat 
is hard nodig in een tijd waarin we met 
minder mensen, meer moeten doen.
Turbulente tijden dus, waarin de roep 
om bestuurlijk vernieuwing groter 
wordt, maar waar niemand precies 
weet hoe deze vorm te geven. 
Dat vereist nieuw leiderschap. Niet 
alleen omdat wezenlijke veranderingen 
door de top gedragen moeten worden, 
maar ook omdat deze vernieuwingen 
onze kernwaarden -zoals vertrouwen- 
raken. Zo staat aanwezigheid al lang 
niet meer gelijk aan productiviteit. 
Bovendien groeit de behoefte aan inspi-
ratie, innovatie en coaching. Ontwik-

kelingen die een mix van mannelijke en 
vrouwelijke eigenschappen vereisen, 
vooral aan de top. Vrouwelijk talent 
benutten is geen ‘gender issue’, anno 
2009 is het een business case. En di-
versiteit van toezicht en bestuur is niet 
langer een wens, maar een voorwaarde 
voor succes geworden. 
Daarbij moeten we ons meer bewust 
worden van de keuzes die we dagelijks 
maken. Het gedrag dat we vertonen en 
belonen. De ambities die we hebben en 
wat voor talent daar voor nodig is. Er 
moeten - kortom - diverse bewustzijns-
processen op gang gebracht worden op 
verschillende niveaus in een organisa-
tie om diversiteit aan de top te creëren. 
Door mensen te confronteren met hun 
gedrag en denken, wordt het collectief 
bewustzijn en de bereidheid te veran-
deren vergroot. Waarmee het thema 
diversiteit begint te bewegen ofwel te 
leven. 
Die beweging creëren, daar geloven wij 
in. Verrassende verbindingen durven 
maken. Als vier professionals met 
een passie voor diversiteit bundelen 
wij onze kennis en netwerk omdat we 
geloven dat het kan. Juist nu. Nu de ba-
byboomers massaal met pensioen gaan. 
Meer dan 50% van de universitaire 
studenten vrouw is. Er behoefte is aan 
inspirerend leiderschap. Aan creatief 
denkend vermogen. Aan innovatie en 
vernieuwing. Juist nu is er ruimte om 
beweging te creëren en verandering te 
realiseren. Zoals sommigen zeggen: A 
crisis is a terrible thing to waste. Laten 
we aan de slag gaan, liefst vandaag nog.
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Patty Schuyff en Peter Paul Kempers.
Schuyff&Kempers Makelaardij
www.schuyff-kempers.nl
info@schuff-kempers.nl

Het vak van makelaar
wordt opnieuw uitgevonden!

Zoals in vele branches funda-
mentele ontwikkelingen zijn, 
is dit proces ook in de 

makelaardij gaande. Vroeger ston-
den voor ieder huis dat te koop stond 
de kopers in de rij, tegenwoordig is 
dat andersom. Er zijn wel kopers, 
maar niet veel en de makelaar moet 
nu juist op zoek naar kopers. 

Wat is de toegevoegde 
waarde van de makelaar
Vroeger werd de unieke positie van 
de makelaar met name bepaald door 
de informatie. De makelaar wist 
welke huizen te koop waren en wat 
de kwaliteiten van de huizen waren.
Tegenwoordig is deze rol voor een 
groot deel overgenomen door de 
website Funda. Een website die met 
duizenden hits per dag heel populair 
is. Natuurlijk was de makelaar ook 
in een later stadium belangrijk om 
een goede prijs uit te onderhandelen, 
maar dit was meestal niet de be-
langrijkste overweging om met een 
makelaar in zee te gaan.

Wat zijn de nieuwe 
ingrediënten?
Voor ons is uitgangspunt geweest het 
vinden van een nieuwe balans tussen 
aandacht voor verkopers van huizen 
in portefeuille en het actief zoeken 

naar nieuwe kopers en daar een 
planmatige benadering op ontwik-
kelen. 

klantcontact gaat op een 
nieuwe manier:
Uitgangspunt voor ons is dat er in 
deze tijd nieuw bewustzijn is ont-
staan op wat ervaren wordt als een 
prettige en succesvolle manier van 
omgaan met elkaar:
- Het contact moet integer zijn: het 
streven moet zijn, het absoluut beste 
te willen voor de klant, waarbij ook 
voor de makelaar een goede zaak te 
doen moet zijn. Er moet dus even-
wicht zijn voor beide belangen. Als 
dit goed besproken wordt door de 
makelaar dan leidt dat tot een open 
verhouding met respect voor elkaars 
belangen.
- Het contact vindt ook op hartsni-
veau plaats. Er is echt contact. Er 
ontstaat een duurzame relatie, die 
past bij zoiets ingrijpends als het 
kopen of verkopen van je huis.
Zoals wij dat op dit moment ook 
horen: “je moet naar Patty of Peter 
Paul gaan, als zij het niet kunnen kan 
niemand het in het Gooi”. 
- consequent,duidelijk en resultaat 
gericht. Belangrijk is diepere mense-
lijke waarden als 
respect, eerlijkheid e.d. ook prak-

tisch te vertalen door “afspraak is 
afspraak”. Gaan voor een goed on-
derhandelingsresultaat voor je klant, 
waarbij we tot het uiterste gaat voor 
onze klant.
 
makelen is topsport, 
zorgen dat je in vorm 
bent…
Belangrijk op dit moment is dus te 
zorgen fysiek en mentaal in topvorm 
te zijn. Hiervoor zijn we regelmatig 
hardlopend op de hei te vinden of in 
de sportzaal. Maar ook is belangrijk 
mentaal fit en weerbaar te zijn. Van 
belang is de successen die nu een 
stuk spaarzamer zijn dan vroeger te 
vieren. Iedere keer proberen we of 
we een succesje, hoe klein ook, te 
verdubbelen. Zo creëren we een sfeer 
van succes en boeken van resulta-
ten in ons kantoor. En ook fouten 
worden gebruikt als kans om van te 
leren. Heerlijk om met elkaar in zo’n 
sfeer te kunnen samen werken.

Deze ingrediënten hebben we ver-
taald in een nieuwe strategie. Heel 
planmatig zijn we actief bezig met 
onze klanten. Dat deze benadering 
vruchten afwerpt blijkt uit de prak-
tijk.
We zijn bezig het vak van make-
laar opnieuw uit te vinden!
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Tipping point in
de gezondheidszorg

Lifeguard, drie ondernemers  
zorgen voor tipping point in 
de gezondheidszorg:

Een bewustere patiënt en lagere 
kosten

Tipping points are “the levels at 
which the momentum for change 
becomes unstoppable  (Gladwell 
2000)

Kent u het boek de TippingPoint? 
In dit boek beschrijft auteur Mal-
colm Gladwell hoe drie typen men-
sen die goed samenwerken, een  
niet te stoppen beweging op gang 
kunnen brengen (“the law of the 
few”), mits het product aantrek-
kelijk is (the “stickyness factor”) en 
het in de juiste context gezet wordt 
(“power of context”). Folef, Pepijn 
en ik zijn zeer verschillend, maar 
werken goed samen en we duwen 
de wereld om ons heen in de goede 
richting. 

In 2002 begon ik samen met Pe-
pijn van der Meulen en Folef Bredt 
het bedrijf Lifeguard. Pepijn en 
Folef als net afgestuurde fysiothe-
rapeuten die er nog een masterstu-
die arbeid- en organisatiepsycholo-
gie aan vast plakten en ik met een 
bankcarrière van zeven jaar achter 

de rug. Pepijn was en is gelukkig 
nog steeds mijn zwager en hij had 
samen met zijn studievriend Folef 
een scriptie geschreven getiteld 
‘als het kalf verdronken is, dempt 
men de put’. Het ging over preven-
tie in de bedrijfsgezondheidszorg. 
Ik kreeg de scriptie onder ogen 
en sprak er met Pepijn over. Hij 
verkondigde me vol vuur dat de 
tandartsen preventie wel voor 
elkaar hadden, maar de rest van de 
gezondheidszorg daar jammerlijk 
in achter bleef. Ik was gegrepen 
door het verhaal. Drie maanden 
later had ik mijn baan opgezegd 
en met mijn vrouw en vijf weken 
oude dochtertje onze woonplaats 
Londen ingeruild voor Maarssen, 
om met Pepijn en Folef een nieuw 
bedrijf op te starten. 

Niet alleen wilden we succesvolle 
ondernemers worden, nog be-
langrijker was  dat we onze visie 
konden neerzetten en een bui-
tengewoon leuk bedrijf zouden 
worden, waar iedereen met plezier 
mee werkt en bij werkt. 

Eerst maar eens meer over onze 
visie: we zijn absolute die-hards in 
ons geloof in preventie. En wat nog 
mooier is, u vindt geen bedrijf dat 

daar zo verstandig mee bezig is als 
wij. En hier komt het: de belang-
rijkste oplossing om de zorg in Ne-
derland (en de rest van de westerse 
wereld) betaalbaar te houden, zit 
hem in het feit dat we burgers weer 
serieus gaan nemen. Helaas zijn 
de meesten vergeten wat het is om 
serieus genomen te worden en zijn 
velen ten prooi gevallen aan wat we 
noemen “aangeleerde hulpeloos-
heid”. Dit begrip, dat raakt aan het 
onbewust incompetent zijn, is de 
doodsteek van de gezondheidszorg 
en de reden waarom de gezond-
heidszorg beter de ziekenzorg ge-
noemd kan worden. Patiënten (dit 
woord geeft al een hele afhanke-
lijke relatie weer) die niet leren om 
meer eigen verantwoordelijkheid 
te nemen, worden steeds afhanke-
lijker van zorg. Natuurlijk vinden 
heel veel mensen dat prettig, zoals 
farmaceuten en zorgondernemers. 
Gelukkig geldt voor het merendeel 
van ‘het personeel’ in de zorg het 
tegenovergestelde, maar ook zij 
ontkomen niet gemakkelijk aan het 
‘behandelsyndroom’. 

Maar hoe gaan we er nu voor zor-
gen (!) dat mensen weer in zichzelf 
leren te geloven als het aankomt 
op gezond zijn, en vooral ook te 

zorG dat 
je blijft 
verbeteren

maak je product SexymanaGe your enerGy, not 
your time
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twijfel aan 
je product

beSpaar op ontwikkelinGonderhandel over prijS don’ts

luisteren naar hun eigen lichaam? 
En waarom is dat zo belangrijk?

Twee voorbeelden onderschrijven 
wat we bedoelen:
Stel: u heeft lage rugpijn. Gaat u 
dan direct naar de fysiotherapeut 
om uzelf minimaal acht keer te la-
ten behandelen voor de mogelijke 
‘ernstige kwaal’? Of informeert u 
uzelf dusdanig dat u weet dat lage 
rugpijn negen van de tien keer 
binnen twee weken overgaat en dat 
het vooral belangrijk is om mobiel 
te blijven? Met de wetenschap dat 
40% van de Nederlandse bevol-
king wel eens rugpijn heeft, is het 
snel duidelijk dat hier veel geld te 
besparen is.

Een tweede voorbeeld: als hartpa-
tiënten na een infarct hun leefstijl 
aanpassen, neemt de kans op een 
tweede hartaanval met meer dan 
20% af. Dat betekent weer minder 
toekomstige ziekenhuisdagen.. .Tel 
uit de winst als maatschappij. 

In de zeven jaar die wij nu bezig 
zijn, hebben we een effectieve 
methode ontwikkeld die tot aan-
toonbare gedragsverandering en 
gezondheidswinst leidt. We hebben 
dit niet op de klassieke betuttelen-
de manier gedaan, maar  bewust-
wording bij onze klanten weten te 
bereiken die veel beter werkt. 

Belangrijk uitgangspunt is een 
aantal fysiologische wetten waar 

onze paar duizend jaar beschaving 
nog erg weinig invloed op heeft 
gehad. Hoe hard we ook ons best 
doen om ons niets van deze wetten 
aan te trekken, we ontkomen er 
niet aan. Dit komt aan bod in onze 
trainingen, die we samen met onze 
partner Mentally Fit aanbieden. 

Daarnaast hebben we geleerd dat 
de juiste ondersteuning, zowel via 
internet als face-to-face, op het 
juiste moment heel goed kan hel-
pen. Hierbij is de mix van gerichte 
multimediale aandacht en begelei-
ding cruciaal. 

En het is ons gelukt  om preven-
tie sexy te maken. Dit hebben we 
onder andere gedaan doorinspi-
ratie te halen uit en aan te haken 
bij het Olympisch Plan 2028. Het 
credo hier is dat de weg er naar toe 
belangrijker is dan de Spelen zelf. 
De grote vraag is of wij ons als land 
achter een collectief doel kunnen 
zetten, of  dusdanig zijn verzuurd 
dat we dat niet meer durven. Laten 
we ons door angst regeren of lei-
den door de gedachte om met iets 
positiefs bezig te zijn? Binnen het 
Olympisch Plan is het verbeteren 
van het welzijn bij de Nederlandse 
bevolking één van de belangrijke 
peilers. Wij hebben gehoor gege-
ven aan de Olympische oproep 
en ons gecommitteerd om bij te 
dragen aan het Olympisch Plan 
2028. Meedoen is belangrijker dan 
winnen. 

Gaan we de wereld veroveren? Wij 
misschien niet, maar ons gedach-
tegoed wel. We zien meer en meer 
deelnemers die vol enthousiasme 
met onze visie en producten aan 
de slag gaan en hun kennis weer 
uitdragen aan anderen. Wij zijn er-
van overtuigd dat we de komende 
decennia een populatie krijgen met 
zorgbewuste cliënten die hebben 
leren luisteren naar hun eigen 
lichaam en geest, ondersteund 
door technologie en kennis die hen 
de mogelijkheid geeft te doen wat 
goed voor hen is. 

Zijn we een bedrijf geworden waar 
men graag wil werken en mee 
samen wil werken? Absoluut; en 
wij zijn nog altijd verbaast wat 
voor supertalenten ervoor kiezen 
om bij een jong en klein(er) bedrijf 
te gaan werken. En onze klanten? 
Daar hebben we heel veel van 
geleerd, en de meest kritische zijn 
bij ons gebleven. Met hen gaan 
we de komende jaren een bijdrage 
leveren aan een zelfbewuster en 
gezonder Nederland. 
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7 pijlers voor een wezenlijk gesprek
Gewoon…toepassen?!

Het was muisstil in de 
ruimte. Iedereen was er 
stil van. “Zo hebben we 

nog nooit met elkaar gesproken..” 
Dit was bijna heilig…” Eindelijk 
kon ik mijn verhaal doen…” waren 
een paar opmerkingen van deelne-
mers aan een gesprek dit voorjaar 
in een gemeente, waar ouders, staf 
en vertegenwoordigers  van de 
gemeente een ochtend met elkaar 
in gesprek waren. Na jaren van 
gedoe, waaronder de persoonlijke 
verhoudingen behoorlijk hadden te 
lijden, was de sfeer in een ochtend 
opgeklaard en was er een oplos-
singsrichting duidelijk geworden, 
die eigenlijk iedereen verbaasde.

Afgelopen jaren ben ik gefasci-
neerd geraakt door dit fenomeen. 
Wat gebeurt er eigenlijk in zo’n 
gesprek? het verbaast me iedere 
keer weer hoe makkelijk het is, om 
echt wezenlijk contact te maken en 
hoe groot het verschil is tussen hoe 
een gesprek vaak verloopt en hoe 
het ook kan. Wonderlijk eigenlijk 
dat we nu pas ontdekken wat de 
ingrediënten zijn van open, onder-
nemende communicatie. De betere 
wereld waarnaar zo velen streven 
blijkt onder handbereik…Dit zijn 

mijn ont-dekkingen, misschien 
helpen ze jou ook?

Wat zijn de 7 pijlers die 
ik gevonden heb?

1. Leg het accent op luisteren 
in plaats van op zenden. Stel 
oordelen uit en luister met 
verwondering. 
Het helpt enorm om door te vra-
gen (“O ja…?”, in plaats van “Ja, 
maar..”)
In het ene geval is er contact, in het 
andere geval een uitwisseling van 
standpunten. Let maar eens op hoe 
vaak dat gebeurt. En probeer maar 
eens hoe moeilijk het is om door 
te vragen op iets waar je het op dat 
moment niet mee eens bent. En 
wat een verrassingen zich openba-
ren als je dat oordeel even opschort 
en je je verdiept in het gezichts-
punt van de ander…
2. De uitkomst is open en 
staat niet van te voren vast. 
Je weet natuurlijk wel wat je graag 
zou willen, of je streefrichting, 
maar hou de uiteindelijke invulling 
van je wens open. Dan ontstaat er 
ruimte voor samen creëren van een 
nieuwe vorm.
Durf beiden je wens in een gesprek 

in te brengen, ook als je weet dat 
die verschillend is, en zoek dan 
samen naar nieuwe wegen. Probeer 
het maar eens bijvoorbeeld met je 
tienerkind of je partner en kijk wat 
er dan gebeurt.

3. Geen macht gebruiken 
maar focussen op inhoud.
Een mooi voorbeeld van deze pijler 
was te zien in de politiek, bij het 
debat een tijdje geleden over het 
ontslagrecht. Weken duurde het 
debat in de media en op allerlei 
plekken. De spanning liep steeds 
verder op, maar er werden nog 
wel steeds argumenten uitgewis-
seld. Tot  premier Balkenende op 
het partijcongres van het CDA de 
woorden sprak: “..Donner is van 
ons…” Op dat moment ging het de-
bat weg van de inhoud en binnen 
de kortste keren zat het muurvast 
en was een commissie nodig om 
het vlot te trekken.

4. Alles mag gezegd worden, 
ja zelfs alles moet gezegd wor-
den (binnen het betamenlijke)
Zeggen wat je denkt en voelt in de 
vorm van een “ik-boodschap” (“ik 
zie…, “daardoor voel ik me….”, “ik 
zou graag willen dat…”) Beginnen 

94



bij de feiten, dan je eigen gevoel 
benoemen en eventueel een wens 
uitspreken. Als je dat op deze wijze 
doet bied je de ander ook de kans 
om daar wat mee te doen. Als 
je het zorgvuldig doet krijg je er 
nooit ruzie over want je hebt het 
over feiten en vandaar uit over je 
eigen gevoelens.. Wat er nog wel 
eens gebeurt is dat  “oorlogstaal” 
gesproken wordt. “Ik voel me 
belazerd..” Daarmee zeg je eigen-
lijk dat de ander je belazert. Het is 
uiteindelijk natuurlijk de toon die 
de muziek maakt…
5. Spreek vanuit jezelf, niet 
vanuit algemeenheden.
Stap uit de algemeenheden. (“ze 
dit.. en ze.. dat”) en maak het 
persoonlijk in een gesprek. Ver-
tel wat de feiten zijn, zoals jij ze 
ziet, vertel wat voor emoties dat 
teweeg brengt. Laat je persoonlijk 
zien. Juist het delen van emotie 
verbindt. Ga er daarbij vanuit 
dat de waarheid niet bestaat. Je 
hebt hooguit perspectieven op de 
waarheid. In het delen met elkaar 
ontstaat weer een nieuw gedeeld 
perspectief met elkaar.
6. Laat binnenkomen-/voel 
wat de boodschap met je doet.
Ik was bij een bijeenkomst over het 

milieu. Er werd van alles gezegd, 
totdat één van de deelnemers zei 
het gevoel te hebben, dat we hier 
aan het praten waren over de 
situatie in plaats van dat we ook 
voelden wat dat met ons deed. Ze 
vertelde dat ze het gevoel had dat 
“de aarde moe is.. moe is van alle 
vervuiling, moe is van de troep 
in de oceanen. Moe…”Ze vertelde 
dat op zo een indringende manier, 
dat gelijk bij een paar gespreks-
deelnemers de tranen in de ogen 
kwamen. Het gesprek dat daarop 
volgde kwam veel dichterbij…
Kijk maar eens hoe vaak we praten 
over tennissen in plaats van ten-
nissen…
7. Reflecteer als de inbreng 
van iemand emotie bij je te-
weeg brengt.
De essentie van deze pijler zit in 
het reflecteren. Als je heel boos of 
heel verdrietig wordt van iemands 
inbreng zit daar huiswerk. Waar-
om wordt je daar boos over: wat 
zegt dat over de ander en wat is je 
eigen deel daarin. Als het neutraal 
is glijdt het gewoon af, dan kun 
je met mededogen luisteren naar 
iemands inbreng. Essentieel is dat 
je zelf verantwoordelijkheid neemt 
voor je emoties en niet de ander 

of de omstandigheden de schuld 
geeft. Een helpende uitspraak hier-
bij is: “Het gaat nooit over de om-
standigheden. Het gaat over hoe je 
reageert op de omstandigheden” 

Veel plezier met ondernemen. 
Misschien helpen deze pijlers 
je verder?
(voor geïnteresseerden is een 
uitgebreide versie van dit artikel 
beschikbaar)

Peter van der Vliet is bruggen-
bouwer met passie. Zijn focus is 
helderheid brengen op  
“hete plekken”.
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Hoe het zo gekomen is, 
wordt hun wel gevraagd. 
En dan zeggen ze: het 

ging allemaal zo gewoon. De 
beste schaatser van de wereld is 
zo gemakkelijk te benaderen, zo 
positief ingesteld naar anderen toe. 
Voor je het weet, maak je deel uit 
van zijn staf. Twee Friezen maken 
sinds kort onderdeel uit van de BV 
Shani, ook wel Team Davis.
 
Het begon zo. Wietze Jongsma, uit 
Oosterwolde, en John Postma, uit 
Gorredijk, waren supporters op 
afstand, bewonderaars van Shani 
Davis, de man die schaatsen er al-
tijd zo gemakkelijk laat uitzien. Ze 
herkenden de passie, de werklust 
en de bereidheid tot offers van de 
Amerikaan. En ze kwamen in actie. 
Jongsma was de eerste. De Fries, 
in het dagelijks leven bemiddelaar 
in ‘engineering solutions’, kwam 
in maart 2008 in contact met de 
familie Davis. ‘Ik was naar het 
Thialf stadion. Shani was daar aan 
het trainen. Er zat een vrouw op 
de tribune, dat was Cherie, Shani’s 
moeder. Ik bood haar een kopje 
koffie aan en van het één kwam 
het ander.’ De vuile was van de 
schaatser ging een dag later al mee 
naar Oosterwolde. Weer later zaten 

moeder en zoon – ‘een Siamese 
tweeling’ volgens Jongsma – bij de 
Friese familie aan tafel. 

In november 2008 hadden Shani 
en ik weer afgesproken in Hee-
renveen. ‘Op de weg terug naar 
huis dacht ik, hier rijdt een trein 
voorbij. Stap ik erop? Of laat ik 
hem voorbij rijden? ‘Want het kan 
toch niet zo zijn, dat een feno-
meen als Davis, de eerste zwarte 
schaatser die olympisch kampioen 
wordt, geen sponsorcontracten 
heeft. Want dat hoorde ik tijdens 
dat gesprek in Tjaarda. Shani en 
ik kwamen tot een mondelinge 
overeenkomst dat ik me zou gaan 
inspannen om sponsoren voor hem 
te werven.
 
Jongsma had contacten met Acte-
mium die binnen enkele dagen tot 
een sponsorcontract leidden  ‘Ik 
werk als consultant voor dat be-
drijf, één van mijn drie opdracht-
gevers. Actemium is onderdeel van 
de multinational Vinci. Ik kreeg 
de Nederlandse topman enthousi-
ast om Shani te sponsoren. Toen 
het sponsorcontract getekend 
was, zei Davis tegen Jongsma: ‘Jij 
bent mijn Nederlandse manager.’ 
Jongsma: Shani zei ook: ik mag 

dan snel zijn, maar jij bent sterk. Ik 
voelde me vereerd. Dat motiveert. 
We hebben een gelijkwaardige 
verhouding.  ‘Hij is als alle top-
sporters, van nature aartslui, zeker 
als het op andere dingen dan sport 
aankomt. Bij hem is het extreem. 
Zelfs geldzaken laat hij aan een 
ander over. Hij wil geen afleiding.’

Jongsma zit sinds zijn overeen-
komst met Amerika’s beste schaat-
ser bijna dagelijks te ‘skypen’, met 
moeder Cherie. Jongsma: ‘Overdag 
doe ik mijn eigen werk. En 
’s avonds kan ik, door het tijdsver-
schil met Chicago, de dagelijkse 
zaken afhandelen voor Shani. Het 
was dit jaar af en toe niet gemak-
kelijk voor mijn gezin. Ik zat ineens 
’s avonds ook achter de computer.’ 

Ook moest Jongsma deze zomer op 
acquisitie voor zijn schaatser voor 
meerdere nieuwe sponsorcontrac-
ten. Het bestaande contract met  
Actemium werd moeiteloos ver-
lengd maar het UWV Werkbedrijf 
haakte helaas af. Jongsma: ‘Ik had 
een Shani Davis Tour klaar, door 
vier Nederlandse steden, gespon-
sord door UWV werkbedrijf. Met 
clinics en speed-meets. Maar toen 
sloeg de crisis toe, 150 duizend 
werklozen erbij. Het UWV Werk-
bedrijf kwam om in het werk. Dit 
kunnen we niet meer waarmaken, 
zeiden ze.’De zoektocht naar nieu-
we sponsoren verloopt dan ook 

volG en vertrouw op je Ge-
voel, want dat Geeft je veel 
informatie

weeS beScheiden bekijk SituatieS vanuit ver-
Schillende invalShoeken
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niet Stoppen na een teleur-
StellinG, maar doorGaan en 
vaSthouden aan je doelStel-
linG

de weG naar 
SucceS kan erG 
lanG zijn, door-
zetten duS

moeizaam in deze lastige markt. 
‘Het credo is: heel graag, maar niet 
nu.’ Ik had dan ook regelmatig 
te maken met het incasseren van 
teleurstellingen, van deals die toch 
niet doorgingen en waar ik Shani 
niet mee wilde belasten.
 
Tussen de bedrijven door is het 
zaakwaarnemerschap van Jong-
sma breed geworden. Hij bemoeit 
zich actief met het welzijn van zijn 
schaatser. Toen die na een valpartij 
in Kolomna, zijn schaats brak, in 
februari fysiek en mentaal uitgeput 
en met een beenwond (achttien 
hechtingen) naar Heerenveen 
kwam, werd het tijd voor een extra 
behandeling. Hier kwam het an-
dere deel van de Friese connectie, 
masseur John Postma, in beeld. 
Jongsma: ‘Shani traint gigantisch 
hard, deze zomer zelfs harder dan 
ooit. Maar zijn verzorgingsniveau 
is daar niet mee in overeenstem-
ming. Hij heeft niet zoals gebrui-
kelijk bij Nederlandse ploegen drie 
keer per dag verzorging. Het gaat 
te pas en te onpas, veel te weinig in 
mijn ogen.’
 
 Jongsma bracht Davis naar mas-
seur John Postma in Gorredijk. 
Ik was er zelf onder behandeling 
en kende het verhaal van Rintje 
Ritsma die na een ongeval met een 
kite door Postma weer op de been 
was gebracht. Ritsma schaatste 
vervolgens de snelste 5 kilometer 

uit zijn carrière. 
‘Don’t hurt, don’t hurt’, had Davis 
op de massagetafel geroepen. 
Doe het voorzichtig aan, had ook 
Jongsma zijn masseur aangeraden. 
De behandeling sloeg dermate 
goed aan dat de wereldkampioen 
sprint een dag later de 1500 meter 
in Thialf won. Daarvoor was er al 
het bericht, Postma’s behandeling 
was door Shani als verbazingwek-
kend goed aangemerkt.
  
De 47-jarige masseur, ook van 
pony’s en paarden, werd vanaf 
dat moment tot de begeleidings-
staf gerekend. Volgens Shani is 
John Postma de beste masseur ter 
wereld. Wat John in een uurtje 
met me gedaan heeft, dat kan 
geen mens, zei hij. Postma: ‘Ik 
krijg hier mensen uit heel Europa. 
Ik kan mijn techniek niet uitleg-
gen. Ik heb mijn diploma sport-
masseur. En daarna mijn kennis 
uitgebreid’.‘Ik zeg, het is een gave. 
Ik heb de handen, bijzondere 
handen volgens mensen als Rintje 
en Shani. Ik adverteer nooit. Ze 
komen uit alle windstreken naar 
me toe. Shani was toen in februari 
een uitdaging. Hij kon na die val-
partij niks. Hij was stijf en ziek en 
had een hele week op bed gelegen. 
Hij was niet in goede doen, maar 
de volgende dag won hij wel een 
wereldbeker.’
 Bij wijze van nieuwe luxe is mas-
seur Postma deze zomer vier dagen 

naar Salt Lake City geweest, het 
trainingskamp van Davis. ‘Ik heb 
niks van Salt Lake gezien. Ik ben 
alleen maar aan het masseren 
geweest. Shani gezien in training. 
Voorlopig is het liefdewerk oud 
papier. Maar als er een grote spon-
sor komt, verandert dat wel. Of ik 
meega naar de Spelen van Vancou-
ver, geen idee.’ Jongsma: ‘Waar 
dit eindigt, is voor ons beiden een 
vraagteken’.
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Anthony Migchels
De Gelre
www.gelre-handelsnetwerken.nl
realcurrencies.wordpress.com

Verbeter de wereld,
begin bij het geld

Veel mensen denken dat 
banken geld uitlenen dat 
andere mensen er sparen. 

Dat is echter een vergissing. Ban-
ken maken het geld dat ze uitlenen. 
Dus als je naar de bank toestapt 
om een hypotheek te vragen voor 
je nieuwe huis, dan wordt dat 
geld ter plekke aangemaakt in een 
computerprogramma. Met in feite 
niet meer dan een simpele druk op 
de knop.
 
Geldcreatie is een eenvoudige 
boekhoudkundige actie. Het enige 
dat een bank eigenlijk doet is in het 
computerprogramma je het recht 
geven bijvoorbeeld twee ton in de 
min te gaan. Omdat vrijwel alle 
geld tegenwoordig electronisch is, 
kan dat gemakkelijk. Dit is belang-
rijke informatie, want als je die 
hypotheek van twee ton aangaat, 
betaal je in de dertig jaar daarna 
zo’n zes ton terug: twee ton voor de 
lening en vier ton rente.
Je betaalt dus eigenlijk vier ton 
rente voor een druk op de knop.
Een ander probleem is, dat banken 
als geldscheppers in feite bepalen 
waarin wel of niet geïnvesteerd 
gaat worden. Ze lenen simpelweg 
geen geld uit voor investeringen 

die ze niet zien zitten.
Een bizarre situatie: commerciële 
organisaties die geen ander doel 
hebben dan zichzelf te verrijken 
bepalen voor de samenleving 
waarin we investeren.

En waarin investeren banken? 
In Monsanto. In Big Pharma. In 
oliemaatschappijen, wapenin-
dustrieën, martelwerktuigen en 
natuurlijk staatschulden, waarmee 
de oorlogen in Irak en Afghanistan 
worden gefinancierd. De kans dat 
deze organisaties gaan investeren 
in een wereld die juist verlost wil 
zijn van dit soort uiterst lucratieve 
activiteiten is nul. De andere kant 
van de medaille is wel, dat het 
goed nieuws is dat zo’n belangrijk 
product als geld erg gemakkelijk en 
goedkoop te produceren valt.
We hebben namelijk geld nodig. 
Om spullen te ruilen en om de 
nieuwe wereld te bouwen waar we 
zo naar verlangen.
Het geld van banken (Euro, Dol-
lar, Ponden etc.) is daar niet voor 
geschikt. Als we voor onze lange 
termijn investeringen veelvou-
den van de investeringen moeten 
ophoesten aan rente, dan komen 
we er niet. Nog los van het feit dat 

banken veel te veel belang hebben 
bij de status quo.

De oplossing is echter eenvoudig 
en volop in ontwikkeling. Geld 
bestaat namelijk bij de gratie van 
de afspraak het te accepteren. Op 
dit moment accepteren we al-
leen maar Euro, omdat we dat zo 
gewend zijn. Maar niets let ons 
af te spreken ook andere eenhe-
den te gebruiken. Ga betalen met 
andere eenheden dan Euro. Het is 
de belangrijkste bijdrage die ieder 
individu kan leveren aan de tot 
standkoming van een werkelijk be-
tere wereld. Zo belangrijk, dat als 
we dat niet doen, we al die andere 
geweldige ideeën gerust kunnen 
laten zitten.

Ga met andere eenheden dan 
euro betalen

je neuS ophalen voor econo-
mie en Geldzaken. doordat 
zoveel menSen dat doen, kan 
het zo doorGaan
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Crispijn Oomes
Stichting Speelman Wereldmuziek
Postbus 4105
7200 BC Zutphen
Tel. 0575-5729999
www.speelman.nl
info@speelman.nl

Een speelman kan 
heel wat losmaken

Mijn naam is Crispijn 
Oomes en ik ben ma-
kelaar in wereldmuziek 

(volksmuziek, traditionele mu-
ziek). Ik breng muzikanten in 
verbinding met elkaar, met platen-
boeren, zalenboeren, met publiek, 
met ondernemers en particulieren, 
met schrijvers, met radio- en TV-
makers. 

Stichting Speelman biedt volksmu-
ziek en wereldmuziek aan, ge-
speeld door authentieke vertegen-
woordigers van volksculturen uit 
alle windstreken. Uit Europa, Azië, 
Afrika en Amerika. Onze klanten 
zijn theaters, concertzalen, kleine 
ambiances, festivals, bedrijfs-
evenementen, commerciële en 
ideële organisaties, maar ook par-
ticuliere bruiloften en begrafenis-
sen. Via www.speelman.nl vindt u 
muziek voor elke gelegenheid, voor 
iedere doelgroep: zowel cultuur 
als amusement, luistermuziek en 
dansmuziek, voorgrond of achter-
grond.

Mijn hart gaat uit naar muzi-
kanten die hun ziel op de snaren 
leggen. Muziek is het vehikel 
waarmee mensen al vele eeuwen 

lang verdriet, vreugde, saamhorig-
heid, strijdbaarheid, trots, angst, 
wanhoop, verlangen en liefde 
uitdrukken, op een manier waar 
dikwijls woorden tekort schieten. 
Mijn muzikanten hebben het hart 
op de tong, op de snaren, in hun 
fluit, in de handen waarmee ze op 
de trommel slaan en in de voeten, 
waarmee ze dansen. De muzikant 
speelt, zingt en danst niet alleen 
om zijn eigen verdriet, wanhoop, 
vreugde etc. uit te drukken, maar 
ook dat van jou en mij. Het is de 
heilige plicht van elke muzikant 
om jouw gevoelens los te maken, te 
ontwaken, te bevrijden, zodat jij ze 
bewust wordt, ze beleeft en uitleeft. 
Een goede muzikant dekt je gevoe-
lens niet toe, maar maakt ze los. 

Sinds de uitvinding van de radio 
zingen we niet meer. Sinds de 
uitvinding van de anti-depressiva 
huilen we niet meer. Het is vreemd 
dat anti-depressiva wel in het 
ziekenfonds zitten en muzikanten 
niet.  Elk mens zou maandelijks 
minstens één keer zijn muziekshot 
moeten halen. Om die reden moet 
muziek in het ziekenfondspakket! 
En dan geen ingeblikte muziek, 
die via een koptelefoon tot ons 

komt, maar levende muziek, die je 
zelf kunt spelen, zingen, dansen of 
meebeleven. 

Eeuwenlang hebben muzikanten 
deze rol vervuld. Levende muzi-
kanten brachten levende muziek, 
volksmuziek, bij alle denkbare 
gelegenheden: geboorte, trouwen, 
ziekte, dood, lentefeest, oogst-
feest. Deze makelaar spant zich 
in om iets van dit verloren gegane 
gebruik weer tot werkelijkheid te 
maken. Zijn product is volksmu-
ziek: laagdrempelig, dichtbij, recht 
uit het hart, met liefde gebracht 
en met een heleboel temperament, 
levenslust en melancholie. 

alS u een concert, evenement 
of party orGaniSeert, profileer 
uzelf dan door uw muziekkeuze. 
kieS niet een Grijze middenmoot, 
Geen everGreenS, probeer het 
niet iedereen naar de zin te ma-

alS u wereldmuziek of volkS-
muziek wilt verSterken, huur 
dan een GeluidStechnicuS 
in die kan omGaan met het 

Specifieke muziek-
keuze een onder-
Scheidend karakter 
aan uw evenement
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verSterken van akoeStiSche 
inStrumenten. dat iS namelijk 
veel moeilijker (en kwetS-
baarder) dan het verSterken 

van elektriSche 
inStrumenten

ken (dat lukt toch niet). maar 
kieS een muziekStijl waarmee u 
zich wilt laten kennen, muziek 
die verbonden iS met uw iden-
titeit. uw GaSten zullen dit 
waarderen. bovendien Geeft een 



Martijn Blom
030 – 276 7117 
www.droomzaken.nl
martijn@droomzaken.nl

Tot je knieën
in de drek…

Als jongen van 11 zag ik de 
bal vanuit een onmogelijke 
hoek in het doel vallen. 

Velen met mij. Marco van Basten 
scoorde en Oranje was voor het 
eerst Europees Kampioen. Sinds-
dien droom ik ervan in het Neder-
lands Elftal te spelen. Niet realis-
tisch, maar wel een droom. 
Als ik vertel dat ik heb gedroomd 
dat ik kan vliegen, kan niemand 
daar wat van zeggen. In een droom 
kan alles. Dromen kan iedereen. 
Maar ook het lef hebben er wat 
mee te doen lijkt een minder fre-
quent voorkomende eigenschap. 
Juist dit kenmerkt volgens mij een 
ondernemer. 
Om je droom waar te maken, moet 
je de droom ook een beetje los 
durven laten. En dat is vaak eng. 
Als je een droom concreet gaat 
maken, is het eigenlijk geen droom 
meer. Maar dat is juist de bedoe-
ling! Als de vroege dromers over 
vliegen waren blijven steken bij 
een vogelpak, hadden wij nu heel 
andere vakanties. 
Een ondernemer kenmerkt zich 
mijns inziens verder door een on-
stuitbaar enthousiasme en door-
zettingsvermogen. Sinds ik in 2003 
mijn eerste bedrijf opzette, heb ik 

mij volledig overgegeven aan het 
ondernemerschap. In de onderne-
merschapliteratuur heet dit  ook 
wel ‘focus’, maar het gaat volgens 
mij vooral om 100% gaan voor 
waar je in geloofd. Ik participeer 
dus ook nooit in een onderneming, 
als de directeur er voor de zeker-
heid nog een baantje naast heeft. 
Verder moet een ondernemer dur-
ven delen. Deel je ideeën, je kennis 
en je ervaringen. Alleen dan kom je 
echt verder. Eén persoon, met één 
brein en één idee gaat de wereld 
echt niet meer veroveren. Die 
tijd is wel voorbij. Zo liggen veel 
patenten te roesten op een plankje 
bij kenniscentra of multinationals. 
Als daar niks aan gedaan wordt, 
blijft innovatie in Nederland niet 
meer dan een leeg begrip. Delen is 
vermenigvuldigen!
Afgelopen jaar reisde ik alweer 
voor de vierde keer af naar Fin-
land. Daar speelde ik op het WK 
Moerasvoetbal. In het Nederlands 
Elftal. Dit staat symbool, voor mijn 
visie op ondernemen: de droom 
is uitgekomen, je moet er bij een 
wedstrijd vol voor gaan en vol 
enthousiasme je ervaringen met 
anderen delen om telkens weer een 
team te kunnen formeren. Tot slot 

is moerasvoetal en alles er omheen 
ook vooral erg leuk. Iets wat voor 
ondernemen natuurlijk niet anders 
is. 
Nog voor begon met ondernemen, 
sprak ik een ervaren organisatie-
adviseur. Duur pand, duur pak en 
dure auto. ‘Goede professionals 
weten wat het is om tot hun knieën 
in de drek te staan’: zei hij. Die 
uitspraak heb ik altijd onthouden. 
Volgens mij is het tijd voor een 
nieuwe versie: ‘Goede onderne-
mers zijn steeds opnieuw bereid 
om tot hun knieën in de drek te 
stappen’. 

Martijn Blom
Droomzaken investeert en parti-
cipeert in kansrijke ondernemers 
die ze helpt om hun dromen om te 
zetten in rendabele zaken. 
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e-office, 
Roland Hameeteman 
www.e-office.com

Wat kan je doen om een
goed imago te garanderen op internet?

“Stop jezelf en anderen voor de gek te houden.”

weeS eerlijk over je fouten 
en SucceSSen

denken dat je communicatie 
(online & offline) kunt con-
troleren

deel kenniS 
met anderen en 
verbaaS je over 
het effect

niet conSiStent 
zijn in je com-
municatie

weeS vollediG jezelf alS menS 
en alS orGaniSatie

eGoiStiSch zijn en alleen 
maar ‘nemen’
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Eric Hubers
Royaal Ontbijt & Lunch
Website: www.royaalbelegd.nl 
e-mail: info@royaalbelegd.nl 

Blijven dromen of 
gewoon doen?

Voor veel mensen is het een 
droom om ooit een eigen 
bedrijf te beginnen. In alle 

vrijheid je eigen werk indelen zon-
der dat een baas je vertelt wat te 
doen. Toch zijn er maar weinigen 
die het ook daadwerkelijk doen.

De onzekerheid van het onderne-
merschap en de vele zaken waar je 
rekening mee moet houden schrikt 
veel mensen af. Met een vaste baan 
weet je waar je aan toe bent en 
het is de menselijke natuur die je 
doet vasthouden aan deze zeker-
heid. Mijn passie is echter om voor 
mezelf te werken, mijn eigen tijd 
in te delen en dingen te doen die ik 
leuk vind. 

Door de jaren heen heb ik vele 
ideeën gehad. Ik heb bijvoorbeeld 
nagedacht over een snackbar, een 
café, een backpackershostel in het 
buitenland, een webshop voor ver-
zekeringen en een Bagelbar. Ideeën 
genoeg dus. Maar waarom blijven 
dromen en niet gewoon doen? 

1 januari 2010 is de start van 
Royaal Ontbijt & Lunch in Sneek. 
Ik zal mij richten op zowel het 
bedrijfsleven als de particulier 

primair op het gebied van ont-
bijt- en lunchservice. Daarnaast 
worden ook andere aanverwante 
diensten zoals campagne ontbijt, 
(luxe) hapjes, overwerkmaaltijden 
en high teas e.d. aangeboden. Een 
belangrijk onderdeel van de dienst 
is de bezorgservice. Daarnaast is 
het assortiment ruim en uniek te 
noemen. Het assortiment is terug 
te vinden op een heldere en over-
zichtelijke website 
www.royaalbelegd.nl. Via deze 
website kunnen ook bestellingen 
worden geplaatst. De activiteiten 
zijn sterk afgestemd op de hui-
dige trends en ontwikkelingen in 
de markt. We hebben het hierbij 
vooral over gezond, gemak, 
goedkoop en genot. Er wordt 
veel gewerkt met eerlijke, verse en 
lokale producten. Voor mij geldt 
dat een langgekoesterde droom nu 
werkelijkheid wordt.  

Stel jezelf de vraag, wat zou ik 
nu het liefst met mijn leven doen 
en ga dat vervolgens doen. Het 
klinkt zo simpel en toch zijn er 
heel weinig mensen die het doen. 
We denken teveel in problemen en 
risico’s en te weinig in oplossingen 
en kansen.

Een eigen onderneming beginnen 
is niet zo moeilijk, als anderen het 
kunnen waarom zou jij het dan 
niet kunnen? Je hoeft niet alles te 
weten of een briljant idee te heb-
ben om succesvol te worden.

Doen wat je leuk vindt is het be-
langrijkste, de rest komt vanzelf als 
je bezig gaat.

Voor mensen die erover denken 
om ondernemer te worden is mijn 
advies dan ook om hier eens seri-
eus over na te gaan denken en een 
beslissing te nemen. Dwing jezelf 
keuzes te maken en kom erachter 
wat je echt graag wilt doen. 

niet uitStellen 
maar nadenken, 
beSliSSen en 
doen!

weeS creatief en toon lef 
maar durf ook fouten te 
maken

viSualiSeer je GewenSte 
toekomSt
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Naar een 
duurzame samenleving…

Hoewel het al jaren het ge-
sprek van de dag is, wil het 
nog niet echt vlotten met 

een duurzame samenleving. People 
4 Earth wil hier verandering in 
brengen. We zijn gestart met een 
wereldwijd platform en één univer-
sele standaard voor betrouwbare 
producten en diensten.

De roep om duurzame producten 
en diensten wordt steeds lui-
der. Niet alleen consumenten en 
overheden, maar ook NGO’s en het 
bedrijfsleven maken zich zorgen 
over de uitputting van de aarde. 
De consument verwacht duurzame 
producten en bedrijven willen 
graag hun inspanningen op dit ge-
bied aantonen, maar het ontbreekt 
aan één universele standaard om 
dit te meten en te waarborgen. De 
People 4 Earth Standaard omvat 
alle aspecten van duurzaamheid. 
Wij hanteren de begrippen Pure, 
Fair, Life en Renew. Pas zó kun 
je een product of dienst compleet 
op duurzaamheid beoordelen en 
uiteindelijk certificeren.

Ook producenten vragen  om zo’n 
wereldwijd objectief meetbaar 
instrument. Zij worden gecon-

fronteerd met wensen en eisen 
van consumenten en overheden, 
maar weten soms niet hoe ze daar 
invulling aan moeten geven. Onze 
standaard geeft ook het bedrijfsle-
ven antwoorden.

Het is ook onze doelstelling om 
de vele versnipperde initiatieven 
op het gebied van duurzaamheid 
te koppelen. Economische groei 
moet gelijk opgaan met duurzame 
groei en we kijken niet alleen naar 
het milieu, maar zeker ook naar 
het menselijk aspect. Wij willen 
consumenten stimuleren bij het 
hanteren van een duurzaam gedrag 
en bedrijven motiveren om de 
duurzaamheid van hun producten 
en diensten te verbeteren.

De oprichting van het internatio-
nale interactieve People 4 Earth-
platform is daarom een belangrijk 
stap in de goede richting. Hier 
wordt de wereldwijde “stem van 
de consument” verbonden met  
internationale product- en markt-
kennis van het bedrijfsleven. In het 
platform brengen ook overheden 
en instellingen (Universiteiten, 
NGO’s) hun kennis en wensen in. 
Zo werken alle betrokken partijen 

aan betere en duurzamere pro-
ducten en diensten en daar heeft 
iedereen baat bij. 

Het streven naar een duurzame 
samenleving kan versneld worden 
door een international aanpak. 
Ambitieus? Jazeker, maar ook 
haalbaar. Inmiddels heeft People 
4 Earth kantoren in Ermelo en 
Washington. Begin 2010 wordt een 
kantoor geopend in Azië zodat we 
echt globaal kunnen opereren.

Bedrijven kunnen Business Partner 
worden van People 4 Earth en een 
certificering en keurmerk krijgen. 
Onze organisatie biedt hen een 
breed dienstenpakket om ze te hel-
pen bij het duurzamer maken van 
hun producten e diensten. Actieve 
betrokkenheid in een continue-
proces is een voorwaarde. Dit geldt 
ook richting de consument die kan 
participeren in de ontwikkeling 
van de duurzaamheidstandaard. 
Bewustwording van het consumen-
tengedrag is daarom een andere 
belangrijke factor. Het geven van 
praktische informatie en gerichte 
oplossingen vergemakkelijken het 
maken van de juiste keuze en aan-
schaf van een duurzaam product.

het GlaS iS halfvol. alS een 
bedrijf met een nieuw initia-
tief beGint, deze poSitieve Stap 
waarderen en niet alleen kijken 
naar wat er noG niet Gedaan iS

belerend praten over duur-
zaamheid. praat poSitief !

GreenwaShinG: alS bedrijf/
perSoon je duurzamer voor-
doen dan je daadwerkelijk kan 
waarmaken
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Gert Withaar 
www.people4earth.org



Kasper Klaarenbeek 
Ontwikkelingspartner
0318-300251
www.talenten-en-teams.nl
kasper@talenten-en-teams.nl

Gewoon 
doen!

Even kennismaken:
Als selfmade man, leerde 
Kasper om met ambitie, 

focus en inzet zijn talenten te 
ontwikkelen en om te zetten in 
concreet resultaat. Deze combina-
tie bracht hem ruim 20 jaar lang in 
zeer verschillende management- 
en directiefuncties van leidende 
ondernemingen als WE, Kruidvat, 
Achmea en DA. Ervaring is volgens 
Kasper Klaarenbeek echter niet 
meer dan een mooie herinnering. 
Het biedt voor de toekomst geen 
garanties, helemaal nu de wereld 
om ons heen fundamenteel veran-
dert. 
Sinds 2002 is Kasper Klaaren-
beek de ontwikkelingspartner van 
ondernemers en ondernemende 
bedrijven als Interim-manager, 
Trainer, Consultant en Topcoach. 
Baanbrekende prestatieverbete-
ring, Internal branding, leider-
schap- en talent-ontwikkeling zijn 
daarin zijn expertise gebieden. 
 
Kasper’s stijl is direct én vriende-
lijk tegelijk. Hij werkt per definitie 
interactief en slaat ogenschijnlijk 
moeiteloos de brug tussen het doel 
van de bijeenkomst en de beleving 
van de deelnemers. 

Zijn enorme repertoire aan anek-
dotes, korte ervaringsoefeningen 
en interactie-modellen staat garant 
voor een impactvolle bijdrage. 
Resultaat én verbinding staan 
dus centraal in zijn bijdrage aan 
bijvoorbeeld kick-offs, congressen, 
sales meetings, jaarvergaderingen, 
inspiratiesessies, klantenevene-
menten, management-sessies, 
ontwikkelingsprogramma’s, team-
ontwikkeling en bijeenkomsten. 

eigen-wijze tips voor succes 
in nieuwe tijden:
Nieuwe tijden vragen nieuwe 
manieren van denken én doen. 
Analyse en onderzoek heeft niet 
zo veel zin, wat we nu meemaken 
heeft geen historie. De noodzaak 
en gelegenheid om de inzet en kan-
sen van jezelf, je team, je bedrijf, 
je segment, je markt te veranderen 
is NU. Ik ben ervan overtuigd dat 
individuen én organisaties meer 
dan ooit zullen moeten werken aan 
het mobiliseren van hun talenten 
om B.T.W. (Bewezen Toegevoegde 
Waarde) te leveren en excellent te 
presteren.  De kracht om samen te 
werken aan flexibiliteit en voort-
durende ontwikkeling, zal volgens 
mij succesvolle bedrijven van de 

toekomst snoeihard scheiden van 
de zwakkere. De vereiste slag-
kracht vraagt van ondernemers, 
zijn team en partners dat ze elkaar 
kennen, vertrouwen, aanvullen en 
gezamenlijk ‘gaan’ voor succes.

Waar ‘geloof’ jij eigenlijk is?
Het Chinese teken voor crisis 
bestaat uit twee tekens: ‘gevaar’ en 
‘kans’. In de rijke historie van yin 
en yang waarin de tegenstellingen 
elkaar in evenwicht houden én een 
geheel vormen zou je kunnen zeg-
gen dat ze tot elkaar veroordeeld 
zijn. In Nederland is het haast 
“not done” (mooi Nederlands J) 
om deze polariteit nog te zoeken. 
Mijn advies aan ondernemers en 
managers is het gevaar op een 
reële manier zo groot concreet 
en  mogelijk te maken EN samen 
met hun medewerkers, partners 
en klanten weer kansen te pak-
ken. Durf je te onderscheiden. 
Maar ruzie om (weer) te winnen en 
voorkom dat je gaat geloven dat de 
gevaren zo groot zijn dat je er niet 
omheen, onderdoor, bovenlangs of 
doorheen kunt. Als jij gelooft in het 
gevaar, krijg je gelijk. Als je gelooft 
in de kans ook!
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manage mensen, geen cijfers
In de afgelopen jaren hebben veel 
managers en medewerkers gedacht 
dat de werkelijkheid bestond uit 
het dashboard dat ze van control 
kregen. Niets is uiteraard minder 
waar. Het succes van bedrijven 
wordt gemaakt of gebroken door 
de mensen die er werken. Zij zetten 
hun talenten graag in om succes te 
realiseren. Daar vragen ze echter 
wel wat voor terug:
•  Waardering en (h)erkenning 

van hun eigenheid/kwaliteit én 
prestaties

•  Eerlijkheid en duidelijkheid over 
keuzes en de gevolgen daarvan

•  ECHT teamwork waarin rangen 
en standen niets zeggen over 
gelijk hebben

•  Realiteitszin en visie: nu én 
straks, korte termijn én lange ter-
mijn, ratio én emotie, persoonlijk 
én zakelijk, 

•  Dialoog in plaats van communi-
catie: praat niet over me, praat 
niet tegen me maar praat met me!

Pas de 3-h regel toe!
•  Hart: oprechte betrokkenheid 

en bereidheid om een emotio-
nele relatie aan te gaan met je 
medewerkers, zakenpartners en 
klanten die verder gaat dan de 
enkelvoudige transactie

•  Hoofd: het moet gewoon klop-
pen! De inhoud van je verhaal, 
het overzicht en de afweging van 
belangen, de cijfers en feiten 
moeten juist, tijdig en volledig 
zijn. (als je nu denk: ‘natuurlijk!’ 
dan daag ik je uit dit eens kritisch 
te laten toetsen door een ander. 
Laat je verrassen en ontdek dat 
die ander altijd nog meer waarde 
toevoegt.

•  Handen: beleid omlaag, acties 
omhoog. Word jij betaalt voor 
wat je weet of voor wat je ermee 
doet? Toegevoegde waarde leve-
ren is (ook) gewoon werk! 
... en als ik je hierbij  
kan helpen, hoor ik het graag.

Geniet van elke tegenslag, 
elke keer kom je namelijk 
dichter bij de oplossing!

tot slot nog een aantal mooie 
doordenkers!
•  Teamwork is de kwaliteit om 

samen-te-werken aan een geza-
menlijke visie en vaardigheid om 
individuele- en organisatiedoelen 
parallel te laten lopen. Het maakt 
het voor gewone mensen mogelijk 
ongewone resultaten te bereiken.

•  Ga naar je mensen toe, leef en 
werk met ze, leer van ze en houd 
van ze. Start met wat ze weten, 
bouw op wat ze hebben. Het werk 
van de beste leiders is gedaan als 
de mensen hun doelen hebben 
gehaald, hun werk af hebben 
en zeggen “We hebben het zelf 
gedaan.”

•  Als je net iets meer geeft dan de 
ander verwacht, krijg je altijd veel 
meer terug dan jij had durven 
verwachten.

•  Vertaal je missie in een onverge-
lijkbare ervaring.

•  Je weet nooit van te voren waar-
mee je iemands dag bijzonder 
maakt!
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Het bestuur van Kamion   
website: kamionzutphen.nl   
e-mail: kamion@hetnet.nl

Kamion, 
samen je eigen zaak

Het ondernemersnetwerk 
‘Kamion, samen je eigen 
zaak’  bestaat bijna vier 

jaar en heeft zo’n 75 ondernemen-
de leden, allemaal eenpitters. De 
meeste leden komen uit Zutphen 
en zijn de laatste jaren gestart. Van 
timmerman tot coach, van grafisch 
vormgever tot meubelmaker en 
van boekhouder tot bioboer; de 
club kent veel smaken. De kracht 
van Kamion is het grote netwerken 
en de vele persoonlijke contacten. 
Leden werken samen, geven elkaar 
opdrachten, verwijzen door en 
stimuleren elkaar.
Binnen vijf focusgroepen komen 
geregeld zo’n vijf ondernemers bij 
elkaar om de voortgang, successen 
en dilemma’s te delen; inspirerend 
en verdiepend. Iedere maand is er 
een netwerkavond met een thema 
of een presentatie van een Kamion-
ner. Kamion is een levendig, brui-
send netwerk. Wat maakt Kamion 
zo bijzonder ?

Kenmerkend voor de Kamionner is 
dat hij of zij de eigen passie heeft 
omgezet in een eigen bedrijf. Het 
eerdere werkleven als werkne-

mer bood vaak toch niet de juiste 
voldoening. De droom om toch 
fotograaf of interieurontwerper te 
worden is op een gegeven moment 
zo sterk dat de grote stap gezet 
wordt. Gaan voor de eigen kracht 
en bezieling. Het levert bevlogen 
ondernemers op. Ook betrokken 
ondernemers, met liefde voor hun 
product of dienst, en vooral ook 
betrokken bij de klant.  De inkom-
sten zijn natuurlijk belangrijk, 
maar niet leidend. Menigeen ver-
dient als ondernemer minder dan 
als werknemer. De vrijheid, het 
plezier en de voldoening zijn meer 
waard. De meeste ondernemers 
werken mens- en milieuvriendelijk. 
Opvallend is dat een behoorlijk 
aantal leden ‘ondernemend de 
uitkering uitgaan’. Ook op dit vlak 
wordt ervaring en kennis gedeeld. 

Kamion is een hecht netwerk van 
ondernemers die elkaar stimule-
ren. De meeste leden zijn actief 
binnen de vereniging. Het pro-
gramma van de avonden samen-
stellen, de PR, de bardienst, de 
website, het bestuur; de vereniging 
wordt door veel leden gedragen. 

Door de lage contributie van 45 
euro en de gemoedelijke sfeer is 
de drempel heel laag om lid te 
worden. Startende ondernemers 
kunnen makkelijk aanhaken. De 
netwerkavonden kunnen ook be-
zocht worden door belangstellen-
den. Inmiddels zijn enkele honder-
den belangstellende ondernemers 
wel een keer langs geweest bij 
Kamion. Zij maken vaak nog wel 
een keer gebruik van het netwerk; 
op de website kamionzutphen.nl is 
immers goed te zien wat Kamion te 
bieden heeft.

volG je paSSie, 
word onderne-
mer!

kleinSchaliGheid Geeft 
betrokkenheid, bezielinG 
en menSelijke maat

Gun en Geef elkaar; je 
wordt er rijker van en 
het komt vanzelf een 
keer weer naar je toe
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Linda Wormsbecher
lindawormsbecher@hotmail.com

Het verlangen naar de magie
van het ontstaan van een beeld

Gewoon doen!  Gewoon je 
dromen achterna. Een 
voorbeeld nemen aan mijn 

zoon die Gewoon is gaan doen wat 
hij wil ; 7 maanden op reis, al-
leen naar Hong Kong en verder de 
wereld in. 
Gewoon laten weten dat mijn 
droom is: beeldhouwen.
Beeldhouwen en daarnaast samen-
werken met mensen om ze weer in 
contact brengen met hun creativi-
teit.  

Beeldhouwen:
niet meer een beetje stiekem af en 
toe een opdracht aannemen, maar  
Gewoon de wereld laten weten 
dat ik eigenlijk kunstenaar ben. 
Vertellen van mijn talent voor het 
vertalen van gevoel en sfeer in een 
beeld. Mijn droom is in gesprek 
gaan met mijn opdrachtgever(s) 
om te voelen en te horen waar 
het voor hen om gaat. Komen tot 
essentie.  Me verdiepen in andere 
mensen, in hun wereld, hun gevoe-
lens, dromen, verdriet, inspiratie, 
angst, vragen, hun liefde, dat inspi-
reert mij.  Om dan na een proces 
van zoeken  een beeld aan iemand 

terug te geven.  Een beeld,  een 
voor iemand tot dan toe onbekende 
meestal figuratieve vorm in brons. 
Waarom deze droom? Misschien 
is het de verbondenheid die door 
dit contact tot stand komt waar 
mijn verlangen naar uitgaat  of de 
vreugde te kunnen scheppen daar 
waar het voor de ander even stopt 
of het verlangen naar de magie 
van het ontstaan van een beeld dat 
meer  vertelt dan woorden.  Wat 
het ook is hier ligt mijn hart. 

de gave van een ander:
ook het werken aan en met de 
creativiteit en talenten van ande-
ren is een wens. En dan niet perse 
de  creativiteit op het kunstzin-
nige vlak. Er zijn zoveel vormen 
van creativiteit.  Mijn overtuiging 
daarbij is dat wij allemaal een 
talent hebben en dat  alle talent 
en vormen van creativiteit uit 
dezelfde bron komen. Ieder mens 
heeft deze bron in zich en is dus 
creatief. Samen op zoek gaan naar 
deze bron en ruimte  creëren om 
deze  te ontsluiten, te voeden . Een 
weekend lang, door oefeningen, 
door kennis van theorieën over 

creatieve processen, door Gewoon 
te doen.   Zodat je opnieuw weet 
hoe het voelt, herwonnen vrijheid,  
kunnen spelen en weten hoe je 
hier iedere keer weer naar terug 
kunt keren.  Durven je talent te 
benoemen, beter te worden in waar 
je al goed in bent. Dit zoeken en 
vrijmaken gebeurt wel door mid-
del  van werken met  beeldende 
materialen en technieken.  Niet om 
mooie dingen te maken maar juist 
om onze normerende, oordelende, 
bezige kant tot zwijgen te brengen 
om zo die stille stem in ons aan 
het woord te laten komen. Weer 
luisteren naar je verlangen. Weten 
waar je inspiratie vandaan komt en 
hier bewuster meer omgaan.
Dit ontdekken met anderen dat is 
mijn droom.

Tot slot een citaat van de beeld-
houwer Rodin ( 1876):
De hoofdzaak is ontroerd te zijn, 
lief te hebben, te hopen, te sidde-
ren, te leven.  Wees mens alvorens 
kunstenaar te zijn.
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Lonneke Bindels
www.amazone-hof.nl

Wat levert 
het op?

Op een dag besloot ik dat ik 
het anders wilde. Ik wilde 
alleen nog maar dingen 

doen die ik leuk vond om te doen. 
Dingen die energie opleveren, 
inspiratie geven, waar ik graag 
mijn tijd aan besteed. Alle redenen 
die ik kon bedenken om het vooral 
niet te doen bleken –na grondige 
bestudering- juist redenen zijn om 
het wel te doen.
In mijn hoofd klonk een stemmetje 
“als zelfstandige heb je geen vast 
inkomen….” en als ik dat van de 
andere kant bekeek kon ik tegen 
mezelf zeggen “in loondienst word 
je niet naar rato beloond als je je 
meer inspant”…. En zo werkte ik 
mijn bezwarenlijstje door.

Als leidinggevende in het onder-
wijs werk ik voornamelijk met 
vrouwen. Vrouwen onderling zijn 
anders dan mannen onderling. 
Niets nieuws onder de zon. Vrou-
wen echter reageren ook anders 
op een vrouw als baas dan op een 
man als baas. Ik ontdekte dat er 
bij vrouwen die een vrouw als baas 
hebben, andere processen een 
rol gaan spelen. En ik ontdekte 
ook dat er veel over leiderschap 

en vrouwelijk leiderschap was 
geschreven, maar niets specifiek 
over vrouwen die leidinggeven aan 
en/of samenwerken met vrouwen.  
Ook kon ik geen trainingen vinden 
die dit specifiek als onderwerp 
hadden.

Vanuit dat idee ontstond Amazo-
ne-Hof. Het eerste buro in Ne-
derland dat expertise heeft op het 
gebied van vrouwen die leidingge-
ven aan vrouwen en de processen 
die werken binnen hoofdzakelijk 
vrouwelijke teams. 
Want een ding is zeker: Als vrou-
wen met elkaar in een flow zitten, 
kunnen ze alles. Kunst is echter 
wel, om die teambezieling naar 
boven te halen.

Vanuit mijn verlangen mijn ideeën 
te toetsen en aan te vullen ben 
ik interviews gaan houden met 
verschillende vrouwen die leiding 
geven of hebben gegeven. Ik vind 
het heerlijk om met al deze ver-
schillende vrouwen in contact te 
komen, hun verhalen te horen, hun 
meningen te noteren en hun erva-
ringen te gebruiken in trainingen 
en coaching.

“Levert het al op”, is de vraag die 
mij regelmatig wordt gesteld. Niet 
voldoende als je uitsluitend naar 
het financiële aspect kijkt. Ik leef 
nog niet van Amazone-Hof, wel 
van mijn werk als zelfstandige  in 
het onderwijs. Toch voel ik dat 
ik het juiste doe en dat het goed 
komt. En het levert me nu al zo 
veel op in contacten, ervaringen en 
voldoening dat ik blij ben deze stap 
te hebben gezet.

Amazone-Hof is mijn focus na 
jarenlang een echte generalist te 
zijn geweest. Het stelt me in staat 
te doen waar ik goed in ben, mijn 
passie te volgen en voldoening te 
halen uit mijn werk.

volG je hart

jezelf voor-
lieGen

weeS eerlijk teGen jezelfonderzoek de uitdaGinGen in 
je bezwaren

ietS blijven doen omdat het moet
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Don’t give up!
Buro van Oranje
Hoofdstraat 39 - Apeldoorn
Postbus 10216 - 7301 GE Apeldoorn
Telefoon: 055 – 711 38 28
E-mail: info@burovanoranje.nl
Internet: www.burovanoranje.nl

Ondernemen =
onderscheiden

Maurits Ouweneel en Ma-
rije Develing organiseren 
met Buro van Oranje 

spraakmakende congressen en 
seminars. Daarnaast begeleiden ze 
projecten op het gebied van marke-
ting en communicatie. 
Het thema ‘ondernemerschap’ 
staat centraal in de dagelijkse 
praktijk van ons bedrijf. Daarnaast 
gebruiken we dit thema in veel 
bijeenkomsten die wij organiseren. 
Ondernemerschap blijft boeien als 
je ermee bezig bent. 

Onze visie op het ondernemer-
schap is eenvoudig. Focus je als 
ondernemer op de dingen die je 
goed kan en waar je plezier in hebt. 
Heb het lef om met nieuwe ideeën 
te komen en onderscheid je hier-
mee van anderen. Zodoende word 
je positief herkenbaar in de markt 
doordat je ‘echt’ en ‘anders’ bent. 

Het ondernemend zijn kenmerkt 
zich bij ons door het zelf ontwikke-
len van producten en diensten. Wij 
werken voor opdrachtgevers en 
gebruiken hiervoor ons eigen cre-
ativiteit om een mooi programma 
neer te zetten. Daarnaast zijn we 
vanaf de start van ons bedrijf eigen 
concepten gaan ontwikkelen. Een 

eigen plan, idee neerzetten op de 
manier waarop het ons aanspreekt 
en waar we helemaal achter kun-
nen staan. Geheel in eigen jasje 
en zoveel mogelijk zelf uitgevoerd. 
Het is fantastisch om dan te zien 
dat het aanslaat en het een succes 
wordt! 

Als ondernemer moet je keuzes 
maken. Het is goed om vernieu-
wend te blijven en niet bang te zijn 
om veranderingen door te voe-
ren. Stilstaan is achteruitgang en 
vernieuwing is groeien. Wij hebben 
twee jaar geleden een aantal ingrij-
pende keuzes gemaakt. We hebben 
onze bedrijfsnaam gewijzigd en we 
zijn gestopt met projecten waar 
we geen plezier in hadden. Onze 
focus hebben we verlegd naar pas-
sende, uitdagende projecten met 
een langere looptijd. Een flinke 
terugval in omzet was het directe 
gevolg. Uiteindelijk heeft die keuze 
nu meer dan een positief resultaat 
gehad. Niet alleen financieel maar 
ook in de spontane bekendheid van 
ons bedrijf.

Doen! is de titel van de bestsel-
ler van managementtrainer Ben 
Tiggelaar. Het is het uitgangspunt 
van ons bedrijf geworden. Dus wij 

vergaderen niet eindeloos over de 
onmogelijkheden én mogelijkhe-
den van een plan of opdracht. Wij 
maken realistische en uitdagende 
plannen/doelstellingen over wat 
we willen bereiken. Zowel voor ons 
zelf als voor een opdrachtgever. 
Daarbij zijn we niet huiverig om 
in het diepe te springen en nieuwe 
dingen te proberen. In de praktijk 
is dit ook wel eens misgegaan. Dat 
is goed want juist van deze tegen-
slagen leren we heel veel en blijven 
we scherp. Voor ons is het elke dag 
weer een uitdaging om iets moois 
neer te zetten!
Een van onze doelstellingen voor 
het komende jaar is om ons te 
focussen op onderwerpen als mo-
tivatie en gedrag. Een concept wat 
wij dit jaar in verschillende semi-
nars hebben gebruikt is de relatie 
tussen topondernemers en top-
sporters. Het is fantastisch hoeveel 
een ondernemer kan leren van de 
focus en ambitie van een topspor-
ter! Het maakt dat ondernemers 
en managers zich bewust worden 
van hun gedrag en zich openstellen 
om juist in deze tijden de focus te 
verleggen.
Onze visie op het ondernemer-
schap kort samengevat in drie 
DO’s:

focuS je op dinGen die je Goed 
kan en leuk vindt om te doen

durf zelf een 
onderSchei-
dende dienSt of 
product in de 
markt te zetten

maak realiStiSche plannen 
en doelStellinGen wat je wilt 
bereiken
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Pim Schram
www.marketmotor.com

Lokale productie voor
lokale consumptie

Mijn bedrijf Marketmotor 
bestaat sinds 15 febru-
ari 2004. Ik lanceerde 

Marketmotor op mijn dertigste 
verjaardag in de kroeg van Joep, 
een studievriend. Joep was ook net 
begonnen, met zijn café Momfer de 
Mol in Den Haag.

Ik startte met het vermarkten van 
theca, een innovatieve verpakking 
voor verf. Mijn vader had de ver-
pakking uitgevonden, en ik wilde 
de markt daarmee op. Geen euro 
aan verdiend, maar de ervaring die 
ik opdeed was zeer waardevol. Hoe 
maak je innovaties succesvol?

Marketmotor: van idee naar 
winstgevend product
Innovaties naar de markt brengen 
is de kern van Marketmotor. Ik 
hecht steeds meer aan innovaties 
die maatschappelijke uitdagingen 
vooruit helpen. Daarom werk ik 
sinds 2006 aan projecten in de 
duurzame energie.

PowerTulip maakt duidelijk waar ik 
voor sta. PowerTulip is een kunst-
object dat windenergie tastbaar 
maakt. Ik heb PowerTulip opgericht 
omdat ik zie dat de maatschap-

pelijke opinie niet positief is over 
windmolens. Ik wil laten zien hoe 
duurzame energie het leven van al-
ledag gaat beïnvloeden. Het kunst-
project gaat over de opgave die wij 
als maatschappij hebben; de opgave 
om over te schakelen op duurzame 
energie. Kan duurzaam ook be-
tekenen ‘overvloed’ en ‘comfort’? 
Dit kunstobject bewijst dit, op een 
intuïtieve en interactieve manier. 
Midden in de zomer worden er op 
het strand 5 windmolens gezet. Met 
tulpen van 12 meter hoog. Onder-
aan de tulp staat een machine die 
ijsblokjes maakt. Op windenergie, 
helemaal duurzaam. Het ijs is gratis 
voor de strandbezoeker. Benieuwd 
ben ik naar de reactie van mensen. 
En beklijft de boodschap? “gebruik 
zo veel duurzame energie als je wilt, 
en neem genoegen met minder als 
het er niet is”. PowerTulip zal op 
meerdere evenementen worden 
ingezet.

De innovaties van Marketmotor 
gaan het economische nut van ur-
ban wind turbines verbreden. Door 
nieuwe functies aan windturbines 
toe te voegen. Wij gaan windmo-
lens voor meer zaken gebruiken 
dan alleen voor het opwekken van 

energie. Ons doel is het om de 
core-business van onze klanten te 
versterken en substantiële omzet 
voor onze klant te genereren. Dus 
keihard geld verdienen, met wind-
energie als bondgenoot. Ik wil de 
boel op z’n kop zetten; duurzame 
energie opwekken moet bijzaak 
worden!

Als consultant lever ik diensten aan 
energieleveranciers. Ik draag con-
crete ideeën aan die grote spelers 
een haalbare businesscase geeft 
in “Nieuwe Nuts” (lokale bronnen 
lokaal te benutten). Ik probeer 
grote organisaties na te laten den-
ken over de kansen die zij hebben 
met “lokale productie voor locatie 
consumptie”.
Ik spreek op deze plaats de hoop uit 
dat lokale ondernemers de ruimte 
krijgen om micro energiecentrales 
op te richten die de buurt voorzien 
van stroom.

PS op 16 juni 2009 startte mijn 
vrouw haar eigen bedrijf; zakelijke, 
internationale reizen voor gouver-
mentele- en profit organisaties. 
Monique ziet na enkele jaren twijfe-
len ook dat er maar 1 devies is voor 
ondernemers. Gewoon…..Doen!

neem de tijd om 
menSen te ont-
moeten, laat je 
inSpireren door 
hun ideeën en weeS 
kwiStiG met het 
delen van je kenniS

reGelS voor ondernemen beStaan 
niet meer, ze worden in deze tijd 
opnieuw uitGevonden. hoe inven-
tief ben jij?

onderlinG vertrouwen iS het 
allerhooGSte Goed. Streef naar 
eenvoudiGe buSineSSmodellen die 
vollediG tranSparant zijn

doe aan “netwerk-werken”, zoek 
partnerS die dinGen kunnen die jij 
niet kan en die vertrouwen Genie-
ten in de markt. Grote en kleine 
bedrijven hebben Samen een enorm 
innovatiepotentieel

ondernemen iS we-
zenlijk ietS anderS 
dan ‘ondernemend 
zijn’

110

&
don’ts

do’s

©
K

ie
kJ

eD
ag

.n
l

©
K

ie
kJ

eD
ag

.n
l



Stef van Doesburg
www.appelpop.nl
www.musicmayday.nl

Van lokaal maatschappelijk ondernemen
naar een ondernemende wereldmaatschappij

Als ondernemende investeerder 

is het verleidelijk om over het 

zakelijk ondernemen een greep 

te doen uit datgene waar ik me dage-

lijks mee bezighoud: het deelnemen in 

ondernemingen door middel van het par-

ticiperen in het aandelenkapitaal van die 

ondernemingen (‘private equity’). Echter, 

het is voor mij minstens zo interessant 

om eens te schetsen hoe ik naar onder-

nemen kijk als ‘levenshouding’. Voor mij 

is ondernemen niet het verzamelen van 

louter successen, financiële rijkdom of 

materieel vermogen, maar het verkrij-

gen van ervaringen. Je kunt veel leren 

van fouten en het is belangrijk jezelf te 

ontwikkelen en anderen te stimuleren. 

Dit laatste zou ik willen illustreren aan 

de hand van een voorval wat mij een jaar 

geleden overkwam en waar het ongewo-

ne en het gewone hand in hand gingen. 

Ik raakte, als sponsor, betrokken bij een 

meerdaags popfestival in de Betuwe (het 

Tielse Appelpop), waar de toegang geheel 

gratis is en kwaliteitspop al meer dan 15 

jaar voor iedereen vrij toegankelijk wordt 

gemaakt. Dit popfestival is vervat in een 

stichting zonder winstoogmerk, welke 

louter draait op (meer dan 400) vrijwil-

ligers. Voor mij een fraai staaltje van 

maatschappelijk ondernemen, omdat er 

door een groep mensen een evenement 

wordt georganiseerd waar een onge-

kende professionaliteit vanaf druipt. Het 

bestuur, zelf ook vrijwilligers, hebben in 

de loop der jaren gewoon door durf en 

aanpak het evenement een ongekende 

groei laten doormaken. Zij hebben oog 

ontwikkeld voor de organisatorische en 

financiële kant van een omvangrijk eve-

nement met een veelheid aan aspecten 

zoals veiligheid op het festival terrein, 

kwaliteit van programmering en een 

complexe logistieke organisatie. Maar 

daarnaast hebben zij een sterk maat-

schappelijk verantwoordelijkheidsgevoel. 

Wat was het geval; men zocht onder-

nemers die mee wilden denken over 

bijzondere sponsorconstructies. Een van 

die constructies was de sponsoring van 

het festival in combinatie met een goede 

doelen initiatief dat ‘dichtbij muziek ma-

ken staat en minderbedeelden een kans 

geeft zijn/haar talenten te ontwikkelen’. 

De constructie behelsde dat onderne-

mers dit gratis popfestival sponsorde en 

dat de ‘gekochte’ advertentie/reclame 

ruimte door diezelfde sponsoren werd 

doorgegeven ‘om niet’ aan dit goede 

doelen initiatief. Hiermee kon zij op haar 

beurt haar naam en uitingen over het fes-

tival terrein verspreiden en zo zichtbaar 

worden voor meer dan 150.000 mensen!

Het goede doelen initiatief wat hiervoor 

werd uitgekozen was Music Mayday, een 

relatief jonge Nederlandse stichting die 

zich bezighoudt met het stimuleren van 

talenten in muziek, zang, dans, theater 

in Afrika door middel van het aanbieden 

van beurzen en scholing door lokale 

docenten in Afrikaanse landen. Het idee 

er achter is dat mensen die met elkaar 

musiceren, zingen, dansen en spelen, 

elkaar niet bevechten. Zij bouwen met 

elkaar een samenleving op die gebaseerd 

is op respect en waar talenten ingezet 

worden om verbroedering te stimuleren. 

En waarbij tevens ondernemerschap 

gestimuleerd wordt. Afgestudeerden 

aan deze Music Mayday scholen (in 4 

Afrikaanse landen) verplichten zich om 

gratis op te treden op lokale festivals en 

evenementen. Daarmee dragen zij hun 

boodschap zo breed mogelijk uit. 

De organisatie van het popfestival wilde 

met deze bijzondere sponsorconstructie 

onderstrepen dat het lokaal maatschap-

pelijk ondernemen hand in hand gaat 

met het bevorderen van een wereldmaat-

schappij waar ondernemen met talenten 

en passie elkaar versterken. Immers, 

voor zowel de Appelpop organisatie 

als de Music Mayday organisatie is de 

muziek de drijfveer en passie waarop de 

te bereiken doelstellingen geënt zijn. Het 

bijzondere effect wat deze sponsorcon-

structie met zich mee brengt, is dat de 

(sponsor)ondernemers het een eer vin-

den om op deze manier het gratis popfes-

tival te steunen, maar ook de doelstellin-

gen van Music Mayday in Afrika helpen 

realiseren. Dit is voor mij een mooi 

staaltje van betrokken ondernemen, wat 

hopelijk grote en brede navolging gaat 

krijgen in onze maatschappij. 

alS je ietS onderneemt doe 
het dan met hart en ziel

afwachtende houdinG 
aannemen

denk Groot 
om GrootS te 
realiSeren

houd zaken en doelStellin-
Gen eenvoudiG

onduidelijk en 
niet concreet 
zijn
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Mr Werner Uljée
Londen &Van Holland
Belastingadviseurs

Waar “hoofd en hart“
van de geldstroom OK is

Wanneer je als belasting-
adviseur je zelf intro-
duceert kan dat een 

hachelijk avontuur zijn. De percep-
tie, behoefte en vraagstelling van je 
cliënten kunnen net zo gevarieerd 
zijn als er personen en belangen 
zijn. Vóór je het weet vindt je geen 
aansluiting met elkaar.
Daarom nu eerst helemaal naar 
`het begin`. Een fiscalist wordt 
om advies of bijstand gevraagd in 
situaties waar `geldstromen` of fi-
nanciële belangen aan de orde zijn. 
Inderdaad, wat je ook doet, of je 
iets koopt of verkoopt, inkomen 
geniet, winst maakt, naar het 
museum of met vakantie gaat, 
altijd is er wel belastingheffing, 
de overheid kan er niet genoeg 
van krijgen. Daarom zijn er zoveel 
wetten die momenten en feitelijke 
situaties beschrijven die belast 
worden.

Zoals ik ooit leerde van mijn 
professor rechtsfilosofie Dieter 
Brüll staat een geldstroom nooit op 
zichzelf,  een geldstroom is altijd 
het gevolg van menselijk handelen. 
Menselijk handelen heeft vrijwel 
altijd ook betrekking op andere 

mensen, hoe je met elkaar omgaat.
Menselijk handelen kun je het 
beste begrijpen als je het onderlig-
gende motief kent. Immers als ik u 
een duw geef, is het onaangename 
resultaat wel dat u valt, maar als 
het mijn motief was u te redden 
van een aanstormende tram blijkt 
dat motief ineens heel zuiver te 
zijn.
Hiermee wil ik zeggen dat niet het 
financiële belang, de geldstroom, 
voorop staat, maar dat we terug 
moeten naar de “waarom-vraag”. 
Waarom, met welk motief ga ik 
een transactie aan, met wie, onder 
welke voorwaarden en wat wil ik 
daarmee bereiken? 
Bij de waarom-vraag komt altijd 
een wederpartij om de hoek kijken; 
dat kan je aanstaande vrouw of 
man zijn in het kader van huwe-
lijksvoorwaarden en testamenten, 
je zakenpartner in een discussie 
over winstverdeling, de bank over 
rente, de fiscus over een aangifte, 
een cliënt of opdrachtgever. Je per-
soneel of de koper van je bedrijf. 
Ook bij een waardering van een 
onderneming hanteer je uit-
gangspunten die voortvloeien uit 
je motieven en een gevoel van 

verhoudingen; wil je samen tot een 
deal komen of alleen het onderste 
uit de kan?
Dan blijkt een fiscaal vraagstuk 
ineens met van alles verband te 
houden en blijkt het uiteindelijk te 
gaan over de vraag hoe je met een 
ander en met jezelf om wilt gaan. 
Dan komt ook je drijfveer aan 
bod, wat wil je nu eigenlijk met je 
leven in verhouding tot al diegenen 
met wie je te maken hebt. Bij elke 
belangrijke beslissing blijkt dan 
het fiscale aspect minder voorop te 
staan.
Maar goed, als deze voorvragen 
beantwoord zijn kun je samen met 
je cliënt op pad om de strategie uit 
te zetten. Dan wordt alles makke-
lijker omdat je elkaar’s motieven, 
gevoelens en uitgangspunten kent, 
respecteert, ondersteunt. Natuur-
lijk blijven er genoeg fiscaal techni-
sche vragen om op te lossen. In een 
situatie waar “hoofd en hart” van 
de geldstroom OK is, blijkt de op-
lossing die aan alle verhoudingen 
recht doet in vrijwel alle gevallen te 
vinden te zijn.

Amsterdam, 17 november 2009
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Esther ven Benthem
www.newtide.tv

Inzicht op basis van
“water en normen”

Ooit werd ik geraakt door de 
schoonheid van de foto;s 
van waterkristallen ge-

maakt door Dr. Emoto, een water-
onderzoeker uit Japan. Hij maakte 
hiermee visueel, dat water in staat 
is trillingen op te slaan en dan kris-
tallen vormt die veranderen afhan-
kelijk van het soort trilling waar 
het water aan blootgesteld wordt.  
Het bleek dat woorden als “liefde 
en dankbaarheid” en muziek van 
bijvoorbeeld Mozart  prachtige 
kristallen vormde in tegenstelling 
tot woorden als “lelijk”, “jij stom-
merd” en heavy metal muziek, die 
een chaotisch beeld opleverden.

Er blijkt veel discussie in de weten-
schap te bestaan of deze theorie 
wetenschappelijk bewezen is. Mij 
heeft die vraag persoonlijk nooit 
bezig gehouden. Als praktisch 
ingesteld mens heb ik me veeleer 
afgevraagd, vanuit het feit dat 
wij voor ongeveer 70 % uit water 
bestaan,  dat indien deze theorie 
klopt, wat kunnen we er dan prak-
tisch mee in ons dagelijkse leven? 

Die vraag werd al snel voor mij 
beantwoord toen ik een experi-

ment uitvoerde afkomstig van 
een student uit Japan. Ik vulde 3 
potjes met water en een laagje rijst. 
Op potje 1 schreef ik een  positief  
geladen tekst  “jij bent mooi”en op 
potje 2 een negatief  geladen tekst 
“jij stommerd”  Een derde potje liet 
ik blanco. Na deze 2 potjes enige 
weken toegesproken te hebben 
met de beschreven tekst bleek  het 
‘positieve’potje nog kraakhelder 
terwijl het ‘negatieve’potje was 
gaan rotten. Potje 3 dat ik struc-
tureel genegeerd had bleek er qua 
rottingsproces nog erger aan toe  
dan potje 2 met de negatief gela-
den tekst. Een mechanisme wat 
kinderen al feilloos kennen in de 
vorm van”liever negatieve aan-
dacht dan géén aandacht”
 
Het idee was geboren om deze 
theorie in combinatie met het ex-
periment in te zetten in de aanpak 
van pestgedrag. Ik nam de proef op 
de som door het experiment uit te 
proberen met een aantal klassen 
van verschillende basisscholen. 
De uitkomsten waren verbluffend. 
Kinderen zagen daadwerkelijk dat 
de uitdrukking “schelden doet geen 
pijn”niet opgaat. 

Vanuit deze ervaringen werd het 
boekje : Jij bent Mooi, ontdek 
het zelf! geschreven en door de 
enthousiaste reactie van Carin 
Wormsbecher van drukkerij Wed-
ding uitgegeven.

Dit boekje is voor alle kinderen van 
8 tot 100 jaar,  en laat de kracht 
en het effect van woorden zien 
en vooral ervaren, want ervaring 
blijkt dan toch de beste leermees-
ter! Fijn is ook dat zij niets hoeven 
aannemen als waarheid maar zelf 
kunnen ontdekken of dit voor hen 
klopt. 

Hiermee is een geheel nieuwe me-
thode geboren om pestgedrag aan 
te pakken, die vanuit inzicht  tot 
een gedragsverandering kan leiden 
gebaseerd op “water en normen”
Daarnaast maakt het uitvoeren van 
het experiment  ons tevens bewust 
dat wij met onze woorden en ge-
dachten invloed kunnen uitoefenen 
op de uitkomst, en dus over veel 
meer kracht en potentie beschik-
ken dan wij doorgaans denken!
Meer informatie en achtergronden 
kun je vinden op www.newtide.tv 

voer het experiment uit en 
overtuiG jezelf

neem het bovenStaande niet 
klakkelooS aan

kieS je woorden 
met zorG en 
liefde

oordeel niet

Stop je innerlijke neGatieve 
dialoGen

Gebruik je woorden nooit 
alS wapen
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Hoe moeilijk is het 
om los te laten?

Wellicht een vreemde titel, 
maar voor mij de essen-
tie van ondernemen.

Het begon allemaal 5 maart 2001, 
de dag dat mijn man onverwachts 
overleed aan een hersenbloeding 
en ik die dag eigenaar werd van 
een drukkerij. Er kwam een lang-
gekoesterde droom tot realiteit. 
Maar niet op het moment dat ik 
het me bedacht had en helemaal 
niet op de wijze waarop ik het be-
dacht had. Verre van ideaal dus.
Eigenlijk begon ik aan deze taak 
met de overtuiging dat ik niet de  
persoon was om het tot een goed 
einde te brengen. Voor mezelf had 
ik alle overtuigingen daarvoor al 
klaarliggen. Ik ben een vrouw, te 
oud, te lage schoolopleiding, geen 
grafische kennis, geen ervaring, te 
verdrietig, niet in staat om leiding 
te geven enz. Enz.
Er was echter een gevoel dat zo 
zwaar woog dat ik toch ben begon-
nen. En dat was het gevoel dat 
deze drukkerij eigenlijk ook Gerard 
(mijn man) was. Hij had zijn ziel 
en zaligheid in dit bedrijf gestoken 
en dat was voor mij overal voel-
baar. En ik wilde ten koste van 
alles dat dit bedrijf wel zou blijven 
leven.

En met die stap liet ik mijn over-
tuigingen los en ben aan de gang 
gegaan. Volledig op mijn gevoel en 
alleen maar gericht op mijn missie 
heb ik me op een onderdeel van 
het bedrijf gericht, en dat was het 
financiële deel. Ik ben simpelweg 
begonnen met het leren boekhou-
den. Voor alle andere taken heb 
ik de hulp gevraagd aan de mede-
werkers. En dat betekende dat ik 
op dag 1 de wijze van ondernemen 
zoals Gerard die jaren had gedaan 
losliet en eigenlijk opnieuw begon. 
Ik denk dat die stap de moeilijkste 
loslaatstap was die ik gemaakt heb. 
Immers het bedrijf was redelijk 
succesvol op de manier van Ge-
rard. Een kapitein op het schip, die 
alle functies kon vervullen binnen 
het bedrijf, die bepaalde wanneer 
iemand werkte, wat hij ging doen, 
wat het product kostte, wanneer 
het werd afgeleverd. 14 Medewer-
kers die direct door hem werden 
aangestuurd. Ik stuurde niets meer 
aan, ik volgde alleen financieel.

Het jaar 2001 werd afgesloten met 
een hogere omzet en dito winst. 
Wedding zou blijven bestaan! 
Onbewust betekende dat blijkbaar 
voor mijn geest en lichaam dat er 

nu tijd was, tijd om te rouwen en 
tijd om te bedenken wat ik verder 
wilde met mijn leven.
Na een maand kwam ik terug op de 
zaak en heb de organisatie zoals hij 
al jaren werkte, losgelaten. Ik ben 
begonnen met het introduceren 
van mijn visie en die luidt: Dat ik 
streef naar een organisatie waar 
mensen zelf bepalen wanneer ze 
werken, wat voor soort werk ze 
doen en wat ze verdienen.

Het is nu 2009 en ik heb de 
afgelopen jaren veel losgelaten, 
en met een steeds groter gemak. 
Dat maakt dat ik erg kan genieten 
van alle stappen die het bedrijf, de 
organisatie of de mens bij Wed-
ding maakt, inclusief mezelf. Het 
is goed te zien dat ondanks het feit 
dat het bedrijf twee maal zo groot 
is geworden, er een nieuw pand 
is gebouwd en het machinepark 
vrijwel geheel is vernieuwd dat niet 
betekent dat ik tweemaal zoveel 
ben gaan werken. Misschien is dat 
wel mooiste aan loslaten.
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Ingeloes Bense
Directeur/eigenaar De PreventieCoach 
Preventie-opleiding & Coaching in 
organisaties 
T 0341 460574
M 06-51089862

Aandacht
   voor aandacht

Gewoon denken, willen,
voelen en doen.....
De PreventieCoach, is een 

advies, coaching- en trainings-
bureau met een eigen identiteit. 
In onze trainingen en opleidingen 
maken we, zowel organisaties als 
medewerkers bewust van eigen 
kracht, mogelijkheden, eigen ver-
antwoordelijkheid en acties. 
We coachen en trainen op “onze 
eigen wijze” gericht op preventie 
van:
- Mentale belasting
- Fysieke belasting
- Communicatie & coaching
Verlangen
De eigenaar, de verzinner en moti-
vator van De PreventieCoach ben 
ik. Mijn naam is Ingeloes Bense. Ik 
wil, in deze wereld, graag bijdragen 
aan meer leef-en werkplezier. 
Om dit resultaat te bereiken heb ik
De PreventieCoach opgericht. 
Aandacht voor aandacht. 
Ik ben een echt  preventie-mens. 
Overtuigd van dat het ècht moge-
lijk is om èn goede resultaten te 
bereiken als organisatie èn goed 
voor mensen te zorgen. Maar dan 
wel met de juiste aandacht.
Het onderwerp plezierig en gezond 
werken facineert me! 

Burn-out, RSI, en conflicten zijn 
goed te voorkomen. Gezond in-
richten van je werk en werkomge-
ving is niet zo moeilijk, toch? Ook 
tactisch communiceren en pro-
fessionele vaardigheden zijn aan 
te leren. Dan is het toch gewoon 
doen..? Kom op, bronaanpak!
Bewustwording en gedrags-ver-
andering is de rode draad in mijn 
werk.
Wat is dat plezierig werken nou 
precies voor die ander? Waarom 
vragen we daar niet méér naar? 
Wat kunnen teamleden elkaar 
bieden? Hoe dragen we bij aan een 
werkomgeving waar we ons thuis 
voelen? 
Dit zijn de onderwerpen waar wij 
voor gaan! Gewoon doen...... is de 
verantwoordelijkheid nemen voor 
gezond gedrag. 
Simpele stappen: Openstaan-
begrijpen-willen-kunnen-doen en 
volhouden en dan ben je er... 
En die gedragsveranderings-
stappen, kennis en de benodigde 
vaardigheden leer ik graag aan 
werkgevers en werknemers. 
Wil je veel eieren dan moet je goed 
voor de kip zorgen!
Word wakker werkgevers!
Zorg gewoon voor een gezonde 

werkomgeving en verlang van  
medewerkers dat zij op tijd signa-
len afgeven en de benodigde steun 
uiten. Hiervoor is het nodig dat 
zij zichzelf kennen, in relatie tot 
anderen, dat er goed gecommuni-
ceerd wordt en de dialoog wordt 
aangegaan vanuit vertrouwen. 
Nou, die bewustwording daar ligt 
mijn uitdaging!  
Waar mijn hart ligt 
Het is genieten wanneer ik samen 
met  werkgevers de resultaten van 
een goed preventie-plan terugzie 
op de werkvloer. Wanneer preven-
tie-medewerkers of leidinggeven-
den professioneel aan de slag gaan. 
Tips voor preventie
Fysieke klachten? Richt werkplek-
ken goed in en leer medewerkers 
gezond werken. 
- Werkdruk-beleving en agressie? 
Maak personeel bewust van de 
verschillen in denk- en voelstijlen 
(enneagram) in  teams. Leer ze 
energie-gevend te communiceren. 
- Teamresultaat en werksfeer? 
Start met het inrichten van een 
complimentenloket! Laten we in 
organisaties bereiken dat waar-
dering voor wat goed gaat  meer 
ge-uit wordt. 
Ik ontmoet u graag.

Spreek elkaar aan op Gezond 
en plezieriG werken.

haal nooit het beSte uit 
jezelf.......er blijft  zo weiniG 
over.

Start een com-
plimentenloket. 

maak van een  klacht een 
wenS.
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Vlnr: Claudia, Clara en Anke
(fotografie Timon Wijnen, groep 8)

De gelukskoffer
wat is jou blije bagage?

Kinderen leven in een com-
plexe en prestatiegerichte 
omgeving.  Ze moeten aan 

van alles voldoen, zowel van zich-
zelf als van hun omgeving. Hoor 
ik er wel bij? Haal ik goede cijfers? 
Draag ik de goede kleren? Ben ik 
goed in sport? Heb ik de goede 
spullen? Ben ik cool genoeg? Hun 
leven is een strijd vol competitie 
en prestatiedrang, met het school-
plein als modern slagveld.
Groep 7 is vaak een breekpunt. 
Kinderen zijn hier steeds meer 
kind-af en behoren bijna tot de 
grootste van de school. In groep 
7 worden kinderen heen en weer 
geslingerd tussen het veilige kind-
zijn en het spannende tienerdom. 
Hun aspiratie ligt al bij de wereld 
van de grote school, hoewel ze daar 
(nog) niet klaar voor zijn.
Op school maken ze groep 7 en 
groep 8 kinderen klaar voor deze 
nieuwe wereld. Althans, voor het 
cognitieve gedeelte ervan. Toetsba-
re resultaten tonen aan of de kin-
deren de grote school aankunnen. 
En zo worden de kinderen met een 
hoop kennisbagage de wijde wereld 
in gestuurd.
Maar is die bagage voldoende om 
een kind staande te houden op de 

nieuwe school en in het nieuwe le-
ven? Heeft de bovenbouw niet ook 
een taak om de kinderen innerlijke 
kracht mee te geven?
Wij vinden van wel.
Daarom hebben wij de Gelukskof-
fer ontwikkeld, die kinderen laat 
zien hoe ze praktisch geluk herken-
nen en kunnen ontwikkelen. En 
dan hebben we het niet over geluk 
in de vorm van mazzel hebben, 
maar in de vorm van dat stukje in 
hun innerlijk te ontwikkelen dat 
ervoor zorgt dat ze zorgeloos en 
vol zelfvertrouwen op weg kun-
nen gaan. Dat kinderen leert waar 
geluk uit bestaat, en hoe het op te 
roepen is. Dat kinderen stimuleert 
om onvermoede talenten naar 
boven te laten komen. Dat laat zien 
dat jezelf afzetten tegen en vergelij-
ken met de rest niet altijd de oplos-
sing is, en dat soms juist respect 
en aandacht voor de ander jezelf 
verder helpt. Dat geluk vaak zit in 
iets kleins, en vaak onverwachts. 
En hoe je geluk kan en mag toela-
ten bij jezelf.
Wij geven kinderen blije bagage 
mee. Letterlijk, in een persoon-
lijke koffer. Die door henzelf 
wordt gevuld en waar later, in die 
nieuwe wereld moed, zelfvertrou-

wen en kostbaar geluk uit geput 
kan worden. Belangrijk gegeven 
is dat de wetenschap het belang 
van gelukkig zijn ondersteunt en 
heeft aangetoond dat 40% van 
ons geluk te beïnvloeden is, door 
het veranderen van ons gedrag en 
onze manier van denken. Het is 
het geluk waarvan aangetoond is 
dat kinderen meer vreugde, liefde, 
trots en respect ervaren. Maar ook 
is aangetoond dat gelukkige kin-
deren meer energie hebben, meer 
kunnen verdragen van andere 
kinderen, dat ze minder snel ziek 
worden en dat het zelfvertrouwen 
en gevoel van eigenwaarde groter 
wordt.  
Missie
De Gelukskoffer streeft naar het le-
veren van een belangrijke bijdrage 
aan geluk in Nederland, startend 
bij de kinderen.  
Onze waarden
De Gelukskoffer werkt vanuit 6 
kernwaarden (BAGAGE):  
Blij, Authentiek, Gelijkwaardig, 
Aandachtig, Grondig en Energiek. 
Doelgroep
Onze doelgroep is groep 7 en 
groep 8 van het primair onderwijs. 
Kinderen van deze leeftijd zijn het 
beste in staat om over dit soort 

laat kinderen zijn wie ze zijn 
Ga uit van de unieke kracht 
van ieder kind

droom, fantaSeer, Speel
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Gelukskoffer
Tel: 0650/277543
Mail: anke@famappel.nl

thema’s na te denken en zich er in 
te ontwikkelen. 
Lespakket 
1. Wat is geluk, waarom lessen in 

geluk
2. Positief denken 
3. Wie ben ik?
4. Talenten 
5. Dankbaarheid
6. Samen 
7. Toekomstdromen
We stimuleren in onze lessen dat 
kinderen authentiek durven zijn, 
handelen, denken en voelen.
Goed doel
De Gelukskoffer verbindt zich aan 
een goed doel voor kinderen. Als 
eindopdracht willen we de klas iets 
laten betekenen voor het goede 
doel. Essentieel is dat het idee ont-
staat vanuit de kinderen zelf. 
Wie zitten achter de geluks-
koffer
Clara den Boer (psycholoog/in-
terventiedeskundige), ontwikkelt 
management development pro-
gramma’s voor directies en mana-
gers binnen het bedrijfsleven. Zij 
kwam op het idee van de geluks-
koffer. Wat haar namelijk opviel 
tijdens haar werkzaamheden is dat 
vaak het IQ veel aandacht krijgt en 
het EQ en SQ  in de schaduw staan. 

Zij constateerde dat ook op scholen 
veel aandacht uitgaat naar het IQ. 
Er is relatief weinig bewuste 
aandacht voor het EQ en SQ en 
dus voor het welzijn van kinderen. 
Clara houdt zich binnen de geluks-
koffer bezig met de  inhoud en de 
lesmethodieken. Daarnaast leidt zij 
docenten en trainers op om met de 
gelukskoffer aan de slag te gaan. 
Claudia Konig is al 15 jaar werk-
zaam als klinisch psycholoog 
(kinder- en jeugd) en heeft veel er-
varing op het gebied van onderwijs 
en het ontwikkelen en uitvoeren 
van les- en behandelprogramma’s 
voor kinderen.  Zij is er van over-
tuigd dat preventief bezig zijn met 
´je goed voelen´ van positieve in-
vloed is op de woelige emotionele 
ontwikkeling in de pubertijd. Clau-
dia verzorgt de wetenschappelijke 
onderbouwing voor het project en 
is samen met Clara verantwoor-
delijk voor het schrijven van het 
lesmateriaal. 
Anke Appel-den Boer (jurist en ge-
certificeerd coach)  zet zich in om 
de Gelukskoffer op zoveel mogelijk 
scholen te kunnen gaan introdu-
ceren. Binnen haar werk als coach 
gaat haar aandacht automatisch 
uit naar kwaliteiten van mensen, 

daardoor worden die alleen maar 
sterker. Denken in kansen zowel 
voor de Gelukskoffer als bedrijf, 
maar vooral voor de kinderen is 
haar drijfveer.
Inspiratiebronnen 
De Gelukskoffer wordt ontwikkeld 
met behulp van diverse inspiratie-
bronnen.
De Kerndoelen van het basisonder-
wijs van het Ministerie OCW zijn 
leidraad voor de ontwikkeling. 
Naast onze eigen ervaring wordt 
een literatuur studie verricht naar 
alle (wetenschappelijke en niet 
wetenschappelijke) kennis op het 
gebied van geluk, onderwijs en 
methodieken. 
Naast literatuur worden daartoe 
ook andere bronnen geraadpleegd 
zoals film, internet, verhalen en 
muziek.
Goede doelen worden ingezet om 
het thema kindergeluk te verbre-
den en verdiepen. De Gelukskoffer 
staat in contact met diverse experts 
op het gebied van onderwijs, 
didactiek, schrijven, illustreren 
en verhalen vertellen. Belangrijke 
experts zijn de leerlingen van onze 
doelgroep. Zij ontwikkelen en eva-
lueren samen met ons het volledige 
traject.
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Wouter van Ginkel
Directeur Werkgeversforum 
www.werkgeversforum.nl,
www.Kroon–Plaza.nl of
www.poortwachtercentrum.nl

Kennisdelen is 
kennisvermenigvuldigen

Het Werkgeversforum heeft 
een ideaal. Zo veel mo-
gelijk bedrijven in staat 

stellen van elkaar te leren. In 1997 
reikten we voor de eerste keer de 
Kroon op het Werkprijs uit voor 
goed personeels- en gezondheids-
beleid. Dat was ver voor de priva-
tisering van de WAO en de ziekte-
wet. We wilden lessen trekken uit 
de ervaringen van bedrijven als 
IBM, Waterland Ziekenhuis, Druk-
kerij Wedding en vele anderen. Dat 
is gelukt. Nu andere bedrijven nog. 
Goed voorbeeld doet echter niet 
automatisch goed volgen. Vandaar 
dat we vier jaar geleden het Werk-
geversforum hebben opgericht. 
Een club voor en door onderne-
mers zonder winstoogmerk.
2009, dertien jaar verder. Er is 
veel veranderd in Nederland sinds 
wij met de Kroon op het Werk 
begonnen. De Wet verbetering 
Poortwachter en de Privatisering 
van de WAO hebben bedrijven veel 
bewuster gemaakt van het nut van 
een duurzaam personeelsbeleid. 
Het besef dat je veel vroeger in 
moet grijpen en dat prioriteit voor 
de gezondheid van je personeel een 
voorwaarde voor succes is, begint 
in een toenemend aantal bedrijven 

post te vatten. Toch zie je dat veel 
bedrijven nog blijven hangen in het 
bestrijden van ziekteverzuim en lij-
ken te vechten tegen windmolens. 
Je mensen zijn altijd je belangrijk-
ste kapitaal. Met je mensen verdien 
je je geld, zorg je voor genoeg 
handen aan het bed en leraren 
voor de klas. Dat vraagt wel iets 
van een ondernemer. Het vraagt 
passie en visie. Passie voor men-
sen en een visie op een effectieve 
aanpak van preventie van verzuim 
en arbeidsongeschiktheid. Het gaat 
om mogelijkheden, niet om onmo-
gelijkheden. Om gemotiveerde me-
dewerkers die net zo graag werken 
aan het resultaat van het bedrijf 
als de eigenaar, directeur of het 
bestuur. Als je dat echt belangrijk 
vindt, dan investeer je duurzaam 
in de gezondheid en plezier in het 
werk van je medewerkers. Wat is 
daar voor nodig? Daar is een naar 
buiten gerichte blik voor nodig. Uit 
de box denken. Leren van anderen. 
Delen van kennis. In bedrijven die 
geen visie op duurzame inzetbaar-
heid ontwikkelen zien we vaak een 
te hoog ziekteverzuim, te weinig 
plezier in het werk en een negatie-
ve werksfeer. Dit heeft een nadelig 
effect op de relatie met klanten van 

het bedrijf. Of het nu de klanten 
van een supermarkt of patiënten 
in een ziekenhuis zijn. Onderzoek 
toont aan dat bedrijven die hun 
zaken goed op orde hebben beter 
bestand zijn tegen economische 
moeilijker tijden en een betere 
concurrentie positie hebben in het 
werven van personeel. In de jaren 
negentig kon de zorgsector werven 
wat zij wilde in een krappe arbeids-
mark. Zolang mensen op feestjes 
vertelden: ‘Daar moet je niet willen 
werken’, waren reclamecampagnes 
verspilde energie en geld. Bedrij-
ven die een positief imago had-
den ondervonden toen helemaal 
geen problemen in het vinden van 
personeel. 
Anno 2009 ziet het economisch tij 
fors tegen en is er sprake van sterk 
toenemende werkloosheid. Reken 
je echter niet rijk. In 2010 gaat de 
eerste generatie babyboomers met 
pensioen. Na 2010 zal de krapte op 
de arbeidsmarkt naar verwachting 
alleen maar verder toenemen. In 
goede en in slechte tijden zijn men-
sen productiever. Geen reden om 
af te wachten dus. Doe je het nu 
goed dan doe je het straks nog veel 
beter. Leer van je buurman en doe 
mee met het Werkgeversforum. 

118



KBIRI
www.kbiri.nl
omar@kbiri.nl

Dinsdagochtend 20 januari 
2009, voelde als een gewone 
dag er was weinig bijzon-

ders te bespeuren behalve dat ik die 
dag naar de BID zou gaan. Toen wij 
eenmaal in de Rai waren voor BID 
met onze nep perskaarten namen 
Len en ik plaats in de pers sectie 
van de zaal. Na de opening en  
3 troonredes was het dan tijd voor 
Ivo Niehe om Richard uit te nodi-
gen on stage te komen. Het gesprek 
begon en was leuk om te mogen 
aanschouwen. Maar toen kwam 
opeens de opmerking van Ivo Niehe 
dat Richard na de BID direct zou 
vertrekken naar Washington DC. 
Tsja en toen begon het, Len zijn 
woorden waren "Ik ga zo leip wor-
den als dit lukt", dus beide stuurde 
we een sms die op het scherm zou 
komen met de vraag "Dear Ri-
chards is there room for two broke 
students on the plane to DC". Na de 
sms gestuurd te hebben kwam deze 
sms 5 minuten later op het scherm 
en voor wij het wisten zaten wij 
in een prive jet naar Washington. 
We werden vriendelijk ontvangen 
door de crew mensen aan boord en 
mochten plaats nemen.

De tijd gedurende de vlucht was 
voor mij persoonlijk het meest 

waardevol. Het waren nog geen 
eens de woorden die we spraken 
maar meer het observeren van 
Richard als persoon. Ik zocht naar 
dingen waarin ik mezelf of tenmin-
ste mijn normen en waarden in kon 
herkennen. Het was mooi om te 
zien dat hij een erg vriendelijk per-
soon was, waar ik altijd dacht dat 
je ergens een beetje een klootzak 
moest kunnen zijn wou je succesvol 
zijn in de business wereld. Maar 
ook hoe de crew members over 
hem spraken en hoe hij tegen ons 
sprak allemaal woorden omringd 
door wederzijds respect. Die kleine 
dingen maakten mij duidelijk dat 
hetgeen wat hij heeft neergezet voor 
iedereen was weg gelegd, zolang 
je er maar in gelooft en er echt 
voorgaat.

Een van de vragen die ik stelde 
aan hem was wat hetgeen was dat 
iedere keer terugkwam in iedere 
business die hij opzette. Wat zorgde 
ervoor dat hij dat laatste stukje 
extra gaf en hem de passie gaf om 
het uit te bouwen tot iets succes-
vols. Bedoel een designer wilt de 
beste in zijn vak worden, dat maakt 
dat hij/ zij dag en nacht wilt werken 
aan zijn vak. Hetzelfde geld voor 
een sporter of artiest. Maar wat kon 

het zijn dat in al zijn 280 bedrijven 
toch steeds weer terug kwam en 
hem dag en nacht aan het werk kon 
laten gaan. Zijn antwoord was; "De 
drive die ik heb voor het opzetten 
van de bedrijven is meer gebaseerd 
op mijn nieuwsgierigheid, ik wil 
dingen snappen en begrijpen, me-
zelf constant uit dagen, dat is wat 
ik terugvind in alle bedrijven die ik 
heb opgezet".

Eenmaal aangekomen op Wa-
shington vliegveld werden wij naar 
ons hotel gebracht. We gingen die 
avond even uit in het centrum van 
Washington DC. Om wat van de 
feestelijkheden van de inauguratie 
mee te maken.
Rond 01u gingen we weer richting 
hotel. Len ging slapen en ging ik 
aan de slag, op dat moment wist 
ik het nu gaat er iets moois gebeu-
ren. Ik kroop achter de computer 
in de lobby en begon toen het idee 
KBIRI.NL vormen te geven. De titel 
zou BIG AMBITIONS zijn en ik zou 
de mensen om mij heen trachten de 
kennis en know how te geven die in 
mijn ogen belangrijk kunnen zijn 
om wat neer te zetten in het leven 
waar je trots op kunt zijn. Domein 
namen gekocht, blog opgezet com-
pagnons gemailed om te zeggen dat 
ik voor mijzelf zou beginnen. Vanaf 
dat moment ben ik voor mijzelf 
begonnen en heb niet meer terug 
gekeken.

Omar Kbiri

Sta niet teveel Stil bij dinGen 
laat het je Gewoon overko-
men

heb altijd je 
paSpoort bij je

leer jezelf aan Geluk te her-
kennen

alS je denkt erGenS te moe-
ten zijn, laat reGeltjeS je dan 
niet teGenhouden

119

&
don’ts

do’s

De geboorte
van iets groots



  
tel. 0624366768
www.hafina.nl
welkom@hafina.nl

Kies voor
geluk !

Voor mijn verjaardag kreeg 
ik het boek ‘Kiezen voor 
geluk’ van de Zweedse film-

regisseur en schrijver Kay Polak. 
Zijn film ‘As It Is in Heaven’ is al 
jaren een inspiratiebron voor mij 
in mijn werk als organisatieadvi-
seur en coach. Voor geluk kan je 
kiezen, dat geloof ik zeker. 
Wat je denkt en vindt, bepaalt wat 
je zegt, wat je doet en hoe je je 
voelt. Als het regent en je denkt: 
het wordt een rotdag vandaag, dan 
komt het ook uit. Tenzij je in de 
loop van de dag andere gedachten 
krijgt. Zo simpel ligt dat. Maar 
eenvoudig is het niet, weet ik uit 
ervaring. 

meiden van twintig
Het is allemaal begonnen met een 
workshop In je kracht! die ik heb 
ontworpen voor tien vriendinnen 
van mijn dochter. Deze vrouwen, 
eind twintig, zijn net ingevoegd 
op de snelweg van het leven. Met 
180 per uur racen zij voort om hun 
baan, relatie, sport, vrienden en 
huis te kunnen combineren. Alles 
is belangrijk, afslaan is lastig, snel-
heid is verslavend. En als je te hard 
rijdt, zie je de waarschuwingen 
langs de weg niet, totdat je door 

een onverwachte wegversperring 
tot stilstand moet komen. En dan 
vraag je je af: welk sein heb ik ge-
mist om heelhuids aan te komen? 
Op een mooie herfstdag ben ik 
met de meiden op zoek gegaan 
naar hun eigen geluk. Naar wat 
hen drijft, wat voor hen belangrijk 
is en waarom ze zich toch af laten 
leiden. En hoe ze hun leven zoda-
nig in kunnen richten, dat het hen 
voldoening en plezier geeft. Het 
was een leuke, inspirerende dag 
met veel humor en ook ontroeren-
de momenten. De meiden waren 
heel enthousiast. ‘De workshop is 
heel positief, dat geeft je energie 
om dingen anders te gaan doen. Je 
richt je op wat je wel wilt en waar 
je goed in bent, in plaats van wat 
je niet wilt en zou moeten verbete-
ren’, mailde een van hen mij. 

Zo zijn mijn workshops In je 
kracht! en Kies voor geluk! 
ontstaan. In deze workshops krijg 
je inzichten hoe je een leven kan 
leiden vanuit je behoeftes, waarden 
en kwaliteiten en minder vanuit 
verwachtingen. Met als resultaat 
dat je meer energie, succes en 
geluk ervaart. 

De workshop In je kracht! is 
voor vrouwen tussen 25 en 35 jaar, 
zodat zij meer balans en plezier in 
hun leven gaan ervaren en minder 
‘moeten’. 
Wanneer: zondag 24 januari 
2010, 10.00-15.30 uur in Noord-
wijk aan Zee (kosten:135 euro incl. 
lunch en drankjes).

De workshop Kies voor geluk!  
is voor vrouwen boven de veertig. 
Misschien heb je het gevoel dat je 
tot nu toe vooral geleefd werd en 
dat het tijd is om zicht te krijgen op 
wat jij zelf wilt en het ook te gaan 
doen. 
Wanneer: zondag 7 februari 
2010, 10.00-15.30 uur in Noord-
wijk aan Zee (kosten: 135 euro 
inclusief lunch en drankjes).

Je gaat naar huis met een energiek 
gevoel, praktische tips en veel stof 
tot nadenken. 

Info en aanmelden: Hafina 
Gerritse (www.hafina.nl; tel. 
0624366768; e-mail: welkom@
hafina.nl)
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Henk Kinds
info@latijnseschool.nl
www.latijnseschool.nl

De Latijnse School Deventer,
ervaar een bijzondere gelegenheid!

In het logo van De Latijnse 
School worden alle bijzondere 
facetten van deze unieke sociale 

onderneming belicht; historie, zaal-
verhuur, catering, kunst en natuur-
lijk de mensen waar het om draait. 

roemruchte historie
Stel jezelf voor als tijdgenoot van 
Erasmus, die rond 1480 in Deven-
ter studeert  aan de eerste -los van 
het kerkelijk domein gevestigde- 
stadsschool, de Latijnse School 
geheten. Het leven en studeren is 
zwaar in die tijd. Achteraf wordt 
de Latijnse School van Deventer 
beschouwd als een bakermat van 
het humanisme. Haar studenten, 
zoals Erasmus en Thomas a Kempis 
zwerven uit over Europa en ontwik-
kelen het gedachtegoed. 

‘leren voor het leven’
De kern van de Latijnse School 
anno 2010 is gelegenheid bieden 
om ‘te leren voor het leven’. Dit is 
ook het eeuwenoude motto, het 
staat boven de voordeur geschreven 
en past bij de huidige functie van 
Latijnse School als sociale onder-
neming, waar momenteel voor 16 
medewerkers plaats is voor werker-
varing en dagbesteding. Het motto 
past ook bij de ruim 10.000 gasten, 

die hier jaarlijks komen om zich te 
ontwikkelen als persoon en / of met 
hun organisatie. De Latijnse School 
biedt daartoe 7 bijzondere ruimten 
met moderne vergaderfaciliteiten 
voor groepen van 7 – 70 personen. 
Daarbij heerlijke catering op basis 
van biologische en streekgebonden 
producten. En overal ervaart u de 
bijzondere werken van kunstenaars 
met verstandelijke of psychische 
beperkingen. Deze intuïtieve ofwel 
outsider kunst is afkomstig uit ate-
liers uit geheel Oost-Nederland en 
wordt permanent geëxposeerd door 
de met de Latijnse School verbon-
den stichting Galerie ARToMoNDo. 

van vroeg tot laat
Overdag wordt er vergaderd, ge-
traind, gecoacht, gevierd en af-
scheid genomen door medewerkers 
van bedrijven uit stad en wijde re-
gio. ’s Avonds laat Tango Abrosa de 
Galeriezaal op haar mooist gloeien, 
bezinnen de deelnemers aan de 
School voor Praktische Filosofie 
en Spiritualiteit zich, terwijl elders 
ZEN meditatie gepraktiseerd wordt. 
Elk moment vindt u in de Latijnse 
School een stimulerende omgeving. 
In de weekends staat niet de 
verhuur, maar de kunst centraal. 
Ruim 3.000 mensen bezochten in 

het eerste jaar van de opening op 
zaterdag of zondag (altijd van 11.00 
– 16.00 uur vrije inloop) Galerie 
ARToMoNDo. Permanent worden 
meer dan 100 kunstwerken geëx-
poseerd op de vier verdiepingen 
van de Latijnse School. De werken 
vormen een extra beleving voor de 
gasten en de medewerkers. ARTo-
MoNDo functioneert in samenwer-
king met kunstateliers uit geheel 
Oost Nederland voor mensen met 
een verstandelijke en / of psychi-
sche beperking.
Slotsom; de Latijnse School is een 
not for profit organisatie die sociaal 
optimaal presteert met werker-
varing, participatie en integratie. 
Sterker: de Latijnse School is een 
succesvolle sociale onderneming, 
die marktgericht werkt en financieel 
winstgevend is. 
Waarom succesvol? Omdat wij 
onafhankelijk van subsidies wer-
ken. Voorop staat de lol en betrok-
kenheid van om dagelijks kwaliteit 
te leveren voor onze klanten en 
medewerkers. Iedere keer weer te 
laten zien dat het leuk is om goed 
en zinvol werk te doen met veel 
verschillende mensen.
Voor meer informatie; Henk Kinds, 
voorz. of Jolanda Supheert, be-
drijfsleider; info@latijnseschool.nl
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Arko van Brakel
www.nieuwehelden.nl
arko@nieuwehelden.nl

100% 
ondernemer

Ondernemen is voor mij 
meer dan het hebben van 
een eigen bedrijf. Onder-

nemen is  lifestyle. Een “way of 
life” die staat voor vrijheid, avon-
tuur, inspiratie, het ontmoeten van 
intrigerende mensen, samenwer-
ken met toptalenten, groeien door 
steeds nieuwe uitdagingen te vin-
den en door met mensen te werken 
die je prikkelen het allerbeste uit 
jezelf te halen. Een ondernemende 
levensstijl lijkt op topsport. Je moet 
natuurlijk leuk vinden wat je doet. 
Ervan genieten. Maar vervolgens 
wil je daarin excelleren, door je 
grenzen te verleggen. Je comfort-
zones te verlaten. Spannend! En 
spanning is lekker. Vergelijk het 
met een achtbaan. Ook spannend, 
maar vooral leuk! 

Ondernemend leven draait wat mij 
betreft ook om “het grote genie-
ten”. Dat genieten kan vele vormen 
aannemen. Zo geniet ik enorm van 
mijn vrijheid. Bijvoorbeeld op mijn 
mountainbike in het bos terwijl an-
deren aan het werk zijn. Of ergens 
ver weg een Regatta zeilend met 
een paar collega-ondernemers. Ook 
kan ik genieten van de vrijheid van 
mijn “work-life-balance”. Juist in 

piekperiodes, maak ik bijvoorbeeld 
tijd om de kinderen regelmatig 
naar school te brengen, iets leuks 
met ze te doen, met mijn vrouw 
José een keer te lunchen in de stad, 
of soms, op rustige doordeweekse 
dagen, samen te gaan kanoën. 

Ik geniet ook van mijn ontmoe-
tingen en gesprekken met inspi-
rerende mensen. Door  mijn werk 
ontmoet ik fantastische mensen, 
variërend van topondernemers 
tot creatieve, vrije geesten, van 
topsporters tot topcoaches, van 
studenten tot professoren. En altijd 
is er weer die klik. Altijd ontmoet 
je weer soulmates die bewijzen dat 
vrijheid in je hoofd zit. En niet in je 
bankrekening. 

Vrijheid staat tenslotte niet op je 
visitekaartje. Ik ken vrije geesten 
die, op eigen authentieke wijze, 
perfect functioneren binnen het 
ogenschijnlijke keurslijf van een 
bankbedrijf. Maar ik ken ook 
“vrije” ondernemers die er altijd 
afgetobd uitzien. Zijn dat wel echte 
ondernemers? Denk ik dan. Of, 
betere vraag, leven zij wel een leven 
dat bij ze past?
De kredietcrisis is een scherprech-

ter. Het viel me al snel op dat som-
mige rasondernemers zich er bijna 
op verheugden deze crisis bestrij-
den en te verslaan. Op zoek naar 
kansen, geven ze net dat beetje 
extra gas. Rasondernemers klagen 
niet, maar passen zich simpelweg 
aan. Zelfs als zekerheden als los 
zand onder hen wegglijden.

Zelf beleef ik een topjaar. In cri-
sisjaar 2009 valt voor mij alles op 
zijn plaats. Voor het eerst heb ik 
mijn energie volledig gericht op het 
stimuleren van ondernemerschap. 
Ik wist nog niet precies hoe ik dat 
moest invullen, maar maakte me 
geen zorgen: ik geef al jaren graag 
en veel trainingen, lezingen en 
workshops en merkte dat ik ook als 
adviseur anderen kan inspireren en 
motiveren tot ondernemerschap.  
Ik heb veel mensen geholpen hun 
leven en job ondernemender in te 
vullen. En wie èchte problemen 
ècht oplost voor èchte mensen 
heeft altijd èchte business. 

Toch verrast dit succes me. In de 
Dotcom-crisis die ik als internet 
ondernemer stevig heb gevoeld, 
werden juist activiteiten als trai-
ningen, lezingen, workshops en 

weeS authen-
tiek en doe 
wat bij je paSt

Stoppen met 
dromen..

Streef naar voortdurende 
Groei: blijf niet te lanG in je 
comfort zone

verGeten wat je paSSie ook 
alweer waS…

zorG voor een duidelijk, 
tijdlooS doel in je leven

te veel proberen te voldoen 
aan de verwachtinGen die het 
hokje waarin de buitenwereld 
je plaatSt met zich meebrenGen

122

&
don’ts

do’s



adviezen als eerste geschrapt. Ik 
hield dus serieus rekening met een 
rustig jaartje. Verheugde me daar 
misschien zelfs wel een beetje op! 

Verheugen? Op een crisis? Jazeker! 
Na een paar bijzonder intensieve 
jaren leek een wat rustiger periode 
me niet zo slecht:  Tijd om een 
nieuw boek te schrijven, eens wat 
vaker te gaan surfen, eens lekker in 
huis te klussen zonder agendadruk, 
eindelijk mijn vaarbewijs eens 
halen…. Heerlijk! Maar nee, niets 
van dat al. Het heeft ongetwijfeld 
te maken met mijn boek “Iedereen 
Ondernemer” dat 15 januari 2009 
uitkwam, want het is daarna geen 
moment rustig geweest. Toen ik in 
2008 begon te schrijven wist ik nog 
niet dat de titel juist in dit crisis-
jaar zó actueel zou zijn. Mazzel? 
Misschien, maar hoe dan ook had 
ik deze positieve flow totaal niet 
verwacht. Voor niets een nieuw 
surfzeil gekocht? Nee hoor, want 
eerlijk is eerlijk, van dit succes 
geniet ik  natuurlijk ook intens! 

Eigenlijk geniet ik altijd van het 
ondernemen: als ik heel druk ben 
geniet ik van het succes en als ik 
het rustig heb geniet ik van mijn 

vrije tijd. Tijdens een afspraak 
geniet ik van mijn gezelschap en 
achter mijn computer geniet ik van 
de inspiratie die al deze momenten 
me geven. Dit illustreert de essen-
ties van mijn ondernemerschap: al-
tijd het positieve uit ieder moment 
halen, waardoor je steeds met een 
positieve attitude naar het volgende 
moment toeleeft. 

Toch had ik een serieuze burn-
out nodig om hier echt achter te 
komen. De verkoop van ons suc-
cesvolle bedrijf EuroNet Internet, 
maakte mij financieel onafhanke-
lijk. Deze nieuwe status veranderde 
meer dan ik dacht. Voor het eerst 
draaide mijn leven om geld. Voor 
het eerst ging ik, onder de indruk 
van de mensen in mijn nieuwe net-
werk, proberen te voldoen aan de 
verwachtingen die anderen van mij 
hadden. Mensen gingen me anders 
behandelen. Ik ging geloven dat ik 
zo succesvol was als de diverse bla-
den schreven...  Onzin natuurlijk, 
want je bent zo goed als je laatste 
wedstrijd, moet steeds opnieuw 
scoren. Eigenlijk bleven per saldo 
alleen mijn vrouw José en mijn 
broer Eduard normaal tegen me 
doen in die fase. Het ging dus mis. 

Goed mis: 10 maanden thuis, 15 
uur slapen per dag, allerlei fysieke 
problemen. Mentaal leeg. 

Tot overmaat van ramp begonnen 
door mijn gedwongen afwezig-
heid onze bedrijven razendsnel af 
te glijden. Die burnout heeft mij 
letterlijk miljoenen gekost. Verve-
lend? Toen wel. Achteraf zie ik het 
als een broodnodige les. Een soort 
persoonlijke system-reset. Terug-
kijkend een nuttige ervaring, die 
iedereen zou moeten meemaken. 
Een burnout is de meest waarde-
volle cursus zelfkennis die er is. 

Tegenwoordig blijf ik dicht bij me-
zelf, doe wat ik leuk vind en waar ik 
goed in ben: mensen inspireren om 
te ondernemen, zichzelf opnieuw 
uit te vinden. Geld is niet het 
belangrijkste, hoewel ik wel altijd 
zorg dat ik voldoende verdien. Mijn 
leven draait om ondernemen. Mijn 
eigen ondernemingen en het on-
dernemerschap van anderen. Daar-
van geniet ik. Elke dag. Inspiratie is 
de brandstof waarop ik draai. Hoe 
meer ik hiervan krijg hoe meer ik 
ervan kan geven… Want gedeelde 
passie is dubbele passie!.

weeS zelfkritiSch: concen-
treer je op de zaken die jij 
kunt beïnvloeden en kijk niet 
te veel naar anderen

Geniet!
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Peter van der Vliet
020 - 695 57 61
www.tenhaveenpartners.nl
info@tenhaveenpartners.nl

THP, samen schrijven
aan een verhaal

Onze THP-groep  voor or-
ganisatie- en persoonlijke 
ontwikkeling, werd in 1993 

opgericht en bestond toen vooral 
uit de oprichter en een aantal klant-
organisaties in de zorg. Er ontston-
den duurzame verbindingen met de 
klant. Geen gewone verbindingen, 
maar verbindingen op het hart. Met 
veel van die eerste klanten werken 
en creëren we nog steeds.  
Door de jaren heen ontstonden er 
meer van deze duurzame verbindin-
gen, met klanten, netwerkpartners 
en nieuwe THP partners. Gaande-
weg is onze groep getransformeerd 
van een klassiek georganiseerd 
organisatieadviesbureau naar een 
collectief van 9 partners, zo’n 30 
vaste netwerkpartners en een brede 
en gevarieerde groep klantorgani-
saties. 
Groeien betekent ook meer vastleg-
gen en organiseren en voor je het 
weet ben je een organisatie met 
bureaucratische kenmerken. Als 
organisatieadviseurs, verande-
raars en ontwikkelaars ervaren we 
dagelijks in ons werk welke invloed 
dergelijke organisaties kunnen heb-
ben op het welzijn en de motivatie 
van de mensen die daar werken. Dit 
inspireerde ons om te zoeken naar 
een organisatievorm die past bij de 

manier waarop wij met de klanten 
en met elkaar willen werken en hoe 
wij in verbinding met de klanten en 
met elkaar willen zijn: op basis van 
inspiratie en wederzijdse meer-
waarde. 

Wat we bij onze klanten belijden, 
willen we als THP zelf ook zijn. Zo 
is THP enerzijds een werkplaats, 
waar we werken aan persoonlijke 
en professionele vraagstukken van 
klanten en van onszelf. Anderzijds 
zijn we een vindplaats van inspi-
ratie, talent, innovatieve werkme-
thodes, oplossingsrichtingen en 
engagement. 
Verbinding op het hart staat daarbij 
centraal. Die ontstaat niet zomaar, 
daar werken wij met elkaar en met 
de organisaties elke dag aan. We 
schrijven voortdurend aan ons ge-
zamenlijke verhaal, we noemen dat 
ons EPOS….

E staat voor economisch. De klant, 
het werken voor de klant, onze 
bijdragen en toegevoegde waarde 
staan centraal tijdens onze partner-
bijeenkomsten.
P staat voor professioneel. Als part-
ner van THP ben je bereid jezelf 
voortdurend te ontwikkelen en 
jezelf ter discussie te stellen.

O staat voor organisatorisch. Mi-
nimaal elke eerste woensdag van 
de maand ontmoeten we elkaar 
op onze ‘vindplaats’, het kantoor 
in Diemen. We hebben een kos-
tenmaatschap, waarin slechts de 
minimaal noodzakelijke zaken zijn 
vastgelegd. 
S staat voor sociaal. We hebben 
werkelijke aandacht voor elkaar 
en voor wat de ander bezighoudt. 
Als groep vormen we een systeem. 
De vier systemische wetten van de 
EPOS zijn ook op ons van toepas-
sing. Het eerbiedigen van deze 
wetten is een belangrijke succesfac-
tor voor het onderhouden van de 
hartsverbinding tussen ons en met 
de klant. 

Door trouw te blijven aan ons eigen 
verhaal en daarmee in overeen-
stemming te werken, willen we onze 
klanten en netwerkpartners inspi-
reren om mee te schrijven aan het 
EPOS, waarin werkelijke aandacht 
voor elkaar leidt tot engagement en 
het vinden van nieuwe wegen. 

Mary van Boxtel, Hafina Gerritse, 
Cher ten Have, Hans Kaaij, Marjan 
Kos, Willem van Oostvoorn, Ronald 
Sietsma, Pauline van Vliet, Peter 
van der Vliet. 

elk menS wil 
zich verbonden 
voelen: wij Slui-
ten in, niet uit

we tonen perSoonlijk leider-
Schap, willen verantwoorde-
lijkheid draGen en zijn daarop 
aanSpreekbaar

we reSpecteren 
elkaarS plek in 
de Groep

er iS een balanS tuSSen Ge-
ven en nemen: wat je naar 
de werkplaatS brenGt, zul je 
teruGvinden
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